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Na temelju članka 32. stavak 1. podstavak 3. Poslovnika Hrvatskoga sabora u 
prilogu upućujem Izvješće o radu Vijeća HRT-a i provedbi programskih načela i 
obveza utvrđenih zakonom u programima HR-a i HTV-a u razdoblju od 14. 
listopada 2008. do 24. veljače 2010. godine i Izvješće Ravnateljstva HRT-a o 
poslovanju HRT-a za 2008. godinu (Godišnje izvješće o poslovanju Hrvatske 
radiotelevizije za 2008.), koja je predsjedniku Hrvatskoga sabora, sukladno članku 19. 
stavku 3. Zakona o Hrvatskoj radioteleviziji (Narodne novine, broj 25/03), dostavilo 
Programsko vijeće HRT-a, aktom od 4. ožujka 2010. godine. 

U radu Hrvatskoga sabora i njegovih radnih tijela, sudjelovat će Zvonko Milas, 
predsjednik Programskog vijeća HRT-a i Josip Popovac, v.d. glavnog ravnatelja HRT-a. 
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Predmet: Izvješće o radu Vijeća HRT-a i provedbi programskih načela i obveza 
utvrđenih zakonom u programima HR-a i HTV-a u razdoblju od 14. listopada 
2008. do 24. veljače 2010. 
Izvješće Ravnateljstva HRT-a o poslovanju HRT-a za 2008. godinu 

Poštovani gospodine Predsjedniče, 

U skladu s člankom 19. stavkom 3 Zakona o HRT-u (NN 25/03) u privitku Vam dostavljamo 
redovito Izvješće o radu Vijeća HRT-a i provedbi programskih načela i obveza utvrđenih 
zakonom u programima HR-a i HTV-a u razdoblju od 14. listopada 2008. do 24. veljače 
2010. i Izvješće Ravnateljstva HRT-a o poslovanju HRT-a za 2008. godinu (Godišnje izvješće 
o poslovanju Hrvatske radiotelevizije za 2008.). 
S obzirom na vremenski razmak i poodmaklo vrijeme za koje se daju navedena izvješća, 
skrećemo pozornost na činjenicu da je Vijeće HRT-a u 2009. Hrvatskome saboru dostavilo 
dva dodatna izvješća, a sukladno zaključku Hrvatskoga sabora: Izvješće o promicanju svijesti 
0 ravnopravnosti žena i muškaraca u programima HR-a i HTV-a na HRT-u (razdoblje 2008.-
2009.) Izvješće o napretku u područjima kulture govora, potpunog i objektivnog informiranja 
1 razvoju javnih sadržaja u ostvarivanju programa javne televizije te otklanjanju pogovora o 
mogućoj korupciji unutar HRT-a. 
Zbog dinamike rada tijekom 2009. na dnevni red Vijeća HRT-a je tek 20. studenoga 2009. 
došlo razmatranje Godišnjeg izvješća o poslovanju HRT-a za 2008. (Izvješće Ravnateljstva o 
poslovanju HRT-a u 2008., koje sukladno članku 19. stavu 3. Vijeće HRT-a upućuje 
Hrvatskome saboru). Budući da je do sada bila praksa da se izvješća Vijeća i Ravnateljstva 
HRT-a na sjednici Hrvatskoga sabora razmatraju istodobno, to je i razlog zbog kojeg se 
Izvješće Ravnateljstva o poslovanju HRT-a u 2008. dostavlja tek sada. 
Rasprava o poslovanju HRT-a u 2008. na sjednici Vijeća HRT-a bila je povezana s 
raspravom o poslovanju HRT-a u prvih devet mjeseci 2009., pa je zaključeno da se 
Hrvatskome saboru, uz Godišnje izvješće o poslovanju HRT-a za 2008. dostavi izvadak iz 
fonograma koji se odnosi na raspravu o navedenim izvješćima o poslovanju HRT-a. 
Izvjestitelji na radnim tijelima i sjednici Hrvatskoga sabora o navedenim izvješćima su: 
predsjednik Programskoga vijeća HRT-a, Zvonko Milas i v.d. glavnog ravnatelja HRT-a, 
Josip Popovac, a po potrebi članovi Vijeća HRT-a, direktori programa i glavni urednici 
informativnih programa HR-a i HTV-a. 

S poštovanjem, 

Predsjednik 
Programskoga vijeća HRT-a 

Zvonko Milas 



HRVATSKA RADIOTELEVIZIJA 
Programsko vijeće HRT-a 

I Z V J E Š Ć E 
HRVATSKOMU SABORU O RADU PROGRAMSKOG VIJEĆA HRT-a 
I O PROVEDBI PROGRAMSKIH NAČELA I OBVEZA UTVRĐENIH 

ZAKONOM O HRT-u U PROGRAMIMA HR-a I HTV-a 
(razdoblje od 14. listopada 2008. do 24. veljače 2010.) 

Zagreb, 24. veljača 2010. 
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H R V A T S K A R A D I O T E L E V I Z I J A 
Programsko vijeće HRT-a 

Zagreb, 24. veljače 2010. 

I Z V J E Š Ć E 
H R V A T S K O M U S A B O R U O R A D U P R O G R A M S K O G V I J E Ć A HRT-a I O 

PROVEDBI P R O G R A M S K I H N A Č E L A I O B V E Z A U T V R Đ E N I H Z A K O N O M O 
HRT-u U P R O G R A M I M A HR-a I HTV-a 

(razdoblje od 14. listopada 2008. do 24. veljače 2010.) 

I. U V O D 

Ovo je peto izvješće koje u mandatu od 2003. Hrvatskomu saboru podnosi Vijeće HRT-a o 
svojem radu i o provedbi programskih načela i obveza u programima HR-a i HTV-a, u skladu 
s odredbama Zakona o HRT-u (NN 25/03.). Posljednje Izvješće Hrvatski sabor prihvatio je na 
7. sjednici, održanoj 5. prosinca 2008., uz obvezu Vijeća HRT-a da najkasnije do kraja ožujka 
2009. posebno razmotri primjenu odredbi Zakona o ravnopravnosti spolova, koje govore o 
obvezi medija da programskim sadržajima, programskim usmjerenjima i samoregulacijskim 
aktima kojima se promiče svijest o ravnopravnosti žena i muškaraca i o tome izvijesti 
Hrvatski sabor, te obvezu da u roku od 6 mjeseci Hrvatskomu saboru podnese Izvješće o 
napretku u područjima kulture govora, potpunog i objektivnog informiranja i razvoju javnih 
sadržaja u ostvarivanju programa javne televizije te otklanjanju pogovora o mogućoj korupciji 
unutar HRT-a. 

Oba navedena izvješća Vijeće HRT-a proslijedilo j e Hrvatskomu saboru i uvrštena su na 
dnevni red 14. sjednice Hrvatskoga sabora. Hrvatski sabor je Izvješće o promicanju svijesti o 
ravnopravnosti žena i muškaraca u programima HR-a i HTV-a na HRT-u (razdoblje 2008.-
2009.) primio na znanje, uz obvezu Vijeća HRT-a da pri podnošenju redovitih godišnjih 
izvješća Hrvatskomu saboru podnese i posebno izvješće o promicanju svijesti o 
ravnopravnosti spolova, sukladno primjedbama i prijedlozima iznesenim u raspravi. Osim 
toga, Vijeće HRT-a j e zaduženo da sukladno zakonskim obvezama utječe na programski 
sadržaj HR-a i HTV-a, kako bi se izbjegli spolni stereotipi i pridonijelo senzibilizaciji javnosti 
o ravnopravnosti spolova, što bi utjecalo na smanjenje različitih oblika društveno 
neprihvatljivog ponašanja. Vijeću HRT-a predloženo j e da u skladu sa zakonskim ovlastima 
razmotri reklame koje se emitiraju na HTV-u, a koje bi mogle u svom sadržaju imati poruke 
društveno neprihvatljiva ponašanja prema ženama. 

Hrvatski sabor j e na svojoj 14. sjednici, održanoj 16. listopada 2009. prihvatio Izvješće o 
napretku u područjima kulture govora, potpunog i objektivnog informiranja i razvoju javnih 
sadržaja u ostvarivanju programa javne televizije te otklanjanju pogovora o mogućoj korupciji 
unutar HRT-a, uz obveze Vijeća HRT-a da: podnese izvješće za 2009., s posebnim osvrtom 
na ocjenu stanja, odnosno napretka u području socijalne, vjerske i nacionalne tolerancije u 
programima HR-a i HTV-a; pripremi šestomjesečno izvješće o napretku u kulturi govora i 
otklanjanju pogovora o mogućoj korupciji unutar HRT-a, za razdoblje od lipnja do kraja 
2009., sukladno primjedbama i prijedlozima iznesenim u raspravi; pri podnošenju Izvješća za 
2009. Odbor izvijesti o ostvarivanju obveza HRT-a utvrđenih člankom 18. Ustavnog zakona o 
pravima nacionalnih manjina, Europskom poveljom o regionalnim i manjinskim jezicima i 
preporukama Odbora ministra Vijeća Europe, o pripremi i emitiranju emisija na jezicima 
nacionalne manjine; sukladno zakonskim obvezama utječe na programe javnog sadržaja, 
osobito na one koji imaju naglašenu informativno-obrazovnu funkciju usmjerenu djeci i 
mladima da se emitiraju u terminima prilagođenim djeci i mladima, da se povećaju ciljane 
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najave tih programa; sukladno zakonskim ovlastima utječe na sadržaj sportskog programa 
HTV-a kako bi se osigurala veća odgojno-obrazovna funkcija toga programa; u skladu sa 
zakonskim ovlastima razmotri sadržaj pojedinih reklama koje se emitiraju na HTV-u i njihov 
štetan utjecaj na ponašanje i razvoj djece i mladih. 

Mandat članova Vijeća HRT-a traje četiri godine i ista osoba može biti najviše dva puta 
izabrana za člana Vijeća HRT-a. U prvom sazivu Vijeća HRT-a 2003. , u skladu s odredbama 
Zakona o HRT-u, ždrijebom j e bilo odabrano pet članova Vijeća HRT-a s mandatom od dvije 
godine i šest članova s mandatom od četiri godine. Hrvatski sabor je u listopadu 2005. 
imenovao novih pet članova Vijeća HRT-a kojima j e istekao mandat od dvije godine, a u 
listopadu 2007. novih šest kojima j e istekao mandat od četiri godine. Trenutačno je u 
Hrvatskome saboru u tijeku postupak imenovanja 5 novih članova Vijeća HRT-a jer 
dosadašnjima 17. listopada 2009. prestaje mandat od četiri godine. 

Od 3. srpnja 2009., kada j e Hrvatski sabor razriješio dužnosti člana Vijeća HRT-a Zdenka 
Ljevaka, pa do 17. listopada 2009. Vijeće HRT-a radilo j e u sastavu i u mandatima kako 
slijedi: 

1. HAŠIM BAHTIJARI - mandat do 17. listopada 2 0 1 1 . 
2. SINIŠA GRGIĆ - mandat do 17. listopada 2011 . 
3. DARINKA JANJANIN - mandat do 17. listopada 2009. 
4. SUZANA JAŠIĆ - mandat do 17. listopada 2009. 
5. ŽELIMIR MESARIĆ - mandat do 17. listopada 2009. 
6. Z V O N K O MILAS - mandat do 17. listopada 2009. 
7. ĐURO POPIJAČ - mandat do 17. listopada 2011 . 
8. ILIJA R K M A N - mandat do 17. listopada 2011 . 

•9. ANJA ŠOVAGOVIĆ-DESPOT - mandat do 17. listopada 2011 . 
10. MARINA ŠKRABALO - mandat do 17. listopada 2011 . 

Hrvatski sabor je na svojoj sjednici, održanoj 23. listopada 2009., umjesto članova kojima je 
17. listopada 2009. istekao mandat, počevši od 18. listopada 2009. , na vrijeme od četiri 
godine, imenovao: 

1. D R A G A N A C R N O G O R C A 
2. dr. sc. D A M I R A GRUBIŠU 
3. ŽELIMIRA MESARIĆA 
4. Z V O N K A MILASA 
5. SANJU MODRIĆ 

Vijeće HRT-a od 19.11.2009. radi sa 
10 članova 

Predsjednik Vijeća HRT-a do 19. studenoga 2009. 
bio je Đuro Popijač, kojemu j e s t im danom, zbog 
imenovanja za ministra gospodarstva, prestao 
mandat u Vijeću. Za novog predsjednika Vijeća 
HRT-a, 8. prosinca 2009. izabran je Zvonko Milas, a dopredsjednik je Siniša Grgić. 

Budući da od 19. studenoga 2009. Hrvatski sabor nije uspio imenovati novog člana Vijeća 
HRT-a, umjesto Đure Popijača, rad Vijeća HRT-a je otežan je r ono trenutačno radi sa 10 
članova. To je posebice došlo do izražaja pri izboru glavnoga ravnatelja HRT-a, za čiji j e 
izbor potrebno 8 glasova članova Vijeća HRT-a. Vijeće HRT-a od Hrvatskoga sabora očekuje 
što hitnije rješenje toga problema. 

U izvještajnom razdoblju od 14. listopada 2008. do 10. veljače 2010. Vijeće HRT-a održalo j e 
20 sjednica. Sveukupno, sjednice su trajale 127 sati i 45 minuta, a Vijeće se zbog opsežna 
dnevnog reda i održavanja sjednica u nastavcima sastalo 28 puta. Samo jedan nastavak 
sjednice otkazan j e zbog nedostatka kvoruma, a zbog važnosti športskog programa i 
izdvajanja sve više sredstva za njega, te razvoja regionalnih programa HR-a i HTV-a održane 
su u dvije tematske sjednice. Na prijedlog dvaju članova Vijeća HRT-a održana j e i hitna 
sjednica Vijeća HRT-a, sazvana zbog situacije nastale otkazivanjem ugovora o suradnji 
Tariku Filipoviću, voditelju kviza „Tko želi biti milijunaš", emitiranom 24. rujna 2009., zbog 
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njegova komentara u vezi s prikupljanjem humanitarnih sredstava za Dječji dom u Nazorovoj 
i Dječju bolnicu u Klaićevoj ulici. 

Iako j e bilo navedeno u gotovo svakom dosadašnjem izvješću, ipak valja spomenuti da su 
sjednice Vijeća otvorene za javnost. Poslovnikom o radu Vijeća HRT-a utvrđena j e 
mogućnost da sjednica ili dio nje bude zatvoren za javnost kada se raspravlja o pitanjima koja 
su u interesu HRT-a proglašena poslovnom tajnom. U izvještajnom razdoblju, Vijeće HRT-a 
tu j e poslovničku mogućnost iskoristilo u dva slučaja, i to kada se raspravljalo o prijedlogu 
Poslovnog plana HRT-a za 2009. i projekciji Financijskog plana HRT-a za 2010. 

Sjednicama Vijeća HRT-a redovito su nazočili predstavnici medija. Zapisnici sa sjednica 
Vijeća dostupni su javnosti na web stranicama HRT-a. Kako bi javnost dobila punu 
informaciju o stajalištima članova Vijeća glede 

Svi zapisnici sa sjednica Vijeća 
dostupni su javnosti na web 

stranicama HRT-a 

programa HR-a i HTV-a, sastavni dio zapisnika sa 
sjednica Vijeća su izvadci iz fonograma sjednice na 
kojima se raspravlja o programu i donošenju 
programskih usmjerenja HR-a i HTV-a. 

Ovim izvješćem posebno su obuhvaćene sljedeće cjeline: 
1. Općenito o radu Vijeća HRT-a; 
2. Programska načela i obveze HRT-a: mišljenja o programskim usmjerenjima HR-a i 

HTV-a, nadzor nad provedbom programskih načela i obveza i programskih 
usmjerenja, programski sadržaji s izraženom informativno-obrazovno, kulturnom 
funkcijom, tretman nacionalnih manjina, djece i mladih u programima HRT-a, šport u 
programima HRT-a, rodna i spolna ravnopravnost u programima HRT-a, kultura 
govora, provedba antikorupcijskog programa, stanje u IP-u HTV-a, objektivnost 
informiranja, razvoj regionalnih programa HRT-a; 

3. Izvješća o poslovanju HRT-a i mišljenja Vijeća HRT-a u postupku donošenja 
poslovnih planova; 

4. Razrješenje glavnog ravnatelja HRT-a i ravnatelja podružnica HRT-a te glavne 
urednice IP-a HTV-a; 

5. Izmjene Statuta HRT-a; 
6. Ostale aktivnosti Vijeća HRT-a: specijalni programi HTV-a, provedba članka 11. 

Zakona o HRT-u i članka 54. Statuta HRT-a, provedba članka 12. Zakona o HRT-u, 
provedba Pravila o utvrđivanju prikrivenog oglašavanja, inicijative Vijeća HRT-a. 

II. O P Ć E N I T O O R A D U VIJEĆA HRT-a 

Radi lakšeg praćenja rada Vijeća HRT-a ponavljamo da su obveze i odgovornosti Vijeća 
HRT-a utvrđene Zakonom o HRT-u i u skladu s člankom 19. stavkom 1. Vijeće HRT-a: 
- nadzire provedbu programskih načela i obveza utvrđenih zakonom te u slučaju njihova 
nepoštovanja pisano upozorava glavnog ravnatelja HRT-a, ravnatelja organizacijske jedinice, 
te direktora programa, odnosno glavnog urednika informativnog programa, 
- savjetuje ravnatelja HR-a i HTV-a i osobe odgovorne za proizvodnju programa u svezi s 
provedbom načela i obveza utvrđenih zakonom, 
- prema provedenome natječajnom postupku imenuje i razrješava glavnog ravnatelja HRT-a, 
- prema provedenome natječajnom postupku, a na prijedlog glavnog ravnatelja HRT-a 
imenuje i razrješava ravnatelja HTV-a, HR-a i GP HRT-a, 
- prema provedenome natječajnom postupku, a na prijedlog ravnatelja HR-a odnosno 
ravnatelja HTV-a, imenuje direktora programa i glavnog urednika informativnog programa, 
- daje mišljenje o programskom usmjerenju radijskog i televizijskog programa, 
- daje mišljenje u postupku donošenja financijskog i poslovnog plana HRT-a, 
- donosi statut HRT-a, 
- donosi poslovnik o svojem radu, 
- obavlja i druge poslove u skladu sa zakonom i Statutom HRT-a. 
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Vijeće HRT-a tijekom 2009. godine bavilo se: davanjem mišljenja o prijedlozima 
programskih usmjerenja i planova za 2009., nadzorom nad provedbom programskih načela i 
obveza utvrđenih zakonom, te provedbom programskih usmjerenja, posebice stanjem u IP-u 
HTV-a, kulturom govora u programima HR-a i HTV-a, programskim sadržajima s izraženom 
informativno-obrazovno-kulturnom funkcijom, provedbom nacionalnih strategija i programa 
putem programa HR-a i HTV-a, izmjenama i dopunama Statuta HRT-a, nadzorom nad 
provedbom članka 11. Zakona o HRT-u i članka 54. Statuta HRT-a -vanjska produkcija, 
nadzorom nad poštovanjem odredaba članka 12. Zakona o HRT-u (prekoračenje 
marketinškog vremena) i prikrivenog oglašavanja. 
Bitno je istaknuti da su sve ove aktivnosti Vijeća HRT-a tijekom 2009. i zaključci do kojih je 
na temelju njih dolazilo Vijeće HRT-a, početkom prosinca 2009. rezultirali razrješenjem 
glavnog ravnatelja HRT-a i ravnatelja podružnica HRT-a, te glavne urednice IP-a HTV-a. 

III. P R O G R A M S K A N A Č E L A I O B V E Z E 

a) Davanje mišljenja o programskim usmjerenjima HR-a i HTV-a (članak 19. stavak 
1. podstavak 5. Zakona o HRT-u) 

Kako je to bilo naznačeno u Izvješću Vijeća za razdoblje 2007.-2008., a što j e i obveza u 
skladu s odredbama Statuta HRT-a, počevši od 2008. Vijeće HRT-a daje mišljenje o 
programskim usmjerenjima HR-a i HTV-a za kalendarsku godinu, a paralelno s time i 
mišljenje o prijedlogu financijskih i poslovnih planova za isto razdoblje. 

Slijedom zaključka da mu se prijedlozi programskih 
usmjerenja i financijskih planova moraju dostavljati 
najkasnije 2 mjeseca prije njihove primjene, Vijeće 
HRT-a j e 5. studenoga 2008. na dnevni red uvrstilo 
prvu verziju prijedloga programskih usmjerenja HR-
a i HTV-a za 2009. 

Programsko usmjerenje HTV-a za 
2009. usvojeno je tek 22.12.2008. 

S tim u svezi Vijeće HRT-a j e zaključilo kako slijedi: 

Budući da su predložena usmjerenja Vijeću HRT-a dostavljena na prvo čitanje, 
zaključeno je da se do drugog čitanja, s dužnom pozornošću, razmotre svi prijedlozi i 
preporuke koje su u raspravi iznijeli članovi Vijeća i da se u skladu s prihvaćenim 
prijedlozima i preporukama prijedlozi programskih usmjerenja HR-a i HTV-a za 2009. 
dopune i ponovno dostave Vijeću HRT-a na mišljenje. 

Vijeće HRT-a je prijedlog programskih usmjerenja HR-a i HTV-a za 2009. ponovno 
razmatralo na sjednici 3. prosinca 2008. i donijelo sljedeći zaključak: 
Vijeće HRT-a o prijedlogu Programskoga usmjerenja HR-a za 2009. Ravnateljstvu 
HRT-a daje pozitivno mišljenje, uz preporuku da se u sklopu Poslovnog plana HR-a za 
2009. posebno vodi računa o potrebama promocije oglašavanja programa HR-a, 
marketinškog prihoda i istraživačkog novinarstva, te da se u skladu s tim osiguraju 
potrebna sredstva. Nakon što ga prihvati Ravnateljstvo HRT-a, Programsko usmjerenje 
HR-a za 2009. treba dostaviti Vijeću HRT-a radi praćenja njegove provedbe. 
Rasprava o Programskome usmjerenju HTV-a za 2009. nastavljena j e na istoj sjednici, 8. 
prosinca 2008., jer j e zbog obveze predsjednika Vijeća da izvještava na sjednici Hrvatskoga 
sabora o Izvješću Vijeća HRT-a i njegovu radu sjednica bila prekinuta, ali se Vijeće ni na tom 
dijelu sjednice nije očitovalo o prijedlogu, već je direktora programa i glavnu urednicu IP-a 
HTV-a, kao i Ravnateljstvo HRT-a zamolilo da sve iznesene prijedloge ili primjedbe shvate 
dobronamjernima i da materijal do sljedećeg čitanja, na temelju fonograma, pokušaju doraditi 
u smislu rasprave na ovoj sjednici Vijeća. 

Novi, dopunjeni prijedlog Programskoga usmjerenja HTV-a za 2009. Vijeće HRT-a 
razmatralo j e na sjednici 15. prosinca 2 0 0 8 . , a rezultat j e bio zaključak: 
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Programsko usmjerenje HTV-a za 
2010. usvojeno je tek 24.02.2010. 

„ZA" davanje pozitivnog mišljenja o prijedlogu Programskoga usmjerenja HTV-a za 
2009. glasovalo je 5 članova Vijeća, a 4 su glasovala „PROTIV". 
Na temelju rezultata glasovanja predsjednik Vijeća HRT-a konstatirao je da Vijeće 
HRT-a nije dalo pozitivno mišljenje o prijedlogu Programskoga usmjerenja HTV-a za 
2009., pa preostaje da se, u skladu s odredbama članka 21. stavka 2. Statuta HRT-a, o 
tome očituje Ravnateljstvo HRT-a, u roku od 30 dana. 
U propisanom roku Ravnateljstvo HRT-a očitovalo se j e glede negativnog mišljenja Vijeća 
HRT-a na način da j e novim prijedlogom Programskoga usmjerenja HTV-a za 2009. koji j e 
bio dostavljen na sjednicu koja j e održana 22. prosinca 2008. prihvaćen najveći dio iznesenih 
prijedloga članova Vijeća HRT-a, pa j e Vijeće HRT-a na temelju tako dorađenog prijedloga 
Programskoga usmjerenja HTV-a za 2009. na toj sjednici donijelo sljedeću odluku: 
Na temelju članka 19. Zakona i Statuta HRT-a, Vijeće HRT-a daje Ravnateljstvu H R T -
a pozitivno mišljenje o prijedlogu Programskoga usmjerenja HTV-a za 2009., pod 
uvjetom da se u konačnoj verziji, koju će donijeti Ravnateljstvo HRT-a iz teksta 
Usmjerenja isključi dio koji se odnosi na Treći, specijalizirani program HTV-a, odnosno 
da se u konačnoj verziji Drugi program HTV-a koncipira u verziji u kojoj nema Trećeg 
programa. S donesenim Programskim usmjerenjem HTV-a za 2009. Ravnateljstvo 
HRT-a dužno je upoznati Vijeće HRT-a. 

Što se tiče prijedloga programskih usmjerenja HR-a 
i HTV-a za 2010., nažalost, zadani rokovi nisu 
poštovani, pa j e Vijeće HRT-a za prvo čitanje 
prijedlog programskih usmjerenja HR-a i HTV-a za 
2010. dobilo na mišljenje tek 28. prosinca 2009., što 
se ne može opravdati kadrovskim smjenama, (razrješenja glavnog ravnatelja HRT-a i 
ravnatelja podružnica), koje su se dogodile početkom prosinca 2009. , ali se mogu opravdati 
vršitelji dužnosti glavnog ravnatelja HRT-a i podružnica HRT-a, članovi Ravnateljstva HRT-a 
koji su tu dužnost preuzeli tek 9. prosinca 2009. 

Vezano uz dobivena programska usmjerenja HR-a i HTV-a za 2010. na mišljenja, Vijeće 
HRT-a je sa zadovoljstvom zaključilo da su se programska usmjerenja napokon počela 
izrađivati na način kako j e to Vijeće HRT-a tražilo u posljednjih nekoliko godina i da su 
koncepcijski izrađena u skladu s danim preporukama. Pa su tako, prvi put, programskim 
usmjerenjima, osim navođenja emisija i njihovih sadržaja, te procjene gledanosti, slušanosti i 
određenja ciljane publike, dodani: ciljevi programa, ključni faktori uspjeha, ključni 
pokazatelji uspjeha, politike, aktivnosti te vrijednosti i rizici, za koje j e Vijeće ocijenilo da su 
realno postavljeni, a elementi su presudni za praćenje provedbe i mogućnosti pravodobnog 
reagiranja u slučaju bilo kakvih poremećaja. Takva koncepcija izrade tih dokumenata posebno 
je važna u okolnostima otežanog poslovanja i gospodarske krize. 

Vijeće HRT-a ponavlja preporuku programskom vodstvu HR-a i HTV-a da se donesena 
programska usmjerenja HR-a i HTV-a, u skraćenoj verziji, objave na web stranicama HRT-a, 
kako bi se prezentirala sveukupnoj javnosti . Time bi se, naime, otklonili i mnogobrojni upiti 
koje, zbog neinformiranosti, dobiva Vijeće HRT-a glede programskih usmjerenja. 

Na 74. sjednici Vijeća HRT-a, održanoj 28. prosinca 2009., u vezi s predloženim 
programskim usmjerenjima HR-a i HTV-a za 2010., donesen je sljedeći zaključak: 

Budući da su predložena usmjerenja Vijeću HRT-a dostavljena na prvo čitanje, 
zaključeno je da se do drugog čitanja, s dužnom pozornošću, razmotre svi prijedlozi i 
preporuke koje su u raspravi iznijeli članovi Vijeća i da se u skladu s prihvaćenim 
prijedlozima i preporukama prijedlozi programskih usmjerenja HR-a i HTV-a za 2010. 
dopune i ponovno dostave Vijeću HRT-a na mišljenje. 

Dopunjeni i dorađeni prijedlozi programskih usmjerenja HR-a i HTV-a za 2010. 
dostavljeni su Vijeću HRT-a na 75. sjednici, na kojoj je Vijeće dalo pozitivno mišljenje 
Ravnateljstvu HRT-a o prijedlogu Programskoga usmjerenja HR-a za 2010. 
Ravnateljstvo ga je prihvatilo na 286. sjednici 2. veljače 2010. Davanje mišljenja, pak, o 
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prijedlogu Programskoga usmjerenja HTV-a za 2010. odgođeno je za 15 dana jer na 
sjednici nije bio direktor programa HTV-a, s preporukom tek imenovanom vršitelju 
dužnosti glavnog urednika IP-a HTV-a da do toga roka još jedanput proanalizira 
predloženo usmjerenje IP-a HTV-a. 

Vijeće HRT-a je prijedlog Programskoga usmjerenja HTV-a za 2010. razmatralo na 77. 
sjednici, 24. veljače 2010., i donijelo sljedeći zaključak: 
Vijeće HRT-a daje Ravnateljstvu HRT-a pozitivno mišljenje o prijedlogu Programskoga 
usmjerenja HTV-a za 2010. , uz iznimku Dramskoga programa HTV-a, o kojem će 
Vijeće HRT-a na zatvorenoj sjednici provesti tematsku raspravu. 

Takav zaključak Vijeće HRT-a donijelo j e slijedom mnogobojnih prijepora o načinu odabira 
programa od vanjskih produkcijskih društava, sadržaja tih programa, ali i potrebe da se, s 
obzirom na sredstva kojima raspolaže Dramski program HTV-a, utvrde prioriteti, u skladu s 
mogućnostima, kako se ne bi događalo da se isti projekti nalaze u programskim usmjerenjima 
u posljednjih nekoliko godina (primjerice Kolarovi), a da se projekt još nije realizirao. 

bL Nadzor nad provedbom programskih načela i obveza i programskih usmjerenja HR-
a i HTV-a (članak 19. stavak 1. podstavak 1. i 2. Zakona o HRT-u) 

Nadzornu funkciju nad provedbom programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom - s 
obzirom na to d a j e , radi osiguravanja autonomnosti uredničkog i novinarskog rada, Vijeću 
HRT-a istim člankom u stavku 3. zabranjeno pregledavati pojedine emisije ili druge dijelove 
programa prije nego što su objavljeni, kao i donošenje odluka i stajališta o njihovu 
objavljivanju - Vijeće HRT-a je ostvarivalo na svakoj sjednici u sklopu točke dnevnoga reda 
Rasprava o emitiranom programu HRT-a - nadzor nad provedbom programskih načela i 
obveza utvrđenih zakonom, kao i razmatranjem polugodišnjih izvješća direktora programa i 
glavnih urednika informativnih programa o provedbi programskih usmjerenja. 

Vijeće je pozitivno ocijenilo program 
HR-a i istaknulo važnost njegove 

javne funkcije 

U svojim osvrtima na emitirani program članovi 
Vijeća HRT-a istaknuli su sve prednosti HR-a kao 
medija i uglavnom pozitivno ga ocjenjivali. Vijeće 
je posebno isticalo važnost HR-a u njegovoj javnoj 
funkciji, poglavito u okružju vrlo jake, uglavnom komercijalne, konkurencije i lokalnih 
interesa, te je u nekoliko navrata isticalo potrebu provedbe dubinskog istraživanja slušanosti 
programa HR-a i utvrđivanja specifičnih interesa i navika publike koja sluša H R kako bi se 
program mogao dodatno profilirati. Nažalost, takvo obuhvatno istraživanje slušanosti HR-a 
do danas nije provedeno unatoč tome s to je bilo najavljeno u sklopu Programskog usmjerenja 
za 2009. godinu. Stoga j e i jedan od imperativa u 2010. godini osiguranje primjerenih 
sredstava i provedba istraživanja slušanosti HR-a, s t o j e Vijeće i naglasilo prilikom rasprave i 
davanja pozitivnog mišljenja o Programskom usmjerenju HR-a za 2010. godinu. Opća ocjena 
članova Vijeća HRT-a o programu HR-a j e zadovoljavajuća, program se realizira 
profesionalno, a zamjerka članova Vijeća odnosi se na potrebu dodatne specijalizacije 
novinara HR-a u vezi s izvještavanjem o gospodarskim temama, potrebu za dodatnim 
ulaganjima u istraživačko novinarstvo, profiliranje zvučne slike svake mreže te osiguranje 
primjerenih radnih uvjeta za regionalne centre. Općenito su veliki izazov za realizaciju 
obrazovnih i kulturnih sadržaja na HR-u izrazito ograničena financijska sredstva za 
angažiranje autora i stručnjaka iz različitih područja, što j e prepoznato kao znatan rizik za 
kvalitetu programa. Vijeće HRT-a je na 70. sjednici, održanoj 15. rujna 2009., izrazilo 
zabrinutost glede održanja kvalitete III. programa HR-a, jer su se u vremenu recesije i 
sveopće štednje otkazivali ugovori pojedinim vanjskim suradnicima, autorima koji su 
svojevrsni brand toga programa, i u tom smislu savjetovali mjerodavne na HR-u na 
potrebu opreza i brigu za taj program. 

Kao i u prethodnom, i u ovom izvještajnom 
razdoblju pozornost članova Vijeća HRT-a, 
poglavito s aspekta njegova utjecaja na one kojima 
je namijenjen i javne zadaće koju HTV ima, bila j e 

Vijeće je preporučilo poboljšanja 
provedbe programskih načela i 

obveza u programu HTV-a 
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uglavnom posvećena programu HTV-a. To j e i bio razlog što su o programu HTV-a vođene 
vrlo opširne i detaljne rasprave i donošeni zaključci. 

Provodeći funkciju nadzora nad provedbom programskih načela i obveza utvrđenih 
Zakonom kroz analizu emitiranog programa HTV-a između dviju sjednica, Vijeće 
HRT-a je svaku raspravu na sjednicama završavalo preporukom programskom vodstvu 
HTV-a (direktoru programa i glavnoj urednici IP-a HTV-a) da u realizaciji programa 
nastoje prihvatiti iznesene prijedloge i primjedbe glede poboljšanja i unaprjeđenja 
programa HTV-a. Pril ikom izvještaja direktora programa i glavne urednice IP-a HTV-a o 
provedbi Programskog usmjerenja HTV-a u razdoblju od 30. lipnja do 3 1 . prosinca 2008., 
članovi Vijeća iznosili su u raspravi nezadovoljstvo kvalitetom provedbe Programskog 
usmjerenja, a izvješća o provedbi programskih usmjerenja HR-a i HTV-a u razdoblju od 1. 
siječnja do 30. lipnja 2009. vraćena su izvjestiteljima na doradu u roku od 15 dana. 

U sklopu rasprave o realiziranom programu HTV-a, na 66. sjednici, održanoj 9. travnja 2009., 
Vijeće HRT-a donijelo j e sljedeći zaključak: 
Vijeće HRT-a preporučuje direktoru programa HTV-a da u stvaranju rasporeda 
programa (slaganja programske sheme) razmotri mogućnost davanja povoljnijih 
termina emisijama: Normalan život, Eko zona, Veterani mira i Crna kutija. 
Od direktora programa HTV-a Vijeće nije dobilo odgovor j e li to moguće, osim obećanja da 
će vidjeti što se može, a ista preporuka upućena je direktoru programa i pril ikom rasprave o 
prijedlogu Programskoga usmjerenja HTV-a za 2010. Od početka 2010. direktor programa 
postupio je prema preporuci Vijeća HRT-a pa je emisija Eko zona dobila bolji termin, 
subotom u 15.05 sati, a nemogućnost stavljanja emisije Crna kutija u bolji termin riješen je 
repriziranjem u popodnevnom terminu, pa Vijeće HRT-a od direktora programa HTV-a 
očekuje i bolja rješenja termina za preostale dvije emisije. 

Cjelokupne rasprave o emitiranom programu HRT-a između dviju sjednica Vijeća u formi 
izvatka iz fonograma sastavni su dijelovi zapisnika sa sjednica i kao takvi objavljeni na web 
stranici HRT-a te dostupni javnosti . 

Vezano za redovito, dva puta godišnje, izvještavanje direktora programa i glavnih urednika 
IP-a HR-a i HTV-a o provedbi programskih usmjerenja HR-a i HTV-a, Vijeće HRT-a j e na 
65. sjednici, održanoj 18. veljače 2009. razmatralo Izvješće za razdoblje od 30. lipnja do 31 . 
prosinca 2008. i o tome donijelo odluke: 
a) Jednoglasno je prihvaćeno Izvješće direktora programa i g lavnog urednika IP-a 

HR-a o provedbi Programskoga usmjerenja HR-a u razdoblju od 30. lipnja do 31 . 
prosinca 2008. 

b) Izvješće direktora programa i glavne urednice IP-a HTV-a o provedbi 
Programskoga usmjerenja HTV-a u razdoblju od 30. lipnja do 3 1 . prosinca 2008. 
nije prihvaćeno jer su „ZA" prihvaćanje glasovala 4 člana Vijeća, dok je 1 bio 
„PROTIV", a 1 „SUZDRŽAN". 

Zbog toga s to j e toj sjednici nazočilo samo 6 članova Vijeća HRT-a, na 66. sjednici, održanoj 
9. travnjav 2009. ponovljeno j e glasovanje i većinom glasova (6 „ZA", 2 „PROTIV" 1 
„SUZDRŽAN") donesena j e sljedeća odluka: 
Prihvaća se Izvješće direktora programa i glavnog urednika IP-a HTV-a o provedbi 
Programskoga usmjerenja HTV-a u razdoblju od 30. lipnja do 31 . prosinca 2008. 
Izvješća direktora programa i glavnih urednika informativnih programa o provedbi 
programskih usmjerenja HR-a i HTV-a za razdoblje od siječnja do lipnja 2009. Vijeće HRT-a 
razmatralo j e na 70. sjednici, održanoj 15. rujna 2009. Budući da nije bilo zadovoljno 
dostavljenim izvješćima, jednoglasno j e donijelo sljedeći zaključak: 
Izvješća direktora programa i glavnih urednika informativnih programa HR-a i HTV-a 
o provedbi programskih usmjerenja HR-a i HTV-a za razdoblje od 1. siječnja do 30. 
lipnja 2009., Vijeće HRT-a vraća podnositeljima izvješća na dopunu, u skladu sa svim 
prijedlozima i primjedbama iznesenim u raspravi. Rok za podnošenje novih izvješća je 
15 dana. 
Na 72. sjednici, održanoj 23 . studenoga 2009., na temelju dorađenih izvješća, Vijeće HRT-a 
donijelo j e sljedeće odluke: 
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Vijeće HRT-a jednoglasno prihvaća Izvješće direktora programa i glavnog urednika 
Informativnog programa HR-a o provedbi programskog usmjerenja HR-a u razdoblju 
od 1. siječnja do 30. lipnja 2009. 
Vijeće HRT-a ne prihvaća Izvješće direktora programa i glavne urednice Informativnog 
programa HTV-a o provedbi programskog usmjerenja HTV-a u razdoblju od 1. siječnja 
do 30. lipnja 2009. jer su se članovi Vijeća HRT-a o prijedlogu da se Izvješće prihvati 
izjasnili kako slijedi: 
„ZA" prihvaćanje Izvješća nije se izjasnio nijedan član Vijeća, „PROTIV" prihvaćanja 
Izvješća izjasnilo se 6 članova Vijeća HRT-a, a 4 člana Vijeća HRT-a bila su 
„SUZDRŽANA". 

Takav rezultat glasovanja posljedica je neprihvaćanja preporuka članova Vijeća, posebice 
kada su one davane na temelju uočenih propusta, samoinicijativnog mijenjanja programa 
prihvaćenog u Programskom usmjerenju, nepoštovanje prijedloga članova Vijeća HRT-a, 
odnosno zaključka Vijeća da ono treba biti pravodobno informirano o promjenama koje su se 
dogodile u programu, kao što su: prestanak emitiranja nekih emisija koje su bile obuhvaćene 
Programskim usmjerenjem, uvođenje novih emisija koje nisu bile obuhvaćene Programskim 
usmjerenjem, odustajanje od nekih najavljenih projekata, ili njihovo prolongiranje i si., a na 
s to je Vijeće kontinuirano upozoravalo, svjesno da su promjene potrebne, pa i nužne, ali da bi 
se o tome ipak, prioritetno, trebalo izvijestiti Vijeće HRT-a. Iako su neki članovi upozorili da 
bi zbog ponovnog neprihvaćanja izvješća trebali raspravljati o odgovornosti direktora 
programa i glavne urednice IP-a HTV-a u smislu obveze provedbe odluka i zaključaka Vijeća 
i Ravnateljstva HRT-a, ni Vijeće HRT-a ni Ravnateljstvo HRT-a to nisu predložili. 

Budući da su direktor programa i v. d. glavnog urednika IP-a HTV-a u izvješću o 
provedbi Programskoga usmjerenja HTV-a za razdoblje od 30. lipnja do 31. prosinca 
2009., prvi put realnije i samokritičnije ocijenili 
njegovu provedbu, uz daljnje zadržavanje 
iznesenih prigovora, Vijeće HRT-a je većinom 
glasova (6 „ZA", 1 PROTIV) prihvatilo Izvješće 
direktora programa i glavnog urednika IP-a 
HTV-a o provedbi Programskoga usmjerenja 
HTV-a za razdoblje od 30. lipnja do 31 . prosinca 
2009. 

Zbog reagiranja javnosti na izjavu voditelja kviza „Tko želi biti milijunaš?", na zahtjev 
članova Vijeća HRT-a održana je 71 . , hitna sjednica Vijeća HRT-a na kojoj j e vezano za taj 
„slučaj", nakon opširne rasprave, većinom glasova (6 „ZA, 4 „PROTIV") donesen sljedeći 
zaključak: 
Programsko vijeće HRT-a smatra da je direktor programa HTV-a ispravno postupio 
pravodobno reagirajući na uredničke propuste u emisiji „Tko želi biti milijunaš?", 
emitiranoj 24. rujna 2009., nakon nesmotrene izjave voditelja te emisije, a kako bi se 
izbjegla moguća veća šteta za HRT. 

Programsko vijeće HRT-a ujedno smatra da je direktor programa HTV-a dužan uzeti u 
obzir interes javnosti, izraditi sveobuhvatnu analizu gledanosti te emisije i u tom 
kontekstu značaj osobe voditelja, donijeti odluke koje neće pogoršati gledanost 
navedene emisije ni interes javnosti za zabavni programa HTV-a, te na sljedećoj sjednici 
izvijestiti Vijeće HRT-a o provedbi toga zaključka. 

Kako je to javnosti poznato, nastavljeno je emitiranje kviza „Tko želi biti mili junaš?" s istim 
voditeljem, a zbog toga što prije emitiranja nisu pregledali emisiju koja se snima, urednici su 
upozoreni da moraju poštovati radne obveze. Uz to, urednici Zabavnog programa i uredniku 
redakcije umanjene su plaće, a urednica kviza, uz upozorenje, premještena j e i na druge 
poslove. 

24.02.2010. prihvaćeno izvješće 
direktora programa i glavnog 

urednika IP-a HTV-a o provedbi 
programskoga usmjerenja u zadnjih 

6 mjeseci 2009. 
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c) Programski sadržaji s izraženom javnom, informativno-obrazovno, kulturnom 
funkcijom 

S obzirom na ulogu javne radiotelevizije, te njezine zadaće u informiranju, educiranju i zabavi 
javnosti na visokoj kulturnoj razini, javni sadržaji programa HR-a i HTV-a temeljni su razlog 
postojanja HRT-a, pa j e zbog toga Vijeće HRT-a upravo njima posvećivalo posebnu 
pozornost u svojem radu, a poglavito emisijama u sklopu IP-a HTV-a. 

U Izvješću o napretku u područjima kulture govora, potpunog i objektivnog informiranja i 
razvitku javnih sadržaja u ostvarivanju programa javne televizije te otklanjanju pogovora o 
mogućoj korupciji unutar HRT-a, koje j e prihvatio Hrvatski sabor, Vijeće HRT-a konstatiralo 
je d a j e HTV u posljednjih nekoliko godina učinio znatne pomake u razvitku javnih sadržaja 
jer sve u tom Izvješću nabrojene emisije imaju svoju, što je najvažnije, zadovoljnu publiku, 
što potvrđuje niz pohvala gledatelja navedenim emisijama, ali i opće zadovoljstvo Vijeća 
HRT-a njihovom kvalitetom. 

Međutim, Vijeće je izrazilo nezadovoljstvo slučajevima znatnih odstupanja u realizaciji 
emisija u odnosu na prihvaćeno Programsko usmjerenje za 2009. godinu, posebice kada 
je riječ o novom i cjelovitijem praćenju rada Hrvatskoga sabora, emisijama Manjinski 
mozaik, Latinica i Volim sport te povijesnim serijalima o raspadu Jugoslavije i o Titu. 
Vijeće je bilo posebno nezadovoljno potpunim izostankom informiranja o razlozima tih 
odstupanja. 

Vijeće HRT-a i nadalje nije zadovoljno terminima više emisija s naglašenom 
informativno-obrazovnom funkcijom, pa i nadalje ostaju prigovori zbog 
neprimjerenosti određenih termina emitiranja u dnevnom i radnom ritmu ciljane 
publike, a posebice se to odnosi na termine emisija namijenjenih djeci i mladima, te 
nestalnost termina emisija javnih i obrazovnih sadržaja na Drugom programu. 

Nestalnost termina na Drugom programu HTV-a i I ~ : 7TJ ; ~ '. 7 

Daljnji problem u oslobađanju programskog vremena na Drugom programu HTV-a, čime se 
otvaraju bolje mogućnosti planiranja termina za emisije javnog sadržaja, a posebice programa 
za djecu i mlade, obrazovnog i znanstvenoga, jest praćenje rada Hrvatskoga sabora jer od 
početka 2005. do danas nije u potpunosti zaživjela, još tada, prihvaćena drugačija koncepcija 
praćenja rada Hrvatskoga sabora. N a to je Vijeće HRT-a upozoravalo u nekoliko navrata, a do 
sada se uspjelo u tome d a j e najavljeno da će HTV početkom 2010. početi emitirati posebnu 
emisiju Saborska kronika, no još uvijek bez preciziranog formata i termina emitiranja, no v. d. 
glavnog urednika j e pokrenuo pripremu misije koja treba ići u realizaciju tijekom proljetnog 
zasjedanja Sabora. Preduvjeti realizacije su i tehnički. Mišljenje je Vijeća HRT-a, a slijedom 
napretka tehnologije i interneta, kojima se otvaraju neviđene mogućnosti , da bi programsko 
vodstvo i čelništvo Hrvatskoga sabora trebalo razmotriti postojeću koncepciju (pa i 
predloženu iz 2005.) i utvrditi koncepciju realnu današnjem vremenu i potrebama javnosti. 

Vijeće HRT-a j e iz sjednice u sjednicu izražavalo zadovoljstvo kvalitetom javnih sadržaja 
HR-a i šteta je da emisije HR-a nemaju publiku proporcionalno kvaliteti svojih emisija, pa je 
zbog toga Vijeće HRT-a u nekoliko navrata na sjednicama otvaralo pitanje adekvatnosti 
financiranja i marketinga programa HR-a, a poglavito njegove promocije raznim dostupnim 
modelima, osobito reklamiranjem u vlastitom programu i u programima HTV-a. U 
međuvremenu, s tim u svezi uočen je napredak u programima HTV-a. 

Programsko vijeće očekuje da se u 2010. godini napokon prekine praksa odgoda i 
izmjena programa, a bez pravodobnog i potpunog informiranja Programskog vijeća o 
razlozima odstupanja od Programskog usmjerenja, te će u tu svrhu redovito na svakoj 

nadalje je posljedica sportskih događaja koje HTV 
prati, a koji prema mišljenju Vijeća HRT-a 
kvalitetom ne zaslužuju količinu vremena koja im je 
dana. 

Nezadovoljstvo zbog odstupanja od 
prihvaćenog Programskog 

usmjerenja i nestalnosti termina 
emitiranja 

11 



sjednici od direktora i glavnih urednika tražiti objašnjenja i upozoravati na njihovu 
odgovornost izvještavanja i realizacije Programskog usmjerenja za 2010. 

d) Tretman nacionalnih manjina, djece i mladih u programima HRT-a 

Što se tiče nacionalnih manjina i njihove prisutnosti u programima, osim HR-a koji u svojim 
regionalnim radiopostajama ima i redakcije na jezicima nacionalnih manjina, ovisno o 
području na kojem djeluje, nažalost, unatoč zaključcima Vijeća HRT-a, koje j e tijekom svojeg 
mandata imalo i tematsku sjednicu u vezi s tim i pitanjem primjene Ustavnog zakona o 
pravima nacionalnih manjina, do sada nisu postignuti zadani ciljevi. Vijeće HRT-a je u svojim 
raspravama podupiralo prijedloge da se pitanje prava nacionalnih manjina ne mogu getoizirati 
u jednu ili dvije emisije jer su pripadnici nacionalnih manjina uključeni u zajednički i 
svakodnevni društveno-politički, kulturni i ini život u R H i svojim radom pridonose napretku 
cijeloga društva, pa bi se s te osnove te činjenice trebale vidjeti u sveukupnom programu HR-
a i HTV-a. 

Vijeće HRT-a na redovitim sjednicama nije dobivalo nikakva konkretna obrazloženja 
izostanka produkcije vezano za programe nacionalnih manjina, iako j e dobivalo informacije 
da program HR-a i HTV-a dobro i u kontinuitetu surađuje sa Savjetom za nacionalne manjine. 
Pri izradi ovog izvješća za Sabor naknadno j e dobiveno obrazloženje direktora programa da 
zbog gospodarske krize, u kojoj se našla i Hrvatska, 

Pitanja nacionalnih manjina ne 
smije se getoizirati u jednoj ili dvije 

emisije 

pa i HRT, Vlada RH, ugovorom koji j e u skladu s 
člankom 5. stavkom 4. Zakona o HRT-u sklopljen 
između HRT-a i Vlade R H 3. prosinca 2009., nisu 
predviđena sredstva kojima bi se mogao proširiti 
program za nacionalne manjine te da HRT tijekom 2009. godine nije bio u mogućnosti 
izdvojiti dodatna sredstva za produkciju predviđene emisije Manjinski mozaik na jezicima 
nacionalnih manjina. Ipak, do pomaka j e došlo u veljači 2010. kada je napokon započela 
realizacija te 15-minutne emisije, a emitiranje se planira dvaput mjesečno, uz izravne troškove 
od 10.500 kn po emisiji. Programsko vijeće smatra da ovaj relativno skroman troškovnik 
emisije izvediv bez obzira na financijsku krizu te da se stoga treba očekivati kontinuirana 
realizacija emisije na jezicima nacionalnih manjina, a t ime i izvršenje zakonske obveze HRT-
a. Istodobno, Programsko vijeće smatra da troškovi emisije teško mogu opravdati odgodu 
realizacije u izvještajnom razdoblju. Programsko vijeće očekuje da će se u slučaju 
eventualnog povećanja prihoda i stabilizacije financija povećati i opseg programa na jezicima 
nacionalnih manjina. 

U pripremi je i emitiranje emisije na jezicima pripadnika nacionalnih manjina u programu 
HTV-a, a trebalo bi početi 2010., čime bi se ispunile i odredbe Ustavnog zakona. Preporuka 
je Vijeća HRT-a da HRT, u suradnji s Vladom RH učini sve potrebno da bi konačno u 
potpunosti počeo primjenjivati Ustavni zakon o pravima nacionalnih manjina u dijelu 
koji se odnosi na obveze HRT-a. 

Sastavni dio ovog Izvješća je Izvješće Hrvatskoga radija i Hrvatske televizije o proizvedenim, 
emitiranim emisijama i prilozima o pripadnicima nacionalnih manjina u Republici Hrvatskoj 
u programima Hrvatske radiotelevizije u 2009. godini, koje je v. d. glavnog ravnatelja HRT-a 
5. siječnja 2010. dostavio Savjetu za nacionalne manjine na njegov zahtjev. 

Program za djecu i mlade i na HR-u i na HTV-u dobro j e osmišljen. Međutim, Vijeće HRT-a 
ima primjedbe na termine toga programa na HTV-u. Vijeće j e višekratno upozoravalo na 
neprimjerene, kasne termine emitiranja emisija za mlade, i to bez konkretnih rezultata tijekom 
2009. godine - termini nisu modificirani, ali se pozitivni trendovi osjećaju početkom 2010. jer 
su, primjerice, emisije „Direkt", „Mijenjam svijet", „Koga briga", dobile primjerenije 
(poslijepodnevne) termine u novoj shemi. O efektima termina i emisija za djecu i mlade na 
HR-u Vijeće nema dovoljno spoznaja jer u 2009. godini, U N A T O Č N A J A V I u Programskom 
usmjerenju, kao niti na HTV-u, nije provedeno detaljno istraživanje navika 
slušatelja/gledatelja - pa j e nepoznato dopire li HR do mladih svojim emisijama i koliko. No, 
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svakako treba naglasiti d a j e H R T jedini elektronički medij koji ima specijalizirane obrazovne 
sadržaje za djecu i mlade, što znači i obvezu. 

Vijeće HRT-a upozoravalo j e i na to da su u programu HTV-a u posljednjih nekoliko godina 
izostale dramske serije i igrani filmovi za djecu, po čemu j e nekadašnji HTV bio prepoznatljiv 
u okruženju. U tom smislu Programsko vijeće izrazilo j e zadovoljstvo najavljenim 
inovacijama u Programskim usmjerenjima HR-a i HTV-a za 2010. godinu, vezano uz djecu i 
mlade (snimanje dramske serije za djecu, uvođenje nove emisije s kvizom znanja za djecu na 
HTV-u, izrada obrazovnog web portala HR-a i nova emisija za djecu o EU itd.), no izražena 
j e i sumnja u njihovu realizaciju ako se ne osiguraju potrebna financijska sredstva. 

No, moraju se pohvaliti napori HTV-a da se u tom pogledu stvari poboljšavaju, kao i to da u 
posljednje vrijeme HTV, kada su u pitanju djeca, pri izvještavanju poštuje zakonske propise i 
opće akte, a posebice odredbe Etičkoga kodeksa HRT-a u poglavlju VII. Djeca i druge 
društvene skupine u programima HRT-a, kao i u poglavlju IX. Promidžba, kojima je uređeno 
to područje i da Vijeće HRT-a glede toga nije u izvještajnom razdoblju imalo primjedaba. 
Preporuka je Programskog vijeća da se u 2010. godini osigura primjereno financiranje 
dječjih i obrazovnih programa na HTV-u i HR-u i da se ono smatra prioritetom, u što 
bi, uz primjerenu raspodjelu redovitih prihoda za troškove tih redakcija, trebalo 
uključiti i dodatne napore prikupljanja namjenskih sredstava putem EU fondova i 
suradničkih projekata s javnim i privatnim I ~ ~ 7. ; ; 
sektorom. Nadalje, Programsko vijeće očekuje da Z a d o h r o ocijenjeni program za 
će se u 2010. napokon osigurati primjereni djecu i mlade potrebno je naći 
termini emitiranja programa za djecu i mlade, a | primjerenije termine emitiranja 
napose na HTV-u (što smatra odgovornošću 
direktora programa HTV-a) te provesti ciljano istraživanje slušanosti HR-a (što smatra 
odgovornošću v. d. ravnatelja i budućeg ravnatelja HR-a). 

e) Šport u programima HR-a i HTV-a 

Budući d a j e direktor programa HTV-a, na zahtjev Vijeća HRT-a za boljim terminima emisija 
s javnim sadržajima, na sjednicama Vijeća HRT-a u više navrata obrazložio Vijeću HRT-a da 
j e glavni problem programske sheme preopterećenost udarnih termina nizom zahtjeva 
različitih ciljanih publika i redakcija, kao i nadalje velik udio sportskih emisija na drugom 
programu, što se sustavno ne može riješiti bez uvođenja zasebnog digitalnog kanala za 
sportske sadržaje, Vijeće HRT-a j e o tome održalo i tematsku sjednicu. 
Na 59. sjednici - tematskoj sjednici Vijeća HRT-a, održanoj 19. studenoga 2008. 
doneseni su sljedeći zaključci: 
- Tema: Sportski program Hrvatske radiotelevizije: 
a) Sportski program Hrvatskoga radija 
b) Sportski program Hrvatske televizije 
Na temelju svega iznesenoga u raspravi Vijeće HRT-a je na toj sjednici: 
a) Dalo potporu Sportskom programu HR-a u realizaciji planova i programa, a 
poglavito u ostvarenju poboljšanja funkcioniranja programa ostvarenjem bolje 
organizacije rada. 
b) Poduprlo inicijativu za pokretanje HTV 3 , specijaliziranoga sportskog programa 
HTV-a. Kako ponuđeni materijal nije bio dostatan za donošenje bilo kakvih odluka s 
tim u svezi, Vijeće HRT-a predložilo je Ravnateljstvu HRT-a da mu do sljedeće sjednice 
dostavi cjelovit projekt-elaborat za pokretanje HTV 3, koji će sukladno prijedlozima 
iznesenim u raspravi sadržavati: zakonsku utemeljenost pokretanja H T V 3 , programsko 
usmjerenje, shemu programa, podatke o broju i strukturi kadrova potrebnih za 
realizaciju programa, podatke o načinu na koji će se angažirati ti kadrovi (zaposleni, 
vanjski), podatke o tehničkim i tehnološkim uvjetima, podatke o ukupnom trošku 
programa u svim stavkama, podatke o načinu na koji će se program financirati. Tako 
dorađen materijal razmotrit će se na sjednici Vijeća HRT-a koja, ako tako odluči Vijeće, 
sukladno odredbama Poslovnika o radu Programskoga vijeća HRT-a, može biti 
zatvorena za javnost. 
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Umanjiti nesrazmjer pozornosti 
nogometu u odnosu na ostale 

sportove 

Vezano za športski program HTV-a i to da j e on u najvećoj mjeri ispunjen nogometom, 
Vijeće HRT-a j e pri donošenju Poslovnog plana HRT-a za 2009. i Programskoga usmjerenja 
HTV-a za 2009. upozorilo na nerazmjer sredstva koja se izdvajaju za Športski program u 
odnosu na ostale programe, te na potrebu davanja veće pozornosti i ostalim sportovima, a 
poglavito onima koji su dostupni široj publici. U tom smislu posebnu pozornost treba 
posvetiti i sportskim aktivnostima osoba s invaliditetom, ali i promociji amaterskog i 
rekreacijskog sporta, posebice djece i mladih. 
Mišljenje j e Vijeća HRT-a i u tom j e smislu u više 
navrata savjetovalo direktora programa HTV-a da 
sportski program javne televizije nema važnost 
samo u informiranju gledatelja o svim relevantnim 
događajima u hrvatskom i međunarodnom sportu, 
niti u pružanju igre i zabave za gledatelje, već da je od toga važnija odgojna funkcija toga 
programa, promicanje sportske kulture među stanovništvom, briga za tjelesno zdravlje, 
poticanje na sportske aktivnosti i u konačnici popularizacija sporta među djecom i mladima. 
Unatoč dogovoru da se od jeseni 2009., kada završi tekuća sezona, više ne emitira emisija 
Volim nogomet, a prema ugovoru s HNL-om, najesen j e počela nova sezona te emisije, i to 
mimo savjetovanja s Programskim vijećem i njegova informiranja. Emisija Volim nogomet 
emitirana je do 5. prosinca 2009. kada j e prekinuto njezino emitiranje, a da o tome Vijeće 
HRT-a nije dobilo nikakvu informaciju. Umjesto emisije Volim nogomet, HTV j e 27. 
prosinca 2009. počeo s emitiranjem emisije Volim sport (iliti Olimp), koja je predviđena i u 
programskoj shemi za 2010. Vijeće j e u više navrata raspravljalo o otegotnoj obvezi HRT-a 
vezano za višegodišnje ugovore nabave sportskih prijenosa, Formule 1, i tu treba pohvaliti 
napore ravnatelja i vodstva HTV-a da se smanje preuzete obveze te pregovore pri ugovaranju, 
ipak, povoljnijih novih aranžmana, a uzimajući u obzir stalni rast cijena otkupa prava i 
konkurenciju u tom segmentu. U tom smislu potrebno j e i odrediti prioritete i oblikovati 
sadržaj sportskog programa HTV-a. Napravljeni su neki pomaci , ali još uvijek nedovoljni. 
Unatoč primjedbama koje su v članovi Vijeća HRT-a u posljednjih nekoliko godina imali na 
jezik i govor novinara u Športskom programu HTV-a i tomu što j e u 2009. počeo 
funkcionirati Edukacijski centar HRT-a i da su održane brojne radionice o jeziku i govoru u 
programima HR-a i HTV-a, te činjenici da se stanje ne može promijeniti u kratkom vremenu i 
nadalje se ponavljaju pogreške, a poglavito kod izgovaranja imena stranih športaša. 

f) Rodna i spolna ravnopravnost u programima HR-a i HTV-a 

Hrvatski sabor je , kako j e to naznačeno u uvodu ovoga Izvješća, zadužio Vijeće HRT-a da 
sukladno zakonskim obvezama utječe na programski sadržaj HR-a i HTV-a, kako bi se 
izbjegli spolni stereotipi i pridonijelo senzibilizaciji javnosti o ravnopravnosti spolova, što bi 
utjecalo na smanjenje različitih oblika društveno neprihvatljivog ponašanja. Vijeću HRT-a 
predloženo je da u skladu sa zakonskim ovlastima razmotri reklame koje se emitiraju na 
HTV-u, a koje bi mogle u svom sadržaju imati poruke društveno neprihvatljiva ponašanja 
prema ženama. Zaključci Hrvatskoga sabora i fonogram sa sjednice Odbora za ravnopravnost 
spolova dostavljeni su na znanje i postupanje direktorima i glavnim urednicima informativnih 
programa HR-a i HTV-a i Vijeće j e od njih zatražilo izvješće o toj temi za 2009. te planove za 
2010. Vijeće HRT-a je u svojim raspravama na sjednicama upozorilo na nedopustivo, 
seksističko tretiranje žena u sklopu prijenosa pojedinih velikih sportskih događaja u 
programima HTV-a, u kojima se žene tretiraju kao scenografija, kao i u pojedinim vrlo 
problematičnim izjavama komentatora športskog programa. 

Bitno je istaknuti da je Edukacijski centar HRT-a, 
svjestan potrebe educiranja novinara za 
senzibilizaciju javnosti o ravnopravnosti spolova, a 
nastavno na saborsku raspravu o 
nezadovoljavajućem tretmanu rodne ravnopravnosti, 
organizirao vrlo korisnu radionicu „Rodna 
ravnopravnost u programima HRT-a", a na kojoj su predavačice bile pravobraniteljica za 
ravnopravnost spolova Gordana Lukač Koritnik i savjetnica u Uredu pravobraniteljice 
Nevenka Sudar. Nažalost, novinari HR-a i HTV-a nisu pokazali interes koju zavrjeđuje ta 

Izborom programa i pažljivim 
tretiranjem tema i gostiju pridonijeti 

senzibilizaciji ravnopravnosti 
spolova u javnosti 
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tema. Stoga Programsko vijeće savjetuje da Edukacijski centar ponovi tu radionicu u 
2010. godini, a direktorima programa i glavnim urednicima IP-a HR-a i HTV-a nalaže 
da osiguraju primjerenu razinu suradnje svih urednika kako bi se osigurao dostatan 
odaziv na edukaciju. Programsko vijeće ističe da u prvom planu treba biti edukacija 
urednika i urednica jer je uočeno da je glavni problem manjkavo razumijevanje samog 
pojma rodne ravnopravnosti i načina na koje se niz raznolikih društvenih, političkih, 
gospodarskih i kulturnih tema može djelotvorno obrađivati i iz rodno osjetljive 
perspektive. 

Vijeće HRT-a j e sukladno iznesenom od programa HR-a i HTV-a primilo očitovanja o 
provedbi Zakona o ravnopravnosti spolova u programima HR-a i HTV-a tijekom 2009. te 
planovima za 2010. i ona se, zbog važnosti ove teme i slijedom provedbe Zaključka 
Hrvatskoga sabora, daju nastavno u ovom Izvješću: 

PROGRAM HR-a 
Informativni program HR-a 
Kolegij Informativnog programa Hrvatskoga radija analizirao je fonograme sa sjednice 
Odbora za ravnopravnost spolova od 23 . srpnja i sjednice Hrvatskoga sabora od 2. listopada 
2009. godine. Zaključeno j e da su kritike i sugestije u raspravi korisne i na tragu onoga što i 
novinari IP-a HTV-a i sami žele: 

a) novinari i urednici (u Edukacijskom centru HRT-a) trebaju usvojiti znanja koja će im 
pomoći da u svakodnevnom poslu prepoznaju stereotipe i uklone ih, 

b) pri planiranju emisija i gostiju voditi računa da u svim područjima imamo vrlo stručne 
žene (politika, gospodarstvo, znanost, kultura itd.) koje su rijetko pred mikrofonima, a 
zaslužuju pozornost, 

c) zauzimati se za uvođenje rodno osjetljivih politika u sva područja društvenog života, 
d) u svakodnevnim analizama programa uvesti kontrolu promicanja ravnopravnosti 

spolova. 
Poznato je da su stereotipi duboko ukorijenjeni i da ih često nismo ni svjesni. Spremnost na 
edukaciju prvi j e korak u promicanju svijesti o ravnopravnosti spolova. 

PROGRAM HTV-A 
Informativni program HTV-a 
U izvještajnom razdoblju Informativni program HTV-a veću j e pozornost pridavao brojnim 
civilnim udrugama, njihovim djelatnostima i pojedinim akcijama. Vijestima, reportažama i 
razgovorima u emisijama IP j e pratio sve važnije događaje i akcije koji bi pridonijeli 
podizanju svijesti građana Republike Hrvatske na području ravnopravnosti muškaraca i žena. 
Praćene su i sve humanitarne akcije, promovirajući solidarnost, kao jednu od važnih vrednota 
hrvatskoga društva. Izvještavano j e o položaju žena na tržištu rada, propitkivano je o 
alimentacijskom fondu, govoreno o podzastupljenosti žena na izbornim listama. Izvještajima, 
reportažama i razgovorima s gostima u emisijama IP j e upozorio na zakonom propisane kvote 
za minimalan broj žena na izbornim stranačkim listama, izvještavao o povećanju 
nezaposlenosti žena u trgovini i tekstilnoj industriji izazvanoj recesijom, javljao o financijskoj 
pomoći Zagrebačke županije skloništima za žene i djecu žrtve nasilja, pratio obilježavanje 
Međunarodnoga dana žena, ali i Međunarodni dan borbe protiv nasilja nad ženama te 
podsjetio na još uvijek neravnopravan položaj žena u društvu i obitelji. Temu ravnopravnosti 
spolova IP nije samo programski pratio, nego je i u svojoj radnoj sredini provodio. U 
Informativnom programu HTV-a zaposleno j e 68 % žena. 

Gotovo u svim emisijama IP-a bilo j e vijesti i tema koje su se bavile pitanjem ravnopravnosti 
spolova. Tako j e u središnjem Dnevniku izvještavano o velikom broju žena koje su zaposlene 
na određeno vrijeme, koje zbog trudnoće ili bolesti djece dobivaju otkaze te o teškim uvjetima 
rada u djelatnostima u kojima se najčešće zapošljavaju (tekstilnoj i prehrambenoj industriji te 
u trgovinama i ugostiteljstvu). Upozoreno j e na diskriminaciju na radnome mjestu, na otkaze 
ženama u visokom stupnju trudnoće te na problem sporosti u hrvatskom pravosuđu, ali i na 
činjenicu da u hrvatskoj sudskoj praksi još nema ni jedne pravomoćne presude za 
zlostavljanje na radnome mjestu. 
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Više j e puta upozoreno na problem nasilja u obitelji i na to da u Hrvatskoj ima samo sedam 
skloništa za žrtve nasilja, što j e premalo, ako se zna da j e u godinu dana zaštitu policije 
zatražilo gotovo 18 tisuća osoba. Pritom je pravobraniteljica za ravnopravnost spolova 
Gordana Lukač Koritnik upozorila na nedostatak novca te da nije siguran opstanak postojećih 
skloništa, a državna tajnica za socijalnu skrb Dorica Nikolić smatra da bi se više truda i novca 
moralo uložiti u prevenciju nasilja. 
O ravnopravnosti spolova bilo j e riječi i u izvještaju iz Zagreba s Gay Pridea, gdje je izražena 
bojazan od novih diskriminacija kojima bi mogli biti izloženi pripadnici seksualnih manjina u 
okviru novoga Zakona o ravnopravnosti spolova. O tome j e događaju izvještavano u svim 
dnevnim emisijama u formi reportaže s tonovima sudionika. Također je izvještavano o 
provokacijama i pokušaju napada prosvjednika na sudionike Gay Pridea. 
Uoči lokalnih izbora u RH upozoravano j e na podzastupljenost žena na izbornim listama i na 
potporu stranačkih kolega, koja je uglavnom deklarativne prirode. Pravobranitelj ica za 
ravnopravnost spolova Gordana Lukač Koritnik istaknula j e kako j e participacija žena na 
izbornim listama veoma niska, ali da će i to zakon za nekoliko godina promijeniti. 
Informativni program je pratio pokretanje kampanje Ureda za ravnopravnost spolova pod 
nazivom „Uravnotežimo se", kojoj j e cilj veće uključivanje žena na izborne liste te je u 
Dnevniku objavljen izvještaj iz Zagreba s okruglog stola "Sto učiniti da se poveća politička 
zastupljenost na lokalnoj razini?" Kampanja „Uravnotežimo se" praćena j e izvještajima iz 
više hrvatskih gradova (okrugli stolovi, press konferencije) i sudjelovanjem gostiju u 
emisijama Otvoreno i HUZ. 
U Dnevniku je upozoreno i da će stranka koja na sljedećim izborima ne bude na listi imala 
barem 40 % žena platiti kaznu od 50.000 kn. Naime, zbog malenog udjela žena u politici, 
saborski Odbor za ravnopravnost spolova odlučio j e potaknuti primjenu Zakona o političkim 
strankama kojim j e propisana i ženska kvota. U prilogu j e istaknuto kako je Hrvatska još 
uvijek patrijarhalno društvo te kako neke općine u vijeću nemaju n i j edne žene (Antunovac). 
O siromaštvu u Hrvatskoj govorilo se i reportažom o ženi koja je prije 12 godina ostala bez 
posla i čiji muž nakon razvoda ne plaća alimentaciju za djecu, a sudski postupak traje te o 
bitno većem udjelu žena nego muškaraca među siromašnima u Hrvatskoj. 
Tradicionalno, u središnjem Dnevniku objavljen je i zbirni izvještaj o Danu žena - iz 
Bjelovara na čijem je području prošle godine bilo više od stotinu prijava nasilničkog 
ponašanja u obitelji (posjet potpredsjednice Vlade RH Đurđe Adlešić bjelovarskoj Sigurnoj 
kući) i Zagreba (o sestrama Baković i inicijativi za preimenovanjem Miškecova prolaza), te o 
Zagrepčanki godine dr. Mirjani Krizmanić, te prilog iz kulture o proslavi Dana žena 
prodajnom izložbom umjetnina u galeriji Zlatni konj, koja j e prigodno smještena u muškom 
ambijentu - usred zagrebačkog sajma automobila. 
U više priloga istaknuto j e kako j e gospodarska kriza u Hrvatskoj rezultirala povećanjem 
broja nezaposlenih, osobito žena, kojih j e sada više od 62 posto iako podaci kažu d a j e među 
diplomiranima na visokim učilištima 58 posto žena, a među magistr ima i doktorima znanosti 
ih je oko 52 posto, a uz to plaće žena su i dalje niže u većini zanimanja u odnosu na muške 
kolege. Iako j e IP HTV-a u svojoj središnjoj informativnoj emisiji nastojao uravnoteženo 
informirati gledateljstvo o gospodarskoj krizi, riječi predsjednice saborskoga Odbora za 
ravnopravnost spolova Gordane Sobol: „Kad promatrate kroz medije tko govori o krizi, o 
mogućim izlascima iz krize, tko j e na čelu kriznih menadžmenta, primjerice, evo, Podravke -
nema žena, kao da mi nemamo što o tome reći", važno su upozorenje i svim HTV-ovim 
novinarima. 
Nažalost, u promatranome periodu, vijesti o nasilju nad ženama nisu bile rijetkost. Objavljeno 
j e da prema nekim procjenama svakih 15 minuta jedna žena u Hrvatskoj dobije batine. 
„Problem nasilja nad ženama nije samo problem Vlade, on mora biti problem oko kojeg će se 
zauzeti i lokalna zajednica, svaki gradonačelnik, načelnik i župan, svaki susjed i susjeda, 
svatko od nas" poručila j e predsjednica Vlade RH Jadranka Kosor prigodom obilježavanja 
Nacionalnoga dana borbe protiv nasilja nad ženama u Hrvatskoj. 

Osim u središnjem Dnevniku, o temama vezanim uz ravnopravnost spolova IP HTV-a je 
izvještavao u podnevnom i trećem Dnevniku, Vijestima, Vijestima na drugom, 
županijskim panoramama, na teletekstu i webu. U tim j e emisijama objavljeno da j e od 
253 tisuće nezaposlenih u Hrvatskoj 154 tisuće žena i prenesen zahtjev SSSH za izmjenu 
Zakona o radu kojim bi se zabranilo zapošljavanje na određeno na razdoblje dulje od godinu 
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dana. IP je pratio tribinu u Slavonskom Brodu u povodu 100 godina prosvjeda žena za 
ravnopravnošću. Objavljen j e izvještaj o prijedlogu Zakona o sprečavanju zlostavljanja na 
radnome mjestu, što ga j e u saborsku proceduru uputio Klub SDP-a, a objavljenje i prilog u 
kojem su nezadovoljstvo konačnim prijedlogom Zakona o ravnopravnosti spolova izrazili 
Centar za edukaciju, savjetovanje i istraživanje i Grupa za ženska ljudska prava B.a.b.e. U 
vijestima je objavljena inicijativa zastupnika Europskoga parlamenta protiv seksističkih 
prikaza žena i muškaraca u marketingu. IP je gledatelje upoznao s najnovijom mjerom 
prevencije protiv nasilja u obitelji, besplatnim telefonom namijenjenim za pomoć nasilnicima, 
kako bi nakon razgovora sa stručnom osobom odustali od napada. 
Gledatelji su upoznati s istraživanjima američkih sociologa koja su pokazala da muškarci koji 
pomažu u kućanskim poslovima imaju djecu koja se bolje snalaze u društvu, a ženama su 
privlačniji. Ponukana tim istraživanjima naša novinarka iz TV centra Osijek, Kristina Pešić, 
provjerila je kako to izgleda u trima hrvatskim obiteljima gdje supruzi svakodnevno pomažu 
svojim suprugama. Također, IP j e pratio početak kampanje u Istri „Bez žena više ne može", 
za veće sudjelovanje žena na lokalnim izborima. Pratio j e i okrugli stol „Donošenje posebnih 
mjera za ravnopravnije sudjelovanje žena u političkom životu u skladu s Preporukom Vijeća 
Europe za lokalne izbore 2009." , koji su organizirali Povjerenstvo za ravnopravnost spolova 
Vukovarsko-srijemske županije i Grupa za ženska ljudska prava B.a.B.e. Informativni 
program HTV-a j e upozorio i na povećanje nezaposlenosti žena u Hrvatskoj , od 2003. do 
danas, za pet posto, te j e u prilogu podsjetio da žene, iako su obrazovanije od muškaraca, i 
dalje prosječno zarađuju 12,5 posto manje. 

U duljoj formi, u reportažama i razgovorima s gostima, Informativni program HTV-a 
pitanjem ravnopravnosti spolova bavio se u emisijama Prizma, Euromagazin, Otvoreno, 
Dossier.hr, Nedjeljom u dva i Hrvatska uživo. 

Novinari IP-a napravili su reportažu o Romskoj radionici u Slavonskome Brodu, gdje se 
razgovaralo o svakodnevici i problemima s kojima se Romi susreću, osposobljavanju za rad i 
obrazovanju, ali j e najveća pozornost posvećena ravnopravnosti spolova kako bi Romi, 
osobito Romkinje naučili koji im sve mehanizmi i zakoni u Hrvatskoj mogu koristiti. 
U prilogu o nejednakosti žena i muškaraca u zemljama EU, bilo j e riječi o velikoj kampanji 
Europske komisije o problemu nejednakih plaća, a europski povjerenik za socijalna pitanja 
Vladimir Špidla upozorio j e da žene čine čak 60 % fakultetsko obrazovanih u EU te naglasio 
kako su u Finskoj tvrtke koje vode žene učinkovitije od onih koje vode muškarci. 
Jesu li žene dovoljno zastupljene u javnom i političkom životu? Je li moguće postići 
uravnoteženu zastupljenost muškaraca i žena na listama političkih stranaka? Imaju li muškarci 
i dalje veću moć i utjecaj i zašto? Jesu li žene prisutne samo kako bi se zadovoljila kvota i tko 
je politički sposobniji?, bila su neka od pitanja na koja su odgovori traženi u emisiji Otvoreno. 
U emisijama Hrvatska uživo raznim temama promicana je svijest o rodnoj ravnopravnosti. 
Govorilo se o različitim aspektima diskriminacije, koji su uzroci i kako podići svijest o 
ravnopravnosti spolova u, j o š uvijek, stereotipima opterećenoj sredini. Brojni gosti Hrvatske 
uživo govorili su o podjelama u obrazovanju, o nejednakosti žena i muškaraca u poslovnom 
svijetu, o malom broju žena u političkom životu i na rukovodećim položajima. Analizirano j e 
što ženama, kojih j e velik broj zaposlen u trgovini, donosi Zakon o trgovini i neradna nedjelja. 
Bilo je riječi i o ženama kao seksualnom objektu, obiteljskom nasilju, skloništima za žrtve 
nasilja, a pravobranitelj ica za ravnopravnost spolova još j e jedanput istaknula da se 
poslodavci ne koriste poticajima za zapošljavanje žena - žrtava nasilja. Govorilo se i o 
neznatnim mogućnost ima da djeca nakon rastave budu dodijeljena očevima te o 
alimentacijskom fondu, koji još nije ugledao svjetlost dana. U emisiji Hrvatska uživo 
istaknuto je da ravnopravnost spolova - dobro zvuči, ali podaci pokazuju da od 130 zemalja 
na l jestvicijavnopravnosti spolova, Hrvatska zauzima - 46. mjesto. S gostima u emisiji i na 
terenu HUŽ-ovi novinari i urednici pokušali su odgovoriti na pitanje komu smetaju žene u 
politici, te hoće li im stranke dopustiti brojniji ulazak na liste za skore lokalne izbore?! Koju 
bi novu kvalitetu hrvatskomu društvu donijelo više žena u politici i na vlasti i u čemu zapravo 
treba tražiti razloge zašto su tako slabo žene zastupljene u politici, odnosno na vlasti? U HUZ-
u je bilo riječi i o muškarcima koji su zlostavljani u obitelji, ali i o bolestima prostate te o 
drugim temama o kojima muškarci nerado govore. U emisiji se govorilo i o 
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antidiskriminacijskom zakonu koji j e početkom 2009. stupio na snagu, a gledatelji su mogli 
vidjeti i svu raznolikost proslava Međunarodnoga dana žena u Hrvatskoj. 
Također, Hrvatska j e televizija uživo prenosila i izvještavala u svojim informativnim 
emisijama, na teletekstu i webu, o raspravama vezanim uz ravnopravnost spolova na 
sjednicama Hrvatskoga sabora. 
Zaključak 
Svjesni uloge koju Informativni program HTV-a ima kao javni servis, nastojali smo pružiti 
posebnu informativnu potporu Nacionalnoj politici za promicanje ravnopravnosti spolova 
2006.-2010. Iako se u emisijama IP-a HTV-a vidi znatan napredak u količini priloga kojima je 
cilj bio pridonijeti podizanju svijesti građana Republike Hrvatske o ravnopravnosti muškaraca 
i žena, to još uvijek nije dovoljno. U prilozima se težilo probleme prikazati iz što više 
aspekata, dana je prilika brojnim gostima iz vladinih i nevladinih organizacija i udruga da 
gledateljima približe tu problematiku, no još su prisutni spolni stereotipi. O važnim temama 
uglavnom govore muškarci, žene-stručnjakinje vrlo su rijetko gošće u emisijama koje govore 
o gospodarstvu, ali su zato obvezno sugovornice kada je riječ o obiteljskom nasilju. Kako bi 
izbjegao takve stereotipe i što bolje ispunio svoju medijsku zadaću, IP HTV-a je putem 
radionica HRT-ova Edukacijskog centra dodatno educirao novinare i urednike te će na tome 
raditi i u buduće. 
Informativni programa HTV-a će i u 2010. godini redovito pratiti događaje kojima se promiče 
ravnopravnost spolova. Također, Programskim usmjerenjem u 2010. godini IP HTV-a će 
politikom koja ga sadržajem čini jedinstvenim među televizijama u nacionalnoj konkurenciji, 
uz izvještaje i reportaže u dnevnim informativnim emisijama, uvesti stalnu tjednu rubriku 
unutar emisije Hrvatska uživo kojom će promicati razvoj svijesti o rodnoj ravnopravnosti, i to 
u suradnji s nizom udruga koje se najave ovim pitanjem kao i nadležnih institucija. 

Ostali programi HTV-a 
Program Hrvatske televizije i u 2010. godini vodit će računa o promicanju svijesti o 
ravnopravnosti spolova te će u emisijama (prilozima, razgovorima i raznim temama) 
raspravljati o problemima ravnopravnosti spolova u suvremenom društvu i upozoravati na 
njih. S tim u skladu još 9. studenog 2009. Edukacijski centar HRT-a organizirao je radionicu 
„Rodna ravnopravnost u programima HRT-a", a predavanje je održala pravobranitelj ica za 
ravnopravnost spolova Gordana Lukač Koritnik i savjetnica u uredu pravobraniteljice 
Nevenka Sudar. U prvom kvartalu 2010. godine Programsko vodstvo zatražit će od 
Edukacijskog centra HRT-a da se o rodnoj ravnopravnosti u programima HRT-a organizira 
još jedna radionica na kojoj će sudjelovati urednici svih HTV-ovih programa kako bi se 
upoznali s problematikom i mogućnostima što kvalitetnijeg medijskog praćenja i promicanja 
svijesti o ravnopravnosti žena i muškaraca u programima HTV-a. 
U 2010. godini H R T će i putem teletexta (str. 140) obavještavati građane o svim bitnim 
priopćenjima i djelovanjima nevladinih organizacija i udruga za promicanje raznih oblika 
ljudskih prava, jednakosti i sprječavanja nasilja u društvu. 
U HTV-ovim programima ravnopravnost spolova bit će zastupljena i u praćenju sportskih 
događaja. Tako će HTV u 2010. godini pratiti, odnosno prenositi žensko alpsko skijanje, 
žensku atletiku, Svjetsko odbojkaško prvenstvo za žene u Japanu (listopad), Europsko 
rukometno prvenstvo za žene (prosinac) te redovite sportske događaje u Europi na kojima 
nastupaju naše sportašice (npr. europske rukometne utakmice prvakinja Hrvatske i si). 
U 2009. mnogo se radilo na jez ičnom osvješćivanju o rodnoj osjetljivosti i upozoravalo na 
nju, a nastavit će se i u 2010. 
Novinari su uglavnom poštovali rodne razlike u jeziku, npr. obavijesno preciznijim 
obraćanjem i predstavljanjem u muškom i ženskom rodu. 
U njegovanju takvog jezičnog standarda sudjeluju lektori i fonetičari. Oni u svakodnevnom 
poslu i u sklopu HTV-ovih jezičnih i govornih radionica i predavanja upozoravaju na 
poštovanje rodne osjetljivosti u jeziku, tj. na obraćanje ili postavljanje pitanja u oba roda, 
stereotipe, izbjegavanje dvostrukih standarda. 
Služba za jezik i govor HTV-a u ožujku 2010. priprema jezičnu radionicu o rodnoj 
osjetljivosti. 

U promicanju ravnopravnosti spolova kao temeljnih ljudskih prava i ustavnih 
vrednota svake države, važnu ulogu imaju sredstva javnog priopćavanja, posebice javne 
televizije. 
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Stoga je neupitna uloga HRT-a kao najjačega javnog nacionalnog medija u 
Hrvatskoj na uklanjanju stereotipa te educiranju gledatelja/gledateljica o ravnopravnosti 
spolova. 

Program Hrvatske televizije će u 2010. godini voditi računa o prijedlozima, kritikama, 
mišljenjima i sugestijama sa sjednica Vlade RH i saborskih odbora: Odbor za ravnopravnost 
spolova, Odbor za informiranje, informatizaciju i medije, Odbor za rad i socijalno partnerstvo, 
Odbor za ljudska prava i prava nacionalnih manjina, Odbor za obitelj, mladež i šport, te 
Sabora RH na kojima se raspravljalo o "Izvješću o promicanju svijesti o ravnopravnosti 
žena i muškaraca u programima HR-a i HTV-a te na HRT-u (razdoblje 2008. - 2009.)". 
Usmjerenje 2010. - Ravnopravnost spolova 
U 2010. godini u programu HTV-a bit će primjereno zastupljene ciljane emisije i prilozi o 
ravnopravnosti spolova unutar emisija: Dobro jutro, Hrvatska, Među nama te drugim 
informativnim emisijama. 

• HTV će voditi računa o odabiru reklama, poštujući Zakon o medijima koji 
izričito zabranjuje oglašavanje onih sadržaja u kojima se žene i muškarci javno 
prikazuju na uvredljiv, podcjenjivački ili ponižavajući način. 

• U 2010. godini H R T će dodatno educirati zaposlenike o problematici rodne 
ravnopravnosti. U sklopu Edukacijskog centra HRT-a organizirat ćemo ciljanu 
izobrazbu urednika i urednica o integriranju problematike rodne ravnopravnosti u 
obavljanju njihovih uredničkih i novinarskih zadaća. 

• Uložit će se maksimalan napor da ravnopravnost spolova bude jedan od važnijih 
kriterija izbora gostiju i gošći u emisijama u produkciji HTV-a. 

• HTV će u svom programu izvještavati o svim bitnim događajima i akcijama 
vezanim za ravnopravnost spolova kao važnom segmentu temeljnih ljudskih prava 
i ustavnih vrednota. 

• Programsko usmjerenje u 2010. godini ima za cilj uklanjanje stereotipa te 
educiranje o ravnopravnosti spolova, a tek potom prigodno izvještavanje, vezano 
uz obilježavanje važnih datuma. 

• HTV-ova Služba za jezik i govor u 2010. godini i nadalje će voditi brigu o 
hrvatskom jeziku, ali uz poseban angažman na upotrebi rodno osjetljivog jezika u 
svim emisijama. 

• Teletext HRT-a u svoj sadržaj u 2010. godini uvodi novu rubriku: "Ljudska 
prava" u kojoj će se tematski ujediniti informacije, te povremeno objavljivati i 
priopćenja iz Ureda pravobraniteljice za ravnopravnost spolova. 

• HTV će u 2010. godini intenzivirati suradnju s onim tijelima koja su zadužena za 
praćenje provedbe politike ravnopravnosti spolova. 

• HTV će u 2010. godini uložiti maksimalan napor da emisijama i prilozima utječe 
na javno mnijenje ukidanjem rodnih stereotipa te educiranjem javnosti o 
ravnopravnosti spolova.. 

• HTV će se uspostavom rodno osjetljive politike suprotstaviti svim stereotipima, 
pridonijeti uspostavi svijesti o rodnoj demokraciji, poticati ravnopravnost spolova, 
pridonositi većoj zastupljenosti žena u medijskim sadržajima. 

• HTV će u 2010. godini programskim sadržajima promicati razvoj svijesti o 
ravnopravnosti žena i muškaraca te pratiti aktivnosti i posebne akcije vezane uz 
ravnopravnost spolova koje poduzimaju vladine i nevladine organizacije i udruge. 

• HTV će informirati građane/građanke o obvezama uvođenja rodno osjetljivih 
politika u sva područja društvenog života Republike Hrvatske, a u skladu s 
nacionalnim zakonodavstvom i standardima EU. 

• Odvojit će se - u okviru financijskih mogućnosti HRT-a - sredstva za produkciju 
i/ili koprodukciju rodno senzibiliziranih medijskih sadržaja i osigurati vrijeme u 
programu za emitiranje rodno senzibiliziranih sadržaja nastalih u nezavisnoj 
produkciji. 

Uz sve navedeno, H R T pridržavanje propisanih zakonskih odredbi i u ovom segmentu 
ljudskih prava-ravnopravnosti spolova drži ne samo obvezom nego i bitnim programskim 
usmjerenjem za 2010 godinu. 
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Zaključak i preporuke Vijeća 
Može se konstatirati da unatoč preporukama koje je Vijeće HRT-a davalo na svojim 
sjednicama, a posebice se to odnosi na programe HTV-a, glede veće uključenosti žena u 
sve relevantne teme iz društveno političkoga, gospodarskog i kulturnog života i nadalje 
su prisutni stereotipi, pa u tzv. ženskim temama sudjeluju isključivo samo žene, dok je 
vrlo malo žena uključeno u tzv. ozbiljne teme. 
U skladu s iznesenim, Vijeće HRT-a preporučuje programskom vodstvu HR-a i HTV-a 
da na tragu zaključaka i preporuka koje je donio Hrvatski sabor vezano za primjenu 
Zakona o ravnopravnosti spolova i najužoj suradnji s relevantnim institucijama države, 
a poglavito Uredom pravobraniteljice za ravnopravnost spolova, u programima HR-a i 
HTV-a utječe na izbjegavanje spolnih stereotipa o ravnopravnosti spolova jednakim 
tretiranjem muškaraca i žena u svim područjima djelovanja i života i povećanje 
senzibilizacije javnosti o ravnopravnosti spolova. 

s) Kultura govora 

U programu rada Edukacijskog centra HRT-a za 2009. prioritet je bila edukacija za 
poboljšanje jezične i govorne medijske pismenosti. Njome su obuhvaćeni novinari, urednici i 
voditelji iz svih programskih cjelina, a posebno j e pohvalno da su u edukaciju uključeni i 
novinari iz regionalnih radiopostaja HR-a te TV studiji i dopisništva HTV-a. U skladu s 
preporukama Programskog vijeća HRT-a, dodatni I T ~ 7 ; T~7~. ~ 
napori uloženi u su poboljšanje jezične i medijske P o t r e b m s u d o d a t m n a P o r i 1 

sposobnosti novinara HR-a i HTV-a njihovim individualni rad na poboljšanju 
kontinuiranim praćenjem, ocjenjivanjem, jezika i govora u programima HR-a 
skupnim vježbama i radionicama te pojačanim i HTV-a 
individualnim radom stručnih službi za jezik i 1 

govor HR-a i HTV-a. Edukacijski centar i stručne službe za jezik i govor HR-a i HTV-a 
usko su surađivali s Povjerenstvom za jezik i govor HRT-a i Katedrom za fonetiku 
Filozofskog fakulteta u Zagrebu. 
Stručne službe za jezik i govor HR-a i HTV-a su, pored svojih svakodnevnih zadataka koji 
proizlaze iz opisa radnog mjesta, kroz projekt i u organizaciji Edukacijskog centra održale 
predavanja, radionice i vježbe za 711 novinara (od toga 306 novinara HR-a i 409 novinara 
HTV-a). 
Povjerenstvo za jezik i govor HRT-a, u sastavu: Jasmina Nikić-Ivanišević, Đurđa Skavić 
i Mihovil Dulčić, ocijenilo j e d a j e tijekom 2009. postignut napredak na jezičnoj i govornoj 
razini, zahvaljujući upornom i kvalitetnom svakodnevnom radu Edukacijskog centra i obiju 
službi za jezik i govor HRT-a. Lektorirani tekstovi udovoljavaju svim zahtjevima standardnog 
jezika i na zavidnoj su razini, kao i govorne izvedbe onih pojedinaca koji trajno surađuju i 
rade s fonetičarima Službe za jezik i govor. No , u razgovorima i javljanjima s terena, kad ne 
postoje lektorirani predlošci, j o š uvijek se kod pojedinaca zapaža nedostatno jezično znanje i 
neprimjerena govorna izvedba, ali i tendencija vraćanja pojedinih govoritelja na stare 
pogreške. S druge strane, dobro j e što postoji zanimanje urednika, novinara, voditelja i spikera 
za jezičnu i govornu korektnost u medijskim nastupima. 
Povjerenstvo je predložilo: 
• Potrebu veće kontrole pri izboru novih osoba u zvanjima novinara, voditelja i spikera, ali 

jednako tako i pri njihovu prijelazu u drugi žanr; 
• Potrebno je da pojedinci prije prvog nastupa u studiju svladaju zakonitosti elektroničkih 

medija i svoje uže profesionalne usmjerenosti. Ocjenu bi dao ocjenjivački sud u kojem bi 
trebali biti i predstavnici jezičnih i govornih služba HRT-a; 

• Potrebno je više rada s fonetičarima; 
• Više rada na postizanju kreativnosti, osobnosti i odgovornosti za izgovorenu riječ i 

poštovanje govornog bontona; 
• Pohvaliti i nagraditi uspješne govoritelje kako bi postali poticaj za ostale; 
• Sankcionirati sve one koji se pridržavaju i ne poštuju upute. 

Na temelju danih preporuka Povjerenstva za jezik i govor Vijeće može sa zadovoljstvom 
konstatirati da je problem dobro uočen i fokusiran jer su preporuke Povjerenstva 
gotovo u cijelosti one koje je u svojem izvješću dalo Vijeće HRT-a Hrvatskomu saboru, 
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te da je doista napravljen napredak, a iskazani interes novinara daje nadu u daljnje 
unaprjeđenje. Koliko je Vijeću poznato, za sada nije ništa napravljeno glede poboljšanja 
uvjeta rada Službe za jezik i govor HTV-a i Službe lektora i spikera HR-a, pa to i dalje 
ostaje obveza. 

Budući da Poslovni plan HRT-a za 2010. još uvijek nije donesen, a da j e Plan stručnih 
usavršavanja sastavni dio Poslovnog plana HRT-a, u ovom trenutku nije poznato hoće li u 
2010. biti dovoljno sredstava za ispunjenje zadaća Edukacijskog centra predviđenih za tu 
godinu. 

Vijeće HRT-a u potpunosti podupire nastojanja Edukacijskog centra u svim započetim 
aktivnostima, kao i u njihovu nastavku, ali i izražava zabrinutost zbog još uvijek 
nedostatne suradnje i spremnosti samih urednika na edukaciju, bez čega neće biti 
pomaka u kvaliteti realizacije programskih zadaća. 

Sukladno Planu stručnog usavršavanja radnika HRT-a za 2009. godinu, znatni napori uloženi 
su u obrazovne aktivnosti od posebnog značenja za HRT, kao što j e i predviđeno projektom 
Edukacijskog centra, i to sljedećih ključnih područja: 

daljnje unaprjeđenje digitalnih vještina i tehnologija za sve korisnike 
proizvodnog lanca, multimedijske radionice (u suradnji s Fakultetom 
elektrotehnike i računarstva, stručnjacima Europske unije za radiodifuziju i dr); 
arhivistika (u suradnji s Katedrom za arhivistiku i informacijske znanosti 
Filozofskog fakulteta u Zagrebu) radi stjecanja dodatnih vještina i znanja za 
očuvanje i digitalizaciju arhivske građe; 
poboljšanje jezičnog i govornog izričaja novinara HTV-a i HR-a, medijske etike i 
poslovnih vještina. 

Osim navedenih područja, Edukacijski centar HRT-a slao j e radnike HRT-a na stručne 
seminare u zemlji i inozemstvu, na polaganje stručnih ispita (certificiranje), tečajeve rada na 
računalu (osnovna i napredna informatička znanja), tečajeve zaštite na radu te na 
specijalistička poslijediplomska usavršavanja od interesa i značenja za HRT. 
Posebna pozornost u 2009. pridana je dislociranim jedinicama rada, kako HTV 
centrima, studijima i dopisništvima tako i dislociranim jedinicama rada Hrvatskog 
radija - organizirane su radionice u svim većim centrima, studijima i dopisništvima 
HTV-a i HR-a, posebice jezične i govorne te radionice za razvijanje novinarskih vještina 
u digitalnom okruženju, kao i interna izobrazba za radnike dislociranih jedinica rada 
HR-a za administriranje internetskih stranica. 
Nastavljena j e suradnja s Agencijom za strukovno obrazovanje (ASO) započeta 2008. godine 
radi još aktivnijeg uključivanja HRT-a u procese strukovnog usavršavanja nastavnika iz 
područja grafičkih i audiovizualnih tehnologija. 
Posebna je pozornost pridana području medijske etike te je radi unaprjeđivanja 
poštovanja etičkih standarda u programima HRT-a Edukacijski centar tijekom 2009. 
godine u suradnji s mjerodavnim institucijama organizirao četiri predavanja - radionice 
u sklopu modula „Medijska etika": 

„Izvještavanje u skladu s novim Zakonom o kaznenom postupku" (predavači: sudac 
Vrhovnog suda Marin Mrčela i odvjetnik Emil Havkić); 
„Zaštita prava djece u medijima" (predavačice: pravobranitelj ica za djecu Mila 
Jelavić; zamjenica pravobraniteljice za djecu Maja Gabelica Supljika i savjetnica 
pravobraniteljice za odnose s javnošću Maja Flego); 
„Primjena Zakona o tržištu kapitala u programima HRT-a (predavačica: viša 
savjetnica Hanfe): 
„Rodna ravnopravnost u programima HRT-a" (predavačice: pravobranitelj ica za 
ravnopravnost spolova Gordana Lukač Koritnik i savjetnica u uredu 
pravobranitelj ice Nevenka Sudar) . 

Na tim je radionicama sudjelovalo 69 radnika (novinari HR-a, HTV-a i predstavnici stručnih 
službi HRT-a). Nažalost, na većinu radionica nisu se odazvali urednici iz programa. 

Do 31. prosinca 2009. godine raznim oblicima stručnog usavršavanja obuhvaćena su 
1394 radnika HRT-a (pet puta više u odnosu na protekla razdoblja). 
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Izobrazba zaposlenika HRT-a (Edukacijski centar) u 2010. 

Ove poslovne godine, dodatna sredstva i dodatni napor bit će uloženi u nastavak obrazovnih 
aktivnosti od posebnog značenja za HRT, i to iz sljedećih ključnih područja: 

daljnje unaprjeđenje digitalnih vještina i tehnologija za sve korisnike proizvodnog 
lanca, multimedijske radionice, seminari i specijalizacije u zemlji i inozemstvu; 

- poboljšanje i kontinuirano usavršavanje jezičnog i govornog izričaja novinara HTV-a 
i HR-a; 

- podizanje razine kompetencija u poslovnim vještinama i upravljanju, poticanje 
kreativnog izričaja i unaprjeđenje novinarskih vještina radi poboljšanja kvalitete 
programskih sadržaja od javnog značenja, sukladno ulozi HRT-a; 
pokretanje interne novinarske škole korištenjem internih resursa; 
medijska etika (sustavno upozoravanje na važnost poštovanja etičkih načela); 
informatički tečajevi; 
tečajevi na temelju zakonske obveze (zaštita na radu) 
tečaj evi stranih j ezika; 
specijalistički dodiplomski i poslijediplomski studiji, od interesa i značenja za HRT. 

Od posebnog značenja u ovoj poslovnoj godini j e daljnje jačanje internog sustava za 
kontinuirano stjecanje i djelidbu znanja radi stvaranja dodane vrijednosti za jačanje izvrsnosti 
HRT-a, a da pri tom H R T postaje učeća organizacija koja omogućava istodobnu izobrazbu i 
stalnu revalorizaciju. 
Pri provedbi obrazovnih aktivnosti iz svih ključnih područja, od velikog je značenja 
nastavak i unaprjeđenje suradnje HRT-a s hrvatskim obrazovnim sustavom i 
akademskom zajednicom te daljnje jačanje suradnje s EBU-om i drugim relevantnim 
organizacijama i udrugama putem stalne razmjene znanja i iskustava radi razrade i 
unaprjeđenja takvih razvojno obrazovnih modula da bi se HRT mogao nositi s 
promjenama na najučinkovitiji i najkreativniji način i pomoći u kreiranju programskih 
sadržaja od javnog značenja. 
Posebna pažnja u ovoj poslovnoj godini bit će i dalje pojačano usmjerena na dislocirane 
jedinice rada HTV-a i HR-a njihovim uključivanjem u sve obrazovne procese na HRT-u. 
Edukacijski centar će poglavito razvijati i jačati suradnju s hrvatskom obrazovnom i 
akademskom zajednicom ne samo radi unaprjeđivanja znanja vlastitih zaposlenika nego će 
omogućiti i pokretanje zajedničkih projekata radi upoznavanja nastavnika, učenika i 
studenata strukovnih i ostalih škola i fakulteta s radnim procesima na HRT-u (Agencija za 
strukovno obrazovanje RH). 
Planiranom uspostavom Odjela za ljudske resurse, interni obrazovni sadržaji bit će tim više 
prilagođeni strategiji upravljanja ljudskim potencijalima na HRT-u koja će biti određena u 
skladu sa strategijom razvoja HRT-a. Temeljna politika Edukacijskog centra bit će usmjerena 
na provjeru neposredno usvojenoga gradiva (ispitivanjem, testiranjem.. .) te mjerenje učinka 
obrazovnih procesa u radu. Usavršavanje i obrazovni procesi provedeni na taj način pri 
Edukacijskom centru HRT-a bit će certificirani, odnosno valorizirani tako da budu priznati u 
profesionalnom razvoju zaposlenika HRT-a i u sustavu napredovanja. Težit će se uspostavi 
kompetencijskog edukacijskog modela, sukladno praksi vodećih europskih javnih medija. 
Stručni tim Edukacijskog centra će, u suradnji s hrvatskom akademskom zajednicom i EBU-
om te javnim RTV servisima iz okružja proaktivno djelovati u smislu pokretanja projekata uz 
potporu fondova Europske unije u područjima od interesa i značenja za HRT. 
Raznim oblicima stručnog usavršavanja u poslovnoj 2010. godine i bit će obuhvaćeno do 
1000 radnika. 
Projektni t im Edukacijskog centra će u suradnji s EBU-om i uz potporu fondova Europske 
unije, a u kontekstu ubrzane digitalizacije okružja (regije) nastupiti na regionalnom tržištu kao 
isporučitelj edukacijskih usluga, po EBU cjeniku i na dobrobit HRT-a. Plan Edukacijskog 
centra realiziranje kako slijedi: 
Projektni tim Edukacijskog centra će u suradnji s EBU-om i uz potporu fondova Europske 
unije, a u kontekstu ubrzane digitalizacije okružja (regije) nastupiti na regionalnom tržištu kao 
isporučitelj edukacijskih usluga, po EBU cjeniku i na dobrobit HRT-a. 
Istodobno će se u suradnji s EBU-om i stručnim službama HRT-a izraditi cjenik edukacijskih 
usluga. 

22 



Planovi za 2011. 
U suradnji s Fakultetom političkih znanosti, Akademijom dramskih umjetnosti, FER-om i 
drugim relevantnim visokoobrazovnim institucijama, uz istodobno jačanje internog 
edukacijskog sustava, težit će se, u zakonskim okvirima, uspostavi HRT-ove Akademije za 
medije, kao posebnog poslijediplomskog specijalističkog studija za multimedije što bi trebalo 
biti prepoznato kao projekt od posebnog javnog značenja. U svim naprednim europskim 
sustavima javni RTV servisi su promotori i medijske kulture i pismenosti . Tu ulogu i mjesto 
treba preuzeti HRT. 

h) Provedba antikorupcijskos programa 

Poslovni plan HRT-a za 2009. godinu, podsjećamo, predviđao j e sljedeće aktivnosti 
usmjerene na sprječavanje korupcije i sukoba interesa na HRT-u: 

1. Reviziju odredaba Etičkog kodeksa radi detaljnijeg reguliranja pojma sukob interesa 
te propisivanje postupaka za sprječavanje, uočavanje i otkrivanje svih potencijalnih 
koruptivnih situacija. 

2. Osnutak tijela radnog naziva Povjerenstvo za prevenciju potencijalno koruptivnih 
situacija i sukob interesa koje će procjenjivati, planirati, predlagati, provoditi sve 
aktivnosti za sprječavanje korupcije i sukoba interesa na Hrvatskoj radioteleviziji i 
koordinirati njima. 

3. Edukacija zaposlenika Hrvatske radiotelevizije, s posebnim naglaskom na novinare 
kao osobe od velikog utjecaja na javno mnijenje u Republici Hrvatskoj, kroz seriju 
jednodnevnih radionica s uglednim predavačima koji posjeduju ekspertizu u tom 
području. 

Uz to, Poslovni plan za 2009. godinu predviđa i finalizaciju te početak provedbe nove 
organizacije HRT-a, sveobuhvatnog i vrlo ambicioznog projekta redizajna poslovnih 
procesa, koji bi trebao povećati transparentnost i odgovornost poslovanja na svim razinama 
organizacije. Nažalost, ni do početka 2010. implementacija nove organizacije nije započela. 

Izmjene i dopune Etičkog kodeksa HRT-a Ravnateljstvo HRT-a donijelo j e u ožujku 2009. 
te je posebnim poglavljem uređeno pitanje korupcije i sukoba interesa, odnosno propisano 
čega se sve novinari HRT-a moraju u svojem radu pridržavati, a da se ne bi doveli pod bilo 
kakvu sumnju u svezi s korupcijom ili sukobom interesa. 
Budući da su za sindikate HRT-a, ogranak HND-a pri HTV-u, pa i Etičko povjerenstvo i 
nadalje ostale sporne odredbe članka 74. Etičkog kodeksa HRT-a kojima j e utvrđeno: 
„Za prijave povrede Kodeksa protiv tijela HRT-a (gl. ravnatelj , ravnatelji podružnica, 
direktori, gl. urednici) koje imenuje i razrješava Programsko vijeće HRT-a nije nadležno 
Etičko povjerenstvo već Ravnateljstvo HRT-a s tim da je član Ravnateljstva o kojem se 
raspravlja izuzet iz glasovanja i odlučivanja. U slučaju teške povrede Kodeksa, Ravnateljstvo 
je dužno obavijestiti Programsko vijeće o takvoj povredi uz dostavu svojeg mišljenja. 
Ravnateljstvo i Programsko vijeće mogu zatražiti, izvan propisanih postupaka, mišljenje 
Etičkog povjerenstva.", a zbog čega je ogranak HND-a pri HTV-u 23 . studenoga 2009. 
povukao svojeg člana iz Etičkog povjerenstva HRT-a. 

Na prijedlog v.d. ravnatelja HTV-a, Ravnateljstvo HRT-a j e 16. prosinca 2009. imenovalo 
radnu skupinu od 7 članova, među kojima su i članovi sindikata, ogranka HND-a pri HTV-u i 
HR-u, kao i članovi Etičkog povjerenstva HRT-a, sa zadatkom da u roku od 30 dana 
Ravnateljstvu HRT-a predlože dodatne izmjene i dopune. Rok od 30 dana istekao je 16. 
siječnja 2010., a u međuvremenu je radna skupina za izradu izmjena i dopuna Etičkog 
kodeksa obavijestila Ravnateljstvo HRT-a o nemogućnosti provedbe zadaće u danom roku jer 
j e zaključila da su nužne obuhvatnije izmjene i dopune Etičkog kodeksa i d a j e izrada u tijeku. 

U skladu s izmjenama Etičkog kodeksa, prihvaćenim u ožujku 2009. , postojećem su 
Etičkom povjerenstvu HRT-a pridružena dva nova vanjska člana koje izabire i imenuje 
Ravnateljstvo HRT-a iz redova stručnjaka za problematiku korupcije i sukoba interesa. 
Ravnateljstvo HRT-a j e u studenome 2009. imenovalo ta dva vanjska člana, prof. dr. sc. 

23 



Josipa Kregara - Pravni fakultet u Zagrebu i dr. sc. Biserku Cvjetičanin - Institut za 
međunarodne odnose. 

S obzirom na važnost koju j e Vijeće HRT-a raspravljajući o stanju u Informativnom programu 
HTV-a, pa i unutar HRT-a, a zbog raznih nedosljednosti u primjeni davalo dosljednoj 
primjeni Etičkoga kodeksa HRT-a, Vijeće HRT-a zatražilo j e i dobilo izvješće Etičkoga 
povjerenstva HRT-a o njegovom radu u 2009. U Izvješću su istaknuti problemi velikog broja 
predmeta koji se odnose na međuljudske odnose, za koje Etičko povjerenstvo smatra da bi 
prvenstveno trebali biti odgovornost rukovoditelja. U tom smislu Etičko povjerenstvo 
podupire prijedlog Radne skupine koja radi na novoj verziji Etičkog kodeksa da se Kodeksom 
„trebaju utvrditi profesionalni standardi i načela novinarske etike u emisijama i programima 
HRT-a (etički standardi u stvaranju programa), a postupci za prekršaje cijele palete normi 
koje su sastavni dio obveza iz radnih odnosa iz novog Kodeksa". U izvješću j e Etičko 
povjerenstvo istaknulo da ga Ravnateljstvo nije konzultiralo pri izmjenama i dopunama 
Etičkog kodeksa koje su stupile na snagu 20. lipnja 2009., te da j e bilo više slučajeva 
zaobilaženja Etičkog povjerenstva, uz istodobno pozivanje na kršenje odredbi Etičkog 
kodeksa, kako pri pokretanju stegovnih postupaka protiv zaposlenika od članova 
Ravnateljstva (slučaj četvero novinara), tako i pri obraćanju predstavnika novinara 
Programskom vijeću (slučaj Dossier.hr - smjena urednice Ane Jelinić), što Etičko 
povjerenstvo smatra iskazom nepovjerenja u ovo tijelo. Etičko povjerenstvo u izvješću 
također ističe važnost primjenjivosti Kodeksa na sve zaposlenike HRT-a bez izuzeća, i to 
prijavom Etičkom povjerenstvu u statusu savjetodavnog tijela koje svoje mišljenje upućuje 
mjerodavnom tijelu za donošenje odluke o sankciji. U tom smislu, „Etičko povjerenstvo 
HRT-a ocijenilo je apsurdnom situaciju da u ovom trenutku ravnatelji i glavni ravnatelj HRT-
a ne mogu biti prijavljeni, a ovlašteni su podnositi prijave za povrede ili se pozivati na 
povredu Etičkog kodeksa HRT-a." 

Ovo možemo istaknuti kao središnji kontroverzni slučaj koji j e pobudio velik interes javnosti i 
angažman novinara te ga stoga ovdje navodimo. 

Etičko povjerenstvo HRT-a u proširenom sastavu sastalo se zbog prijave glavne urednice IP-a 
HTV-a protiv urednice emisije Dossier.hr Ane Jelinić zbog povrede članaka 13. i 14. stavka 
3. Etičkog kodeksa HRT-a. Prijavitelj ica Hloverka Novak-Srzić u prijavi navodi da je Ana 
Jelinić, nakon što j e dobila e-pismo odvjetnika B. Kelave, u kojem j e on, kako se navodi u 
prijavi, „kao zastupnik Doma za starije i nemoćne Ksaver, upozorio na način kojim j e Petričić 
beskrupulozno prevario staricu J. J. iz Zagreba oduzevši joj stan u središtu Zagreba vrijedan 
najmanje milijun kuna, o čemu postoje i pravomoćne sudske presude". Prijavitelj ica dalje 
navodi da je Ana Jelinić „postojanje e-pisma prešutjela svojim kolegama i svojim 
nadređenima, a o dopisu jedino izvještava Petričića". Također navodi da j e „zatajivanjem e-
pisma zavela i svoje kolege koji su zbog njezine smjene sudjelovali u prosvjedu protiv 
cenzure na HTV-u" . . . te „svojim postupkom izdala interese profesije i Hrvatske 
radiotelevizije", a „zatajivanjem dopisa i odavanja njegova sadržaja Petričiću prekršila cijeli 
članak 13. Etičkog kodeksa HRT-a o sukobu interesa i članak 14. stavak 3. o davanju 
povlaštenih informacija povezanim osobama". 
Jednoglasno je mišljenje Etičkog povjerenstva HRT-a da novinarka IP-a HTV-a Ana Jelinić 
NIJE POVRIJEDILA članak 13. i 14. stavak 3. Etičkog kodeksa HRT-a I NIJE BILA U 
SUKOBU INTERESA u odnosu na HRT, glavnu urednicu IP-a HTV-a, profesiju i javnost 
činjenicom da je nakon emisije Dossier.hr koju j e uređivala 12. studenog 2009. dobila e-
pismo od odvjetnika B. Kelave, kao ni svojim postupcima u vezi s t im e-pismom. 

Naime, kako je to već poznato, u emisiji Dossier.hr o korupciji, emitiranoj 12. studenoga 
2009. gostovao j e politolog Darko Petričić koji se bavi problemima korupcije u društvu i koji 
j e u toj emisiji iznio niz optužaba za možebitne korupcijske radnje, sve do predsjednika 
Republike. Vijeće HRT-a nije se bavilo sadržajem te emisije i nije ocijenilo j e li ona bila 
napravljena sukladno najvišim profesionalnim standardima i programskim načelima i 
obvezama utvrđenim Zakonom. Vijeće HRT-a je , pod prit iskom javnosti , razmatralo to 
pitanje, ali s osnove j e li glavna urednica IP-a HTV-a zbog te emisije donijela odluku da Ana 
Jelinić više ne uređuje emisiju Dossier.hr. Ova emisija, kao i „slučaj četvorke", odnosno 

24 

http://Dossier.hr
http://Dossier.hr
http://Dossier.hr
http://Dossier.hr
http://Dossier.hr


nezadovoljstvo stanjem u IP-u HTV-a dijela novinara IP-a HTV-a, kao i sindikata novinara 
HTV-a i Ogranka HND-a pri HTV-u, bili su i razlog prosvjeda koje su organizirali unutar 
HRT-a. „Slučaj" Dossier.hr ponovno j e upozorio na činjenicu da se u organizaciji rada i 
praćenju njegove provedbe uopće ne koriste ili se koriste izvan propisanih rokova instituti 
utvrđivanja odgovornosti za profesionalni rad novinara i urednika utvrđeni odredbama 
Etičkog kodeksa HRT-a. 
To j e bio i razlog zbog kojeg j e Vijeće HRT-a, razmatrajući ovaj problem donijelo sljedeći 
zaključak: 

Programsko vijeće utvrđuje da je odluka glavne urednice IP-a HTV-a da Ana Jelinić 
više neće uređivati emisiju Dossier.hr bila nedorečena, brzopleta i nerazmjerna 
profesionalnim propustima u emisiji emitiranoj 12. studenoga 2009., pri čemu se glavna 
urednica nije koristila u dovoljnoj mjeri internim aktima HRT-a, što je oštetilo ugled 
HTV-a kao javnog medija koji promiče autonomiju i profesionalnost novinarskog rada 
te spremnost na otvaranje javne rasprave o problemu korupcije. 

Vlada RH je na sjednici održanoj 26. studenoga 2009. donijela Antikorupcijski program za 
trgovačka društva u većinskom državnom vlasništvu za razdoblje 2010.-2012., na temelju 
kojeg, uz ostala poduzeća, H R T treba donijeti svoj Akcijski plan za provođenje 
antikorupcijskog programa za isto razdoblje radi poboljšanja usluge javnog poduzeća 
(ustanove) jačanjem odgovornosti i transparentnosti u radu donošenjem mjera kojima će se 
stvoriti preduvjeti za sprječavanje korupcije na svim razinama i afirmirati pristup nulte 
tolerancije na korupciju. 

Vijeće očekuje da će biti upoznato s Akcijskim planom HRT-a kada bude donesen i da će se 
njime, što se programa tiče, a sukladno stalnim preporukama Vijeća HRT-a, preuzeti obveza 
ustroja redakcije istraživačkog novinarstva, te edukacije novinara koji bi se specijalizirali za 
pojedina područja, pa tako i za područje korupcije i sukoba interesa. 

Vezano za sve slučajeve moguće korupcije, Vijeće HRT-a j e 10. studenoga 2009. uputilo 
zamolbu Državnom odvjetništvu da, ako je to moguće, Vijeću HRT-a dade informaciju o 
stanju predmeta koje j e tijekom 2008. i 2009., vezano za HRT, zaprimilo Državno 
odvjetništvo, po bilo kojoj osnovi. Ovo j e bila već druga zamolba Vijeća HRT-a o stanju 
predmeta u povodu prijava vezanih za HRT-a, na koju Vijeće HRT-a nije dobilo odgovor. 
Programsko vijeće naglašava d a j e informiranje DORH-a o stanju predmeta koji se odnose na 
HRT od iznimne važnosti za transparentnost pristupa problematici korupcije na HRT-u 
odnosno nužno je za smanjenje glasina, nagađanja, nedoumica i pogovora o korupciji na 
HRT-u u medijima, s negativnim učinkom na reputaciju HRT-a. U tu svrhu Programsko 
vijeće ponovo će se obratiti DORH-u. 

i) Stanje u Informativnom programu HTV-a 

Vijeće HRT-a j e pri izvještavanju Hrvatskoga sabora o potpunosti i objektivnosti informiranja 
preuzelo obvezu da će Vijeće HRT-a nastaviti s redovitim praćenjem kvalitete IP-a HTV-a na 
svojim sjednicama, te će prema potrebi, a najkasnije u rujnu 2009. zatražiti od glavne 
urednice IP-a HTV-a izvješće o napretku u unutarnjoj organizaciji i unaprjeđenju 
profesionalnih standarda u Informativnom programu, te osvrte relevantnih strukovnih i 
sindikalnih podružnica. 

Želimo podsjetiti d a j e Vijeće HRT-a u istom izvješću Hrvatskome saboru, a koje je Hrvatski 
sabor i prihvatio, donijelo i sljedeću preporuku: 
Kontinuirano praćenje kvalitete rada Informativnog programa HTV-a je ključno za 
pravovremeno uočavanje i rješavanje problema u međuljudskim odnosima i razini 
profesionalnosti te stoga Vijeće HRT-a predlaže Hrvatskom saboru da se tijekom 
jesenskog saborskog zasjedanja 2009. godine održi zajednička tematska sjednica 
relevantnih saborskih odbora i Vijeća HRT-a, na temu kvalitete informiranja javnosti 
od strane HTV-a. 
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Ta sjednica nije održana, no stanje u IP-u je redovito razmatrano na svim sjednicama 
Programskog vijeća tijekom jeseni 2009., i to posebice zbog eskalacije nezadovoljstva koje se 
manifestiralo i u prosvjedima sindikata novinara HTV-a, Ogranka HND-a pri HTV-u i 
etabliranih novinara HTV-a 20. studenoga 2009. 

Budući da se u svemu tome nije moglo sagledati što odgovorni ravnatelji, odnosno 
Ravnateljstvo HRT-a poduzima, u skladu sa zakonskim propisima i općim aktima za 
stabilizaciju stanja i stvaranje uvjeta za timski, profesionalni rad, Vijeće HRT-a je na 72. 
sjednici koja je započela 6. a završila 30. studenoga 2009. na dnevni red uvrstilo i sljedeću 
točku: 
2. a) Informacija i rasprava o aktualnom stanju na HRT-u 

b) Godišnje izvješće o poslovanju HRT-a za 2008. (Izvješće Ravnateljstva HRT-a o 
poslovanju HRT-a u 2008. - za Hrvatski sabor) 
c) Izvješće o poslovanju HRT-a za razdoblje od 1. siječnja do 30. lipnja 2009. 
d) Izvješće direktora programa i glavnih urednika IP-a HR-a i HTV-a o provedbi 
programskih usmjerenja HR-a i HTV-a, u razdoblju od 1. siječnja do 30. lipnja 
2009. 
Na sjednici je , slijedom rasprave došlo do potrebe proširenja točke 2. dnevnoga reda, 
pa je dopunjena i točkom 2 e): Rasprava o smjeni urednice Dossiera.hr u svjetlu 
programskih prioriteta IP-a, zakonskih obveza te praćenja stanja u redakciji IP-a od 
strane Vijeća HRT-a 

Pod točkom 2a) Vijeće HRT-a bavilo se slučajem četvero novinara IP-a HTV-a, a vezano za 
eventualnu, nesmotrenu, izjavu glavnog ravnatelja HRT-a o jednoj novinarki IP-a HTV-a. Pri 
tome se Vijeće HRT-a nije bavilo, jer za to nije ni mjerodavno, t ime tko u ovom slučaju 
govori istinu, već problemom zaštite novinara da bez posljedica mogu iznositi svoje mišljenje. 
U tom smislu Vijeće HRT-a j e , vezano za izrečene sankcije protiv četvero novinara (Sever, 
Zuber, Mikleušević-Pavić i Knežević-Jurčić) donijelo sljedeći zaključak. 

U raspravi Vijeća iznesene su dvojbe u potpunu zakonitost postupka te opravdanost 
izrečenih mjera zbog povrede obveza iz rada te će Programsko vijeće zatražiti od 
Inspekcije rada (Državnog inspektorata) kontrolu ispravnosti provedenog postupka, 
odnosno je li postupak u ovim slučajevima proveden sukladno odredbama Zakona o 
radu, Zakona o HRT-u te internih akata HRT-a, kao i mišljenja dva nezavisna 
stručnjaka za radno pravo i medijsko pravo s Pravnog fakulteta i Fakulteta političkih 
znanosti. 
Vijeće HRT-a očekuje da će navedeni novinari HTV-a do okončanja ovoga postupka i 
dalje nastaviti obavljati svoje radne zadaće, sukladno svojem radnom statusu. 
U skladu sa zaključkom, Vijeće HRT-a je na 73. sjednici primilo očitovanje od Inspekcije 
rada, koja je utvrdila svoju nenadležnost u provođenju postupaka utvrđivanja povreda radnih 
obveza, i katedre Pravnog fakulteta za radno pravo i socijalni rad, prema čijem mišljenju j e 
postupak proveden u cijelosti sukladno odredbama Zakona o radu i općih akata HRT-a. 
Kao što je poznato, novinari su upozoreni na obvezu poštovanja općih akata HRT-a, točnije 
Etičkog kodeksa HRT-a, a vezano za obvezu rješavanja unutarnjih pitanja prije istupanja u 
javnosti 

Zbog uočenih nedostatak u 
rukovođenju i organiziranju rada 

dužnosti razriješena slavna urednica 

Svi novinari i dalje obavljaju svoje dosadašnje 
radne zadaće i dana upozorenja nisu imala 
nikakvog utjecaja na njihov radni status. 
„Slučaj" emisije Dossier.hr, iako j e razmatran pod 
točkom 2 e) u sklopu rasprave praćenja stanja u IP-u HTV-a, šire obrazložen u potpoglavlju 
h) provedba antikorupcijskog programa ovoga izvješća. 
Razrješenje slavne urednice IP-a HTV-a 
Vezano za nezadovoljavajuće stanje u IP HTV-a, koje j e u svojoj eskalaciji dovelo i do 
prosvjeda 20. studenoga 2009. novinara HRT-a, Vijeće HRT-a j e na 72. sjednici, 20. 
studenoga 2009., donijelo sljedeći zaključak: 
Od ravnatelja HTV-a se traži da ispita razloge eskalirajućeg nezadovoljstva dijela 
novinara IP-a HTV-a te o tome izvijesti Vijeće u nastavku 72. sjednice, a najkasnije do 
30. studenoga 2009. 
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U zadanom roku ravnatelj HTV-a izvijestio j e Vijeće HRT-a o stanju u Informativnom 
programu HTV-a te da j e u skladu s odredbama Zakona o HRT-u i ovlastima ravnatelja HTV-
a, slijedom utvrđenog stanja u IP-u HTV-a za koje j e odgovorna glavna urednica, pokrenuo 
postupak razrješenja Hloverke Novak-Srzić s dužnosti glavne urednice IP-a HTV-a. 
N a temelju toga, Vijeće HRT-a j e 73. sjednici konstatiralo sljedeće: 
Programsko vijeće utvrđuje da je ravnatelj HTV-a Blago Markota pokrenuo postupak 
razrješenja glavne urednice Informativnog programa HTV-a Hloverke Novak-Srzić, i to 
temeljem članka 41 stavka 4. i 5. Zakona o HRT-u. Vijeće traži mišljenje Ravnateljstva 
HRT-a o razlozima razrješenja koje je predočio ravnatelj HTV-a, u roku od 3 dana, a 
temeljem stavka 5. članka 41 . Zakona o HRT-u traži od glavne urednice Informativnog 
programa HTV-a, Hloverke Novak-Srzić, da se očituje o razlozima razrješenja koje je 
predočio ravnatelj HTV-a , u roku od 7 dana. 

Zbog bolesti Hloverke Novak-Srzić ova točka došla je na dnevni red na 75. sjednici Vijeća 
HRT-a 19. siječnja 2010. Međutim, prije samog početka sjednice, Hloverka Novak-Srzić 
pisanim putem dala je svoj mandat glavne urednice IP-a HTV-a na raspolaganje Vijeću i 
Ravnateljstvu HRT-a. Slijedom mišljenja Ravnateljstva HRT-a, u kojem j e stavljanje mandata 
na raspolaganje ocijenilo moralnim činom glavne urednice IP-a HTV-a koji podupire, a s 
obzirom na nezadovoljavajuće stanje u Informativnom programu HTV-a kao i vidljive 
objektivne i subjektivne teškoće u radu i upravljanju Informativnim programom, radi 
otvaranja mogućnosti da se poboljša stanje unutar Informativnog programa HTV-a, Vijeću 
predložilo da Hloverku Hloverku Novak-Srzić razriješi dužnosti glavne urednice IP-a HTV-a, 
Vijeće HRT-a donijelo j e sljedeću odluku, sa 9 glasova ZA i 1 glasom PROTIV: 

Prijedlog bivšeg ravnatelja HTV-a za razrješenje Hloverke Novak-Srzić s dužnosti 
glavne urednice IP-a HTV-a prije isteka mandata, od 30. studenoga 2009.; očitovanje H. 
Novak-Srzić o razlozima za razrješenje od 4. siječnja 2010., kao i prethodno mišljenje 
Ravnateljstva HRT-a od 4. siječnja 2010., utvrđuju se dokumentacijom u svezi s 
provedbom zaključka sa 73. sjednice Vijeća HRT-a. 
Utvrđuje se da je gđa Hloverka Novak-Srzić s današnjim danom Vijeću HRT-a stavila 
svoj mandat glavne urednice IP-a HTV-a na raspolaganje, prije isteka mandata. 
Vijeće HRT-a prihvaća da se očituje vezano za podnesak H. Novak-Srzić o davanju 
mandata glavne urednice IP-a HTV-a na raspolaganje, prije isteka mandata, čime 
rasprava i odlučivanje u svezi s provedbom zaključka sa 73. sjednice Vijeća HRT-a i 
priloženoj dokumentaciji s tim u svezi, postaje bespredmetno. 
Sukladno odredbama Poslovnika o radu Programskoga vijeća HRT-a, na temelju tajnog 
izjašnjavanja o povjerenju H. Novak-Srzić na dužnosti glavne urednice IP-a HTV-a, a 
slijedom stavljenog mandata na raspolaganje prije njegova isteka, Vijeće HRT-a donijelo j e 
odluku o razrješenju H. Novak-Srzić s dužnosti glavne urednice IP-a HTV-a s danom 19. 
siječnja 2010., te za v.d. glavnog urednika IP-a HTV-a, počevši od 20. siječnja 2010., do 
izbora novoga glavnog urednika na temelju javnog natječaja, a najduže na vrijeme od 6 
mjeseci, imenovalo Renata Kunića. N a istoj sjednici pokrenut j e postupak za izbor novog 
glavnog urednika/urednice IP-a HTV-a, odnosno donesena je odluka o objavi javnog natječaja 
za izbor glavnog urednika/urednice IP-a HTV-a. Datum objave odluke vezan je za 
imenovanje novog ravnatelja HTV-a, na temelju javnog natječaja, koji j e u tijeku, a s obzirom 
na postupak koji se sukladno odredbama Zakona o HRT-u s tim u svezi mora provesti. 

Treba naglasiti i d a j e radna skupina za pripremu ovog izvješća u listopadu 2009. od tadašnje 
glavne urednice IP-a zatražila izvješće o napretku o stanju u IP-u koje j e i zaprimilo početkom 
studenog, no kako j e u međuvremenu postalo evidentno da je stanje u IP-u znatno lošije od 
zaključaka iz tog izvješća, radna j e skupina od v.d. ravnatelja HTV-a u prosincu tražila 
dodatne informacije i provjeru stvarnog stanja unutarnje organizacije rada u IP-u. 
Na temelju izvješća koje je pripremilo ad hoc povjerenstvo koje je imenovao v. d. 
ravnatelja HTV-a, Programsko vijeće je identificiralo sljedeća ključna poboljšanja u 
unutarnjem ustroju i načinu rada IP-a koja očekuje u prvom kvartalu 2010. godine te će 
u svrhu praćenja napretka od v.d. glavnog urednika IP-a zatražiti izvješće o napretku 
stanja u IP-u HTV-a za prvi kvartal 2010. te ga raspraviti najkasnije sredinom travnja 
2010. godine. 
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Očekivana poboljšanja stanja u IP-u uključuju: 
• pravodobno i redovito održavanje dnevnih kolegija radi kvalitetnijeg 

planiranja i koordinacije radnih zadataka; 
• periodično praćenje kvalitete ključnih emisija IP-a i organizacije rada u IP-u 

na tematskim kolegijima s adekvatnim vremenom za analizu; 
• redovito održavanje kolegija tjednih emisija; 
• osiguranje dostatnog broja kompetentnih, suradnika (v. d. glavnog urednika) 

s jasno definiranim zadaćama radi djelotvornije koordinacije i organizacije 
rada u IP-u; 

• unaprjeđenje međuljudskih suradničkih odnosa, pri čemu je ključno 
angažiranje novinara prema stručnosti, a ne poslušnosti ili bliskosti s 
urednicima; 

• osmišljavanje i provođenje racionalne kadrovske politike u IP-u HTV-a, s 
posebnom pažnjom usmjerenom na odabir voditelja i izvjestitelja čiji radni 
zadaci nalažu učestalo pojavljivanje na ekranu, a sve na osnovi 
vjerodostojnosti i kompetentnosti koja počiva isključivo na profesionalnim 
kriterijima primjernima televiziji kao javnom informativnom servisu; 

• racionalno korištenje tehničkih resursa i javljanja uživo u skladu s 
programskim prioritetima; 

• jasno definirane odgovornosti i učinkovita koordinacija s tehnikom HTV-a u 
proizvodnji programa i ostvarenju programskih ciljeva IP-a; 

• poticanje profiliranja novinara za praćenje određenih sektora; 
• poticanje istraživačkog novinarstva i unaprjeđenje kvalitete provjere točnosti 

informacija; 
• multiperspektivno izvještavanje o kompleksnim društvenim i političkim 

temama uz poticanje javne rasprave. 

j} Razvitak regionalnih programa HR-a i HTV-a 

Budući da je na temelju članka 3. stavka 3. Zakona o HRT-u, H R T dužan u ostvarivanju 
televizijskog i radijskog programa osiguravati programske sadržaje o regionalnim 
posebnostima i da zbog toga u svojem sastavu ima regionalne radiopostaje i TV studije i 
dopisništva, Vijeće HRT-a zatražilo j e informaciju o 
stanju regionalnih programa u uvjetima pod kojima 
rade i o tome održalo tematsku sjednicu, kojoj su 
nazočili svi odgovorni urednici radiopostaja u 
sastavu HR-a, te odgovorni urednici TV studija i 
dopisništava.. 
60. sjednica, održana 25 . studenoga 2008. - Tema: Regionalni programi Hrvatske 
radiotelevizije: 

a) Projekt razvoja regionalnog programa Hrvatskog radija 
b) Projekt razvoja regionalnog programa Hrvatske televizije 

a) Na temelju iznesenog u raspravi Vijeće HRT-a poduprlo je predloženi Projekt 
regionalnog programa HR-a u razdoblju do 2011., uz obvezu da se u njegovoj provedbi 
pozornost posebno obrati na: pribavljanje vjerodostojnih podataka o slušanosti 
regionalnih radiopostaja, a u budućnosti posebice i prema ciljanim skupinama; 
definiranje potrebnih ulaganja u razvoj svake pojedine radiopostaje i mogućnosti 
ušteda; planove razvoja marketinga, a posebice planova promocije regionalnih 
programa kroz različite vidove. 
b) Na temelju navedenog u raspravi, Vijeće HRT-a poduprlo je i Projekt razvoja 
regionalnih programa HTV-a u srednjoročnom razdoblju, uz preporuku Ravnateljstvu 
HRT-a da realizaciji ovoga Projekta, zbog sredstava koje njegova realizacija zahtijeva, 
posveti posebnu pozornost i dade prioritet jer suregionalni programi HTV-a velika 
programska prednost, ali i obveza HRT-a. 

Vijeće HRT-a u kontinuitetu će izvještavanjem o realizaciji: 
a) Projekta razvoja regionalnog programa Hrvatskog radija 
b) Projekta razvoja regionalnog programa Hrvatske televizije 
pratiti ostvarenje postavljenih ciljeva u tim projektima. 

Od 2008. nije proveden program 
razvoja regionalnih 

programa HRT-a 
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U svojem dosadašnjem radu Vijeće HRT-a nije primijetilo da se u provedbi donesenih 
zaključaka o razvitku regionalnih programa HRT-a nešto pomaknulo nabolje, iako j e u 
ciljevima Poslovnoga plana HRT-a za 2009. spomenut i taj segment rada kroz obvezu 
digitalizacije i obnove dopisničke mreže, razvitka multimedije, digitalizaciju arhive. 
Nažalost, mora se konstatirati da se do sada u tim pitanjima stvari nisu pomaknule nabolje, a 
razlog je očigledno velikim dijelom i posljedica recesije. 

IV. R A Z M A T R A N J E IZVJEŠĆA O POSLOVANJU I D A V A N J E MIŠLJENJA U 
P O S T U P K U D O N O Š E N J A POSLOVNOG PLANA HRT-a 

Zakonom o HRT-u utvrđeno j e da Vijeće HRT-a „... daje mišljenje u postupku donošenja 
financijskog i poslovnog plana HRT-a". Takvo određenje i kod članova Vijeća, ali i kod 
javnosti, pa i zastupnika u Hrvatskome saboru kada se raspravlja o HRT-u, otvara pitanje koja 
bi zapravo bila nadležnost Vijeća HRT-a u tom smislu. Naime, iz zakonskih odredaba sasvim 
je jasno da vijeće HRT-a nije odgovorno za poslovanje, pa ni za nadzor nad poslovanjem, 
iako u Zakonu postoji j o š jedna zbunjujuća odredba s tim u svezi, a nalazi se u članku 19. 
stavku 3. kojim j e utvrđeno da Vijeće HRT-a Hrvatskomu saboru podnosi izvješće 
Ravnateljstva o poslovanju HRT-a. U tako utvrđenim ovlastima, Vijeću HRT-a j e Statutom 
HRT-a nadodana i obveza da razmatra izvješća o poslovanju HRT-a, koja mu kvartalno 
dostavlja Ravnateljstvo HRT-a. Iz takvih određenja proistječe d a j e Vijeće HRT-a nadzorno 
tijelo nad poslovanjem HRT-a, što ono nije jer j e člankom 58. Zakona o HRT-u utvrđeno da 
nadzor nad zakonitošću rada HRT-a, te općih akata HRT-a provodi nadležno ministarstvo. 
Ovo navodimo zbog miješanja nadležnosti i nedovoljno jasnih određenja odgovornosti u tome 
dijelu funkcioniranja HRT-a. 
No, i u sklopu takvih određenja Vijeće HRT-a drži se u svojem radu utvrđenih obveza, pa 
daje mišljenja pri donošenju financijskih i poslovnih planova HRT-a i razmatra izvješća o 
njihovu ostvarenju. 
Kako je to već bilo naznačeno i u prethodnim izvješćima Hrvatskomu saboru, Vijeće HRT-a 
pri davanju mišljenja i financijskim i poslovnim planovima HRT-a upozoravalo j e poslovno 
vodstvo HRT-a d a j e pogrešna orijentacija isključivo oslanjanje na prihode od pristojbe i da se 
treba izraditi strategija koja će se više usmjeriti na vlastite izvore - prihode od marketinga, a to 
znači veća gledanost, ciljana publika, kvalitetniji programi, ali i proizvodnja programa koji će 
biti izvozni proizvod, razvijanje dodatnih djelatnosti u sklopu elektroničkih mogućnosti u 
multimedijskom prostoru i si. Pri razmatranju prijedloga Poslovnog plana HRT-a za 2009., 
koji j e Vijeće HRT-a, do konačnog pozitivnog mišljenja, raspravljalo na 6 sjednica, članovi 
Vijeća upozoravali na nerealno planirane prihode od marketinga, koji su u tom Planu bili 
planirani za nekoliko postotaka više od Plana za 2008., a da i taj Plan nije realiziran u 
previđenim iznosima, kao ni planovi iz prethodnih godina, te upozoravali na posljedice 
recesije. No, upozorenja članova Vijeća HRT-a nisu imala odjeka, a recesija je i u poslovanju 
HRT-a pokazala svoje posljedice, pa j e već u svibnju 2009. Ravnateljstvo HRT-a Vijeću 
HRT-a dostavilo prijedlog rebalansa Financijskog plana HRT-a, kojim su se troškovi do kraja 
2009. smanjili za 180 milijuna kuna. Temeljno pitanje Vijeća HRT-a pri donošenju rebalansa 
Financijskog plana HRT-a za 2009. bilo je hoće li se tim rebalansom na bilo koji način 
ugroziti provedba donesenih programskih usmjerenja i t ime dovesti u pitanje provedba 
programskih zadaća. Vijeće HRT-a j e od poslovnog vodstva HRT-a dobilo jamstva da će se 
programska usmjerenja HR-a i HTV-a do kraja godine provesti onako kako su bila planirana i 
da rebalans Financijskog plana neće na to imati nikakvih posljedica. Dojam j e članova Vijeća 
da se posljedice ipak osjećaju u prevelikoj količini repriznog programa, te u tome što su neki 
od planiranih projekata odgođeni za 2010., a direktor programa HR-a je na 70. sjednici Vijeća 
HRT-a, koja j e održana 15. rujna 2009. izrazio sumnju da će se s odobrenim sredstvima u 
punoj kvaliteti moći ispuniti programske zadaće Drugog i Trećeg programa HR-a. Takvu 
sumnju otklonio je ravnatelj HR-a, a članovi Vijeća HRT-a posebnu su brigu iskazali spram 
mogućnosti pada kvalitete Trećeg programa HR-a i od odgovornih zatražili da se za taj 
program osiguraju dostatna sredstva. U svemu tome posljedice recesije nisu zaobišle ni HRT, 
no marketinški prihod u 2009. podbacio je izvan svih očekivanja i H R T prisilo na dodatne 
mjere štednje, a koje su zahvatile u najvećem dijelu materijalna prava radnika, kojima se, to 
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treba naglasiti, osnovni koeficijent za izračun plaće nije mijenjao od listopada 2003. , a 
jednim, za sada manjim, dijelom, i sam program, kako j e to već izneseno. 
Glede davanja mišljenja o prijedlogu Poslovnog plana HRT-a za 2009. Vijeće HRT-a donijelo 
je sljedeće odluke: 
58. sjednica Vijeća HRT-a, održana 5. studenog 2008.: 
Vijeće HRT-a je predloženu projekciju Financijskog plana HRT-a za 2009. primilo na 
znanje i o njoj članovi Vijeća na toj sjednici nisu raspravljali, već su od Ravnateljstva 
HRT-a zatražili materijal: Poslovni plan HRT-a za 2009. sa svim elementima i detaljima 
jer se na temelju predložene projekcije nije mogla voditi nikakva meritorna rasprava na 
temelju koje bi Vijeće HRT-a moglo dati mišljenje. Vijeće HRT-a pohvalilo je namjeru 
Ravnateljstva HRT-a da se do sredine prosinca 2008. Vijeću HRT-a dostavi i konačna 
verzija Poslovnog plana HRT-a za 2009. i da se taj dokument, valjda prvi put u povijesti 
HRT-a, donese na vrijeme. 
61 . sjednica Vijeća HRT-a, održana 8. prosinca 2008. 
Nije donesen nikakav poseban zaključak jer su članovi Vijeća u raspravi konstatirali da je 
predloženi plan samo raspodjela proračuna, a da bi 
isti morao kao sastavni dio imati prvenstveno viziju, 
misiju, ciljeve, a tek nakon toga proračun koji to sve 
prati, pa je stručnim službama i Ravnateljstvu HRT-
a ponovno na doradu vraćen Prijedlog poslovnog 
plana HRT-a za 2009. s naputkom da se na temelju 
svih prijedloga koji su članovi Vijeća imali vezano za programska usmjerenja HR-a i HTV-a 
za 2009. i predložene projekcije Poslovnog plana HRT-a za 2009. pristupi finalizaciji izrade 
Poslovnog plana HRT-a za 2009. koji će sadržavati egzaktne ciljeve i strategiju, a na kraju 
financijske pokazatelje. 
62. sjednica Vijeća HRT-a, održana 15. prosinca 2008. 
Zbog prijepora koje je u Vijeću HRT-a izazvao planirani proračun Športskog programa HTV-
a, a posebice činjenice njegova povećanja u 2009. i znatnog odskakanja od proračuna ostalih 
programa HTV-a, Vijeće HRT-a nije dalo pozitivno mišljenje o prijedlogu Poslovnog plana 
HRT-a za 2009., iako je bio dorađen u skladu sa zahtjevima članova Vijeća HRT-a s 
prethodnih sjednica. Vijeće HRT-a tražilo je da se razmotri mogućnost preraspodjele 
sredstava u korist ostalih programa s javnim sadržajima i ponovno tražilo doradu prijedloga. 
63. sjednica Vijeća HRT-a, održana 22. prosinca 2008. 
Donesen je sljedeći zaključak: 
Kako bi se članovima Vijeća HRT-a u postupku davanja mišljenja o prijedlogu 
Poslovnog plana HRT-a za 2009., radi pune informacije, prezentirali i obrazložili i oni 
podaci koji se smatraju poslovnom tajnom, na temelju članka 3 . Poslovnika o radu 
Programskoga vijeća HRT-a , a u skladu s prijedlozima članova Vijeća danim u 
raspravi, kao i prijedlogu glavnog ravnatelja HRT-a da se o donošenju Poslovnog plana 
HRT-a za 2009. održi zatvorena sjednica Vijeća HRT-a, donesena je odluka da sljedeća, 
64. sjednica Vijeća HRT-a bude zatvorena za javnost. 
U skladu sa zaključkom donesenom na 63. sjednici Vijeća HRT-a, 64. sjednica bila je 
zatvorena za javnost. 
64. sjednica Vijeća HRT-a, održana 20. siječnja 2009. 
Vijeće HRT-a vezano za prijedlog Poslovnog plana HRT-a za 2009., a sukladno svemu 
iznesenome u raspravi, preporuča Ravnateljstvu HRT-a da na temelju fonograma 
sjednice još jedanput preispita mogućnost smanjenja proračuna Športskog programa 
HTV-a u 2009., vodeći računa o preuzetim ugovornim obvezama, kao i neophodnosti 
sklapanja nekih ugovora koji se planiraju u 2009., a poglavito vezano za nogomet, te da 
se eventualna razlika sredstava prerasporedi programima s javnim sadržajima. Isto 
tako detaljnije bi trebalo obrazložiti na koji način i kojim se sredstvima planira 
optimizirati broj kadrova u 2009., a iz prijedloga treba brisati sve što se odnosi na HTV 
3 i HTV 4 jer ti programi nisu sadržani u donesenom Programskome usmjerenju HTV-
a za 2009. Nakon što Ravnateljstvo HRT-a još jedanput razmotri ovu preporuku i o njoj 
se očituje, Vijeće HRT-a će na sljedećoj sjednici glasovati o davanju mišljenja o 
prijedlogu Poslovnog plana HRT-a za 2009., bez dodatnih rasprava. 
65. sjednica Vijeća HRT-a, održana 18. veljače 2009. 

Vijeće upozorava da svaki poslovni 
plan mora sadržavati viziju, misiju i 

ciljeve i da se treba temeljiti na 
strategiji 
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Nakon svega iznesenoga, na temelju članka 19. Zakona o HRT-u i Statuta HRT-a, Vijeće 
HRT-a je većinom glasova (6 „ZA", 1 „SUZDRŽAN") , Ravnateljstvu HRT-a dalo 
pozitivno mišljenje o prijedlogu Poslovnog plana HRT-a za 2009, uz preporuku da se 
nakon prvog kvartala 2009. Vijeće HRT-a izvijesti o potrebi donošenja rezervne 
varijante Plana HRT-a za 2009. , odnosno njegovu rebalansu. 
67. sjednica Vijeća HRT-a, održana 19. svibnja 2009. 
Rezultat provedbe odluke Vijeća HRT-a pri davanju pozitivnog mišljenja o prijedlogu 
Poslovnog plana HRT-a za 2009. bio j e prijedlog rebalansa Poslovnog plana HRT-a za 2009. 
Na toj sjednici Vijeće HRT-a vratilo j e na doradu predloženi rebalans, sukladno svemu 
iznesenome u raspravi, a temeljne primjedbe odnosile su se na to da Vijeću HRT-a nije 
predložen rebalans Poslovnog plana jer prijedlog nije sadržavao podatke mijenja li se nešto u 
programima rada, već samo financijske pokazatelje o smanjenju troškova, te upozorenje da 
tendencije smanjivanja prihoda od marketinga i povećanje od RTV pristojbe nisu dobre, a da 
predloženo smanjenje troškova usluga ne može proći bez utjecaja na program. 
Na 69. sjednici Vijeća HRT-a, održanoj 9. srpnja 2009. donesen j e sljedeći zaključak: 
Vijeće HRT-a daje Ravnateljstvu HRT-a potporu u donošenju i provedbi predloženog 
rebalansa Financijskog plana HRT-a za 2009., uz preporuku da u vođenju poslovne 
politike HRT-a, pa time i provedbi predloženog rebalansa Financijskog plana HRT-a za 
2009., uzme u obzir prijedloge i mišljenja koja su s tim u svezi u raspravi iznijeli članovi 
Vijeća HRT-a. 

Prijedlog Financijskoga plana HRT-a za 2010. Vijeće HRT-a razmatralo je prvi put na 
74. sjednici, 28. prosinca 2009., a nakon što je 
početkom prosinca 2009. razriješeno 
Ravnateljstvo HRT-a. Na toj sjednici je v.d. 
glavnoga ravnatelja HRT-a upoznao Vijeće 
HRT-a, na zatvorenom dijelu sjednice za javnost, 

Do 31.12.2009.nije donesen 
Poslovni plan HRT-a za 2010. 

sa stvarnim rezultatima poslovanja HRT-a u prvih devet mjeseci 2009. , sa stanjem 
likvidnosti i obvezama HRT-a prema svojim dobavljačima, kao i obvezama kupaca 
spram HRT-a. Konstatirano je da je H R T u vrlo ozbiljnoj financijskog situaciji, koja 
nije samo posljedica recesije, te je da su potrebne hitne mjere racionalizacije u svim 
segmentima rada, a poglavito onima koje HRT-u osiguravaju zadržavanje dostignute 
kvalitete i kvantitete programa HR-a i HTV-a. Vijeće HRT-a preporučilo je poslovnom i 
programskom vodstvu HRT-a da u tom smislu izradi i rezervne planove. Zbog iskazanih 
problema u financijskom poslovanju HRT-a tijekom 2009., v. d. Ravnateljstvo HRT-a 
izvijestilo je Vijeće HRT-a na 75. sjednici, održanoj 26. siječnja 2010., da zbog 
pregovora koji se intenzivno vode sa socijalnim partnerima-sindikatima HRT-a, a 
vezano za smanjenje materijalnih prava radnika u 2010., nije u mogućnosti predložiti 
Financijski plana HRT-a za 2010., već samo za prvi kvartal 2010. O takvom, 
privremenom Financijskom planu za prvi kvartal 2010. postignut je dogovor i sa 
sindikatima HRT-a, a prijedlog se temelji na 3/12 Plana 2009. Vijeće HRT-a je, uz 
iskazane opasnosti koje takav prijedlog realno sadrži, radi osiguranja nesmetanog 
funkcioniranja HRT-a, sukladno zakonskim propisima, poduprlo v.d. Ravnateljstvo u 
donošenju privremenog Financijskog plana HRT-a za 2010. 

Ravnateljstvo HRT-a j e u skladu s odredbom članka 2 1 . Statuta HRT-a dostavilo Izvješće o 
poslovanju HRT-a za razdoblje od 1. siječnja do 31 . ožujka 2009. na 69. sjednicu , 9. srpnja 
2009. Vijeće j e izvješće primilo na znanje, uz napomenu da će širu raspravu o provedbi 
Poslovnog plana HRT-a za 2009. i rezultata poslovanja HRT-a provesti za prvih šest i prvih 
devet mjeseci 2009. j e r ti podaci o poslovanju i tendencijama pokazuju puno više od prva tri 
mjeseca. Tu j e obvezu Vijeće ispunilo na 72. i 74. sjednici, kada j e na dnevnom redu imalo 
izvješća o poslovanju HRT-a za razdoblje prvih šest i prvih devet mjeseci 2009. 

Budući da Vijeće HRT-a zajedno s Izvješćem o svojem radu, Hrvatskomu saboru dostavlja i 
Izvješće Ravnateljstva HRT-a o poslovanju HRT-a, Vijeće HRT-a j e Godišnje izvješće o 
poslovanju HRT-a za 2008. razmatralo tek na 72. sjednici, održanoj 23 . studenoga 2009. i o 
tome jednoglasno donijelo sljedeći zaključak: 
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Godišnje izvješće o poslovanju HRT-a za 2008. - Izvješće Ravnateljstva HRT-a o 
poslovanju HRT-a u 2008. Vijeće HRT-a prima na znanje te ga u skladu s člankom 29. 
stavkom 3. Zakona o HRT-u , zajedno s Izvješćem o radu Vijeća HRT-a i provedbi 
programskih načela i obveza utvrđenih zakonom u programima HR-a i HTV-a u 
razdoblju od 14. listopada 2008. do 31 . prosinca 2009. , podnosi Hrvatskomu saboru. 
Izvješću Ravnateljstva HRT-a o poslovanju HRT-a u 2008. prilaže se i rasprava koja je 
o tome izvješću vođena na 72. sjednici Vijeća HRT-a, u formi izvatka iz fonograma. 

Prihvaćen je prijedlog dopredsjednika Vijeća HRT-a gosp. Grgića da se Vijeće HRT-a 
ne izjašnjava o Izvješću o poslovanju HRT-a za razdoblje od 1. siječnja do 30. lipnja 
2009. 

Izvješće o poslovanju HRT-a u razdoblju od siječnja do rujna 2009., Vijeće HRT-a primilo je 
na znanje na 74. sjednici, 28. prosinca 2009., uz obvezu radne grupe koja j e bila zadužena za 
pripremu prijedloga ovoga izvješća da dade osvrt u sklopu sveukupne problematike 
uspješnosti planiranja i realizacije planova. 
Sastavni dio Godišnjeg izvješća o poslovanju HRT-a za 2008. j e izvadak iz fonograma 
rasprave koja j e vođena na 72. sjednici Vijeća, a vezano za rezultate poslovanja HRT-a u 
2008., kao u i prvih šest i devet mjeseci 2009. 
No, mora se istaknuti da Vijeće HRT-a nije bilo zadovoljno načinom na koji su mu 
prezentirana navedena izvješća jer ona uglavnom I ,... , ' '. 7~T, 
nisu pratila rezultate poslovanja usporedno s Vijeće upozorava da se izvješća o 
planovima, postavljenim ciljevima i analizom koji poslovanju moraju izravno odnositi 
su razlozi odstupanja i što bi trebalo napraviti da se na iskazane poslovne ciljeve i 
otklone prepreke provedbe. planove 

V. RAZRJEŠENJE G L A V N O G R A V N A T E L J A HRT-a I R A V N A T E L J A 
PODRUŽNICA HRT-a 

Zaključujući sveukupnu raspravu u točki ad. 2. na 72. sjednici, održanoj 23 . studenoga 2009., 
a slijedom svega iznesenoga u raspravi, jednoglasno je donesen sljedeći zaključak: 

Vijeće konstatira da je nastala situacija na HRT-u potpuno nezadovoljavajuća. U 
raspravi o aktualnom stanju na HRT-u na temelju dokumenata koje je priložilo 
Ravnateljstvo utvrđeni su znatni problemi u poslovnom i financijskom planiranju, 
nezadovoljavajući poslovni rezultati u 2008. i 2009. godini, izostanak timskog rada 
temeljenog na uzajamnom povjerenju i koordinaciji, nepravodobno reagiranje na 
organizacijske i programske propuste, više slučajeva kršenja Etičkog kodeksa te 
nedostatna primjena postupaka javnog natječaja u nabavi vanjskih produkcija. Nastalo 
stanje stvorilo je štetu HRT-u kako u pogledu poslovanja i programa, tako i ugleda 
HRT-a te upućuje na izostanak kompetentnosti , odgovornosti i uzajamnog povjerenja 
članova aktualnog Ravnateljstva, koje je potrebno za daljnje upravljanje HRT-om. U 
svrhu utvrđivanja odgovornosti glavnog ravnatelja HRT-a, ravnatelja HTV-a, 
ravnatelja HR-a i ravnatelja Glazbene proizvodnje, Programsko vijeće zadužuje radnu 
skupinu u sastavu Siniša Grgić, Zvonko Milas, i Marina Škrabalo da na temelju 
fonograma, a sukladno odredbama Zakona o HRT-u, da dva dana uoči nastavka ove 
sjednice, koji će se održati 30. studenoga 2009., pripremi nacrt detaljnog obrazloženja za 
eventualno pokretanje postupka razrješenja te ga dostavi svim članovima Vijeća. 

U nastavku 72. sjednice Vijeća HRT-a, 30. studenoga 2009. vezano za provedbu tog 
zaključka, donesen j e sljedeći zaključak: 

Programsko vijeće HRT-a utvrđuje da je radna grupa imenovana na sjednici Vijeća 
HRT-a 23. studenoga 2009. , u skladu sa zaključkom Vijeća HRT-a, izradila nacrt 
obrazloženja za eventualno pokretanje postupka razrješenja glavnog ravnatelja i ostalih 
članova Ravnateljstva koje bira i razrješava Programsko vijeće HRT-a, nakon čega se 
pristupilo konzultacijama s Ravnateljstvom HRT-a, radi pronalaženja zajedničkog 
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rješenja u interesu HRT-a . Rasprava o rješenju aktualnog stanja u H R T u održat će se 
na 73. sjednici Vijeća HRT-a, koja se saziva za utorak 8. prosinca 2009. godine u 10.00 
sati. 

Na 73. sjednici, 8. prosinca 2009. , Vijeće HRT-a zaprimilo je dopise glavnog ravnatelja HRT-
a Vanje Sutlića, ravnatelja HR-a Davora Mezulića, ravnatelja HTV-a Blage Markote i 
ravnatelja GP HRT-a Josipa Guberine, kojima se Vijeću HRT-a, a u skladu s raspravama i 
stajalištima članova Vijeća HRT-a u kojima su izrečene dvojbe u njihovu sposobnost daljnjeg 
uspješnog vođenja HRT-a, stavlja mandat na raspolaganje, prije njihova isteka, odnosno 
zatražili su izjašnjavanje Vijeća o povjerenju njihovu daljnjem radu. 
Stavljanjem mandata na raspolaganje Vijeće HRT-a odustalo je od rasprave o izvješću radne 
grupe o odgovornosti i eventualnim razlozima za razrješenje i na temelju rezultata tajnog 
izjašnjavanja u kojem nitko nije dobio povjerenje za nastavak obnašanja dotadašnje funkcije, 
razriješilo je Vanju Sutlića dužnosti glavnog ravnatelja HRT-a, Davora Mezulića dužnosti 
ravnatelja HR-a, Blagu Markotu dužnosti ravnatelja HTV-a i Josipa Guberinu dužnosti 
ravnatelja GP HRT-a, imenovalo vršitelje dužnosti: glavnog ravnatelja HRT-a, Josipa 
Popovca, glavnog producenta HTV-a; ravnatelja HR-a, Zorana Mihajlovića, pomoćnika 
ravnatelja HR-a za ekonomske poslove; ravnatelja HTV-a, Mislava Stipića, glavnog tajnika 
HTV-a; ravnatelja GP HRT-a, Sandu Vojković Smiljanić, pomoćnicu ravnatelja GP HRT-a za 
program, te pokrenulo postupak za izbor novih ravnatelja. 
Na istoj sjednici, sukladno zakonskim odredbama pokrenut j e postupak za imenovanje novog 
glavnog ravnatelja HRT-a, te ravnatelja HR-a, HTV-a i GP HRT-a. Natječaj za izbor glavnog 
ravnatelja HRT-a j e raspisan 11. prosinca 2009., a zaključen 11. siječnja 2010. Natječaji za 
izbor ravnatelja HR-a, HTV-a i GP HRT-a provest će se odmah nakon izbora glavnoga 
ravnatelja HRT-a jer, sukladno zakonskim odredbama, Vijeće HRT-a ravnatelje podružnica 
HRT-a bira na temelju javnog natječaja, na prijedlog glavnog ravnatelja HRT-a. 
Na natječaj za izbor glavnog ravnatelja HRT-a u propisanom roku prijavilo se 22 kandidata, 
od kojih 4 žene i 18 muškaraca. Od prijavljenih njih 15-ero dostavilo j e potpunu 
dokumentaciju i njihove prijave ušle su u razmatranje. Vijeće HRT-a obavilo j e razgovore sa 
svih 15-ero kandidata i razmotrilo njihove programe rada i razvoja HRT-a za mandatno 
razdoblje. Međutim, nitko od kandidata nije dobio potrebnih 8 glasova za izbor, pa odluka o 
imenovanju glavnoga ravnatelja HRT-a nije donesena. Vijeće HRT-a raspisalo j e ponovljeni 
natječaj za izbor glavnog ravnatelja HRT-a i on je objavljen 12. veljače, a traje do 15. ožujka 
2010. 
Vijeće HRT-a, potaknuto reakcijama u sredstvima javnog informiranja zbog neizbora glavnog 
ravnatelja HRT-a, ukratko j e analiziralo razloge i konstatiralo da je , unatoč tomu što je bilo 
kandidata koji su ispunili sve uvjete natječaja i da se izbor mogao obaviti, razlog neizbora u 
podjeli unutar samog Vijeća HRT-a, ali i d a j e pri tome pohvalna spoznaja da doista nije bilo 
nikakvih pritisaka na članove Vijeća i imperativa da se odluka o izboru donese. No , pri svemu 
tome, Vijeće HRT-a s osnove svoje odgovornosti za što hitnije rješenje privremenog stanja na 
HRT-u i otklanjanja moguće štetnosti takva stanja, zaključilo je da će pri ponovljenom izboru 
glavnog ravnatelja HRT-a nastojati uskladiti mišljenja članova Vijeća HRT-a u vezi s 
kandidatima koji će ući u najuži izbor, konzultacijama i raspravom o prezentiranim 
programima rada i razvoja HRT-a u mandatnom razdoblju, prije pristupanja samom 
glasovanju. 

VI. IZMJENE S T A T U T A HRT-a 

Kako j e to bilo već spomenuto u prethodnom izvješću Hrvatskomu saboru, potkraj 2007. 
Vijeće HRT-a iniciralo j e izmjene i dopune Statuta HRT-a kojima bi se uredila pitanja koja 
nisu uređena Zakonom o HRT-u. Prema zaključku Vijeća, prijedlog za izmjene i dopune 
Statuta HRT-a glavni ravnatelj HRT-a trebao j e dostaviti najkasnije do kraj prvog kvartala 
2008. No, unatoč upozorenjima na obvezu provedbe zaključka Vijeća HRT-a, postojali su 
objektivni razlozi zbog kojih glavni ravnatelj HRT-a, sve do 19. svibnja 2009. Vijeću HRT-a 
nije dostavio prijedlog izmjena i dopuna Statuta HRT-a. 
Nacrt odluke o izmjenama i dopunama Statuta HRT-a Vijeće HRT-a razmatralo je na 67. 
sjednici, održanoj 19. svibnja 2009. 
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Intencija predloženih i izmjena i dopuna Statuta HRT-a bila j e omogućavanje: 
- Provedba Plana aktivnosti za izradu nove organizacije, a kojim j e formiran projekt 

„Izrada prijedloga nove organizacije HRT-a", u sklopu mogućnosti usklađenih sa 
Zakonom o HRT-u. Ova provedba Plana aktivnosti značila bi prilagodbu 
organizacijskog ustroja HRT-a suvremenim standardima javnog audio i 
audiovizualnog servisa i omogućavala bi daljnju reorganizaciju HRT-a, a na temelju 
članka 15. stavka 3. Zakon o HRT-u. 
Provedba „Programa rada i razvoja HRT-a glavnog ravnatelja za razdoblje 2007.-
2011. , u dijelu kojim se posebno naglašavaju one postavke koje se izravno odražavaju 
na nalaženje rješenja nove organizacije HRT-a kao što su npr.: 

o potreba strateškog pristupa daljnjem razvoju HRT-a, u uvjetima visoke 
dinamike promjena tehnologija (očekivanog brzog tehnološkog razvoja), 
medijskog okoliša i očekivanja krajnjih korisnika, na temelju analiza vanjskog 
okruženja i ključnih unutarnjih pokazatelja te slijedom definirane misije, 
vrijednosti i načela HRT-a, 

o potreba utvrđivanja višegodišnjih planova, 
o očekivane promjene u strukturi publike i fragmentacija, što pred H R T stavlja 

zadatak otvaranja specijaliziranih kanala te potrebu snažne prisutnosti javnog 
medijskog servisa na Internetu i drugim novim medijima, 

o stvaranje budućeg hrvatskoga javnog multimedijskog servisa, 
o fokusiranje na novi proizvod od kojeg se traži visoka kvaliteta i izvrsnost i dr. 

Bitne izmjene i dopune Statuta HRT-a odnosile bi se: 
- u općim odredbama preciznije je definirana zadaća javnog radiotelevizijskog servisa, 

ciljevi i vrijednosti. Obveza j e omogućiti neometanu provedbu poslovnih procesa u 
skladu s misijom i strategijom HRT-a. Pravilnik o nutarnjem ustroju mora biti u 
skladu s tom postavkom. 
Proširuje se nadležnost Vijeća i Ravnateljstva u odnosu na osnivanje - imenovanje 
stručnog nadzornog i savjetodavnog tijela: Odbora za nadzor nad sredstvima RTV 
pristojbe. Statutarne odredbe kojima se omogućava osnivanje i utvrđuje nadležnost -
djelokrug rada Odbora. Te odredbe slijede pozitivnu europsku praksu u dijelu koji se 
odnosi na uvođenje samoregulacijskih mjera kao nadopune zakonskih i/ili 
administrativnih mehanizama. 
Utvrđuje se nadležnost Vijeća i za davanje mišljenja za pokretanje specijaliziranih 
kanala, odnosno programa i novih elektroničkih publikacija kao i na programsko 
usmjerenje tih programa. 

- U nadležnosti Ravnateljstva je , između ostalog, i utvrđivanje misije i strategije. 
Objašnjava se, u odnosu na zakonske odredbe, postupak u vezi s razrješenjima i 
imenovanjima tijela HRT-a. Prošireni su razlozi za razrješenje tijela HRT-a prije 
isteka mandata i objašnjen je postupak. Uvode se mandatne pozicije za rukovoditelje 
organizacijskih jedinica do razine odjela što će se pobliže urediti Pravilnikom o 
unutrašnjem ustroju. Definira se funkcija organizacijske jedinice Opći i zajednički 
poslovi HRT-a. 
Uspostavlja se evidentiranje prihoda i rashoda različitih djelatnosti po vrstama 
financiranja što će se pobliže riješiti pravilnikom, a kao nadopuna na odredbe članka 
49. Statuta vezane na korištenje sredstava RTV pristojbe za namjene utvrđene 
Zakonom o HRT-u. 

- U sklopu planiranja HRT-a izričito se uvodi strategija i višegodišnje planiranje, a 
omjer za raspodjelu RTV pristojbe, u skladu sa Zakonom o HRT-u, utvrđuje se 
načelno višegodišnjim poslovnim planom te godišnjim poslovnim planom ili ako se 
prihvati alternativa, tada se utvrđuje odlukom Vijeća na temelju prijedloga u planskim 
dokumentima. 

- Izmijenjene su odredbe u članku 54. Statuta u vezi s nabavom audiovizualnih djela i 
usluga od neovisnih produkcijskih društava. 
Ispravljena j e odredba u vezi s kriterijima za izbor najpovoljnije ponude pa se jasno 
utvrđuju kriteriji (kvaliteta, a potom cijena i dodatni kriteriji). Izmijenjena je i 
odredba koja se odnosi na sukob interesa koji j e , kako se navodi, definiran Etičkim 
kodeksom kao i povezane osobe. Za sklapanje ugovora u vezi sa sukobom interesa 
preuzeta je odredba iz Zakona o javnoj nabavi s t im da ostaje alternativa o kojoj se 
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treba odrediti u smislu proširenja na sve zaposlenike, a ne samo na čelnike i članove 
tijela HRT-a. 

N a predloženu Odluku o izmjenama i dopunama Statuta HRT-a, članovi Vijeća HRT-a dali su 
ukupno 24 amandmana, od kojih j e glavni ravnatelj HRT-a, kao predlagatelj izmjena i dopuna 
Statuta HRT-a prihvatio 19. Izmjene i dopune Statuta HRT-a Vijeće HRT-a razmatralo j e na 
svoje tri sjednice (67.-19. svibnja 2009., 68.-23. lipnja 2009. i 69.-9. srpnja 2009.) i u svezi s 
tim donijelo sljedeće odluke: 
Na 67. sjednici vodila raspravljalo se o Nacrtu odluke o izmjenama i dopunama Statuta HRT-
a, bez posebnog zaključka 
Na 68. sjednici Vijeća donesena j e sljedeća odluka: 
Glavni ravnatelj HRT-a očitovat će se pismeno o svim iznesenim prijedlozima 
(amandmanima) za izmjenu predloženih članaka, kao i iznesenim primjedbama i 
najkasnije do 30. lipnja 2009. to očitovanje dostaviti Vijeću HRT-a. Članovi Vijeća 
HRT-a će se o dostavljenom očitovanju, odnosno korigiranom prijedlogu Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta HRT-a napismeno izjasniti, najkasnije do 3. srpnja 
2009. putem maila tajnici Vijeća HRT-a, kako bi glavni ravnatelj HRT-a imao 
mogućnost i dodatnog očitovanja na prijedloge članove Vijeća HRT-a do sljedeće 
sjednice Vijeća HRT-a, koja će se održati 9. srpnja 2009. 
Na 69. sjednici Vijeća donesena j e sljedeća odluka: 
Obvezuje se glavni ravnatelj HRT-a da za sljedeću sjednicu Vijeća HRT-a, sukladno 
iznesenim amandmanima na današnjoj sjednici, predloži dopunjeni prijedlog Odluke o 
izmjenama i dopunama Statuta HRT-a koja je dostavljena za današnju sjednicu Vijeća 
HRT-a, a radi uvida u sveukupnost predloženih izmjena i dopuna i predloženih 
amandmana, kao prateći dokument, prijedlog pročišćenog teksta Statuta HRT-a, u 
kojem će biti posebno istaknuti članci koji se mijenjaju na temelju predložene Odluke, 
te posebno amandmani koji su bili predloženi i prihvaćeni, kao i amandmani koje 
predlagatelj nije prihvatio, a o kojima bi se Vijeće HRT-a posebno trebalo izjasniti. 

U postupku donošenja izmjena i dopuna Statuta S izmjenama i dopunama Statuta se 
HRT-a trenutačno se zastalo jer su za početak 2010. zastalo zbog donošenja novog 
najavljene izmjene i dopune Zakona o HRT-u, jer se Zakona o HRT-u 
radi o kratkom vremenskom razdoblju i zato što 
donošenje izmjena i dopuna Statuta HRT-a neposredno prije izmjena i dopuna Zakona o 
HRT-u ne bilo oportuno. 

VII. OSTALE A K T I V N O S T I VIJEĆA HRT-a 

Specijalizirani programi HTV-a 

Vijeće HRT-a do izrade ovoga izvješća još nije dobilo informaciju što j e s emitiranjem 
specijalnog programa H R T Plus, a koje je trebalo započeti 1. siječnja 2008. , kao redovito 
emitiranje (do tada eksperimentalno) prema novoj programskoj koncepciji, o kojoj j e 
mišljenje trebalo dati i Vijeće HRT-a. U jesen 2007. dobilo j e informaciju da će HTV od 1. 
siječnja 2008. početi emitirati program na još j ednom specijaliziranom kanalu, a koji bi u 
osnovi bio informativni. O tome da će HTV od početka 2008. započeti i s emitiranjem 3. TV 
kanala, koji bi trebao biti specijalizirani kanal za šport, članovi Vijeća HRT-a saznali su iz 
sredstva javnog priopćivanja. Na zahtjev da se Vijeće HRT-a izvijesti o pokretanju novih TV 
kanala, Vijeće HRT-a dobilo j e informaciju u sklopu tematske sjednice, i u svezi s tim 
donijelo zaključak kako j e to navedeno u prethodnom dijelu ovog izvješća. 
Nakon s to je Vijeće HRT-a na 62. i 63 . zaprimilo sveukupni projekt „Specijalizirani program 
HTV-a-HTV3", na 63 . sjednici, održanoj 22. prosinca 2008. donesen j e sljedeći zaključak: 
Vezano za projekt pokretanja specijaliziranog programa HTV-a (HTV 3), Vijeće i 
Ravnateljstvo HRT-a će putem Odbora za informiranje, informatizaciju i medije 
zatražiti autentično tumačenje odredbe članka 3 . stavka 2. Zakona o HRT-u , a vezano 
za pokretanje digitalnih specijaliziranih programa, u skladu s nacionalnom strategijom 
digitalizacije. 
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Takav zaključak Vijeće j e donijelo na temelju prijepora koje u javnosti proizvodi različito 
tumačenje navedene odredbe članka 3. Zakona o 

Planirano pokretanje 
specijaliziranih programa odgođeno 

je zbog nejasnoća u tumačenju 
članka 3.st.2. Zakona o HRT-u 

HRT-u i omogućavanja HRT-u da sukladno 
zakonskim propisima, bez bilo kakvih sumnji u 
zakonitost takvog postupka, pokrene HTV3 , i ostale 
kanale za koje se donese odluka. U skladu s 
donesenim zaključkom, 4. veljače 2009. Odboru za 
informiranje, informatizaciju i medije upućen je 
zahtjev za autentično tumačenje odredbi članka 3. stavka 2. Zakona o HRT-u. Odbor se o 
tome očitovao prosljeđivanjem toga zahtjeva Odboru za zakonodavstvo, kao nadležnom tijelu. 
Do izrade ovoga izvješća Vijeće HRT-a nije dobilo informaciju o sudbini toga zahtjeva. 

Provedba članka 11. Zakona o HRT-u i članka 54. Statuta HRT-a (vanjska produkcija) 

Vijeće HRT-a j e kontinuirano nastavilo nadzirati provedbu članka 11. Zakona o HRT-u i s tim 
u svezi provedbu članka 54. Statuta HRT-a, a koje se odnose na obvezu HTV-a da najmanje 
10 % ukupno objavljenoga televizijskog programa, izuzevši informativne emisije, športske 
priredbe, igre i promidžbene poruke, mora naručiti od neovisnih produkcijskih društava ili za 
narudžbu programa od neovisnih produkcijskih društava mora izdvojiti najmanje 10 % 
godišnjega proračuna za proizvodnju televizijskoga programa. 
Nadzor nad provedbom navedenih odredba Zakona i Statuta HRT-a Vijeće HRT-a provodi na 
temelju godišnjih izvješća, pa j e tako, nakon niza godina kada se te odredbe nisu poštovale, 
Vijeće HRT-a na 65. sjednici, održanoj 18. veljače 2008. prihvatilo Izvješće o provedbi 
članka 54. Statuta HRT-a (nabava-narudžba programa od neovisnih produkcijskih društava) u 
razdoblju 1. siječnja do 3 1 . prosinca 2008., uz konstataciju d a j e H R T za 2008. u cijelosti, čak 
i iznad propisanog postotka, ispunio zakonsku obvezu iz članka 11. Zakona o HRT-i i članka 
54. Statuta HRT-a. Raspisivanjem natječaja i angažiranjem neovisnih produkcijskih društava 
putem natječaja H R T je cijeli postupak odabira učinio transparentnim, ali i ostvario i druge 
pozitivne rezultate, kao što su niže cijene, pravo prodaje nabavljenog programa, pravo 
neograničenog emitiranja. 
Izvješće o provedbi članka 54. Statuta HRT-a glede vanjske produkcije u 2009. Vijeće HRT-a 
imalo je na dnevnome redu 77. sjednice, 24. veljače 2010. Međutim, zbog nedostatka 
kvoruma sjednica j e prekinuta prije nego što je ta točka došla na red, pa će Vijeće HRT-a to 
izvješće razmotriti na sljedećoj sjednici, u ožujku 2010. 

Provedba članka 12. Zakona o HRT-u (prekoračenje marketinškog vremena i 
prikrivene reklame) 

Prema zaključku Vijeća, obveza HRT-a je da svaka tri mjeseca izvještava Vijeće HRT-a o 
provedbi članka 12. Zakona o HRT-u u programima 

Od 2008. HRT sve više doprinosi 
razvoju neovisne produkcije 

HR-a i HTV-a, odnosno o prekoračenju 
marketinškog vremena te o prikrivenom 
oglašavanju. Na inicijativu Vijeća HRT-a donesena 
su Pravila o utvrđivanju prikrivenog oglašavanja u 
programima HRT-a i u skladu s njima osnovano je posebno povjerenstvo koje j e zaduženo za 
dnevni monitoring programa vezano za sprječavanje prikrivenog oglašavanja. 
Posljednja izvješća, koje j e vijeće HRT-a prihvatilo bila su za razdoblje od 1. prosinca 2008. 
do 30. ožujka 2009. (prekoračenje marketinškog vremena) i od 1. prosinca 2008. do 10. 
ožujka 2009. Pri prihvaćanju tih izvješća konstatirano j e da j e u promatranim razdobljima 
došlo do prekoračenja marketinškog vremena za svega 0 ,09% od dopuštenog, a razlozi za ta 
odstupanja bili su preslagivanje emitiranja programa i tehnički problemi, za koje je obećano 
da će se otkloniti. Sto se tiče prikrivenog oglašavanja u promatranom razdoblju, Povjerenstvo 
je konstatiralo tri slučaja, ali s tim konstatacijama nisu se suglasili članovi Vijeća, kao ni 
glavna urednica IP-a HTV-a. 
Izvješće o provedbi članka 12. Zakona o HRT-u (prekoračenje marketinškog vremena) u 
razdoblju od 30. ožujka do 3 1 . prosinca 2009. i Izvješće o provedbi Pravila o utvrđivanju 
prikrivenog oglašavanja u programima HRT-a za razdoblje od 10. ožujka do 31 . prosinca 
2009., Vijeće HRT-a imalo je na dnevnome redu 77. sjednice, 24. veljače 2010. Međutim, 
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zbog nedostatka kvoruma sjednica j e prekinuta prije nego što j e ta točka došla na red, pa će 
Vijeće HRT-a ta izvješće razmotriti na sljedećoj sjednici, u ožujku 2010. 

Inicijative 

Vijeće HRT-a sa zadovoljstvom može konstatirati d a j e inicijativa Vijeća HRT-a za donošenje 
Pravila o postupanju HRT-a u humanitarnim akcijama i akcijama od javnog interesa 
prihvaćena i da su ta pravila donesena 27. studenoga 2008. i zaživjela u 2009. No, mora se 
konstatirati da je potkraj 2008. HRT sudjelovao u humanitarnoj akciji „Korak u život ", 
suprotno donesenim pravilima, a razlog j e bio, na upit člana Vijeća HRT-a, što u tom trenutku 
još nije postojalo Povjerenstva za opće humanitarne i druge akcije Hrvatske radiotelevizije. 
Unatoč tomu što j e Ravnateljstvo HRT-a prihvatilo inicijativu Vijeća HRT-a da se u 
realizaciji programa HTV-a otklone tzv. sive zone, koje se odnose na korištenje govornih 
automata s tzv. dodanom vrijednošću u anketiranju gledatelja i kriterijima prema kojima HRT 
sudjeluje u humanitarnim akcijama i donese Pravila za interakciju s publikom, kojima bi se 
uredilo to pitanje, ona do sada nisu donesena. 

Vijeće HRT-a preporučilo j e programskom i poslovnom vodstvu HRT-a da se programski 
više uključe u akcije koje vode vladine i nevladine udruge, kao što su primjerice: ulazak 
Hrvatske u EU, pristup NATO-u , provedba antikorupcijske strategije, nacionalnog programa 
u zloporabi narkotika i svih ostalih nacionalnih strategija, u kojima je obveza HRT-a da 
sudjeluje kao nositelj. 
Unatoč preporukama, Vijeće nije dobilo izvješće o tome s to je poduzeto u tom smjeru. 

Budući da j e u posljednjim mjesecima djelovanja Vijeća HRT-a u 2009. održan prvi krug 
predsjedničkih izbora, Vijeće HRT-a j e raspravljajući o programu, posebice o načinu na koji 
se HTV pripremio za praćenje tih izbora, na 74. sjednici, održanoj 17. prosinca 2009., 
donijelo sljedeći zaključak: 

Programsko vijeće HRT-a izražava zabrinutost zbog činjenice da 10 dana uoči izbornog 
dana, u prvom krugu predsjedničkih izbora, nije do kraja usklađena koncepcija 
praćenja izbora na izborni dan u IP-u HTV-a, te da nisu donesene konačne odluke 
vezano uz narudžbu i korištenje izlaznih izbornih anketa, što može utjecati na gledanost 
programa. 
I nakon takvog zaključka događa se nedopustiva afera s izlaznim anketama, a Vijeću HRT-a i 
dalje ostaje da preporuči programskome vodstvu HRT-a pokretanje inicijative za izmjenama 
Zakona o izboru predsjednika HR-a jer j e ovakav zakon pregazilo vrijeme i da se uvijek prije 
izbora, kada je već prekasno, sjetimo da smo prošli put imali probleme koji nisu bili potrebni. 

Vijeće HRT-a j e na 75. sjednici, 26. siječnja 2010. poduprlo je inicijativu da se Vijeće HRT-
a, kao i ostala tijela HRT-a aktivnije uključe u postupak donošenja izmjena i dopuna Zakona o 
HRT-u, odnosno u donošenje novog Zakona o HRT-u te j e sukladno tomu prijedlogu 
jednoglasno donesen sljedeći zaključak: 
Programsko Vijeće HRT-a preuzima obvezu da će organizirati, u suradnji s 
Ministarstvom kulture, savjetovanje (okrugli stol) o donošenju Zakona o HRT-u. Na 
savjetovanje, uz predstavnike Ministarstva kulture, pozvali bi se članovi radne skupine 
koja radi na Zakonu, medijski stručnjaci, saborski Odbor za medije, svi zainteresirani 
iz HRT-a, kao i predstavnici Hrvatskoga novinarskog društva, ključne strukovne 
organizacije. Savjetovanje bi se održalo potkraj veljače 2010., odnosno početkom ožujka 
2010. 
Sa zadovoljstvom Vijeće HRT-a može konstatirati da je Ministarstvo kulture RH 
promptno reagiralo na ovu inicijativu i odmah uključilo Vijeće i Ravnateljstvo HRT-a u 
raspravu o prednacrtu Zakona. 
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VIII. Z A K L J U Č A K I P R E P O R U K E 

Programsko vijeće j e u izvještajnom razdoblju vrlo intenzivno radilo, a s t o j e vidljivo i iz toga 
što je u tom razdoblju održano ukupno 20 sjednica, da su to, ako se izuzmu razdoblja 
godišnjih odmora, prosječno 2 sjednice mjesečno i da su prosječno trajale oko 6 sati 
(sveukupno sjednice su trajale 123 sata i 55 minuta). 

N a sjednicama se Vijeće bavilo svim Zakonom o HRT-u utvrđenim obvezama. 

Na temelju vrlo angažiranog rada i održanih sjednica, te svega čime se Vijeće HRT-a bavilo u 
izvještajnom razdoblju, Vijeće HRT-a došlo je do sljedećih zaključaka i preporuka: 

Vijeće može konstatirati napredak u opsegu i kvaliteti izvještavanja od strane Ravnateljstva i 
odgovornih za program, primjerice redovito se dostavljaju izvješća o prikrivenom 
oglašavanju, prekoračenju marketinškog vremena, započela j e i dostava podataka o gledanosti 
i medijskom izvještavanju o HRT-u, a na upite vijećnika dostavljaju se pisana očitovanja o 
pojedinim slučajevima, traženi podaci i tematska izvješća. Također ima pozitivnih pomaka u 
izradi i primjeni nekih internih procedura, poput Pravila o humanitarnim djelatnostima i 
revizije Etičkog kodeksa u suradnji s podružnicom HND-a i Sindikatom novinara pri HTV-u. 
Ipak, i nadalje j e prisutan problem izostanka pravodobnih najava i obrazloženja planiranih 
odstupanja od programskih usmjerenja, posebice u odnosu na HTV te izostanka provedbe 
zaključaka Vijeća koji se odnose na programsku shemu, a osobito termine emisija s javnim 
sadržajima. Vijeće j e uočilo i kroničan manjak konzistentne primjene Etičkog kodeksa-prijava 
povreda, čime se otežava pravodobno, proceduralno utemeljeno utvrđivanje odgovornosti za 
programske-organizacijske propuste. Isto tako, Programsko vijeće je inzistiralo da se 
promijeni praksa reaktivnog informiranja Vijeća o slučajevima koji s pojavljuju u medijima i 
javnosti, a odnose se na H R T te je u tom pogledu došlo do određenih poboljšanja. 

Programsko vijeće je u 2009. godini bilo do krajnosti suočeno s potrebom usklađenog 
planiranja, praćenja i interveniranja u poslovno-financijska te programska pitanja, što je 
dovelo do potrebe utvrđivanja odgovornosti za nastalo stanje na HRT-u gdje su se simultano 
pojavili izraziti problemi u financijskom poslovanju, internoj organizaciji i funkcioniranju 
uprave, kao i u organizaciji rada i suradničkim odnosima unutar IP-a HTV-a. Uz to, uvelike je 
kasnila realizacija poslovnog plana u pogledu restrukturiranja HRT-a i smanjenja broja 
zaposlenih. N a jesen 2009., Programsko vijeće preuzelo j e svoj dio odgovornosti za nastalo 
stanje, pa čak i u pogledu nadzora nad poslovanjem, što j e rezultiralo razrješenjem ravnatelja 
i glavne urednice IP-a, a u tijeku je izbor nove uprave. 

U pogledu realizacije programskih usmjerenja, Programsko vijeće j e aktivno pratilo sve 
uočene nedostatke i pokušavalo utjecati na njih, a u 2010. godini očekuje da se proizvodnji i 
primjerenim terminima emitiranja javnih sadržaja da apsolutni prioritet, kao i ciljanoj 
edukaciji urednika i novinara o temama u kojima su uočene manjkavosti (rodna 
ravnopravnost, etika u novinarstvu). 

U svrhu djelotvornijeg i pravodobnijeg nadzora nad svim dimenzijama upravljanja HRT-om 
(financije, unutarnja organizacija, program), Programsko vijeće j e u više navrata isticalo 
prednosti osnutka tijela s relevantnim kompetencijama i mandatom za nadzor nad 
financijskim upravljanjem HRT-om, no pritom, na temelju složenih situacija s kojima se 
susrelo u 2009. godini, ističe važnost usklađivanja poslovnih i programskih prioriteta te 
koordiniranog praćenja ispunjavanja javnih zadaća HRT-a. U svrhu što kvalitetnijeg 
regulatornog rješenja potrebnog za dugoročni razvoj i modernizaciju HRT-a, Programsko 
vijeće namjerava aktivno sudjelovati u javnoj raspravi, u sklopu aktualnog usklađivanja 
Zakona o HRT-u s acquisom. 

Slijedi prikaz preporuka iznesenih u prethodnim cjelinama ovog izvješća: 

• Vijeće HRT-a o prijedlogu Programskoga usmjerenja HR-a za 2009. Ravnateljstvu HRT-a 
daje pozitivno mišljenje, uz preporuku da se u sklopu Poslovnog plana HR-a za 2009. 
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posebno vodi računa o potrebama promocije oglašavanja programa HR-a, marketinškog 
prihoda i istraživačkog novinarstva, te da se u skladu s tim osiguraju potrebna sredstva. 
Nakon usvajanja Programskoga usmjerenja HR-a za 2009., Ravnateljstvo HRT-a treba ga 
dostaviti Vijeću HRT-a radi praćenja njegove provedbe. I nadalje ostaje navedena 
preporuka jer j e konstatirano da se u 2009. nije realizirala, a Vijeće smatra da je njezina 
provedba preduvjet za uspješnije poslovanje HR-a. 
Vijeće HRT-a j e na svojoj 70. sjednici, održanoj 15. rujna 2009. izrazilo zabrinutost glede 
održanja kvalitete III. programa HR-a jer su zbog recesije i sveopće štednje pojedinim 
vanjskim suradnicima, autorima koji su svojevrstan brand ovoga programa, otkazani 
ugovori i u tom smislu savjetovalo mjerodavnim na HR-u na potrebu opreza i brige za taj 
program. 
Vijeće HRT-a ponavlja preporuku programskom vodstvu HR-a i HTV-a da se donesena 
programska usmjerenja HR-a i HTV-a, u skraćenoj verziji, objave na web stranicama 
HRT-a, čime bi se prezentirala sveukupnoj javnosti , a time otklonili i mnogobrojni upiti 
koje dobiva Vijeće HRT-a glede programskih usmjerenja, a zbog neinformiranosti. 
Nadzorom nad provedbom programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom kroz analizu 
emitiranog programa HTV-a između dvije sjednice, Vijeće HRT-a j e svaku raspravu na 
sjednicama završavalo preporukom programskom vodstvu HTV-a (direktoru programa i 
glavnoj urednici IP-a HTV-a) da u realizaciji programa nastoje uzeti u obzir iznesene 
prijedloge i primjedbe radi poboljšanja i unaprjeđenja programa HTV-a. 
Vijeće HRT-a preporuča direktoru programa HTV-a da pri rasporedu programa (slaganja 
programske sheme) razmotri mogućnost davanja povoljnijih termina emisijama: 
„Normalan život", „Eko zona", „Veterani mira" i „Crna kutija". 
Vijeće j e izrazilo nezadovoljstvo slučajevima velikih odstupanja u realizaciji emisija u 
odnosu na prihvaćeno Programsko usmjerenje za 2009. godinu, posebice kada je riječ o 
novom i cjelovitijem praćenju rada Hrvatskoga sabora, emisijama Manjinski mozaik, 
Latinica i Volim sport te povijesnim serijalima o raspadu Jugoslavije i o Titu. Vijeće j e 
bilo posebno nezadovoljno potpunim izostankom informiranja o razlozima tih odstupanja. 
Vijeće HRT-a i nadalje nije zadovoljno terminima više emisija s naglašenom 
informativno-obrazovnom funkcijom, pa i nadalje ostaju prigovori zbog neprimjerenosti 
određenih termina emitiranja u dnevnom i radnom ritmu ciljane publike, a posebice se to 
odnosi na termine emisija namijenjenih djeci i mladima, kao i nestalnosti termina emisija 
javnih i obrazovnih sadržaja na Drugom programu. 
Preporuka j e Programskog vijeća da se u 2010. godini osigura primjereno financiranje 
dječjih i obrazovnih programa na HTV-u i HR-u i da se ono tretira kao prioritet, što bi, uz 
primjerenu raspodjelu redovitih prihoda za troškove ovih redakcija trebalo uključiti i 
dodatne napore prikupljanja namjenskih sredstava putem EU-ovih fondova i suradničkih 
projekata s javnim i privatnim sektorom. Nadalje, Programsko vijeće očekuje da će se u 
2010. godini napokon osigurati primjereni termini emitiranja programa za djecu i mlade, a 
napose na HTV-u (što smatra odgovornošću direktora programa HTV-a) te provesti 
ciljano istraživanje slušanosti HR-a. 
Programsko vijeće očekuje da će se u 2010. godini napokon prekinuti praksa odgoda i 
izmjena programa, a bez pravodobnog i potpunog informiranja Programskog vijeća o 
razlozima odstupanja od Programskog usmjerenja, te će u tu svrhu redovito na svakoj 
sjednici od direktora i glavnih urednika tražiti objašnjenja i upozoravati na njihovu 
odgovornost izvještavanja i realizacije Programskog usmjerenja za 2010. 
Preporuka j e Vijeća HRT-a da HRT, u suradnji s Vladom R H učini svi napore da bi 
konačno u potpunosti počeo primjenjivati Ustavni zakon o pravima nacionalnih manjina u 
dijelu koji se odnosi na obveze HRT-a. 
Programsko vijeće savjetuje da Edukacijski centar ponovi radionicu o ravnopravnosti 
spolova u programima HRT-a u 2010. godini, a direktorima programa i glavnim 
urednicima IP-a HR-a i HTV-a nalaže da osiguraju primjerenu razinu suradnje svih 
urednika kako bi se osigurao dostatan odaziv na edukaciju. Programsko vijeće ističe da u 
prvom planu treba biti edukacija urednika i urednica jer j e uočeno da j e glavni problem 
manjkavo razumijevanje samog pojma rodne ravnopravnosti i načina na koje se niz 
raznolikih društvenih, političkih, gospodarskih i kulturnih tema može djelotvorno 
obrađivati i iz rodno osjetljive perspektive. Vijeće HRT-a u potpunosti podupire 
nastojanja Edukacijskog centra u svim započetim aktivnostima i u njihovu nastavku, ali i 
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izražava zabrinutost zbog, još uvijek nedostatne suradnje i spremnosti samih urednika na 
edukaciju, bez čega neće biti pomaka u kvaliteti realizacije programskih zadaća. Naime, 
unatoč preporukama koje je Vijeće HRT-a davalo na sjednicama Vijeća HRT-a, a 
posebice se to odnosi na programe HTV-a glede veće uključenosti žena u sve relevantne 
teme iz društveno političkog, gospodarskog i kulturnog života, i nadalje su prisutni 
stereotipi, pa u tzv. ženskim temama sudjeluju isključivo samo žene, dok j e vrlo malo 
žena uključeno u tzv. ozbiljne teme. 
U skladu s tim, Vijeće HRT-a preporučuje programskome vodstvu HR-a i HTV-a da na 
tragu zaključaka i preporuka koje je donio Hrvatski sabor u vezi s primjenom Zakona o 
ravnopravnosti spolova i najužom suradnjom s relevantnim institucijama države, a 
poglavito Uredom pravobranitelj ice za ravnopravnost spolova, u programima HR-a i 
HTV-a utječe na izbjegavanje spolnih stereotipa o ravnopravnosti spolova jednakim 
tretiranjem muškaraca i žena u svim područjima djelovanja i života i povećanjem 
senzibilizacije javnosti o ravnopravnosti spolova. 
N a temelju izvješća koje je pripremilo ad hoc povjerenstvo koje j e imenovao v.d. 
ravnatelja HTV-a, Programsko vijeće je identificiralo sljedeća ključna poboljšanja u 
unutarnjem ustroju i načinu rada IP-a koja očekuje u prvom kvartalu 2010. godine te će u 
svrhu praćenja napretka od v.d. glavnog urednika IP-a zatražiti izvješće o napretku stanja 
u IP-u HTV-a za prvi kvartal 2010. i o njemu raspravljati najkasnije sredinom travnja 
2010. godine. Očekivana poboljšanja stanja u IP-u uključuju: 
o pravodobno i redovito održavanje dnevnih kolegija radi kvalitetnijeg planiranja i 

koordinacije radnih zadataka; 
o periodično praćenje kvalitete ključnih emisija IP-a i organizacije rada u IP-u na 

tematskim kolegijima s adekvatnim vremenom za analizu; 
o redovito održavanje kolegija tjednih emisija; 
o osiguranje dostatnog broja kompetentnih, suradnika (v. d. glavnog urednika) s jasno 

definiranim zadaćama u svrhu djelotvornije koordinacije i organizacije rada u IP-u; 
o unaprjeđenje međuljudskih suradničkih odnosa, pri čemu j e ključno angažiranje 

novinara prema stručnosti, a ne poslušnosti ili bliskosti s urednicima; 
o osmišljavanje i provođenje racionalne kadrovske politike u IP-u, s posebnom 

pozornošću usmjerenom na odabir voditelja i izvjestitelja čiji radni zadaci nalažu 
učestalo pojavljivanje na ekranu, a sve na osnovi vjerodostojnosti i kompetentnosti 
koja počiva isključivo na profesionalnim kriterijima primjernima televiziji kao javnom 
informativnom servisu; 

o racionalno korištenje tehničkih resursa i javljanja uživo u skladu s programskim 
prioritetima; 

o jasno definirane odgovornosti i učinkovita koordinacija s tehnikom HTV-a u 
proizvodnji programa i ostvarenju programskih ciljeva IP-a; 

o poticanje profiliranja novinara za praćenje određenih sektora; 
o poticanje istraživačkog novinarstva i unaprjeđenje kvalitete provjere točnosti 

informacija; 
o multiperspektivno izvještavanje o kompleksnim društvenim i političkim temama uz 

poticanje javne rasprave. 
Vijeće HRT-a poduprlo j e predloženi Projekt regionalnog programa HR-a u razdoblju do 
2011. , uz obvezu da se u njegovoj provedbi posebno obrati pozornost na: pribavljanje 
vjerodostojnih podataka o slušanosti regionalnih radiopostaja, a u budućnosti posebice i 
prema ciljanim skupinama; definiranje potrebnih ulaganja u razvoj svake pojedine 
radiopostaje, te mogućnost ima ušteda; planove razvoja marketinga, a posebice planova 
promocije regionalnih programa kroz različite vidove. 
Vijeće HRT-a poduprlo j e i Projekt razvoja regionalnih programa HTV-a u srednjoročnom 
razdoblju, uz preporuku Ravnateljstvu HRT-a da realizaciji ovoga projekta, zbog 
sredstava koje njegova realizacija zahtijeva, posveti posebnu pozornost i dade prioritet, jer 
su regionalni programi HTV-a velika programska prednost, ali i obveza HRT-a. 
Vijeće HRT-a vezano za Prijedlog poslovnog plana HRT-a za 2009. , preporuča 
Ravnateljstvu HRT-a da na temelju fonograma sjednice još jedanput preispita mogućnost 
smanjenja proračuna Sportskog programa HTV-a u 2009. , vodeći računa o preuzetim 
ugovornim obvezama, kao i nužnosti sklapanja nekih ugovora koji se planiraju u 2009., a 
poglavito vezano za nogomet, te da se eventualna razlika sredstava prerasporedi 
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programima s javnim sadržajima. Isto tako detaljnije bi trebalo obrazložiti na koji se način 
i kojim sredstvima planira optimizirati broj kadrova u 2009., a iz prijedloga treba brisati 
sve što se odnosi na HTV 3 i HTV 4 jer ti programi nisu sadržani u donesenom 
Programskom usmjerenju HTV-a za 2009. Nakon što Ravnateljstvo HRT-a još jedanput 
razmotri ovu preporuku i o njoj se očituje, Vijeće HRT-a će na sljedećoj sjednici glasovati 
o davanju mišljenja o prijedlogu Poslovnog plana HRT-a za 2009. , bez dodatnih rasprava. 
Vijeće HRT-a j e Ravnateljstvu HRT-a dalo pozitivno mišljenje o prijedlogu Poslovnog 
plana HRT-a za 2009, uz preporuku da se nakon prvog kvartala 2009. Vijeće HRT-a 
izvijesti o potrebi donošenja rezervne varijante Plana HRT-a za 2009. , odnosno njegovu 
rebalansu. 

• Vijeće HRT-a dalo j e Ravnateljstvu HRT-a potporu u donošenju i provedbi predloženog 
rebalansa Financijskog plana HRT-a za 2009., uz preporuku da u vođenju poslovne 
politike HRT-a, pa t ime i provedbi predloženog rebalansa Financijskog plana HRT-a za 
2009. uzme u obzir prijedloge i mišljenja koja su s tim u svezi u raspravi iznijeli članovi 
Vijeća HRT-a. Vijeće HRT-a je , uz iskazane opasnosti koje takav prijedlog realno sadrži, 
radi osiguranja nesmetanog funkcioniranja HRT-a, u skladu sa zakonskim propisima, 
poduprlo v.d. Ravnateljstvo u donošenju privremenog Financijskog plana HRT-a za 2010. 
(prvi kvartal 2010.) 

• Vijeće HRT-a će tijekom 2010. posebnu pozornost posvetiti analizi primjerenosti sadržaja 
reklama koje se emitiraju na HTV-u, a posebice s aspekta promicanja ravnopravnosti 
spolova, te zaštite dostojanstva i prava djece, a s to j e i zakonska obveza HRT-a. 

1. Izvješće Hrvatskoga radija i Hrvatske televizije o proizvedenim, emitiranim emisijama 
i prilozima o pripadnicima nacionalnih manjina u Republici Hrvatskoj u programima 
Hrvatske radiotelevizije u 2009. godini od 5. siječnja 2010.-upućeno Savjetu za 
nacionalne manjine 

2. Popis sjednica Vijeća HRT-a s dnevnim redovima 

Predsjednik 
Programskoga vijeća HRT-a: 

Zvonko Mila: 

Privitak: 
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H R V A T K S A R A D I O T E L E V I Z I J A 
Ured glavnog ravnatelja HRT-a 

Zagreb, 14. siječnja 2010. 

REPUBLIKA H R V A T S K A 
SAVJET ZA N A C I O N A L N E MANJINE 
g. Aleksandar Tolnauer, predsjednik 

VEZA: Vaš urbroj:50438-10-01 od 5. siječnja 2010. 

Poštovani gospodine Tolnauer, 

Sukladno Vašem traženju u pismu od 5. siječnja 2010., u prilogu vam za potrebe Savjeta za 
nacionalne manjine dostavljamo izviješća Hrvatskoga radija i Hrvatske televizije o 
proizvedenim, emitiranim emisijama i prilozima o pripadnicima nacionalnih manjina u 
Republici Hrvatskoj u programima Hrvatske radiotelevizije u 2009. godini. 
Napominjemo da izvješće Hrvatske televizije u dijelu koji se odnosi na Informativni program 
sadrži pobrojane priloge i minutažu emitiranih sadržaja u emisiji „Pr izma" i u četiri dnevne 
emisije Dnevniku, Hrvatskoj uživo, Vijestima iz kulture i Zagrebačkoj panorami za koje smo 
imali mogućnosti praćenja minutaže. 

S poštovanjem, 

v. d.glavnog ravnatelja HRT-a 

Josip Popovac 

Prilozi 
O tome obavijest uz priloge: 
-Programsko vijeće HRT-a 
-g. Dragan Crnogorac prof., član Programskog vijeća HRT-a 
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H R V A T S K A R A D I O T E L E V I Z I J A 
H R V A T S K A TELEVIZIJA 

IZVJEŠĆE 
o proizvedenim, emitiranim emisijama i prilozima o pripadnicima nacionalnih manjina 
u RH u IP-u i ostalim programima HTV-a za razdoblje siječanj-prosinac 2009. godine 

Uvod 
Hrvatska televizija, prema Zakonu o HRT-u, u ostvarivanju svojih programskih načela i 
obveza, ima obvezu proizvoditi i/ili objavljivati emisije namijenjene informiranju pripadnika 
nacionalnih manjina u Republici Hrvatskoj. Nacionalne manjine su skupina hrvatskih 
državljana čiji članovi imaju etnička, jezična, kulturna i/ili vjerska obilježja različita od 
drugih građana i vodi ih želja za očuvanjem tih obilježja .Iako u Hrvatskoj živi veliki broj 
manjinskih zajednice, njihova prava su određena Ustavom i Ustavnim zakonom sukladno 
njihovoj brojnosti. Tako Ustav RH u preambuli posebno izdvaja 10 autohtonih manjina: 
Mađari, Srbi, Talijani, Cesi, Slovaci, Austrijanci, Nijemci, Rusini, Ukrajinci i Židovi te druge. 

HTV ostvaruje svoju zakonsku obvezu- proizvodnje i emitiranja emisija namijenjenih 
informiranju nacionalnih manjina uglavnom u Informativnom programu, odnosno Redakciji 
za manjine. 

O nacionalnim manjinama u RH, njihovim vjerskim, kulturnim i drugim samobitnostima, 
očuvanju i zaštiti njihovih kulturnih dobara i tradicije, skrbe ostale programske cjeline: 
Program za kulturu -Redakcija pučke i predajne kulture, Program religijske kulture, Program 
za djecu i mlade, Znanstveno obrazovni program te u manjem segmentu i Zabavni program. 

Naime rad i stvaralaštvo nacionalnih manjina u spomenutim programima HTV-a prezentira 
se u različitim televizijskim formama i žanrovima, glazbenim emisijama, kronikama o 
događanjima i smotrama, reportažama, klasičnim dokumentarcima, te izravnim ili odgođenim 
televizijskim prijenosom. 

Program religijske kulture 
Pripadnici nacionalnih manjina u RH mogu slobodno izražavati svoju vjersku pripadnost i 
očitovati svoju vjeru te u skladu s tim pripadati vjerskoj zajednici j e r im j e to omogućeno 
Ustavom RH. U Hrvatskoj su registrirane 42 vjerske zajednice. 

Religijski program HTV-a ima zadaću informirati, a potom educirati i senzibilizirati hrvatsku 
javnost za teme vezane uz manjinske vjerske zajednice. 
Način ostvarenja ove zadaće određen je sporazumom o religijskom programu što su ga 
potpisali HRT i predstavnici dvadesetak manjinskih vjerskih zajednica u RH. 

Religijski program HTV-a već niz godina proizvodi i emitira emisije namijenjene manjinskim 
vjerskim zajednicama: Duhovni izazovi i Ekumena. 

Jednom na mjesec emitiramo međureligijsku kontakt emisiju Ekumena. Gosti u emisijama 
tijekom 2009. godine bili su predstavnici vjerskih zajednica i relevantni društveni subjekti ne 
samo iz RH , već i europskih zemalja. Ekumena j e aktualizirala i problematizirala 
međureligijske i društvene procese u svrhu stvaranja ozračja pluraliteta. 
Cilj nam je bio razvijati javni dijalog te uravnotežiti dinamiku odnosa između društva i 
religije te pružiti priliku čelnicima vjerskih zajednica da artikuliraju svoje stavove i mišljenja 
kako o religijskom tako i o društvenim pitanjima i problemima. 

Duhovni izazovi, međureligijski je informativni magazin koji prati život i rad manjinskih 
vjerskih zajednica u R H (registrirano 42. zajednice). Emisija razvija religijski pluralizam, 
poštuje i njeguje autentičnost i identitet svake manjinske vjerske zajednice te sadrži sve 
novinarske forme: vijesti, reportaže, razgovor s gos tom. . . 
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U 2009. godini u segmentu Posebni projekti izravno smo prenosili važne godišnje 
liturgije/svečanosti vjerskih zajednica: Ramazanski bajram 20. rujna; Kurban bajram 27. 
studenoga; Dan reformacije 25. listopada; Pravoslavni Božić 7. siječnja; Pravoslavni Uskrs 
19. travnja; Dan stradanja Zidova - Jom Hašoa 2 1 . travnja. 
Program je na ovaj način omogućio vjernicima i drugim gledateljima izravno sudjelovanje u 
bogoslužju i važnim religijskim događanjima te upoznavanje sa vjerskim učenjem i 
tradicijama manjinskih vjerskih zajednica. 

Program za kulturu, Odsjek pučke i predajne kulture 
Preko 40 godina postojanja ove redakcije, stvorena j e golema arhivska građa, veliki broj 
emisija tradicijske kulture: folklornog stvaralaštva, glazbe, plesa, igara, obreda, običaja, 
umijeća, obrta - kojom j e trajno zabilježen dio hrvatske baštine. Važno je napomenuti da se ne 
mali broj emisija, dokumentarnih filmova odnosi upravo na nacionalne manjine i njihovo 
stvaralaštvo. 

U 2009. godini od važnih događaja izravno smo prenosili ili naknadno emitirali snimke 
sljedećih manifestacija: 

45. Brodsko kolo, smotra folklora glazbene i plesne tradicijske baštine brodskog Posavlja. 
43.Međunarodna smotra folklora, smotra folklornih skupina iz Hrvatske i svijeta. 
Ansambl Lado - 60 godina s nama. emisiia u povodu obljetnice ovog poznatog nacionalnog 
folklornog ansambla u kojoj su predstavljeni tradicijskih plesovi i napjevi iz različitih krajeva 
Hrvatske. 

Emitirali smo pod nazivom Kordunski bož'ćnjaci, emisiju pučke i predajne kulture o 
kruhovima bož'ćnjacima koje na Kordunu tradicionalno peku za Božić i govorili o običajima 
ovoga kraja. 

Program za djecu i mlade 
Osnovni cilj ovog programa j e informirati i educirati djecu i mlade o bitnim društvenim 
temama među kojima važno mjesto imaju naravno ljudska prava, unutar toga i prava 
nacionalnih manjina. O ovoj temi govorili smo u pojedinim emisijama sljedećih serija: 
Direkt, Iznad crte, Crna kutija, Koga briga?: Cilj emitiranja ovih sadržaja bio j e obrazovanje, 
poticanje na pozitivne akcije te razvijanje tolerancije kod mladih prema različitostima. 

Direkt, Hip hop romalen 
Priča o troje mladih Roma iz Međimurja, njihovom problemima u obrazovanju, napuštanju 
školovanja, zatvorenosti u vlastite sredine i siromaštvu. 
Iznad crte, Obrazovanje Roma 
Prikaz projekta obrazovanja Roma OŠ "Frane Krste Frankopana" iz Osijeka, te ukazivanje na 
probleme romske manjine u Hrvatskoj. 

Crna kutija, Pravo nacionalnih manjina 
U ovoj epizodi serije Crna kutija razgovarali smo o pravima nacionalnih manjina te o tome u 
kojoj su mjeri ona zaštićena u Hrvatskoj. Razgovarali smo s pripadnicima srpske i romske 
nacionalne manjine o njihovim posebnostima, položaju u društvu i problemima kojima se 
susreću, te sa stručnjacima koji se bave zaštitom njihovih prava. 

Koga briga!? O holokaustu 
Cilj niza emisija ove serije j e educirati mlade o općim društvenim fenomenima, ukazivati na 
problema mladih te ih informirati o mogućim rješenjima. U emisiji o holokaustu, bilo j e riječi 
o židovskoj nacionalnoj manjini, njihovoj povijesti posebice u vrijeme Drugog svjetskog rata. 
Prof. dr. Tvrtko Jako vina, povjesničar s Filozofskog fakulteta, Branko Polić koji j e preživio 
nacističke logore te učenici zagrebačkih srednjih škola govorili su o svojim stavovima i 
razumijevanju holokausta. 
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Tijekom 2009. godini emitirali smo dokumentarne filmove EBU-a, produkciju europskih tv 
kuća na temu - Život i rad mladih Europe. 
Nekoliko filmova na tu temu proizveo j e i HTV u koprodukciji s EBU-om i tako se uključio u 
ovaj značajni projekt. 
Naime HTV već osmu godinu sudjeluje u ovom projektu. U dokumentarnim filmovima 
obrađivali smo teme bitne za život i rad mladih u Hrvatskoj te priče o djeci pripadnicima 
nacionalnih manjina u Hrvatskoj. Svaki dokumentarac prati priču o j ednom djetetu, a HTV j e 
emitirao ukupno 15-tak takvih priča o djeci iz 15 država Europe, njihovom načinu životu i 
radu u tim sredinama i problema s kojima se susreću zbog posebnosti kojima su obilježeni. 

Mala Bhaktina, hrvatski dokumentarni film o djevojčici iz Medulina čija je obitelj sljedbenik 
Hare Krishne. 

Ambrin život, talijanski dokumentarni film o 12-godišnjoj Romkinji koja živi u romskom 
naselju u okolici Rima . 

Zabavni program 
Zabavno glazbeni serijal Lijepom našom i tijekom 2009. snimao j e u gradovima i 
županijama diljem Hrvatske nastupe brojnih kulturno-umjetničkih društava, tamburaških 
sastava, vokalnih skupina i solista. Prezentirane su pjesme i plesovi iz svih krajeva Hrvatske. 
Nastupali su često i KUD-ovi nacionalnih manjina prezentirajući baštinu i kulturu svojih 
zavičaja, a to su među ostalima: 
KUD Češka beseda (Česi), KUD "Ljudevit Štur( Slovaci), K U D Edi Advendre (Mađari), 
KUD "Crne strele" (Romi) . . . 

Izravno smo prenosili Otvaranje 44. vinkovačkih jeseni, državnu smotru izvornog folklora, 
te Svečani mimohod Vinkovačkih jeseni, nastup pedesetak kulturno-umj etničkih društava iz 
Hrvatske i susjednih zemalja. 
Znanstveno obrazovni program 
Emisija Među nama, koja već niz godina obrađuje pitanja prava čovjeka, djece i obitelji u 
2009. godini bavila se t emom ljudskih prava među kojima i pravima nacionalnih manjina. 

U seriji emisija Hrvatska kulturna baština, u skladu s nazivom riječ j e o bogatoj kulturnoj 
baštini na tlu Hrvatske neizostavan dio koje j e i kulturna baština nacionalnih manjina, npr. 
Zadarsko groblje, Talijani; Židovska graditeljska baština: Sinagoge, Zidovi; 
Industrijska arhitektura Siska,Nijemci . . . 

Dokumentarni program 
Tijekom godine, u produkciji Dokumentarnog program HTV emitirani su i filmovi o 
pojedincima- predstavnicima nacionalnih manjina i njihovom životu i radu u Hrvatskoj. 

Preko granice, o životu Hrvata, Hercegovaca i Bosanaca uz granicu Hrvatske i Bosne i 
Hercegovine. 

Lepu mamu imaš, o Beograđaninu koji u Hrvatskoj od 1964. i živi u Rovinju. 

Crni biseri, film o romskom nogometnom klubu u Hrvatskoj, problemima Roma u 
naselju Kozari bok. 

R Li l i , priča o step plesačici, balerini, operetnoj pjevačici i j l u m i c i Lili Legenstein, 
Slovenki koja radi i živi u Zagrebu, poznatoj imenom Lili Caki. 

Ćiribirci, film o maloj jezičnoj skupini Ćiribirci ili Istrorumunji koja živi u Istri. Prema 
podacima UNESCA, Čiribiraca u svijetu danas ima oko tisuću, dok ih j e u Hrvatskoj ostalo 
samo dvjestotinjak. Osim nekoliko pjesama i tradicije zvončarstva u Zejanama, oni 
predstavnici rumunjske manjine nemaju svoju književnost i umjetnost. Ostao im j e jedino 
jezik i oni su danas za Istru i Hrvatsku velika i značajna posebnost. 
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Ulični svirači, istinita priča o pripadniku rumunjske nacionalne manjine imenom Florian 
Gjera koji j e od 1989. godine, stanovnik Zagreba a kruh zarađuje za sebe i 
nekoliko kućnih ljubimaca svirajući na zagrebačkim ulicama i trgovima. 

Moji kenijski korijeni, film govori o putovanju dvadeseterogodišnje Zagrepčanke studentice 
Kahithe Kiiru u Keniju, u posjet zemlji u kojoj j e rođen njezin otac. 

Informativni program Hrvatske televizije 

PRIZMA 
2009 godinu 

MANJINE BROJ M I N U T A Ž A 
PRILOGA 

ALBANCI 12 41:10 
AUSTRIJANCI 1 2:40 
BOŠNJACI 45 2:08:10 
BUGARI 3 8:50 
C R N O G O R C I 20 55:40 
ČESI 47 2:22:10 
M A Đ A R I 36 1:45:20 
M A K E D O N C I 38 1:46:10 
NIJEMCI 18 50:10 
POLJACI 4 7:10 
ROMI 72 3:39:30 
RUSINI 12 37:20 
RUSI 11 39:10 
SLOVACI 26 1:20:50 
SLOVENCI 17 1:03:00 
SRBI 83 4:33:30 
TALIJANI 48 2:35:30 
TURCI 2 6:00 
UKRAJINCI 22 1:10:10 
VLASI 
ŽIDOVI 57 2:52:50 
SABOR/VLADA 7 23:10 
SAVIJET ZA 
NAC.MANJINE 9 22:10 
VIŠENACIONALNI 
DOGAĐAJI(koordinacije 
vijeća 
manj.,zajed.kult.manif. 33 2:08:20 
I N T E R K U L T U R A L N I 
DOGAĐAJI 24 1:22:40 
IPG (eurovizijska 
razmjena) 1 6:10 

DNEVNIK 
2009 godina 
05.01.2009. 0:30 -čitano :božična čestitka pred.Sabora i Vlade 

vjernicima koji slave božić prema Julijanskom 
kalendaru. 

06.01.2009. 1:20 -čitana vijest o misi za Badnjak + izjava 
mitropolita Jovana Pavlovića 

06.01.2009. 1:50 Božični prijem u Srpskom narodnom vijeću 



07.01.2009. 0:50 - čitana vijes o Božiću po Julijanskom kalendru 
+ izjava Milenka Popovića 

14.01.2009. 1:40 In memoriram Dušana Đamonje 
20.01.2009. 0:30 - čitana vijest o posljednjem ispraćaju 

D.Đamonje 
27.01.2009. 0:50 - čitanac:obilježavanju Dana sjećanja na 

Holokaust + izjava predsj.S.Mesića 
27.01.2009. 2:00 - priča o Bori Kalebić,preživjeloj iz Aušvica 
14.02.2009. 2:10 - reportaža o životu u selima Cviljane i 

Erveniku 
08.03.2009. 1:40 - obilježavanje Dana žena u galeriji Hanibala 

Salvara 
08.03.2009. 2:20 -reportaža o baranjskom selu Kenđija u kojem 

žive Mađari. Selo katastarski pripada 
Hrvatskoj,ali u Hrv.mogu samo prelaska 
drž.granice na mostu preko Dunava 

18.03.2009. 1:00 čitanac: o sporazumu min.poljoprivrede i 
SDSS-a o poljoprivrednom zemljištu + izjava 
M.Pupovca 

23.03.2009. 0:30 čitanac:o dodjeli medalje „Pravednik među 
narodima"sestri A.Pavlović 

30.03.2009. 2:05 reportaža o pokretanju istrage ratnih zločina 
nakon Drugog svjet.rata i uloga Sime Dubajića. 

03.04.2009. 1:40 Preds.Hrv.bikupske konf. Marin Srakić u 
župnoj crkvi u Jasenovcu vodio obrede 
„žalosnog petka" . 

08.04.2009. 1:30 Svjetski dan Roma 
11.04.2009. 2:20 -reportaža o povratnicima u selo Kruševac u 

Lici kojima još nisu obnovljene kuće 
18.04.2009. 2:40 -reportaža o Nikolaju Pašalovu 
19.04.2009. 1:50 Uskrsni običaji kršćana koji Uskrs slave po 

Julijanskom kalendaru. 
19.04.2009. 0:30 Gradonačelnik M.Bandić ponudio N.Pašalovu 

da preseli u Zagreb. 
21.04.2009. 0:40 -čitanac: o obilježavanju Dana sjećanja na 

Holokaust - Jom Hašoa + izjava predsj .ZOZ-a 
Ognjena Krausa 

24.04.2009. 0:55 Reakcija SDSS-a na izjave da su predstavnici 
Srba u Hrv.blokirali sređivanje popisa birača + 
izjava potpredsj.stranke M.Pupovca. 

26.04.2009. 2:20 Obljetnica proboja zatočenika logora Jasenovca 
15.05.2009. 1:50 -reportaža o pripremama birača iz Srbije na 

lokaalne izbore u Hrvatskoj 
17.05.2009. 1:45 Dolazak birača iz Srbije na glasovanje u Knin i 

lokalna naselja 
20.05.2009. 1:45 Akcija „Ljepotom na recesiju" i zastupnik 

Nazif Memedi 
26.05.2009. 2:15 Prosvjed roditelja O.S Pribislavec zbog nasilja 

u školi koje,tvrde,provodi grupa romskih 
učenika 

29.05.20009. 1:20 -reportaža o otvaranju kuće znanstvenika 
Milutina Milankovića u Dalju. 

01.06.2009. 1:10 Proslava 65 godina SKD Prosvjete + izjave 
min.kult. Hrvatske i Srbije. 

14.06.2009. 1:35 Odavanje počasti žrtvama Jadovnog 
16.06.2009. 1:20 Dodjela počasnog doktorata sveučilišta u 

Zagrebu,Branku Lustigu 
23.06.2009. 0:20 Dio saborskog izlaganja zastupnice Z.Cuhnil 



01.07.2009. 0:20 Reakcija saborskog zastupnika Š.Tankovića na 
ostavku premijera I.Sanadera 

29.07.2009. 1:50 Stavovi manjinskih zastupnika o rebalansu 
proračuna 

02.08.2009. 1:30 Nastup Petrita Cekua na Dubrovačkim ljetnim 
igrama 

26.08.2009. 0:30 -čitanac: o početku Židovske kulturne scene 
„Bejahad" 

28.08.2009. 2:00 Izvještaj s konferencija za novinare na kojoj su 
zajedničko djelovanje najavili NSSS,SNS i 
DPSS + reakcija SDSS-a 

30.08.2009 0:40 Izjava SDSS-a o podršci predsjedničkim 
kandidatima 

13.09.2009. 1:00 čitanac: o fašističkim ispadima u Rijeci + osuda 
zastupnika F.Radina 

18.09.2009. 0:30 čitanac: židovska Nova godina 
19.09.2009. 1:25 Priča o Alfredu Palu 
20.09.2009. 1:21 Ramazanski Bajram 
29.09.2009. 0:50 Potpredsjednik Vlade S. Uzelac osuđuje istup 

Ž.Keruma u emisiji Nedjeljom u 2 
24.09.2009. 1:50 Romi u naselju Parag 
29.09.2009. 0:40 Izjava M.Pupovca o ustavnim promjenama u 

RH 
01.10.2009. 0:40 Najava kandidature za predsjednika R H Seada 

Hasanovića 
03.10.2009. 1:40 Otvorenje izložbe Dimitrije Popovića u Parizu 
03.10.2009. 2:00 Temeljni kamen za gradnju Islamskog centra u 

Rijeci 
26.10.2009. 0:20 -izjava M.Pupovca o tome kako neće 

poduprijeti D.Polančeca. 
10.11.2009. 1:20 Predsjednik Mesić u posjetu obiteljima na 

području Karlovačke i Sisačko -mos lavačke 
županije 

17.11.2009. 0:50 Izlazak srpskog tjednika Novosti na kioske 
18.11.2009. 0:40 Komemoracija u povodu smrti patrijarha Pavla 

- S N V + predstavnici Vlade i sabora u 
Kućanicama 

27.11.2009. 1:30 Kurban Bajram 
13.12.2009. 0:20 Hanuka 
18.12.2009. 0:30 Vijest o optužbama Staniše Žarkovića na račun 

M.Pupovca i vodstva SNV-a 
31.12. 0:40 Potpora SDSS-a predsjedničkom kandidatu Ivi 

Josipoviću 

H R V A T S K A UŽIVO 
(manjine) 

2009 godina 

06.01.2009. SNG: Gomirje - Božić 30:00 
21.01.2009. SNG: Bet Izrael - 8:10 

Holokaust 
04.02.2009. Gost: Kasum Cana 6:00 
05.03.2009. Gost: Ljupka Dimitrovska 5:00 
06.03.2009. Romi u Zagrebu 3:30 
16.03.2009. SNG: Zmajevac 5:00 
25.03.2009. Sitnice: Romi 3:40 
26.03.2009. Romska djeca u Zagrebu 2:30 
30.03.2009. Romi u Kuršancu 3:20 



28.04.2009. Kandidacijske liste 3:00 
06.05.2009. Đurđevdan 3:00 
22.05.2009. Festival suv.Židovskog 1:30 

filma 
Gost: Branko Lusting 6:00 

01.07.2009. Romi u Belom Manstiru 3:00 
17.07.2009. Petiti Ceku- gost 6:00 
06.08.2009. Romi u Zagrebu 2:50 
10.09.2009. Tjedan Izraela - izložba 2:00 
25.09.2009. Đamija u Rijeci 4:00 

Gosti: D.Vlahučić i 4:00 
D.Vučinić 

30.10.2009. Veljko Kajtazi - gost 6:00 
17.12.2009. Romska obitelj 4:30 
23.12.2009. Iseljeni Romi -Čakovec 4:00 

VIJESTI IZ K U L T U R E 
(manjine) 

2009 godina 
13.01.2009. Homamage se Andre 0:40 
16.01.2009. Fotke Jana Recha 0:40 
31.01.2009. Priznanje Simi Mraoviću 0:50 
10.02.2009. Koncert Kostadinke Velkovske 0:30 
17.02.2009. Branko Polić - promocija knjige 0:30 
24.02.2009. Roman - J e v r e m a Brkovića 0:55 
27.02.2009. Bugarki pisci 1:55 
04.03.2009. M a k Dizdar - monogafija 1:03 
05.03.2009. W a j d a f i l m 1:03 
21.03.2009. Crnogorske ikone 1:02 
22.03.2009. Bošnjaci: Knjiga „Sjećanja" 1:00 
25.03.2009. Human rights festival 1:00 
14.04.2009. Talijanska drama 1:04 
15.05.2009. Dani češkog filma 1:10 
24.05.2009. Festival ž idovskog filma 1:20 
25.05.2009. Koncert Yain Dalala 1:00 
30.05.2009. Marijoške 0:50 
01.06.2009. Koncert „Kolo" - Prosvjeta 0:57 
04.06.2009. Izraelski umjetnici 1:08 
09.09.2009. Tjedan Izraela: Izložba „Trag od srebra" 0:50 
30.09.2009. Tjedan mađarske kulture 1:15 
07.10.2009. Male književnosti - srbi 1:05 
20.10.2009. Dizajn BIH 0:59 
23.10.2009. Munir Vejzović - izložba 0:52 
17.11.2009. Marija Braut 0:30 
18.11.2009. D.Džamonja - izložba 0:40 
25.11.2009. BiH filmovi 0:50 
07.12.2009. Human Right Film Festival 0:55 
21.12.2009. Izložba M.Vejzovića 0:50 

Z A G R E B A Č K A P A N O R A M A 
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(manjine) 
2009 godina 

21.01.2009. Teslini dani u 1:30 
Teh.muzeju 

20.03.2009. A m e r i i R o m i 1:30 
21.04.2009. Holokaust 1:50 
15.09.2009. Sva lica različitosti 1:32 
21.09.2009. Marija Braut-priča 1:30 
22.09.2009. Dani mađarske kulture 1:30 

u Zagrebu 
19.10.2009. Rušenje kuče Granitz 1:00 
06.11.2009. Dani češkog Filma 1:40 
18.11.2009. Marija Braut i Zagreb 1:30 

V.d. glavnog urednika 
Informativnog programa HTV-a 

Renato Kunić, v.r. 

i i 
1 i i J 

i i 
i i 
U 

50 



HRVATSKA RADIOTELEVIZIJA 
HRVATSKI R A D I O 

I Z V J E Š Ć E O EMISIJAMA H R V A T S K O G A RADIJA 
N A M I J E N J E N I H N A C I O N A L N I M M A N J I N A M A 

U REPUBLICI H R V A T S K O J 

Uvod 

U skladu s Ustavnim zakonom o pravima nacionalnih manjina i Zakonom o HRT-u, 
Hrvatski radio kao javni servis posebnu pozornost posvećuje promicanju tolerancije, 
multietičnosti i interkulturalnosti. Diskriminacija na nacionalnoj ili vjerskoj osnovi te govor 
mržnje nemaju mjesta u programu Hrvatskoga radija. Govoreći brojkama - na svim 
programima emitiramo svaki tjedan 1100 minuta u posebnim emisijama. Kako se manjinskom 
problematikom ne treba baviti samo u takvim emisijama, ovoj minutaži treba dodati i sve ono 
što objavljujemo u redovitim informativnim emisijama, te u dnevnima - U mreži Prvoga i 
tjednima - Građanski glas - emisija o civilnom društvu. Svakako treba istaknuti i emisije 
Religijskog programa koje u cijelosti provode Sporazum o zastupljenosti nekatoličkih 
vjerskih zajednica na Hrvatskome radiju. Osim stalnih termina i emisija namijenjenih 
nacionalnim manjinama - što navodimo u nastavku - puno je važnije da se u svakodnevnom 
programu korektno artikulira odnos većine prema manjinama u Hrvatskoj. 

I. Informativni program - FM - internet - kratki val 

Informativne emisije - velike govorne emisije - sus tavno izvješćivanje o dnevnim 
događajima u radu nacionalnih manjina, praćenje rada Savjeta za nacionalne manjine, 
praćenje rada Odbora za ljudska prava i prava nacionalnih manjina Hrvatskoga sabora. 

Emisija za nacionalne manjine "Multikultura"- 55 minuta svake subote od 16.05-17.00 
sati - mozaična emisija o životu i radu nacionalnih manjina (reportaže, razgovori, intervjui). 

Emisija "Agora", 55 minuta, utorkom 09.05-10.00 sati dva puta na mjesec - mozaična 
emisija (razgovori, reportaže o radu nacionalnih manjina). 

Informativne emisije regionalnih centara: Radio Sljemena, Radio Dubrovnika, Radio 
Splita, Radio Zadra, Radio Rijeke, Radio Pule, Radio Knina, Radio Osijeka - sustavno 
izvješćivanje o aktivnostima nacionalnih manjina na tim područjima. 

U emisijama Informativnog programa protekle godine izvijestili o: 
Pravoslavni Uskrs - čestitka 
Pravoslavni Božić čestitka 
Osnivačke skupštine DPS-a Knin, Kistanje 
Osuda SDSS Knin zbog napada na srpskog povratnika. 
HHO o tom izgredu - izjava 
Izjava Ratka Gajice u Saboru o mogućnostima zapošljavanja Srba u Kninu. 
Gradsko izborno povjerenstvo - izjava o biračkim mjestima i uputama za dopunske izbore. 
Dopunski izbori-praćenje na sam dan održavanja. 
Rezultati dopunskih izbora 
Izjava izabranog zamjenika župana iz reda srpske nacionalne manjine Mirka Raškovića. 
Komentar Ratka Gajice na izjave HSP-ovca Danijela Srba. 

A G O R A 

Hrvatski radio, Informativni program, emitira i emisiju o nacionalnim manjinama "Agora". 
Emisija se emitira utorkom u jutarnjem terminu, u 09,03 sati - svaka dva tjedna. Mjesečno se 
tako emitiraju tri emisije - ovisno, zapravo, o broju dana u mjesecu. 
Emisija je usmjerena na praćenje manjinske političke scene, po prirodi "bliskija" karakteru 
Informativnog programa i redovito sadržajno "pokriva": 
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- Rad Vlade i Sabora (saborskih odbora) 
- Samostalnu demokratsku srpsku stranku kao parlamentarnu 
- Rad Vladinog ureda za nacionalne manjine 
- Rad Savjeta za nacionalne manjine Vlade Republike Hrvatske 
- Rad Vijeća nacionalnih manjina 
- Rad manjinskih udruga i ustanova 

Emisija j e tematski orijentirana informativno - političke teme vezane uz provođenje i 
unaprjeđenje prava nacionalnih manjina u RH. Uz to, u "Agori" se mogu čuti i prilozi vezani 
uz tradicijsko nasljeđe nacionalnih manjina, kada uglavnom govorimo o radu manjinskih 
udruga. 

Tematski sadržaji kojima se "Agora" bavila u 2009. godini, među ostalim, su: 

Unaprjeđenje zakonodavstva vezanog uz problematiku manjina 
Reforma pravosuđa 

- Radu manjina i njihovih predstavnika na razini lokalne i područne (regionalne) 
samouprave 

- Teme vezane uz suzbijanje diskriminacije 
- Teme vezane uz odgoj i obrazovanje na jeziku i p ismu nacionalnih manjina 
- Programima za Rome popput Akcijskog plana "Desetljeća za uključivanje roma 2005 

- 2 0 1 5 " 
- Praćenjem provođenja Okvirne konvencije o provedbi Ustavnoga zakona o pravima 

nacionalnih manjina 
- Nacionalnim planom za borbu protiv diskriminacije 

Gore navedene su manjinama, manje - više, zajedničke teme, a kada j e riječ o manjinskim 
zajednicama pojedinačno, podsjećamo na dio sadržaja koji j e emitiran. 

TALIJANI 

- rad Talijanske unije u Rijeci 
- programi kulturnog amaterizma 

- bilateralni ugovori s Republikom Italijom, tj. programi koji proizlaze iz njih 

ČESI 

- Rad čeških veseda 

- programi kulturnog amaterizma 

SLOVACI 

Rad Saveza Slovaka i Matica slovačkih 

MAĐARI 

- Rad Demokratske zajednice Mađara i Saveza mađarskih udruga 

- programi koji proizlaze iz bilateralnog sporazuma s Republ ikom Mađarskom 

RUSINI I UKRAJINCI 

- praćen rad folklornih, pjevačkih i glazbenih skupina 

- programi kulturnog amaterizma 

SRBI 

- Rad Srpskog kulturnog društva Prosvjeta 
- Osnivanje novih pododbora Prosvjete 
- programi kulturnog amaterizma 52 



NIJEMCI I AUSTRIJANCI 

- Praćen rad šest nevladinih udruga: Zajednica Nijemaca u Hrvatskoj, Zagreb, 
Njemačka narodnosna zajednica, Osijek, Udruga Austrijanaca u Hrvatskoj, Zagreb, 
Savez Nijemaca i Austrijanaca, Osijek, Udruga Austrijanaca i Nijemaca, Vukovar. 

ŽIDOVI 

- Rad Židovske općine Zagreb 
- Rad Vjerske zajednice Bet Izrael Zagreb 

- Program "Bejahada" 

SLOVENCI 

- Rad slovenskih kulturnih društava 

ALBANCI 

- Rad albanskih kulturnih udruga 

BOŠNJACI 

- Rad bošnjačkih kulturnih udruga 

ROMI 
- Rad romskih udruga 

Svjetski Dan Roma 
Svjetski kongres Roma koji j e održan u Hrvatskoj 

- programi kulturnog amaterizma 

CRNOGORCI 

- Rad Nacionalne zajednice Crnogoraca 
- obilj ežavanj e tradicij skih blagdana 
- Dani crnogorske kulture 

MAKEDONCI 

- rad makedonskih kulturnih društava Ilinden iz Rijeke, Braća Miladinovci iz Osijeka, 
Krste Misirkov iz Zagreba, Kočo Racin iz Pule, Makedonija iz Splita te Biljana iz 
Zadra. 

BUGARI 

- Rad Nacionalne zajednice Bugara u Hrvatskoj 
- programi kulturnog amaterizma 

RUSI 

- Rad Nacionalne zajednice Rusa 

POLJACI 

- rad poljskih kulturnih društava u Zagrebu i Rijeci 
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„krovno" tijelo svih manjinskih udruga i ustanova koje raspisuje godišnji natječaj za 
dodjelu financijskih sredstava iz državnoga proračuna za programske aktivnosti 
manjinskih udruga i ustanova, rad Savjeta za nacionalne manjine često se tematski 
„provlači" kroz emisiju, jer se kroz to tijelo provode brojne aktivnosti manjina. 

Tako smo, uz redovite izvještaje sa sjednica Savjeta, u protekloj godini, medu ostalim, 
u široj novinarskoj formi zabilježili: 
Promjenu kriterija financiranja manjina, odnosno njihovih programa i projekata iz 

državnoga proračuna za 2010.godinu 
- Teme vezane uz „govor mržnje", a na koje j e reagirao i Savjet 
- Teme vezane uz praćenje trošenja novca iz državnoga proračuna za manjinske udruge 
- Provođenje Akcijskoga plana za provedbu Ustavnoga zakona o pravima nacionalnih 

manjina 
- Teme vezane uz službenu i javnu uporabu jezika i p isma nacionalnih manjina 

Gosti i sugovornici u emisiji uz predsjednika Savjeta za nacionalne manjine Vlade RH bili su 
i drugi članovi Savjeta. 

III. Vijeća nacionalnih manjina 

Redovito smo pratili rad Vijeća nacionalnih manjina te Koordinacije vijeća nacionalnih 
manjina kao i uglavnom sve skupove i aktivnosti koja su Vijeća organizirala. Uz to, kako 
se još uvijek radi o mnogima nedovoljno bliskim i poznatim tijelima; nastojali smo i 
nadalje informirati „manjinsku" javnost o ulozi i značenju Vijeća. 

IV. Udruge nacionalnih manjina 

Praćenje rad svih udruga nacionalnih manjina koje se financiraju iz državnoga proračuna, a 
putem Savjeta za nacionalne manjine, (dolje navedeno abecednim redom) 

ALBANCI 

Među ostalim, kada j e albanska manjina u pitanju, kroz 2009. godinu zabilježili smo: 
Dane albanske kulture u Zagrebu 
Programe obilježavanja značajnih datuma i obljetnica (nacionalni praznici) 

- Rad Kulturnog društva „Skhendija" u Zagrebu 
Rad Zajednice Albanaca Primorsko - Goranske županije (Dane kulture i različita 
gostovanja) 
Rad Zajednice Albanaca Osječko - baranjske županije (Obilježavanje nacionalnih 
praznika Kosova i Albanije) 
Zajednicu Albanaca Splitsko - Dalmatinske županije 
Rad albanskih ženskih udruga (Kraljica Teuta, Udruga albanskih žena „Drita") 

Gosti i sugovornici u emisiji, među ostalim, bili su čelnici Udruga, članovi istih, ugledni 
pripadnici ove manjine, sudionici gore navedenih događanja. 

BOŠNJACI 

Kako je 2009. godina bila iznimno značajna za ovu manjinu, izdvajamo kako smo detaljno i 
opširno informirali, među ostalim, o: 

- Polaganju kamena temeljca budućeg Islamskog centra s džamijom u Rijeci 
- Rad Islamske zajednice u Zagrebu; ali i ostalim županijama 
- Kulturnoj manifestaciji „Bošnjačke riječi" u Zagrebu 
- Konvoju mladih „Da se ne zaboravi" koji već tradicionalno iz Zagreba ide put 

Srebrenice 
- Festival bošnjačke kulture u Istri 
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- Rad kulturnih društava („Nur" iz Siska, „Selam" iz Dubrovnika te zagrebačkih 
bošnjačkih udruga) 

Cjelokupno izdavaštvo - knjige i časopisi 

BUGARI 

Riječ j e o malobrojnoj, ali aktivnoj zajednici koja ipak ostavlja „pečat" na život osobito grada 
Zagreba. Emitirali smo posjet bugarskih političara Nacionalnoj zajednici Bugara Hrvatske, 
priču o hrvatsko - bugarskim vezama te doseljavanju Bugara u Zagreb, radu Nacionalne 
zajednice Bugara Hrvatske te njihovom časopisu „Rodna reč". 

CRNOGORCI 

Manjina prepoznatljiva osobito po izdavačkoj djelatnosti u tom j e smislu „zauzela" i medijski 
prostor; objavljivali smo reportažne prikaze o njihovim bibliotekama, ne izostavljajući niti 
tradicionalne godišnje manifestacije Crnogoraca poput Lučindanskih susreta; Petrovdanskog 
sabora Crnogoraca, Dana kulture Crne Gore te Dana Peroja u Peroju. Emitirali smo prilog o 
radu Nacionalne zajednice Crnogoraca Hrvatske, čestim „mal im" kulturnim događajima 
poput izložbi u Crnogorskom domu te pratili rad njihovih društava prijateljstva. 

ČESI 

Organizirani uglavnom kroz „besede"; pratili smo rad Čeških beseda u gradovima i manjim 
mjestima gdje su svojim aktivnostima prisutni. Ove godine, među ostalim, emitirali o radu 
Češke besede Zagreb koja j e proslavila i zvučnu obljetnicu osnutka; radu škole na češkom 
jeziku, Danu vijeća češke nacionalne manjine, tradicionalnim žetvenim svečanostima, 
„Dožinkama", Danima Jana Vlašvmskog u Virovitici te radu dramske skupine u Zagrebu. 

MAĐARI 

Emitirani su prilozi o radu mađarskih kulturnih udruga, obilježavanja svih značajnih im 
datuma i obljetnica (primjerice, mađarskih revolucija i si. ), reportaže o životu pripadnika 
mađarske nacionalne manjine u Baranji, žetvene svečanosti te reportaža o radu Prosvjetno -
kulturnog centra Mađara u Osijeku. 

MAKEDONCI 

Zabilježili smo tradicionalno okupljanje Makedonaca i prijatelja za „Ilinden", emitirali 
reportažne prikaze o radu gotovo svih makedonskih kulturno - umjetničkih društava, 
izvještavali o Danima makedonske kulture, Danima makedonskog filma, Danima braće 
Miladinov, Danima Svetog Ćirila i Metoda. . . te o glazbenim sastavima koji izvode 
makedonsku glazbu. 

NIJEMCI I AUSTRIJANCI 

Ova j e manjina i ove godine na Rabu organizirala „Kulturtreffen" o kojemu smo više puta 
izvještavali; pratili smo redovito rad Njemačke narodnosne zajednice - Zemaljske udruge 
Podunavskih Švaba iz Osijeka i sve aktivnosti koje su organizirali među kojima izdvajamo 
znanstveni skup „Nijemci i Austrijanci u hrvatskom kulturnom krugu", Međunarodni kazališni 
festival na njemačkom jeziku te Dane njemačke i austrijske manjine. 

POLJACI 

Emitirali smo prilog o obilježavanju Dana poljske državnosti, reportažu o radu društva „Mikolaj 
Kopernik" iz Zagreba, rad udruge „Chopin" iz Rijeke te proslavu blagdana i održane konferencije 
o poljskoj manjini. 

ROMI 
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S obzirom na to da j e iznimno velik broj romskih udruga u Hrvatskoj, praćene su one koje 
dobivaju novac putem Savjeta za nacionalne manjine Vlade RH. Emitirani su prilozi vezani uz 
„Dekadu za Rome", probleme koji se iz godine u godinu ponavljaju kroz reportaže: problemi 
stanovanja, deložacija, romskih naselja i si. Emitirali smo prilog o Svjetskom danu Roma, o 
ovogodišnjem prvom obilježenom Danu romskoga jezika, o prvim Romsko - hrvatskim 
rječnicima, romskom teatru u Rijeci, reportažu o Romima Bajašima, Romima Lovarima te 
Edukacijskom centru za Rome u Bjelovaru. 

RUSI 

Emitirali prilog o projektu „Matrijoški", članovima Nacionalne zajednice Rusa i izdavaštvu unutar 
iste. 

RUSINI I UKRAJINCI 
Emitirali smo inofrmacije o izdavaštvu i folkloru, popratili sve njihovim kalendarom predviđene i 
održane manifestacije poput „Petrovačkog zvona", „Dravskih valova" Dana ukrajinske i rusinske 
kulture u Osijeku i Zagrebu, emitirali smo prilog o povijesti ovih zajednica, njihovom doseljavanju 
na prostore današnje Hrvatske te o kroz povijest istaknutim pripadnicima ovih manjina. 

SLOVACI 
Praćen je rad slovačkih matica i kalendarom predviđene i održane tradicionalne priredbe poput 
„Slovačkog bala" u Našicama i „Polesnjaka". Emitirali smo reportaže iz mjesta gdje živi veliki 
broj pripadnika slovačke nacionalne manjine, poput Markovca Našičkog, Josipovca i Jelisavca, 
emitirali prilog o ljetnim školama na slovačkom jeziku, slovačkoj knjižnici u Našicama, 
tečajevima jezika i tradicijskim zanatima s kojima su Slovaci došli u gore spomenute krajeve. 

SLOVENCI 
Emitirali smo priloge vezane uz sve predviđene godišnje manifestacije poput Dana slovenske 
državnosti, Prešernovog dana itd. Emi t i ran je prilog o slovenskoj zajednici u Karlovac, o društvu 
„Snežnik" iz Lovrana, radu Slovenskog doma u Zagrebu (uključujući praćenje njihovih 
cjelogodišnjih aktivnosti), radu Slovenskog društva u Splitu te aktivnosti iz kulturnog amaterizma. 

SRBI 
Praćen redovito rad Srpskog kulturnog društva „Prosvjeta" iz Zagreba, kao i dijela podružnica 
„Prosvjete". Zabilježili smo ovogodišnje „Desničine dane", izlazak tjednika „Novost i" na kioske, 
izdavaštvo unutar „Prosvjete", emitirali prilog o doprinosu prof. Jovana Mirića srpskoj zajednici u 
Hrvatskoj, o radu Srpskog narodnog vijeća, stipendijama „Privrednika" te druge teme, nerijetko 
informativno - političkog karaktera te vezane uz rad Samostalne demokratske srpske stranke kao 
parlamentarne. 

TALIJANI 
Emitirali smo priloge vezane uz rad Zajednice Talijana ponajviše iz Rijeke i iz područja Primorsko 
- goranske županije, o radu Talijanske drame u Rijeci, bogatoj izdavačkoj tradiciji kuće „Edit", 
natječaju iz umjetnosti i kulture „Istria Nobilissima", prilog o radu i životnom djelu G. Scottija, 
vezano uz Dan sjećanja na fojbe te o radu Talijanske unije. 

ŽIDOVI 

Emitirali smo prilog o plesnoj skupini ,,Or haŠemeš" Židovske općine Zagreb i općenito pratili 
aktivosti unutar Općine. Emi t i ran je i razgovor s rabinom Općine, Lucianom Prelevićem vezanim 
uz njegovu knjigu i životni put i školovanje; Tjednu Izraela, zabilježili obilježen Međunarodni dan 
židovskog nasljeđa te od zajednice nerazdvojivo obilježavanje praznika poput Nove Godine, 
Hanuke itd. Pratili smo rad i vjerske zajednice „Bet Izrael". 

II. Međunarodni program HR-a "Glas Hrvatske" - sateliti - internet - srednji val -
kratki val 
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Emisija za nacionalne manjine "Multikultura" - 55 minuta, repriza u nedjelju od 
13.05-14,00 sati. 

Giornale radio - svaki dan emisija za talijansku manjinu od 10 do 15 minuta, 
uključenje u Radio Rijeku u 16,00 sati. 

Emisija za Mađare - svaki dan 10 do 15 minuta, uključenje u Radio Osijek. 

III. RADIO P O S T A J E U SUSTAVU H R V A T S K O G A RADIJA 

RADIO D U B R O V N I K 

Radio postaja Dubrovnik svakog posljednjeg utorka u mjesecu emitira polusatnu emisiju 
Divan koja se realizira u suradnji s bošnjačkom nacionalnom manjinom u Dubrovniku. 
Emisija Divan ide od 19 sati i 30 minuta do 20 sati. 
Također, u našem programu svakog ponedjeljka, od 19 sati i 30 minuta do 20 sati, emitira se 
emisija S Hrvatima Boke, koja se bavi životom hrvatske nacionalne manjine u Boki kotorskoj 
i Crnoj Gori. 

RADIO OSIJEK 

Radio Osijek u svom programu posebnu pozornost posvećuje praćenju aktivnosti manjinskih 
zajednica, kako u informativnim emisijama na hrvatskom jeziku tako i u posebnim dnevnim i 
tjednim emisijama namijenjenim pripadnicima nacionalnih manjina. 

Tijekom 2009. godine o položaju i pravima nacionalnih manjina govorilo se u posebnoj 
tjednoj polusatnoj emisiji „Mostovi dijaloga" ponedjeljkom autorice Monike Kralj. Emisija 
prati rad vijeća nacionalnih manjina na našem području, izložbe, izdavaštvo, njihovu suradnju 
s matičnim državama, obrazovanje na jezicima nacionalnih manjina, suradnju s gradom i 
županijom, financiranje vijeća nacionalnih manjina i natječaje za sredstva iz proračuna. 
Emisija j e pratila i stručne skupove o utjecaju manjina na hrvatsku kulturu i gospodarstvo 
(Nijemci primjerice već 17 godina organiziraju u Osijeku kulturne i gospodarske skupove), 
pratili smo posjete veleposlanika i konzula koji su posjećivali pripadnike nacionalnih manjina, 
a njemački veleposlanik tijekom svog boravka u Osijeku posebno j e izrazio želju posjetiti 
našu kuću i razgovarati s urednicima i novinarima. Mostovi dijaloga sustavno prate i 
obrazovanje te probleme u obrazovanju pripadnika nacionalnih manjina, prije svega Roma, a 
u emisiji su posebno obilježeni značajni datumi iz povijesti Mađara i Makedonaca. Pratili smo 
i dopunske izbore za osječko-baranjskog dožupana, a redovito pratimo i rad udruga koje nisu 
manjinske, ali se bave ljudskim i manjinskim pravima. 

„Slovaci u Hrvatskoj riječju i pjesmom" posebna j e tjedna polusatna emisija namijenjena 
pripadnicima slovačke manjine i svake nedjelje uređuje j e i vodi Andrej Kuric. Tu emisiju 
kolega Kuric uređuje potpuno samostalno, sam bira goste, teme i glazbu, a od njega 
zahtijevamo tek profesionalizam i pridržavanje etičkih normi u novinarstvu. 

Radio Osijek više od 50 godina svakodnevno emitira i posebnu „Emisiju na mađarskom 
jeziku". Danas ta emisija traje 30 minuta i emitiramo j e svakodnevno od 19,05 sati, a prenosi 
je i program Glasa Hrvatske. Urednici su u 2009. godini bili Zsuzsanna Kutin i Josip Kromer, 
a osim njih angažiramo i suradnike- Ilonku i Zoltana Szabo. Posljednjeg dana 2009. godine 
kolegica Kutin otišla j e u mirovinu tako da sada tražimo nove suradnike za Emisiju na 
mađarskom jeziku i očekujemo kako ćemo imati razumijevanje vrha HRT-a kada j e u pitanju 
zapošljavanje nove stručne osobe za rad na Radio Osijeku. Kako j e riječ o emisiji koja se 
emitira svakodnevno i sadrži dnevne vijesti na mađarskom jeziku te jedan do dva tematska 
priloga iz života Mađara u Hrvatskoj teško je nabrojati što se sve pratilo tijekom 2009. 
godine. U emisiji su svakako gostovali članovi svih mađarskih udruga i kulturnoumjetničkih 
društava Mađara u istočnoj Hrvatskoj, a posebno su se pratili dopunski izbori za dožupana 
osječko-baranjske županije. Pratio se redoviti rad i aktivnosti škole i vrtića u Laslovu, vrtića 
Bobita, rad mjesnog odbora Vardarac u Općini Bilje, zimska škola matematike za pripadnike 
mađarske manjine, posjetili smo i vrtiće u Kopačevu i Vardarcu, mađarski KUD Sandora 
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Petefija u Đakovačkom Ivanovcu, udruga Pilates u kojoj djeluje 10 Mađarica. Najavljeno j e i 
gostovanje mađarskih umjetnika u osječkom HNK tijekom 2009. godine. Pratio se rad KUD-a 
Sandora Petefija u Marincima kod Vukovara, projekti u N o v o m Bezdanu koji su vezani uz 
poboljšanje životnih uvjeta za pripadnike mađarske manjine, sportske aktivnosti u Prosvjetno
kulturnom centru Mađara u Republici Hrvatskoj (u Osijeku), mađarski običaji za vincešku u 
Zmajevcu, Suzi i Kneževim Vinogradima, proslava Valentinova u mađarskim udrugama. O 
radu Koordinacije mađarskih udruga često je govorio g. Andoči, održan j e prvi Mađarski bal 
u Vukovaru, a naši su novinari posjetili i Ured za natječaje za mađarske učenike i studente te 
mjesnu školu u Starim Jankovcima, KUD iz Luga i Laslova koji su sudjelovali na 
međunarodnoj smotri folklora. U Vardarcu je prikazan stari običaj „kokošitiš", govorili smo o 
pokladnim i korizmenim običajima u mađarskim selima, a članovi motokluba Batina 
organizirali su veliki susret motociklista u tom mjestu. Jedna od tema bili su izbori za novo 
rukovodstvo udruge „Nepkor" iz Osijeka te problemi sa zapošljavanjem pripadnika mađarske 
manjine. Osječki Mađari posjetili su i zagrebačku udrugu Mađara, plesna skupina „Baranjski 
čardaš" posjetila je Vojvodinu i održala nekoliko nastupa, članovi Kluba streličara iz 
Zmajevca govorili su o nastupima na međunarodnim natjecanjima. Svake godine emisija prati 
sve proslave obljetnice Mađarske revolucije u ožujku, a pratili smo i prigodne svečanosti u 
povodu početka proljeća. Plesna skupina Čardaš iz Suze gostovala j e u Rumunjskoj, a Udruga 
mađara u Osječko-baranjskoj županiji posjetila j e Konferenciju Mađara koja j e održana u 
Šibeniku, predsjednik Udruge Mađara iz Zagreba Imre Berkeš posjetio j e Osječko-baranjsku 
županiju o čemu su izvješćivali naši novinari. Pratili smo i običaje za Cvjetnicu i Uskrs u 
Laslovu, tradicionalnu proslavu 1. svibnja u mađarskim selima, a u emisiji j e gostovao i 
Nandor Čapo, predsjednik Udruge mađarskih učitelja. U Suzi j e održan humanitarni koncert 
grupe „Gartan" iz Šikloša za pomoć učeniku iz Vardarca koji j e obolio od leukemije, a 
poznati mađarski pjevač Pale Balazs održao je četiri humanitarna koncerta u Baranji. 
Folklorne skupine iz Baranje posjetile su rumunjski grad Egerak, a učenici škole iz Luga 
međunarodno školsko natjecanje Piliscsaba u Mađarskoj, pratili smo i pripreme za Svjetski 
dan športa u Mađarskom kulturnom centru u Osijeku te govorili o Trijanonu, povijesnom 
događaju u Mađarskoj te njegovom utjecaju za Mađare u Hrvatskoj. Predstavnici mađarskih 
udruga Osječko-baranjske županije gostovali su na Kulturnom tjednu Mađara koji j e održan u 
Puli, a obilježena j e i mala matura u trima mađarskim područnim školama (Zmajevac, Lug i 
Korođ) te međunarodna smotra rukotvorina u Kopačevu. U emisiji su gostovali književnici -
Tinga Ereš iz Rumunjske te Marton Faluši iz Budimpešte, a o radu i gostovanjima govorili su 
i članovi MKUD-a Vukovar. U emisijama je proslavljen Dan Mađara u Osijeku te Ribarski 
dani u Kopačevu, a govorili smo i o životu Mađara u osječkom D o m u umirovljenika. 
Snimljen j e niz reportaža o gostovanju mađarskih udruga iz Slavonije i Baranje skupovima 
manjina u Dramlju i Splitu, promovirana rock-skupina Kaz iz Kopačeva te slikar Andras 
Bošnjak koji j e izlagao u Branjinom Vrhu i Belom Manastiru. Učenici iz Prosvjetno-
kulturnog centra Mađara u Hrvatskoj posjetili su Budimpeštu u povodu nacionalnog praznika-
Dana Republike Mađarske, a naši su novinari pratili i sve aktivnosti u suradnji mađarske 
zajednice u Hrvatskoj i mađarske Vlade koja je organizirala nekoliko akcija i donacija 
školama i vrtićima u Hrvatskoj u kojima se njeguje mađarski jezik. Obilježen j e i Dan 
reformacije te Godina knjige s naglaskom na promociju djela mađarskih autora. To j e samo 
manji dio tema kojima su se bavili novinari u Emisiji na mađarskom jeziku Radio Osijeka koji 
u svom radu ne propuštaju nijedan aktualni događaj u kojem sudjeluju pripadnici mađarske 
nacionalne manjine na području Slavonije i Baranje. 

RADIO PULA 

Program na talijanskom jeziku 

Svakodnevno pola sata programa na talijanskom jeziku koji uključuje dnevnik na talijanskom 
jeziku ,teme iz života talijanske manjine i glazbu,ide u živo,emisija j e vodjena. 
Vijesti na talijanskom jeziku od ponedjeljka do petka u 11 i 14 sati ,subotom samo u 14 sati a 
nedjeljom se ne emitiraju. 
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U 2009. godini zahvaljujući financiranju od strane talijanske vlade preko Unione Italiana 
emitirano je još pola sata programa pod nazivom Pola piu,svakodnevno u terminu od 17.05 do 
17. 35 sa slijedećim temama: 

ponedjeljak - operna glazba, inserti iz opera, predstavljanje kompozitora, likova i sadržaj 
opernih djela 

utorak - predstavljanje povijesnih istaknutih osoba te glavnih događaja iz talijanske kulture ( 
književnost, muzika, povijest, znanost) 

srijeda - događaji iz života Talijanske Nacionalne Zajednice ( Zajednice Talijana, Talijanska 
Unija, vr t ić i , škole, sveuči l iš ta) , razgovori s predstavnicima gore navedenih institucija 

četvrtak - predstavljanje dijela i aktivnosti raznih poznatih osoba iz kulture, sporta , glazbe 
itd Talijanske Nacionalne Zajednice, razgovori uživo iz studija 

petak - talijanska pop-glazba i pjevači od 50-tih godina 20.stoljeća do danas 

subota ( termin emisije 14,05-14,35 ) - informacije o mirovinskom sustavu u Italiji za 
korisnike talijanskih mirovina 

nedjelja - "Ponte Adriatico", emisija posvećena istarskim ezulima u Italiji, razgovori sa 
predstavnicima tamošnjih organizacija, 
plus 5 minuta "La parola del Signore"- katolički kutak (duhovne misli). 

Emisija j e realizirana tijekom devet mjeseci dok u ljetnim mjesecima ( od 15.06 do 15.09.) 
nije išla. 

Duga, emisija za nacionalne manjine u Istri 

Duga je u 2009. godini emitirana svake srijede od 19 sati i 10 minuta i trajala 20 do 25 
minuta,osim tijekom ljetne sheme. Manjine koje j e ugošćavala urednica Maja Tatković bili su 
predstavnici romske, slovenske, srpske, makedonske, crnogorske, bošnjačke i mađarske 
nacionalne manjine. U emisiji su gostovali ponekad predsjednici gradskih i županijskih vijeća, 
a ponekad predsjednici manjinskih kulturnih društava. Pozivala ih j e ovisno o prigodi; 
primjerice, vjerske predstavnike kada su bili vjerski blagdani (pravoslavni Uskrs i Božić, 
Kurban Bajram i Ramazanski Bajram. Kada su bili organizirani kulturni dani neke od manjina 
(Dani srpske kulture, Dani Slovenske kulture, Dani Bošnjačke kulture,...) koji se održavaju u 
Istri uvijek bi ugostila organizatore ili goste tih festivala. U dva navrata pozvala j e u emisiju i 
predstavnike gradskih i županijskih odjela koji se bave nacionalnim manjinama i razgovaralo 
se o financiranju manjina, o problemima manjina u Istri i o budućim projektima. Urednica j e 
nastojala da su ravnomjerno zastupljene sve manjine, ovisno o njihovim aktivnostima 
tijekom godine. Sve manjine u emisiji imaju priliku govoriti na svom jeziku,te birati glazbu u 
dogovoru s glazbenim urednikom . 

RADIO RIJEKA 

U tijeku 2009. godine Radio postaja Rijeka u svom je programu veliki dio prostora posvetila 
pitnaju nacionalnih manjina. Činjenica j e da su svi relevantni događaji vezani za nacionalne 
manjine u Rijeci primjereno praćeni, o aktivnostima udruga nacionalnih manjina u Rijeci 
redovito se izvještavalo, a tematski su obrađivani sadržaji koji se tiču ovoga pitanja u 
posebnim emisijama. 
Najveći prostor u programu, zbog činjenice da j e riječ o autohtonoj nacionalnoj manjini, 
posvećen je talijanskoj nacionalnoj zajednici. U redovitom programu Radio Rijeka svakoga 
dana objavljuje redovite vijesti na talijanskom jeziku u 10.00, 12.00 i 14.00 sati dok središnja 
informativna emisija na talijanskom "Giornale radio" ide u 16.00 sati u trajanju do pola sata. 
Posao realizira tročlana (do prošloga mjeseca četveročlana) Talijanska redakcija. Njeni 
članovi sudjeluju i u realizaciji nekih emisija u zabavnom i sportskom programu, u kojima se 
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komunikacija dijelom odvija i dvojezično, a član redakcije ima redovitu emisiju o nogometu 
na talijanskom jeziku na drugom programu HR-a. 
U Rijeci su aktivna udruženja koja okupljaju nacionalne manjine, (posebno srpsku, češku, 
bošnjačku, makedonsku, a prije svega talijansku) i njihov se rad i aktivnosti redovito prate. Ne 
samo kada je riječ o blagdanima (Đurđevdan, pravoslavni Božić, Ilinden, Bajram itd) nego i 
ukupna aktivnost u kojoj sudjeluju u znatnoj mjeri i predstavnici konzulata i počasnih 
konzulata matičnih zemalja u Rijeci. Redoviti smo pokrovitelji smotre folklora nacionalih 
manjina kojemu je domaćin grad Rijeka svake godine. 

RADIO KNIN 

Svake srijede emisija za pravoslavne vjernike. 

Dolazak Srba na lokalne izbore, razgovor s glasačima iz Srbije (prilog radili i za HR 1) 

Emisija o dopunskim izborima za predstavnike nacionalnih manjina 

Običaji za pravoslavni Božić (razgovor snimljen sa štićenikom iz staračkog doma u Kninu) 

Prilog sa slave SKD Prosvjeta -pododbor Knin (razgovor s predsjednikom društva D. 
Cupkovićem) 

Običaji za pravoslavni Uskrs (razgovor s učiteljicom nastave na jeziku nacionalne manjine) 

Prilog sa šahovskog turnira u organizaciji SKD Prosvjeta i ŠK Knin 

Vladimir Kumbrija 
glavni urednik Informativnog 
programa Hrvatskoga radija 
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HRVATSKA RADIOTELEVIZIJA 
Programsko vijeće HRT-a 

POPIS SJEDNICA VIJEĆA HRT-a S TOČKAMA DNEVNOG REDA 
(od 14. listopada 2008. do 1$ . veljače 2010.) 

Zagreb, veljača 2010. 
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HRVATSKA R A D I O T E L E V I Z I J A 
Programsko vijeće HRT-a 

POPIS S J E D N I C A VIJEĆA HRT-a S T O Č K A M A D N E V N O G R E D A 
(od 14. Listopada 2008. do 14. veljače 2010.) 

57. sjednica, održana 14. listopada 2008. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 55. i 56. sjednice Vijeća HRT-a 

b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka Vijeća HRT-a sa 55. i 56. sjednice 

2. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a 

3. Izvješće o poslovanju HRT-a u razdoblju od 1. siječnja do 30. lipnja 2008. (prvo čitanje) 

4. Davanje mišljenja o prijedlogu rebalansa Financijskog plana HRT-a za 2008. 
5. Utvrđivanje prijedloga Izvješća Hrvatskomu saboru o radu Programskoga vijeća HRT-a i 

o provedbi programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom o HRT-u u programima HR-
a i HTV-a (razdoblje od 3. rujna 2007. do 14. listopada 2008.) 

6. R a z n o 

58. sjednica, održana 5. studenoga 2008. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 57. sjednice Vijeća HRT-a 
b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka Vijeća HRT-a sa 57. sjednice 

2. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a 

3. a) Prijedlog programskoga usmjerenja HR-a za 2009. (prvo čitanje) 
b) Prijedlog programskoga usmjerenja HTV-a za 2009. (prvo čitanje) 

4. Projekcija Poslovnog plana HRT-a za 2009. 

5. Izvješće o prikrivenom oglašavanju u programima HTV-a za razdoblje od 3 1 . svibnja do 
30. rujna 2008. 

6. Prijedlog Pravila o postupanju HRT-a u humanitarnim akcijama (davanje mišljenja) 

7. R a z n o 

59. - tematska sjednica, održana 19. studenoga 2008. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 58. sjednice Vijeća HRT-a 
b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka Vijeća HRT-a sa 58. sjednice 

2. Sportski program Hrvatske radiotelevizije: 
a) Sportski program Hrvatskoga radija 
b) Sportski program Hrvatske televizije 

60. - tematska sjednica, održana 25. studenoga 2008. 
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DNEVNI RED: 

1. Regionalni programi Hrvatske radiotelevizije: 
c) Projekt razvoja regionalnog programa Hrvatskog radija 
d) Projekt razvoja regionalnog programa Hrvatske televizije 

61. sjednica, održana 3. i 8. prosinca 2008. 
• * 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 59. sjednice Vijeća HRT-a 
b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka Vijeća HRT-a sa 58. i 59. sjednice 
c) Informacija o raspravi i zaključcima saborskih odbora o Izviješću o radu 
Programskoga vijeća HRT-a i o provedbi programskih načela i obveza utvrđenih 
Zakonom o HRT-u u programima HR-a i HTV-a (razdoblje od 3. rujna 2007. do 14. 
listopada 2008.) 

2. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a 

3. a) Prijedlog programskoga usmjerenja HR-a za 2009. (drugo čitanje) 
b) Prijedlog programskoga usmjerenja HTV-a za 2009. (drugo čitanje) 

4. Projekcija Poslovnog plana HRT-a za 2009. (ciljevi, strategija, financijski pokazatelji) 

5. Provedba zaključka sa 56. sjednice Vijeća HRT-a (29. rujna 2008. - Informacija o 
poslovnim i programskim aktivnostima na HTV-u - aktualno stanje) 

6. R a z n o 

62. sjednica, održana 15. prosinca 2008. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 60. sjednice Vijeća HRT-a 

b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka Vijeća HRT-a sa 60. sjednice 

2. Prijedlog programskoga usmjerenja HTV-a za 2009. (treće čitanje) 

3. Prijedlog Poslovnog plana HRT-a za 2009. (prvo čitanje) 

4. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a 
5. Provedba zaključka sa 56. sjednice Vijeća HRT-a (29. rujna 2008. - Informacija o 

poslovnim i programskim aktivnostima na HTV-u - aktualno stanje) 

6. Prijedlog projekta „Specijalizirani program HTV-a - H T V 3 " 

7. Izvješće o poslovanju HRT-a za razdoblje od 1. siječnja do 30. rujna 2008. 

8. a) Izvješće o prikrivenom oglašavanju u programima HTV-a za razdoblje od 1. lipnja do 
30. studenoga 2008. 
b) Izvješće o provedbi članka 12. Zakona o HRT-u za razdoblje od 1. lipnja do 30. 
studenoga 2008. 

9. R a z n o 

63. sjednica, održana 22. prosinca 2008. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 6 1 . sjednice Vijeća HRT-a 
b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka Vijeća HRT-a sa 6 1 . sjednice 
c) Ovjera mandata novoimenovanom članu Programskoga vijeća HRT-a 

2. Očitovanje Ravnateljstva HRT-a o negativnom mišljenju Vijeća HRT-a o prijedlogu 
Programskoga usmjerenja HTV-a za 2009. 
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3. Prijedlog Poslovnog plana HRT-a za 2009. 

4. Prijedlog projekta „Specijalizirani program HTV-a - HTV 3 " 

5. Provedba zaključka sa 56. sjednice Vijeća HRT-a (29. rujna 2008. - Informacija o 
poslovnim i programskim aktivnostima na HTV-u - aktualno stanje) 

6. Izvješće o poslovanju HRT-a za razdoblje od 1. siječnja do 30. rujna 2008. 

7. a) Izvješće o prikrivenom oglašavanju u programima HTV-a za razdoblje od 1. lipnja do 
30. studenoga 2008. 
b) Izvješće o provedbi članka 12. Zakona o HRT-u za razdoblje od 1. lipnja do 30. 
studenoga 2008. 

8. R a z n o 

64. sjednica održana 20. siječnja 2009. 

DNEVNI RED: 
1. a) Ovjera zapisnika 62. i 63 . sjednice Vijeća HRT-a 

b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka Vijeća HRT-a sa 62. i 63 . sjednice 

2. Davanje mišljenja o prijedlogu Poslovnog plana HRT-sa za 2009. 

3. R a z n o 

65. sjednica, održana 18. veljače 2009. 

DNEVNI RED: 
1. a) Ovjera zapisnika 64. sjednice Vijeća HRT-a 

b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka Vijeća HRT-a sa 64. sjednice 

2. Davanje mišljenja o prijedlogu Poslovnog plana HRT-a za 2009. 

3. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor nad provedbom 
programskih načela i obveza) 

4. a) Izvješće direktora programa i glavnog urednika IP-a HR-a o provedbi Programskoga 
usmjerenja HR-a u razdoblju od 30. lipnja do 3 1 . prosinca 2008. 
b) Izvješće direktora programa i glavnog urednika IP-a HTV-a o provedbi Programskoga 
usmjerenja HTV-a u razdoblju od 30. lipnja do 3 1 . prosinca 2008. 

5. Izvješće o provedbi članka 54. Statuta HRT-a (nabava-narudžba programa od neovisnih 
produkcijskih društava) u razdoblju od 1. siječnja do 3 1 . prosinca 2008. 

6. Davanje mišljenja o prijedlogu Odluke o izmjenama i dopunama Etičkog kodeksa HRT-a 

7. R a z n o 

66. sjednica, održane dana 9. travnja 2009. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 65. sjednice Vijeća HRT-a 
b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka Vijeća HRT-a sa 65. sjednice 

2. a) Izvješće direktora programa i glavnog urednika IP-a HTV-a o provedbi Programskoga 
usmjerenja HTV-a u razdoblju od 30. lipnja do 31 . prosinca 2008. - ponavljanje 
glasovanja 
b) Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor nad 
provedbom programskih načela i obveza) 

3. Informacija o pripremi HRT-a za praćenje izbornih kampanja za lokalnu samoupravu i 
tijela lokalne samouprave 
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4. a) Izvješće o provedbi članka 12. Zakona o HRT-u (prekoračenje marketinškog vremena) 
u razdoblju od 1. prosinca 2008. do 30. ožujka 2009. 
b) Izvješće o prikrivenom oglašavanju u programima HTV-a za razdoblje od 1. prosinca 
2008 do 10. ožujka 2009. 

5. Priprema izvješća za Hrvatski sabor: 
a) Izvješće o primjeni odredaba Zakona o ravnopravnosti spolova u programima HRT-a 
b) Izvješće o napretku u područjima kulture govora, potpunog i objektivnog informiranja 
i razvitku javnih sadržaja u ostvarivanju programa javne televizije te otklanjanju pogovora 
0 mogućoj korupciji unutar HRT-a 

6. R a z n o 

67. sjednica, održana 19. svibnja 2009. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 66. sjednice Vijeća HRT-a 
b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka Vijeća HRT-a sa 66. sjednice 

2. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor nad provedbom 
programskih načela i obveza) 

3. Prijedlog rebalansa Poslovnog plana HRT-a za 2009. 

4. Jezik i govor u programima HR-a i HTV-a 

5. Priprema izvješća za Hrvatski sabor: 
a) Izvješća o promicanju svijesti o ravnopravnosti žena i muškaraca u programima HR-a 
1 HTV-a te na HRT-u (razdoblje 2008.-2009.) 
b) Izvješće o napretku u područjima kulture govora, potpunog i objektivnog informiranja 
i razvitku javnih sadržaja u ostvarivanju programa javne televizije te otklanjanju pogovora 
o mogućoj korupciji unutar HRT-a 

6. Nacrt Odluke o izmjenama i dopunama Statuta HRT-a 

7. R a z n o 

68. sjednica, održana 23. lipnja 2009. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 67. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 
b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka 67. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 

2. a) Razrješenje predsjednika Programskoga vijeća HRT-a 
b) Izbor predsjednika Programskoga vijeća HRT-a 

3. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta HRT-a 

4. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor provedbe 
programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom) 

5. R a z n o 

69. sjednica, održana 9. srpnja 2009. 

DNEVNI RED: 
1. a) Ovjera zapisnika 68. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 

b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka 68. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 

2. Prijedlog Izvješća o napretku u područjima kulture govora, potpunog i objektivnog 
informiranja i razvitku javnih sadržaja u ostvarivanju programa javne televizije te 
otklanjanju pogovora o mogućoj korupciji unutar HRT-a 
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3. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta HRT-a 

4. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor provedbe 
programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom) 

5. Izvješće o poslovanju HRT-a u razdoblju od 1. siječnja do 3 1 . ožujka 2009. 

6. Prijedlog rebalansa Financijskog plana HRT-a za 2009. 

7. R a z n o 

70. sjednica, održana 15. rujna 2009. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 69. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 
b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka 69. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 

2. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor provedbe 
programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom) 

3. Izvješće glavnih urednika i direktora programa HR-a i HTV-a o provedbi programskih 
usmjerenja HR-a i HTV-a u razdoblju od 1. siječnja do 30. lipnja 2009. 

4. Informacija o provedbi programskog usmjerenja HR-a i HTV-a do kraja 2009. 

5. R a z n o 
- Imenovanje radne grupe za izradu Izvješća o radu Vijeća HRT-a u razdoblju listopad 

2008,-rujan 2009. 

71. - hitna sjednica, održana 15. rujna 2009. 

DNEVNI RED: 

1. Informacija Vijeću HRT-a o činjeničnom stanju vezano za kadrovske promjene unutar 
HRT-a, a zbog emisije „Tko želi biti milijunaš", emitirane 24. rujna 2009. 

72. sjednica, održana 6., 20. , 23 . i 30. studenoga 2009. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 70. i 7 1 . sjednice Programskoga vijeća HRT-a 
b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka 70. i 7 1 . sjednice Programskoga vijeća HRT-a 
c) Ovjera mandata novoizabranim članovima Vijeća HRT-a 
d) Informacija o raspravi na radnim tijelima i sjednici Hrvatskoga sabora vezano za 
izvješća Vijeća HRT-a Hrvatskome saboru 

2. a) Informacija i rasprava o aktualnom stanju na HRT-u: 
b) Godišnje izvješće o poslovanju HRT-a za 2008. (Izvješće Ravnateljstva HRT-a o 
poslovanju HRT-a u 2008. - za Hrvatski sabor) 
c) Izvješće o poslovanju HRT-a za razdoblje od 1. siječnja do 30. lipnja 2009. 
d) Izvješće direktora programa i glavnih urednika IP-a HR-a i HTV-a o provedbi 
programskih usmjerenja HR-a i HTV-a, u razdoblju od 1. siječnja do 30. lipnja 2009. 

3. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor provedbe 
programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom) 

4. R a z n o 
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73. sjednica, održana 8. prosinca 2009. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 72. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 

b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka 72. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 

2. Izbor predsjednika Programskoga vijeća HRT-a 

3. Prijedlog ravnatelja HTV-a u svezi s razrješenjem glavne urednice IP-a HTV-a 
4. Provedba zaključka sa 72. sjednice Vijeća HRT-a od 30. studenoga 2009. - rasprava o 

rješenju aktualnog stanja na HRT-u 
a) Razrješenje glavnog ravnatelja HRT-a, ravnatelja HR-a, HTV-a i GP HRT-a na 

temelju danih mandata na raspolaganje 
b) Imenovanje vršitelja dužnosti glavnog ravnatelja HRT-a, ravnatelja HR-a, HTV-a i 

GP HRT-a 
c) Pokretanje postupka izbora glavnog ravnatelja HRT-a, ravnatelja HR-a, HTV-a i 

GP HRT-a 

5. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor provedbe 
programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom) 

6. Izbor tajnika/ce Programskoga vijeća HRT-a 

7. R a z n o 

74. sjednica, održana 17. i 28. prosinca 2009. 

DNEVNI RED: 
1. a) Ovjera zapisnika 73 . sjednice Programskoga vijeća HRT-a 

b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka 73. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 
c) Izbor tajnika/ce Programskoga vijeća HRT-a 

2. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor provedbe 
programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom) 

3. Izvješće o poslovanju HRT-a za razdoblje od 1. siječnja do 30. rujna 2009. 

4. a) Prijedlog Programskoga usmjerenja HR-a za 2010. (prvo čitanje) 
b) Prijedlog Programskoga usmjerenja HTV-a za 2010. (prvo čitanje) 

5. Prijedlog Financijskog plana HRT-a za 2010. (prvo čitanje) 

6. R a z n o 

75. sjednica, održana dana 19. i 26. siječnja 2010. 

DNEVNI RED: 

1. a) Ovjera zapisnika 74. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 
b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka 74. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 
c) Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Poslovnika o radu Programskoga vijeća 

HRT-a 
d) Izbor taj nika/ce Programskoga vij eća HRT-a 

2. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor provedbe 
programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom) 

3. Provedba zaključka sa 73 . sjednice Vijeća HRT-a od 8. prosinca 2009. - Prijedlog 
ravnatelja HTV-a u svezi s razrješenjem glavne urednice IP-a HTV-a 

4. Otvaranje prijava kandidata za izbor glavnog ravnatelja HRT-a 

5. Prijedlog Financijskog plana HRT-a za 2010. 
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6. a) Prijedlog Programskoga usmjerenja HR-a za 2010. 
b) Prijedlog Programskoga usmjerenja HTV-a za 2010. 

7. Nacrt Izvješća Hrvatskome saboru o radu Programskoga vijeća HRT-a i provedbi 
programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom o HRT-u u razdoblju od 14. listopada 
2008. do 3 1 . prosinca 2009. 

8. R a z n o 

Dopuna dnevnoga reda, točke 3 . 
d) Razrješenje glavne urednice IP-a HTV-a na temelju danih mandata na raspolaganje 
e) Imenovanje vršitelja dužnosti glavnog urednika/ice IP-a HTV-a 

f) Pokretanje postupka izbora glavnog urednika/ice IP-a HTV-a 

76. sjednica, održana dana 3.,4. i 10. veljače 2010. 

DNEVNI RED: 

1. Razgovor s kandidat ima za glavnog ravnatelja HRT-a 
2. Izbor glavnog ravnatelja HRT-a 

3. R a z n o 

77. sjednica, održana dana 26. veljače 2010. 

DNEVNI RED: 
1. a) Ovjera zapisnika 75. i 76. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 

b) Izvješće o provedbi odluka i zaključaka 75. i 76. sjednice Programskoga vijeća HRT-a 

2. Rasprava o programu HRT-a između dvije sjednice Vijeća HRT-a (nadzor provedbe 
programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom) 

3. Izvješće direktora programa i glavnih urednika informativnih programa HR-a i HTV-a o 
provedbi programskih usmjerenja HR-a i HTV-a u razdoblju od 30. lipnja do 3 1 . prosinca 
2009. 

4. Prijedlog Programskoga usmjerenja HTV-a za 2010. 

5. Prijedlog Izvješća Hrvatskome saboru o radu Programskoga vijeća HRT-a i provedbi 
programskih načela i obveza utvrđenih Zakonom o HRT-u u razdoblju od 14. listopada 
2008. do 3 1 . prosinca 2009. 

6. Izvješće o provedbi članka 54. Statuta HRT-a (nabava-narudžba programa od neovisnih 
produkcijskih društava) u razdoblju od 1. siječnja do 3 1 . prosinca 2009. 

7. a) Izvješće o provedbi članka 12. Zakona o HRT-u (prekoračenje marketinškog vremena) 
u razdoblju od 30. ožujka do 31 . prosinca 2009. 
b) Izvješće o provedbi Pravila o utvrđivanju prikrivenog oglašavanja u programima 
HRT-a za razdoblje od 10. ožujka do 3 1 . prosinca 2009. 

8. R a z n o 
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I. U V O D 

1.1. UVODNO O GODIŠNJEM IZVJEŠĆU HRT-a 

Ciljevi i strategija poslovanja HRT-a u 2008. godini podređena j e u prvome redu misiji 
Hrvatske radiotelevizije koju razumijevamo kao kreiranje takvog radijskog i televizijskog 
te multimedijskog progama koji će se približiti i biti prihvatljiv svim strukturama društva, 
koji će objektivno informirati, kvalitetno podučavati i zabavljati sve naše građane, koji će 
prikazivati, poticati, izgrađivati i čuvati sve oblike kulture i umjetnosti. 

Poslovanjem u 2008. godni otvaramo novo razdoblje u poslovanju HRT-a, a to znači 
intenziviranje procesa stabiliziranja poslovanja: racionalizacija proizvodnje, optimalizacija 
troškova, izgradnja fleksibilnije organizacijske strukture, primjena novog poslovno-
informacijskog sustava, sve s krajnjim ciljem da u srednjoročnom razdoblju do 2012. 
godine nova poslovna politika stabilizira poslovanje, ostvari poslovni rast, omogući 
vraćanje dugova po prije zaključenim kreditima, promijeni strukturu kapitala, što će značiti 
oslanjanje na vlastite potencijale, na vlastite izvore i sigurnost u očuvanju materijalne 
supstancije. 

U skladu sa Zakonom o HRT-u (NN br. 25/03) koji j e stupio na snagu 27. veljače 2003. 
godine i Statutu HRT-a koji j e stupio na snagu 2 1 . siječnja 2004. godine (u članku 42. 
govori o Poslovanju HRT-a i definira Planiranje u HRT-u), izrađen je Poslovni plan HRT-a 
za 2008. godinu koji j e usvojen na 208. sjednici Ravnateljstva HRT-a, dana 17. siječ nja 
2008. godine, te rebalans Financijskog plana HRT-a usvojen na 224. sjednici Ravnateljstva 
HRT-a od dana 11. srpnja 2008. godine i rebalans Financijskog plana usvojen na 229. 
sjednici Ravnateljstva HRT-a, dana 10. listopada 2008. godine. 

Zakonom o HRT-u utvrđeno je da HRT ima tri organizacijske jedinice sa statusom 
podružnica - Hrvatski radio, Hrvatska televizija, Glazbena proizvodnja HRT-a i 
organizacijsku jedinicu Opći i Zajednički poslovi kao poslovnu jedinicu bez statusa 
podružnice. Planom HRT-a za 2008. godinu, planirani su prihodi i rashodi po 
organizacijskim dijelovima HRT-a. 

U Izvješću o poslovanju Hrvatske radiotelevizije za 2008. godinu, prati se provedba planom 
postavljenih programskih i poslovnih zadaća. 

Za objašnjenje našeg Izvješća za 2008. godinu dajemo u uvodu djelatnost HRT-a. 

1.2. OPĆI PODACI O HRT-u 

Hrvatska radiotelevizija javna j e ustanova kojoj su ustroj i način rada utvrđeni Zakonom o 
Hrvatskoj radioteleviziji (NN br. 25/03). 

Osnivač javne ustanove Hrvatske radiotelevizije jest Republika Hrvatska. 
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Javna ustanova Hrvatska radiotelevizija pravna j e osoba upisana u sudski registar 
Trgovačkog suda u Zagrebu. HRT je javna radiotelevizija te u svojem djelovanju promiče 
javne interese, vodi brigu o interesima javnosti i odgovara javnosti . HRT j e u svojem radu 
samostalan. Samostalnost HRT-a očituje se poglavito u pravu HRT-a da u skladu sa 
Zakonom samostalno obavlja svoju djelatnost, odlučuje o sadržaju svojih programa i 
vremenu njihovih emitiranja i prijenosa, utvrđuje unutarnji ustroj i način rada i dr. 

• Adresa: Zagreb, Prisavlje 3 
• Matični broj: 3226247 
• Šifra djelatnosti: 92200 

Hrvatska radiotelevizija svoje ukupno poslovanje organizira u četiri organizacijske 
jedinice: 

• Hrvatski radio, sa statusom podružnice 
• Hrvatska televizija, sa statusom podružnice 
• Glazbena proizvodnja, sa statusom podružnice 

• Opći i zajednički poslovi, bez statusa podružnice 

Hrvatskom radiotelevizijom upravlja Ravnateljstvo HRT-a. 

Članovi Ravnateljstva HRT-a su: 

• Vanja Sutlić, glavni ravnatelj (v.d. glavni ravnatelj od l . travnja 2007. i glavni ravnatelj 
od 17. svibnja 2007.) 

• Davor Mezulić, ravnatelj podružnice H R (od 24. srpnja 2007.) 
• Blago Markota, ravnatelj podružnice HTV (od 20. svibnja 2008.) 
• Josip Guberina, ravnatelj podružnice GP (od 24. srpnja 2007.) 
• Vedran Begović, predstavnik Radničkog vijeća HRT-a (od 1. travnja 2008.) 

Programsko vijeće HRT-a zastupa i štiti interes 
unapređenjem radijskog i televizijskog programa. 

Članovi Programskog vijeća HRT-a su: 

javnosti provođenjem nadzora i 

Zdenko Ljevak - predsjednik, 
(od 18. listopada 2005.) 
Siniša Grgić - dopredsjednik, 
(od 18. listopada 2007.) 
Hašim Bahtijari, 
(od 18. listopada 2007.) 
Darinka Janjanin, 
(od 18. listopada 2005.) 
Suzana Jašić, 
(od 18. listopada 2005.) 
Želimir Mesarić, 
(od 18. listopada 2005.) 

• dr. Juraj Njavro 
(od 18. listopada 2005. do 18. rujna 2008.), 
Zvonimir Milas (od 15. prosinca 2008.) 
• Đuro Popij ač, 

(od 18. listopada 2007.) 
• Ilija Rkman, 

(od 18. listopada 2007.) 
• Marina Škrabalo, 

(od 18. listopada 2007.) 
• Anja Šovagović-Despot 

(od 18. listopada 2007.) 
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1.3. DJELATNOST HRVATSKE RADIOTELEVIZIJE 

Sukladno članku 14. Statuta HRT-a, predmet poslovanja HRT-a sljedeće su djelatnosti: 

• proizvodnja i emitiranje radijskih i televizijskih programa, 
• proizvodnja i emitiranje drugih (specijaliziranih) radijskih i televizijskih programa 

koji se emitiraju analogno, digitalno, putem satelita i na druge načine (internet, 
teletekst, kabel, u RDS-u i dr.), 

• proizvodnja i prodaja audio i audiovizualnih programa (filmovi, emisije, TV serije i 
drugo), 

• proizvodnja i/ili emitiranje promidžbenih poruka, 
• snimanje, presnimavanje, iznajmljivanje i prodaja video i audiograđe, 
• proizvodnja i prodaja nosača zvuka i slike, 
• proizvodnj a, promet i j avno prikazivanj e kinematografskih filmova, 
• javno izvođenje glazbenih i glazbeno-scenskih djela, 
• čuvanje i arhivska obrada video i audiograđe i druge dokumentacije, 
• zaštita radiodifuznih prava, 
• glazbena proizvodnja - izvedba i snimanje simfonijske, narodne i zabavne glazbe te 

zborske izvedbe, posebice nacionalne glazbene baštine i suvremenih djela hrvatskih 
skladatelja i umjetnika izvođača, 

• organiziranje, javno snimanje i prenošenje javnih priredaba i koncerata, 
• gradnja, projektiranje i nadzor nad gradnjom, 
• trgovačko posredovanje na domaćem i inozemnom tržištu, 
• zastupanje inozemnih tvrtki, 
• kupnja i prodaja robe, 
• izdavačka djelatnost (nakladnička djelatnost) 
• umnožavanje snimljenih zapisa, 
• promidžba (reklama i propaganda), 
• istraživanje tržišta i ispitavnje javnog mišljenja. 

PRIMJEDBA: 

Na temelju dosadašnje prakse da se objasne određene stavke, bilo Računa dobiti i gubitka, bilo 
Bilance stanja, a zbog pitanja postavljenih u saborskim Odborima i na sjednicama Sabora, te 
ćemo stavke pisati drugom vrstom slova (fonta) u dijelu izvješća gdje se evidencije nalaze (HRT-
Račun dobiti i gubitka; HRT- bilanca; odnosno podružnice HR-a, HTV-a, Glazbene proizvodnje 
HR T-a, PJ Opći i zajednički poslovi HR T-a). 



II. POSLOVANJE HRT-a ZA 2008. GODINU 

Ciljevi poslovanja HRT-a u 2008. godini određeni su poslovnim planom, a postavljeni su 
kao intenziviranje procesa stabiliziranja poslovanja, što znači racionalizaciju proizvodnje, 
optimalizaciju troškova, izgradnju fleksibilnije organizacijske strukture, primjenu novog 
pošlovno-informacijskog sustava, sve s krajnjim ciljem da se s pomoću poslovne politike 
stabilizira poslovanje i nastavi ostvarivanje djelatnosti u uvjetima redovitog izvršavanja 
obveza. 

Poslovanje u 2008. godini iskazuje pozitivan poslovni rezultat. Ostvareni su prihodi u 
iznosu od 1.549.313.242 kuna, oko 1,3% ispod plana, što se može ublažiti sporijim rastom 
troškova i zadovoljavajućim poslovnim rezultatom. 

U strukturi ukupnog prihoda prevladavaju prihodi od pristojbe 68,8%, a prihodi od 
marketinga sudjeluje sa 22 ,3%. Marketing radija i televizije nije ostvario planirano. 
Ostvarenje j e manje za 2 2 , 1 % od planiranog. 

Troškovi poslovanja su ostvareni u svoti od 1.545.183.316 kuna imali su nešto brži rast od 
prihoda 1,1% i 0,2% manje od plana što j e rezultat općeg rasta cijena i značajnijih obveza 
naknada prema zaposlenicima (prijevoz i dr.). Ovaj trend troškova poslovanja uvjetovao je i 
postupak rebalansa financijskog plana. 

Programsko usmjerenje, proizvodnja i emitiranje programa ostvareni su u planiranim 
okvirima. 

Hrvatski radio ostvario j e programske zadaće na osnovi odredaba Zakona o Hrvatskoj 
radioteleviziji i usvojenom Programskom usmjerenju za godinu 2008. 

Hrvatski radio j e kroz radiopostaje u Zagrebu, regionalne radiopostaje i «Glas Hrvatske» 
ostvario 5.536.860 minuta programa, te je u potpunosti izvršena planirana proizvodnja i 
emitiranje. 

Poslovni rezultat Hrvatskog radija je zadovoljavajući. Ostvareni prihodi dostatni su za 
pokriće troškova poslovanja podružnice, za poslovno funkcioniranje podružnice Glazbena 
proizvodnja, za pokriće pripadajućeg dijela troškova zajedničkih službi, a ostvarena j e i 
razlika prihoda nad rashodima, što predstavlja u cijelosti dobit HRT-a u ovom 
obračunskom razdoblju. 

Programski ciljevi HTV-a u prvom polugodištu bili su usmjereni prema ispunjavanju 
funkcije javnog servisa, kao i zadržavanju dominantne pozicije u medijskom okruženju. 

Na d a n j e emitirano 24 sata programa na prvoj mreži HTV 1, 20,5 sati programa na drugoj 
mreži H T V 2, 8 sati na satelitu i 16 sati na HRT Plus, odnosno emitirano j e 1.502.907 
minuta programa. 
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Poslovni rezultat Hrvatske televizije pokazuje da ostvareni prihodi pokrivaju troškove 
poslovanja podružnice, doprinos za poslovno funkcioniranje podružnice Glazbena 
proizvodnja, kao i pripadajući dio troškova zajedničkih službi. 

Orkestri i ansambli Glazbene proizvodnje ostvarili su za 2008. godine brojne koncerte 4 0 % 
više od planiranih i 10.809 snimljenu minutu programa. 

Glazbena proizvodnja za svoje poslovno funkcioniranje ostvaruje doprinos Hrvatskog 
radija i Hrvatske televizije sukladno postavljenim odnosima u poslovnom planu. Određene 
korekcije predviđene su u rebalansu financijskog plana. 

U perspektivi poslovanja 2008. godine pokreću se promjene u strukturi izvora sredstava 
smanjenjem razine zaduženosti, značajnijim rastom koeficijenta tekuće likvidnosti i 
smanjenjem obveza prema bankama za dugoročne kredite. N a ovom području već ima 
značajnih pomaka. Smanjene su dugoročne obveze, osobito dio dugoročnih kreditnih 
zaduženja. Povećan j e oprez prema potraživanjima i to prema naplati potraživanja, što 
izravno utječe na tekuću likvidnost. 

Sve izraženija opća ekonomska nestabilnost upozorava nas na poseban oprez kada su u 
pitanju neki dijelovi naše djelatnosti (marketing) pa se pristupilo analizi potencijalnih rizika 
poslovanja osobito prema procjeni planskih veličina za 2009. godinu. 





III. PROVEDBA PROGRAMSKOG USMJERENJA, PROIZVODNJE 
I EMITIRANJA PROGRAMA 

1. HRVATSKI RADIO 

A) REALIZACIJA PROGRAMA 

Unatoč velikoj konkurenciji i brojnosti postaja na radijskome tržištu, Hrvatski radio j e 
zadržao istu razinu slušanosti, što znači 50 posto potencijalnog slušateljstva. Cilj nam j e bio 
održati visoku kakvoću i ostvariti sve programske zadaće na osnovi odredaba Zakona o 
HRT-u i Programskog usmjerenja za godinu 2008. 
Prema istraživanjima agencija „MediaMetar" i „Puls" te Odjela za medije, od jedanaest 
programa HR-a (tri nacionalna i osam regionalnih) šest se nalazi među deset najslušanijih 
radiopostaja u državi (HR1 , HR2, te Radiopostaje Sljeme, Rijeka, Split i Osijek). 
Iako su lokalne radiopostaje pokušale privući oglašivače umreženim programima, i dalje 
imamo pojačan interes za oglašavanjem na programima HR-a, posebice na HR 2, te 
radiopostajama Sljeme, Rijeka... . 
Tijekom navedenog razdoblja proslavili smo 55. obljetnicu regionalne postaje Sljeme i 60. 
godišnjicu „Emisije za selo i poljoprivredu" koja se emitira u sklopu Informativnog 
programa. U spomenutom razdoblju ponešto su promijenjene programske sheme 
regionalnih postaja Pula i Osijek, a obavljene su sve pripreme za poboljšanje programske 
sheme Druge mreže HR-a. 
Dakako da naša najvažnija zadaća nije proizvodnja komercijalnih sadržaja i programa, nego 
pravodobnim, objektivnim i istinitim izvještavanjem privući što veći broj slušatelja i 
pokazati da j e radio i dalje najbrži medij, s gotovo trenutačnom reakcijom na događaje i 
njihovom analizom. U proteklom smo razdoblju pravodobno, objektivno i istinito 
izvještavali o svim važnijim događajima u politici, kulturi, umjetnost, znanosti, školstvu, 
športu te u svim drugim područjima života u zemlji i svijetu. 

PRVA M R E Ž A 

Informativni program j e u vijestima, izvješćima i reportažama pratio j e sve važnije 
događaje u zemlji i svijetu - početak godine obilježilo je konstituiranje Vlade i Sabora, 
zatim veliki sindikalni prosvjed, „slučaj Korade", porast cijena energenata i hrane te 
problemi u brodogradnji, a od najvažnijih zbivanja svakako treba istaknuti službeni posjet 
američkog predsjednika Georga Busha Zagrebu, koji j e bio obrađen na najvišoj 
profesionalnoj razini. Ističemo da j e emisija Informativnog programa „Euroviza" dobitnik 
godišnje nagrade „Robert Schumman" koju dodjeljuje izaslanstvo Europske komisije u 
Hrvatskoj. 



Od vanjsko-političkih događaja ističemo praćenje američkih izbora na kojima je pobijedio 
Barack Obama, hrvatsko jednomjesečno predsjedanje Vijećem sigurnosti UN-a, odnose sa 
Slovenijom te tijek pregovora Zagreba i Brisela o ulasku u EU. 
Međunarodni program „Glas Hrvatske" (emitira 24 sata na dan) radiovalovima, 
satelitom i internetom sveobuhvatno je i izvještavao hrvatske nacionalne manjine i naše 
građane s boravištem u inozemstvu, te Hrvate treće i četvrte generacije u Južnoj i Sjevernoj 
Americi te Australiji (na španjolskom i engleskom jeziku) o svemu važnome što se događa 
u domovini. 
Obrazovni i dječji program pratio j e i obradio sve planirane sadržaje, a posebice ističemo 
seriju emisija „Art net - Umjetnost u mreži" u kojoj smo predstavili portrete umjetnika 
Hermana Bollea, Augustea Renoara, Marcha Chagalla, Eugenea Delacroixa, te govorili o 
statusu žena umjetnica tijekom povijesti. Uvrstili smo u program i dvije nove emisije: u 
sklopu Programa za djecu - „Putnici kroz vrijeme", a u sklopu Obrazovnog programa 
„Slovo zakona" koja popularno govori o pravu i pravnim znanostima. I dalje j e jedna od 
najslušanijih emisija „Povijest četvrtkom", a kruna popularne emisije «Slušaj kako zemlja 
diše» bilo je predstavljanje monografije „Najljepši školski vrtovi u Hrvatskoj" u studiju 
Bajsić. 
U tijeku j e izrada web stranice Dječjeg programa, a zamišljena j e kao interaktivna i lako 
dostupna. 
Redakcija ozbiljne glazbe realizirala j e niz izravnih prijenosa i snimanja, od kojih 
izdvajamo: „Majstorski ciklus" Simfonijskog orkestra HRT-a, nastupe Varaždinskog 
komornog orkestra, „Euroclassic notturno", ,,EBU-ova opera" subotom.. . . 
Redakcija zabavne glazbe izravno je prenosila 50 koncerata i realizirala niz vrlo 
popularnih emisija na svim programima HR-a, a Redakcija narodne glazbe emitirala je u 
sklopu Prvog programa HR-a više od tisuću emisija, niz izravnih prijenosa emisije ,,A sada 
mi" uživo iz cijele Hrvatske te 130 emisija „Iz hrvatske narodne baštine".Sudjelovala j e u 
EBU-ovu božičnom projektu i prenosila koncertnu sezonu tamburaškog orkestra HRT-a ,,U 
ozračju tambure". 
Glazbeni program eksperimentalno je počeo emitirati na dvama internetskim kanalima 
24 sata glazbe na dan - na Internetu HR1 domaća j e glazba, a na Internetu HR2 strana. 
Također smo u proteklom razdoblju ostvarili jednu od važnijih zadaća - snimali smo 
koncerte zabavne, narodne i jazz glazbe u novom koncertnom prostoru i tonskom studiju 
HRT-a „Zvonimir Bajsić. 

DRUGA MREŽA 

Dokumentarni program j e zahvaljujući kratkim formama i kvalitetnoj glazbi povećao 
slušanost, a slušateljstvo j e obavijestio o svim važnijim temama iz zaštite okoliša, kulturne 
prirodne baštine, kulture, znanosti, gospodarskog života.. . .No vinari su sustavno pratili 
aktivnosti u vezi s Jadranskim projekom čiji su nositelji Hrvatske vode. Veću pozornost 
posvetili smo obnovljivim izvorima energije. 
Redakcija Dokumentarnog programa tijekom ljeta realizirala j e vijesti za strane turiste na 
engleskom, njemačkom, talijanskom i češkom jeziku te prometne informacije na trima 
svjetskim jezicima. Sadržaji programa bili su prilagođeni ljetu, a sudjelovali smo i u 
„Razglednicama iz Hrvatske", zajedničkom projektu HTV-a i HR-a. Pratili smo 
međunarodne i domaće maslinarske skupove i izložbe te sve kulturne priredbe u našoj 
zemlji, a u suradnji sa Sportskom redakcijom ostvarili smo prijenose Europskog 
nogometnog prvenstva i Olimpijskih igara u Pekingu. 
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U sklopu Zabavnog programa radili smo na vlastitoj promociji, pa su u emisiji 
„Radiovizija" afirmirani vrijedni projekti, emisije te urednici pojedinih emisija Radija i 
Televizije. Tijekom travnja počeo se emitirati noćni program „Noći s Drugim" koji uživo 
realiziraju DJ-evi. U suradnji s Glazbenim programom HR-a imali smo niz vrijednih 
prijenosa glazbenih događaja - „Jan Akkerman i Vlatko Stefanovski", „Aki Rahimovski i 
prijatelji", „Klapa Intrade i Tomislav Bralić" i „Dalmatinska šansona 2008." . Vrlo dobra 
reakcija slušatelja bila je nakon prijenosa koncerata 35. obljetnice umjetničkog rada Joška 
Banova iz HNK-a u Splitu te Josea Carrerasa i njegovih gostiju u koncertnoj dvorani 
Vatroslav Lisinski u Zagrebu. 
Sportski program pratio je , uz povećanu štednju, većinu međunarodnih priredaba na 
kojima su sudjelovali hrvatski športaši te nastupe naših reprezentacija i klubova u Europi. U 
emisi „Paraolimpijac i paraolimpijka" obrađivali smo teme i probleme športaša invalida, 
pratili sve utakmice našeg nogometnog, rukometnog i košarkaškog prvenstva, a 
najzahtjevniji zadatak Športskog programa, koji j e vrlo uspješno obavljen, bilo j e 
izvještavanje s Olimpijskih igara u Pekingu. 

TREĆA MREŽA 

Kulturno-znanstveni program sa svojih 39 emisija i 22 sata govornog programa na 
tjedan, obrađivao je velik raspon tema, područja i događaja. Cilj j e bio zadovoljiti interese 
slušateljstva za suvremena zbivanja u kazalištu, književnosti, filmu, likovnost, zaštiti 
kulturne baštine te u humanističkim i prirodnim znanostima. U emisijama Kulturno-
znanstvenog programa proteklog se proljeće dosta govorilo o 40. obljetnici kontrakulturne 
revolucije iz godine 1968., a u filmološkim ogledima objavljeni su radovi o odnosima 
interneta i filma te utjecajima novih medija na filmski izraz. Pratili smo iscrpno domaću i 
svjetsku književnu scenu, a u emisiji „Alternet" o pop-kulturi, njezin bizaran, politički 
nekorektan i apsurdan segment. 
U ovom razdoblju Dramski program HR-a intenzivno j e radio na ciklusu djela Marina 
Držića, pa su dosad završene komedije Dundo Maroje i Novela od Stanca, pastorala 
Grižula, tragedija Hekuba, te parafraza na Držića - Darsa Matka Sršena, a još nam predstoji 
rad na komedijama Skup i Arkulin. U svibnju, u Hvaru, održali smo međunarodni festival 
igrane i dokumentarne drame ,,Prix Marulić". U natjecateljskom dijelu sudjelovale su 42 
emisije iz 23 države. U proteklom razdoblju radili smo i na posebnom programu -
prenosili smo radiodrame iz lektire za djecu i omladinu na CD-ove, pod nazivom „Radio-
bisernica". 

REGIONALNE RADIOPOSTAJE 

Regionalne radiopostaje (Pula, Rijeka, Zadar, Knin, Split, Dubrovnik, Osijek i 
Sljeme) ostvarile su svoju zadaću javnih radijskih servisa u izvještavanju lokalnog 
slušateljstva na području na kojem emitiraju. 
Tako j e Radiopostaja Dubrovnik osvježila jutarnji program aktualnim dnevnim temama 
uz kontakt sa slušateljima, a u posebnim programskim sadržajima obilježen j e početak 
emitiranja Radio Dubrovnika godine 1942.. 
I dalje j e najslušanija emisija Radiopostaje Knin „Tužibaba" u kojoj slušatelji postavljaju 
pitanja službenicima Gradske uprave. 
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Važnija zadaća Radiopostaje Osijek bila j e izvještavati s drugih ponovljenih, izvanrednih 
izbora za Gradsko vijeće Osijeka. Novinari su također pratili sve veće sajmove - Sajam 
vjenčanja, Festival graševine, Prvi osječki dječji sajam, Floru 2008. i druge. 
Tijekom 2008. Radiopostaja Pula ponudila j e slušateljima svih dobnih skupina teme iz 
područja gospodarskog, političkog, kulturnog i socijalnog života. Zapažena j e bila i vrlo 
slušana emisija „Razvojni kod" - govori o gospodarstvu te se obrađuju najaktualnije teme 
iz gospodarskog života Istarske županije, Hrvatske i svijeta. Pratili smo i neizostavne 
kulturne i gastronomske manifestacije, poput „Ocvirkenfesta" i „Sparugade", a večernji 
program doživio j e znatne promjene, te j e sada više kontaktnih emisija, razgovora i anketa. 
Radiopostaja Rijeka tradicionalno j e pratila međunarodni Riječki karneval, gradsku utrku 
„Homo si teć" te jedriličarsku regatu Fiumanku. Kao i svake godine, bez Radio Rijeke ne 
bi bilo ni festivala čakavske glazbe ,,MIK". 

Osvježenje u programu Radiopostaje Rijeka dvije su nove emisije -„Tina Vukov bira za 
v a s " i glazbeno-satirična emisija „Šajonara" koju na čakavštini vodi pjavač Dražen Turina-
Šajeta. 
Jutarnji i prijepodnevni program u kojem prevladavaju sadržaji o vremenu, prometu i 
infrastrukturi, te se najavljuju dnevni događaji, i dalje čine okosnicu programa 
Radiopostaje Sljeme, programa s najvećom slušanošću u Zagrebu. 
Početkom godine Radiopostaja Split opširno je izvještavala o nezadovoljstvu građana 
zbog izgleda rive i poskupljenja kruha, govorilo se o nastavku stečaja u Dalmatinki", 
pronevjerama u Hajduku, sudbinama dalmatinskih i drugih brodogradilišta, o vranjičkome 
Salonitu i ZERP-u. Javljalo se i o sajmovima Gast i Craotia boat show, te o Maslini 2008. 
te Danima boba i blitve. 
Radiopostaja Zadar j e u svojem programu poštovala sve programske zadaće, a uvela j e i 
dvije nove emisije u prijepodnevnom programu - „Tjedni komentari" u kojoj slušatelji 
uživo komentiraju događaje tjedna, te emisiju „Glas u vašem kvartu" u kojoj se komentira 
kvaliteta života u pojedinim gradskim četvrtima. 
Radiopostaje Rijeka i Pula izvještavale su nacionalne manjine koje žive u Hrvatskoj na 
talijanskom jeziku, a Radiopostaja Osijek na mađarskom . 
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PROIZVODNJA I EMITIRANJE PROGRAMA HR-a 

Hrvatski radio j e u razdoblju od mjeseca siječnja do prosinca 2008. godine emitirao 252 
sata programa na dan tj. 72 sata u trima radijskim mrežama na državnoj razini, 156 sati u 
mrežama na županijskoj ili regionalnoj razini te 24 sata na dan međunarodnog programa 
«Glas Hrvatske», programa namijenjenog Hrvatima izvan domovine, manjinama u R H te 
međunarodnoj javnosti. 

Ukupno emitiranje programa podružnice «Hrvatski radio» u 2008. godini u skladu j e s 
planiranim, ali j e veće od emitiranja u istom razdoblju 2007. godine jer j e 2008. bila 
prestupna godina, pa j e veljača imala 29 dana. 

Tablica 1 
O S T V A R E N J E 

2007. 
P L A N 
2008 . 

O S T V A R E N J E 
2008 . 

PROGRAM/ 
MREŽA 

BROJ 
MINUTA 

BROJ 

SATI 

BROJ 

MINUTA 

BROJ 

SATI 

BROJ 
MINUTA 

BROJ 

SATI 

INDEKS 
6/2 

INDEKS 
6/4 

UKUPNO DNEVNO UKUPNO DNEVNO UKUPNO DNEVNO 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 

RADIOPOSTAJA 
ZAGREB 

-1. MREŽA 525.600 24 527.040 24 527.040 24 100,3 100,0 

- II. MREŽA 525.600 24 527.040 24 527.040 24 100,3 100,0 

- III. MREŽA 525.600 24 527.040 24 527.040 24 100,3 100,0 
U K U P N O 
ZAGREB 1.576.800 1.581.120 72 1.581.120 72 100,3 100,0 

REGIONALNE 
RADIO 
POSTAJE: 

- SLJEME 525.600 24 527.040 24 527.040 24 100,3 100,0 

- D U B R O V N I K 394.980 18 396.060 18 396.060 18 100,3 100,0 

- OSIJEK 394.260 18 395.760 18 395.760 18 100,3 100,0 

- P U L A 394.500 18 395.760 18 395.760 18 100,3 100,0 

- RIJEKA 394.680 18 395.760 18 395.760 18 100,3 100,0 

- SPLIT 525.600 24 527.040 24 527.040 24 100,3 100,0 

- Z A D A R 525.600 24 527.040 24 527.040 24 100,3 100,0 

- K N I N 263.100 12 264.240 12 264.240 12 100,3 100,0 

U K U P N O 3.418.320 156 3.428.700 156 3.428.700 156 100,3 100,0 
GLAS 
HRVATSKE 525.600 24 527.040 24 527.040 24 100,3 100,0 

S V E U K U P N O : 5.520.720 252 5.536.860 252 5.536.860 252 100,3 100,0 
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B) RJ TEHNIKA 

Glavno obilježje rada Tehnike Hrvatskoga Radija u prvoj polovici 2008. godine, uz 
obavljanja svoje osnovne djelatnosti na osiguranju tehničkih uvjeta u redovnoj proizvodnji i 
emitiranju programa HR-a, bio j e i intenzivni nastavak radova na realizaciji ranije 
započetog procesa digitalizacije i uvođenja novih tehnologija u sve segmente rada na 
proizvodnji, emitiranju i arhiviranju programa, a sve u skladu s ranije zacrtanim i 
odobrenim planovima razvoja HR-a. 
Tehnika HR-a j e u prvoj polovici 2008. godine u okviru navedenog realizirala niz značajnih 
projekata i poslova koje zbog složenosti i opsega treba posebno naglasiti: 

1. Opseg p rogramsk ih z a d a t a k a vezanih uz studijsku i terensku tehniku HR-a ostao 
je uglavnom na nivou protekle godine uz redovne poslove na realizaciji 
programskih zadataka u studijima i na terenu. Od većih projekata obavljenih u tom 
razdoblju valja istaći: 

• Snježna kraljica 2008 
• Prijenos Europskog nogometnog prvenstva 2008 
• Praćenje dolaska predsjednika SAD-a 
• Niz koncerata klasične glazbe ( cijeli festival Sv. Marka, Svi koncerti SO HRT-a 

i t d ) 
• Većina ljetnih festivala zabavne, narodne i ozbiljne glazbe 
• Otvaranje Dubrovačkih ljetnih igara i Splitskog ljeta 
• Dora i Zlatna ploča 
• Porin 
• Smotre folklora Metković i Zagreb 
• Fešta 2008 dubrovnik 
• A sada mi - duplexi, triplexi 
• Zagreb indors 
• Dan hrt-a 
• Ljeto na hrt-u 
• Olimpijada peking 
• Festivali požega, krapina, krijesnica 
• Bundek proslava god. R. Sljemena 
• Vukovar godišnjica 
• Novogodišnji i božični koncerti 

2. N a s t a v a k radova na uvođenju novih tehnologija obuhvatio j e slijedeće značajnije 
radove: 

• Nabavljena j e i postavljena oprema za režiju Odvijanja prvog programa HR-a. Time 
smo povećali sigurnost rada, te kapacitete za realizaciju pojedinih programskih 
zahtjeva, a ujedno i završili digitalizaciju proizvodnje i distribucije odvijanja 
programa u svim reži jama. 

• Rekonstruirali smo i dvije montažne režije (R5 i R6) za snimanje programa čime 
smo završili i digitalizaciju montažnih režija HR-a. 
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Uveden j e automatski rad na emitiranju noćnog programa na OPI i Radio Sljemenu 
čime smo smanjili potrebu za noćnim radom na odvijanju programa na samo dva 
dežurna djelatnika za svih 5 programa 
Nabavljena j e oprema za instalaciju Mediarc sustava, te j e započeta druga faza 
instalacije sustava 
Nabavljena poslužiteljska oprema za regionalne postaje za sustav NETIA 
Izrađen projekt i raspisan natječaj za Glavnu režiju 
Izrađen projekt i raspisan natječaj za dva reportažna vozila 
Obavljeni natječaji za nabave tonskih stolova za Zagreb i centre, rekonstrukcije 
veza 400MHz i natječaji za drugu raznu tonsku i komunikacijsku opremu 
nabava ostale studijske i reporterske opreme kao zamjena dotrajale, dodatno 
opremanje novinara i reportera 
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2. HRVATSKA TELEVIZIJA 

A) REALIZACIJA PROGRAMA 

HTV je u 2008. godini, ostvario svoju djelatnost proizvodnjom i emitiranjem televizijskog 
programa na televizijskim mrežama na državnoj razini i satelitu. Tijekom 2008. godine 
HTV je unatoč sve jačoj konkurenciji komercijalnih TV kuća ostala prva televizija u 
Hrvatskoj, što j e vidljivo i iz zabilježenih gledanosti TV programa na području Hrvatske. 
Tako, primjerice, Prvi program HTV-a ima konstantno veću gledanost od komercijalnih 
televizija, a Prvi i Drugi program HTV-a zajednički se „bore" za 50% udio u gledanosti 
svih programa na području RH. Takvim uspjehom ne mogu se podičiti mnoge javne 
televizije u Europi. Štoviše, često naglašavamo da je HTV televizija koja bilježi najveću 
gledanost koju ima jedna javna televizija u Europi. 

U 2008. godini HTV je proizveo i emitirao program na temelju Programskog usmjerenja 
HTV-a za razdoblje od 1. siječnja do 31 . prosinca 2008. što g a j e ravnateljstvo HRT-a 
donijelo na 208. sjednici održanoj 17. siječnja 2008. godine, na temelju članka 2 1 . Statuta 
HRT-a i prethodnog pozitivnog mišljenja Vijeća HRT-a o iznesenom prijedlogu. 

Program j e u dvanaest mjeseci gledateljima HTV-a ponudio sadržaje što su ih pripremile 
dvije samostalne programske jedinice: Informativni program i Drugi programi HTV-a. 

Programsku jedinicu Drugi programi HTV-a čini 9 samostalnih programa. 

To su: 
Znanstveno-obrazovni program 
Dokumentarni program 
Program religijske kulture 
Program za kulturu 
Dramski program 
Program za djecu i mlade 
Zabavni program 
Strani program 
Sportski program 

Misao vodilja i jedan od osnovnih postulata Programskog usmjerenja za 2008. godinu j e 
izvršenje naše temeljne zakonske obveze, a to j e ravnomjerna zastupljenost javnih sadržaja 
koji pokrivaju ukupnost onoga što se naziva javnim, odnosno građanskim životom 
suvremenog, civiliziranog te nacionalno i u svakom drugom pogledu svjesnog društva. S 
tim u svezi posebna pozornost dana j e razvoju i ulaganju u: Program za djecu i mlade, 
Program za kulturu, Dramski program, Znanstveno-obrazovni program i Dokumentarni 
program. Osim toga, na TV ekranima poseban j e prostor dobila i, posljednjih godina 
posebno marginalizirana, domaća glazba koja j e svojevrsno kulturološko obilježje svakog 
naroda i predstavlja posebnu i neprocjenjivu vrijednost. Domaća glazba, kao i ostale vrste 
glazbe, popraćena je kroz Program za kulturu i Zabavni program. 
Ipak, uz ulaganje u javne sadržaje cilj koji smo pokušali ostvariti bio j e i ostvarenje što 
bolje gledanosti, budući je ono vrlo bitno za samu relevantnost HRT-a, kao javne televizije. 
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U tu svrhu osmišljeni su i mnogi zabavni sadržaji koji su namijenjeni za opuštanje te koji su 
gledatelje mogli rasteretiti i barem malo opustiti u današnjem stresnom i ubrzanom društvu. 
U z sve navedeno HTV j e projektom „Volim nogomet", praćenjem Europskog nogometnog 
prvenstva u Austriji i Švicarskoj te Olimpijskih igara u Pekingu još jednom dokazao 
spremnost za najzahtjevnije programsko produkcijske izazove te ih realizirao na vrlo 
visokom nivou. 

H T V j e tijekom cijele 2008. godine vodio računa o ravnopravnosti spolova, tako j e u 
Program HTV-a bio pozivan podjednak broj žena i muškaraca, a u samom kreiranju 
programa sudjelovalo j e 65,37% žena i 34 ,63% muškaraca, što j e omjer zaposlenih u 
Programu (RJ Informativni program i RJ Program HTV-a). 

Prvi program 

Prvi program HTV-a u razdoblju od 1. siječnja do 3 1 . prosinca 2008. i dalje j e ostao 
najgledaniji program u državi. Prvi program posebno se istaknuo domaćim javnim 
sadržajima te je kroz kulturne, dokumentarne, znanstveno-obrazovne, religijske i dramske 
sadržaje potvrdio svoju ulogu javne televizije koja stanovništvu RH pruža mogućnost 
praćenja svih društveno korisnih sadržaja . Tako su na Prvom programu emitirane emisije: 
Plodovi zemlje, emisija za branitelje, Potrošački kod, Poslovni klub, Trenutak spoznaje, 
Znanstvena petica, Pola ure kulture, Medu nama, Euromagazin, Reporteri, Vijesti iz 
kulture, Drugo mišljenje, Riječ i život, Mir i Dobro i mnoge druge. 

Osim emisija informativnog i obrazovnog karaktera HTV1 j e gledateljima ponudio i niz 
emisija zabavnog karaktera, poput: l Protiv 100, Najslabija karika, Globalno sijelo, Garaža, 
Lijepom Našom, Idemo na put s Goranom Milićem (Austrija i Švicarska), Dan za danom, 
Pjevanje sa zvijezdama, Eurosong, Dora, Porin. . . 

U večernjem terminu na Prvom programu nakon Dnevnika, u tzv. prime time terminu do 
22.00h, emitirani su sadržaji provjerene kvalitete i gledanosti, a petkom navečer se 
inzistiralo na domaćem dokumentarnom sadržaju koji bi posebno trebao doprinijeti 
obrazovanju gledatelja, budući se radi o „najelitnijem" televizijskom terminu. 

Drugi program 

Iako su nastojanja HTV-a da na oba svoja programa bude zanimljiv svim dobnim 
skupinama, općoj populaciji, Drugi program HTV-a blago se priklanja mlađoj populaciji 
koja se s ozbiljnih sadržaja na Prvom programu HTV-a prebacuje na druge programe. Ipak, 
to ne znači da j e na Drugom programu HTV-a dopušteno emitiranje emisija koje na bilo 
koji način ugrožavaju definiranu kvalitativnu razinu ili zanemaruju odgovornost prema 
etičnosti emitiranog programa. Stoga se u 2008. godini vodilo računa o odabiru sadržaja 
Drugog programa, posebice filmova i serijala koji su morali zadovoljiti sva propisana 
načela javne televizije. 

Drugi program HTV-a, zbog sve jače konkurencije i zakonskih odredbi koje HTV dovode u 
neravnopravan odnos s komercijalnim televizijama, bilježi kontinuirani blagi pad 
gledanosti budući se komercijalne televizije sve više percipiraju kao „filmski i serijski" 
programi, što dokazuje i činjenica da i kvalitetniji filmski uradci na HTV-u često imaju 
lošiju gledanost od onih na komercijalnoj. 
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PROIZVODNJA I EMITIRANJE P R O G R A M A HTV-a 

U 2008. godini Hrvatska je televizija ostvarila svoje zadatke u skladu s smjernicama 
utvrđenim Poslovnim planom HRT-a za 2008. godinu, koji j e usvojen na 229. sjednici 
Ravnateljstva HRT-a od dana 10. listopada 2008. godine i Planom proizvodnje i emitiranja 
HTV programa za 2008. godinu, koji j e donesen na 208. sjednici Ravnateljstva HRT-a od 
dana 17. siječnja 2008. godine, a u skladu s prethodno danim pozitivnim mišljenjem 
Programskog vijeća HRT-a. 

OSTVARENI EMITIRANI TV PROGRAM 

Tablica 2 
O S T V A R E N J E 

2007 . 
P L A N 
20008 . 

O S T V A R E N J E 
2 0 0 8 . 

RED 
BR. 

PROGRAM/ 
MREŽA 

BROJ 
MINUTA 
UKUPNO 

BROJ 
SATI 

DNEVNO 

BROJ 
MINUTA 
UKUPNO 

BROJ 
SATI 

DNEVNO 

BROJ 
MINUTA 
UKUPNO 

BROJ 
SATI 

DNEVNO 

INDEKS 
7/3 

INDEKS 
7/5 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 

1. Prvi 524.203 24,0 525.240 24 525.802 24 100,3 100,1 
2. Drugi 426.959 19,5 431.820 20 449.550 20,5 105,3 104,1 

UKUPNO 951.162 43,5 957.060 44 975.352 44,5 102,5 101,9 
4. Satelit 175.402 8,0 175.127 8 175.807 8 100,2 100,4 
5. HRT Plus 349.689 16,0 336.073 15 351.748 16 100,6 104,7 

SVEUKUPNO 1.476.253 67,5 1.468.260 67 1.502.907 68,5 101,8 102,4 

Napomena: - Normativ kolone 9 j e 100%. 

U 2008. godini na dvije zemaljske mreže emitiralo se 44,5 sati programa prosječno dnevno, 
što je 0,5 sati više od planiranoga. Na prvom programu dnevno se emitiralo 24 sata 
programa, a na drugom programu prosječno dnevno 20,5 sati. 

Od 29. ožujka 2004. godine HRT je preko satelita HOT BIRD 6 počeo s emitiranjem 
programa za Europu pod nazivom "HRT PLUS". Emitiranje "HRT PLUS" u 2008. godini 
ostvareno je 16 sati prosječno dnevno. 

Emitiranje putem satelita za Sjevernu i Južnu Ameriku, Australiju i Novi Zeland ostvareno 
j e u 2008. godini u sklopu planskih veličina - 8 sati dnevno. Tih osam (8) HRT-ovih 
izvornih sati dodatno se snima u Sj. Americi, te se dva puta ponavlja, što ukupno čini 24 
(3x) sata programa za gledatelje. Istih tih 24 sata programa (8x3) prenosi se iz Sj. Amerike 
u Australiju i N. Zeland i tamo emitira (8x3). 
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Informativnog programa 10 termina, te dječjeg programa 12 termina. Izrađeno je 61 novih 
ili redizajniranih scenografija, 5 većih obnova scenografija uz veliki broj manjih 
intervencija, 7 scenskih elemenata za virtualni studio, te sudjelovanje u velikim projektima 
Dramskog programa: Odmori se zaslužio si, Moja kuća, projekti Znanstveno obrazovnog 
programa Hrvatski kraljevi i Osnivači crkvenih redova. Realizirano j e 1580 radnih naloga 
na temelju kojih j e izrađeno 971 troškovnika od kojih većina ima po nekoliko nadopuna, te 
nakon toga i izvršena njihova realizacija u svim pogonima i radionama RJ Scenografija. 
Obrađeno j e 2770 faktura, 700 putnih naloga, 404 naloga za vožnju, 1177 ugovora o djelu i 
autorskih ugovora, te napisano i realizirano 2478 zahtjeva za nabavu, obrađeno 210 ulaznih 
dopisa, 5120 izdatnica, 1962 primke, 99 povratnica, te 110 međuskladišnica u Skladištima 
garderobe, tekstila i šminke, scenskog materijala i rekvizite, kao i 94 reversa. 

D) RJ INDOK 

Spremište - nastavljeno informatičko povezivanje sa svim programima i 
redakcijama - sustav za elektroničko upravljanje dokumentima i zapisima (Meridio) 

- Biblioteka - nastavljena informatizacija kao i stalno praćenje promjena u fundusu 
- Aktivno sudjelovanje u digitalizaciji IP programa i adekvatno arhiviranje 
- Katalog - uređivanje stare AV dokumentacije (trajni posao) 
- Tezaurus - rad na uređivanju postojećih tezaurusa (trajni posao) 

Stalna kontrola degradacije filma i perfa, njihovog tehničkog stanja te kemijskog i 
biološkog utjecaja, trajan proces kao i inventura te iste arhivske građe 

- Nastavak sustavne migracije odnosno digitalizacije starih arhivskih medija poput 
filma, dvoinčnih vrpci, jednoinčnih vrpci, U-matic kaseta itd. 
Ostvarena suradnja s Memorijalnim centrom Domovinskog rata pri Državnom 
arhivu kao i s Kinotekom, Nacionalnom i Sveučilišnom knjižnicom, MSU kao i 
suradnja suradnja s organizacijama poput FIAT/TFT A, Co.Pe.AM, CIRCOM, EBU 
HRT, kao jedna od 63 organizacije osnivača, od 1996. aktivno sudjeluje u svim 
tijelima, komisijama i projektima COPEAM-a. Posljednji projekt u kojem j e 
INDOK HTV-a uključen j e MED-MEM, stvaranje edukativno-informativne javne 
baze podataka zajedničkog nasljeđa i očuvanje audiovizualnih zapisa zemalja 
mediteranskog kruga. Projekt je ujedno i predstavljanje arhiva HTV-a. 
Dragocjena je i kontinuirana edukacija i razmjena iskustava članica na seminarima 
(1-2 puta godišnje), radionice te pregled godišnjih aktivnosti na godišnjoj 
konferenciji i sa svim drugim svjetskim organizacijama poput FIAT/IFTE, EBU-a, 
CIRCOM-a. 

- Prisutnost, prezentacija i dostupnost AV građe naše produkcije na webu 
- Obavljanje svakodnevnih poslova INDOK-a - arhivska obrada emisija i sirovina 

HTV- a, upis u bazu podataka, sudjelovanje u stvaranju novih programskih cjelina, 
elektronska obrada novinskih članaka, obrada novih CD-a, presnimavanje i 
pregledavanje emisija za potrebe programa ali i vanjskih korisnika, obrada i 
posudba knjiga, obrada i digitalno arhiviranje fotografija, planiranje i kupovina 
novih medija, briga o emitiranju. 

- Započelo stručno usavršavanje u suradnji s Filozofskim fakultetom i Hrvatskim 
državnim arhivom kao i optimiziranje broja radnika 

- Strogo pridržavanje Odluke o čuvanju i arhiviranju AV dokumentacije kao i 
Cjenika za vanjske korisnike AV dokumentacije (stupili na snagu 16.10.2006.) 
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3 . GLAZBENA PROIZVODNJA 

A) REALIZACIJA PROGRAMA 

Glazbena proizvodnja djelovala j e kao samostalna podružnica sa svoja četiri ansambla; 
Simfonijskim orkestarom, Zborom, Big bandom, Tamburaškim orkestarom te Komornom 
glazbom i Malim ansamblima. Proizvodili su glazbu namijenjenu javnim potrebama HRT; 
Hrvatskom radiju i Hrvatskoj televiziji. Sa svojim ansamblima održavala j e koncerte u 
Hrvatskoj i inozemstvu od kojih su mnogi snimljeni i emitirani na HR i HTV. 

Tijekom 2008. godine značajan problem bila je popunjenost Simfonijskog orkestra i Zbora 
HRT koji su posljednjih petnaestak godina smanjeni na minimalan broj što Glazbenu 
proizvodnju obavezuje da u mnogim projektima uključuje «supstitute» što znatno 
poskupljuje programe ansambala Glazbene proizvodnje. 

U proteklom razdoblju angažiran j e određeni broj mladih glazbenika koji su na audiciji 
pokazali zavidno znanje, uklopili se u rad i ritam ansambala, te sami sudjelovali u 
podizanju kvalitete ansambala. 

Povećanom aktivnošću, većim brojem koncerata dosegnuta je visoka profesionalna razina u 
pripremi koncerata što potvrđuju kritike koje prepoznaju razvoj i perspektivu naših 
ansambala. 

Tijekom 2008. godine potvrđeno j e da postoji zanimanje sponzora za financiranje pojedinih 
projekata što procjenjujemo kao perspektivnu aktivnost Glazbene proizvodnje u 
budućnosti. 

PROGRAMSKO USMJERENJE 

Tijekom 2008. godine ansambli Glazbene proizvodnje su ustrajno radili na promociji 
hrvatske glazbe, predstavljanjem hrvatskih autora i solista te sudjelovati u emisijama 
Hrvatskog radija i televizije zastupajući javni interes. 

Nastupima u zemlji i inozemstvu predstavljali su Hrvatsku radioteleviziju izvođenjem 
hrvatske glazbe kao važni promotori hrvatske kulture. 

Sudjelujući u Zabavnom programu Hrvatskog radija i televizije, su zabavnim i 
specijaliziranim emisijama i ciklusima, te studijskim snimanjima znatno pridonijeli 
raznolikosti i kvaliteti programa. Ostvareni su značajniji kontakti sa sponzorima, koji su 
financijski pratili pojedine projekte, osobito u humanitarnim koncertima i posebnim 
projektima Hrvatske radiotelevizije. 
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KONCERTI ANSAMBALA I ORKESTARA 

U razdoblju od 1. siječnja do 31.prosinca 2008. godine Glazbena proizvodnja j e sa svojim 
ansamblima realizirala 154 koncerta u zemlji i inozemstvu. Od toga Simfonijski orkestar 
HRT-a održao j e 45 koncerata, Big Band HRT-a 35 koncerata, Tamburaški orkestar HRT-a 
održao je 51 koncert, Zbor HRT-a održao j e 23 koncerta. 

Godišnje ostvarenje ukupnih snimljenih minuta po ansamblima i orkestrima 

Tablica 4. 

RED. 

BR. 

N A Z I V 

A N S A M B A L A 

OSTVARENJE 

2007. 

PLAN 

2008. 

OSTVARENJE 

2008. 

INDEKS 

7/3 

INDEKS 1 

7/5 -

RED. 

BR. 

BROJ 
MINUTA 
UKUPNO 

BROJ 
SATI 

DNEVNO 

BROJ 
MINUTA 
UKUPNO 

BROJ 
SATI 

DNEVNO 

BROJ 
MINUTA 
UKUPNO 

BROJ 
SATI 

DNEVNO 

INDEKS 

7/3 

INDEKS 1 

7/5 -

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
10 

1. 
SIMFONIJSKI 
O R K E S T A R HRT-a 

Snimljene ukupne minute 3.324 55 3.488 58 2.735 46 82,3 78 ,4 1 
broj koncerata 31 30 45 145,2 150,0 | 

2 . BIG B A N D HRT-a 

Snimljene ukupne minute 3.940 66 2.200 37 3.484 58 88,4 1 5 8 / 1 
broj koncerata 43 20 35 81,4 175,0 | 

3 . 
T A M B U R A Š K I 
O R K E S T A R HRT-a 

Snimljene ukupne minute 1.120 19 1.662 28 2.461 41 219,7 148 , 

broj koncerata 24 30 51 212,5 170,0 1 
4 . 

MJEŠOVITI ZBOR 
HRT-a 

Snimljene ukupne minute 1.481 25 2.575 43 1.380 23 93,2 53,o . 

broj koncerata 27 30 23 85,2 7 6 , " 
5. K O M O R N A G L A Z B A 

Snimljene ukupne minute 776 13 840 14 349 6 45,0 4 1 , 5 i 

6. MALI A N S A M B L I 

snimljene ukupne minute 720 12 740 12 400 7 55,6 54,1 1 
U K U P N O : 

snimljene ukupne minute 11.361 190 11.505 192 10.809 181 95,1 94,( 

Koncerti 125 110 154 123,2 140,f 1 
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Svoje nastupe obagatila je gostovanjem poznatih domaćih i svjetskih umjetnika: N.Bareza, 
M.Tarbuk, T.Bilić, RAnikeeva , P.Kovvalski, I.Gamulin, I.Kladarin, M.Turk, R.Selitrenny, 
D.Mastroyiannis, I.Grašić Antonić, D.Zokić, A.Rucner, D.Grigorijan, M.Komočar, 
M.Lipovšek, H.Lippert i A.Burgstaller, A.Kabiljo, V.Krpan, M.F.Šimatović, D.Martinović, 
D.Brozić, B.Mihanović, D.Bošnjak, Trio Aurora, J.Bilušić, D.Pintarić, Đ.Stipaničev, 
MarkoS, D.Čuček, G.Novak, Z.Kondža, G.Karan, M.Ungar, M.Bolton, T.Cetinski, 
N.Dizdar, Porin; hrvatski pjevači zabavne glazbe, Jazzla(n)do, ansambl Lado; Zag. na dar, 
zabavni pjevači i šansonjeri; Dugopolje, Vanna, Giboni, Maya Acuzenna i T.Spalato; 
Zadar, J.Bilušić i D.Pekota i J.Thomas (SAD), L.Horvat-Dunjko, T.Ninić, Zbor HRT, 
B.Martinović, Ž.Barba, M.Vlahović, B.Došen, N.Radovanović, B.Pavlenić, E.Baučić, 
S.Krajna, M.Krajna, S.Mihaljinec, Sho Akamatsu, Kvartet „Gubec", V.A.Trešnjevka, 
M.Devald, S.Sečak, V.A. „Singrice", V.Svoboda, M.Bohanec-Vidović, A.Končić, Vanna, 
Klapa"Nostalgija", T.Obrovac, B.Ovčarić, Rocco, S.Mokrović, N.Kušelj , Klapa H R M 
„SvJuraj" , Zbor „Ilirci", V.Ljutić, S.Bagarić, J.Zlokić, H.Matić, Z.Matić, V.A. „Jane", 
Lj,Vuković, Crkveni zbor Kravarsko, M.Lučan-Crta, A.Rucner, Ž.Kovačević, S.Večković, 
V.Korbar, plesna skupina R.Pavlića, Kvartet „Rucner", J.Guberina, B.Otman, A.Filipčić, 
M.Živkovoć i I.Radovniković, V.Kovač - glasovir, Gudački kvartet SO HRT, B.Keserić -
alt, E. Kirchmeier - glasovir, V.Glodić - glasovir, Zbor HRT, L.Orešković, D.Cikojević, 
V.Mažuran i V.Krpan, Kvartet flauta „4 Svrinks", Mihelčić, Šuklar, Kumar, A.Krpan -
violina, S.Meštrović - klavir, Gudački Kvartet „Sebastijan", L.Obradović - skladatelj, 
R.Hill - piano, Z.Bradić, V.Lisjak, T.Uhlik, Z.Šljivac, S.Čaldarević, A.Dugančić 
Krstulović i K.Modrušan, pjevači festivala Krapina 2008., A.Rahimovski, Soul Fingers, 
I.Kindl, Ž.Houdek, R.Šverko, Z.Kovačićek, H.Bastić, I.Boljkovac, Đ.Čajić, Đ.Stipaničev, 
Puhački sekstet D.Bošnjaka, T.Fačini, Zbor Antifonus, EAdžaga , M.Tomčić, 
B.Martinović, T.Mužek, A.Golac, I.Baldaszti, I.Bilić, L.Vadjon, V.Oršanić, D.Šeparović-
Mušović, Zbor Les Sacqueboutiers de Toulouse., ženske vokalne skupine; Samoborke, 
Đurđevčice, Viline, Bistrica, Klape; Raguza, Intrade. Č.Gašparac, M.Savić, Jon Faddis 
SAD, G.Fame GB, Karan, T.Kesovija, K.Slabinac, O.Dragojević, M.Elegović, V.Fijačko, 
N.Cossetto, M.Borić, L.Vadjon, M.Penzar,K.Lazar, Sadakatsu Tsuchida, Taras Pecheny, 
Jose Guadalupe Flores. 
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4. OPĆI I ZAJEDNIČKI POSLOVI 

Opći i zajednički poslovi bili su potpuna i istinska logistička potpora podružnicama, 
odnosno proizvodnji i emitiranju programa podružnica HRT-a. Organizirani su kao 
organizacijska jedinica unutar HRT-a, sukladno članku 4. Zakona o Hrvatskoj 
radioteleviziji. 

U Općim i zajedničkim poslovima organizirane su radne jedinice i odjeli u kojima se 
organizira financiranje djelatnosti, stjecanje prihoda, organizacija nabave i prodaje, pravni i 
kadrovski poslovi, računovodstvo, plan i analiza, kontrolne funkcije internih procesa, 
informatika, telekomunikacije, transport, poslovi održavanja i opći poslovi u smislu zaštite 
ljudi i imovine, održavanja i gospodarenja poslovnim prostorima, primanja i otpremanja 
pošte i drugo. 

Slijedom prethodno iskazanog u nastavku dajemo kratke opise poslovnih zadaća: 

a) Organizacijskih jedinica pri Uredu glavnog ravnatelja HRT-a, koje se samo 
organizacijski vode u OIZP. 

1. RJ ODNOSI S JAVNOŠĆU I PROMOCIJA MEDIJA 

Slanjem i tumačenjem informacija, iniciranjem tema, odgovaranjem na upite i drugim 
metodama rada u neposrednom kontaktu s javnošću ili u kontaktu s predstavnicima tiskanih 
i elektroničkih medija u Hrvatskoj i inozemstvu iz Radne jedinice Odnosi s javnošću i 
promocija medija nastojalo se usmjeriti formiranje slike HRT-a u javnosti. Tijekom godine 
poslano j e više od 2600 odgovora, obavijesti, reagiranja, informacija ili naputaka, a u 
sklopu organiziranih skupina uz stručno vodstvo HRT je obilaskom Doma HRT-a upoznalo 
više od 2500 posjetitelja. 

2. RJ MEĐUNARODNI POSLOVI HRT 

RJ Međunarodni poslovi HRT-a, kako Međunarodni poslovi HTV tako i Međunarodni 
poslovi Hrvatskog radija ostvarila j e u 2008. godini intenzivnu suradnju s EBU-om, kao 
krovnom organizacijom europskih javnih radiotelevizijskih organizacija, zatim suradnju s 
drugim radiotelevizijskim organizacijama, članicama EBU-a i šire, te drugim relevantnim 
međunarodnim organizacijama. 

Suradnja s EBU-om ostvarila se na više razina; operativno na razini programske i tehničke 
koordinacije svih radijskih i televizijskih prijenosa ostvarenih preko EBU-ove satelitske 
prijenosne mreže, svih multilateralnih prijenosa važnih međunarodnih događaja i sportskih 
natjecanja, te unilatralnih javljanja naših novinara iz svijeta. Isto tako, posredstvom EBU-a 
kupili smo velik dio radijskih i TV prava, naročito za velike športske događaje u 2008., 
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E U R O (Europsko nogometno prvenstvo),Svjetski kup u skijanju za muškarce i žene, Daviš 
Cup , ali i televizijska prava, koja EBU dugoročno ugovara za svoje članice. 

Aktivno smo sudjelovali na međunarodnim sajmovima i festivalima promovirali HRT i 
naše programe, te predstavljamo i potičemo prodaju HRT-ovih programa. Ove godine to su 
M J P C O M 08, M J T C O M JUNIOR 0 8 , MIP TV 08, DISCOP 08. 

Međunarodni poslovi HR-a u suradnji s EBU-om i Glazbenom proizvodnjom HRT-a 
povećali su ponudu hrvatskih koncerata u inozemstvu, ostvarili ugovore o gostovanju 
najvećih glazbenih umjetnika sa Simfonijskim orkesrtom HRT-a, te aktivno sudjelovanje 
na EBU-ovoj godišnjoj skupštini za radio. 

Isto tako važno je napomenuti da se odjel brinuo o sudjelovanju programa HTV I H R na 
svim relevantnim radijskim i televizijskim festivalima. 
Vrlo j e važno i aktivno sudjelovanje HTV-a u organizacijama kao što su CERCOM i 
COPEAM. Putem CIRCOM-a ostvarilo se i besplatno školovanje za desetak novinara koji 
imaju prigodu sudjelovati u nekim od najsuvremenijih televizijskih radionica u Europi. 

3. PRAVNI I KADROVSKI POSLOVI I SOCIJALNA SKRB 

Odjel pravnih poslova HRT-a vodili su se postupci i obavljena su ročišta u zastupanju 
HRT-a na sudu u Zagrebu i izvan Zagreba u predmetima po sudskim tužbama. Obrađeno j e 
128 predmeta u tijeku po tužbama za naknadu štete prema HRT-u i 9 upravnih postupaka i 
sporova; obrađeno j e 58 sudskih predmeta u tijeku po tužbama radnika (radni sporovi); 
obrađeno je 14 prekršajnih postupaka - državni inspektorat. Izrađeno j e i sklopljeno u 
predmetnom razdoblju 1938 ugovora u svezi s emitiranjem i poslovanjem HRT-a i 
podružnica te promidžbom. Izrađena su razna pravila za emisije te razne odluke, davana su 
mišljenja i savjeti tijelima i pojedincima. Radilo se na izradi općih akata. Pregledano 
(kontrolirano) i evidentirano 8384 autorskih i izvođačkih ugovora HTV-a, te 1396 
izvođačkih i autorskih ugovora GP-a. Izrađeno j e preko 250 drugih ugovora (lektori, 
fonetičari, fonomaterijal i dr.), obavljalo se prikupljanje, evidencija i kontinuirano 
prijavljivanje dostavljenih popisa korištenih autorskih i izvođačkih djela u programima HR-
a i HTV-a radi kolektivnog ostvarivanja prava, vezano za industrijsko vlasništvo (žigovno 
pravo) započeto je i vodi se 31 postupak pred DZIV-om a tijekom 2008.. Obrađeno j e 187 
aktualnih ovršnih postupaka odnosno tužbi s osnova potraživanja HRT-a za usluge 
marketinga za razdoblje od 1994. do siječnja 2009. te 40 ovršnih predmeta s osnova 
potraživanja prema HRT-u. Odjel kadrovskih poslova HRT-a obavljeni su poslovi oko 
prijema novih radnika u radni odnos i premještaja radnikamna druge poslove, sa svim 
potrebnim radnjama te izradom ugovora o radu, obavljeni su poslovi u vezi ukupno 101 
prestanka ugovora o radu sa svim potrebnim radnjama. Izrađeni su mjesečni izvještaji i 
ažuriranje u sustavu napredovanja radnika u skladu s čl. 10. i 11. Pravilnika o 
sistematizaciji.. .za cea 2000 radnika; zdravstvenih iskaznica radnika i članova njihove 
obitelji za cea 2500 radnika, prijava 80 novorođene djece, produženje zdravstvenog 
osiguranja za 75 djece iznad 18 godina, odjava članova obitelji. Izrađivali su se planovi i 
rješenja za godišnje odmore za cea 3670 radnika, ažuririrale su se porezne kartice za cea 
550 radnika. Odsjek socijalna skrb HRT-a Obavljali su se poslovi koordinacije sa 
zdravstvenim i drugim ustanovama. Obavljao se individualan rad s pojedinim radnicima 
(klijentima) (praćenje zdravstvenog i socijalnog statusa 300 klijenata). Davala su se 
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mišljenja i prijedlozi za teško bolesne radnike (Ravnateljstvo HRT-a). Vođene su 3 akcije 
oko dobrovoljnog davanja krvi (ukupno 197 dobrovoljna davatelja). Obavljali su se poslovi 
u svezi s isplatom naknada prema Kolektivnom ugovoru (z slučaj smrti, pomoći i dr.). 
Odsjek za izobrazbu kadrova HRT-a rađene su pripreme za osnivanje (do usvajanja 
novog unutrašnjeg ustroja HRT-a) privremene organizacijske jedinice EDUKACLISKJ 
CENTAR te se poslovi u 2009. obavljaju u sklopu tog centra koji j e i osnovan, upućeno 
j e 13 radnika HRT-a na školovanja, organiziranje stručni seminar za majstore rasvjete, za 7 
radnika, organiziran je tečaj Linuxa za 3 radnika HRT-a, osiguran j e seminar iz M C S A 
akademije -Installing, Configuring, and Administering MS Windows XP Professional, za 
2 radnika, organiziranje tečaj za Web dizajnera za 1 radnika SO Informatike od 28. travnja 
u trajanju od tri mjeseca u prostorijama Algebre, Zagreb. U suradnji sa Sveučilišnim 
računskim centrom iz Zagreba Odsjek je organizirao tečaj Ciscove akademije mrežnih 
tehnologija - CCNA (Cisco Certified Network Associate) za 1 radnika RJ Tehnika HR-a te 
polaganje Cisco ispita (VUE) za 2 radnika, upućen je 1 jedan radnik na tečaj za ECDL 
operatora (European Computer Driving Licence certifikata) u pučko otvoreno učilište 
Algebra Zagreb, te l radnik na polaganje ispita za postizanje specijalističkog certifikata 
ECDL. Upućena su 4 radnika na seminar MSCA akademije u Algebru d.o.o. za 
obrazovanje odraslih i usluge, organiziran tečaj Excela III za 3 radnika, organiziranje tečaj 
AutoCAD-a, za 2 radnika, organiziran je tečaj S Access za 4 radnika, organiziran j e za 1 
(jednog) radnika (pogonski inženjer) program osnovne edukacije za rad na sustavu M X 
ONE (Basic Install 1 + Basic Install2) certificiranje polaganja završnog ispita za sustav 
MX-ONE TSW za 3 radnika. Upućena su 3 radnika na osposobljavanje ispitivača za 
obavljanje pregleda i ispitivanja mjera zaštite na električnim mrežama i instalacijama u 
Zavod za istraživanje i razvoj sigurnosti d.d. Zagreb. Održan je seminar za profesionalnog 
servisera uređaja efekt rasvjete za 4, upućeno je na edukaciju i savjetovanje 7 radnika na 
MySQL Essentials (četiri radnika) i MySQL Advanced (tri radnika), upućeno je 12 radnika 
HRT-a na školovanje za tonske tehničare i tonmajstore Upućena su 4 radnika na polaganje 
stručnog ispita o osposobljenosti za obavljanje poslova privatne zaštite -Zaštitara - u 
Ministarstvu unutarnjih poslova, upućeno je na tečajeve 5 radnika Tehnike HTV-a u centar 
AVID-a u Londonu i Dublinu i to: AVID Media Composer Effects, AVID System Support-
Windows, AVID Instructor Certification, Editing with Avid Media Composer i AVID 
iNews System Administration, upućeno je 8 radnika na tečaj Javascript u Infokatedru centar 
za obrazovanje, Zagreb, organizirane su radionice u sklopu CIRCOM-a za radnike HRT-a, 
organizirano j e niz Internih radionica na HRT-u za radnike HRT-a. 

4. ODJEL INTERNE REVIZIJE 

Pri Glavnom ravnatelju HRT-a organiziran j e Odjel interne revizije koji svoje poslove 
obavlja na razini HRT-a. Tijekom poslovne 2008. godine odjel Interna revizija HRT-a 
obavljala j e revizije poslovanja HRT-a kako pojedinačnih poslovnih događaja tako i 
postupke kontinuiranih nadzora poslovnih procesa: 

primjena Zakona o javnoj nabavi za nabave iznad 200.000,00 kuna 
realizacija marketinških ugovora HTV-a 
nadzor provedbe popisa imovine 

Nedostaci ili propusti, koje j e Interna revizija postupcima revizije utvrdila u poslovanju 
HRT-a tijekom 2008. obvezno se po izvješćima revizije ispravljaju i ustrojavaju u skladu sa 
zakonom i internim aktima. 
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PRIMJENA ZAKONA O JAVNOJNABA VI 

Dana 1. siječnja 2008. godine stupio je na snagu izmijenjeni Zakon o javnoj nabavi (NN 
110/07.). Obveznici primjene Zakona o javnoj nabavi su između ostalih, javni naručitelji, 
kojoj kategoriji pripada i Hrvatska radiotelevizija. 

Cilj zakona je daljnji razvoj konkurentne prakse u javnoj nabavi i težnja za djelotvornijom 
javnom potrošnjom. Osim toga, područje javne nabave je poglavlje 5. u pregovorima s 
Europskom komisijom sukladno Sporazumu o stabilizaciji i pridruživanju Republike 
Hrvatske Europskoj uniji koje treba osigurati potpuno otvaranje tržišta javne nabave 
slobodnoj konkurenciji. 

Izmijenjenim odredbama Zakona o javnoj nabavi pokušalo se osigurati veću 
transparentnost postupaka javne nabave, ukloniti uočene nejasnoće iz ranijih verzija i 
omogućiti veću konkurentnost ponuditelja, što bi kao krajnji rezultat trebalo dovesti do 
nabave robe i usluga bolje kvalitete uz nižu cijenu, kvalitetnije unutarnje tržište i uklanjanje 
zapreka za slobodnu trgovinu unutar Europske unije. 

SVEUKUPNA JA VNA NABA VA OBJ A VUENA U ELEKTRONIČKOM OGLASNIKU JA VNE NABA VE 
ROBA USLUGE RADOVI 

Vrsta postupaka javne 
nabave 

br. 
sklopljenih 

ugovora 

Vrijednost sklopljenih 
ugovora (bez PDV-a) 

br. 
sklopljenih 

ugovora 

Vrijednost sklopljenih 
ugovora (bez PDV-a) 

br. 
sklopljenih 

ugovora 

Vrijednost 
sklopljenih ugovora 

(bez PDV-a) 

Otvoreni postupak 57 64.568.457,52 73 51.998.049,07 16 32.000.251,00 

Pregovarački postupak 
bez prethodne objave 

10 28.072.369,17 8 9.117.912,82 3 18.092.408,00 
Ugovori o javnim 

uslugama iz dodatka 
Il.B 4 52.480.275,79 

UKUPNO 67 92.640.826,69 85 113.596.237,68 19 50.092.659,00 
SVEUKUPNO 

robe, usluge, 
radovi 171 256.329.723,37 0 0 0 0 

Napomena 
• „Izvješće o javnoj nabavi za 2008. godinu" je službeni dokument HRT-a koji je 

proslijeđen Uredu za javnu nabavu krajem ožujka 2009. sukladno Zakonu o javnoj 
nabavi(Izvješće o javnoj nabavi za prethodnu godinu čl.171. st.l.). U samom izvješću 
su navedeni podaci o provedenim postupcima javne nabave u 2008. godini. 

• U okviru Izvješća se nalaze i podaci za postupke nabave temeljem kojih su sklopljeni 
ugovori za trogodišnji period (2008.-2010.) 

• U okviru Izvješća se nalaze i podaci za postupke nabave dugotrajne materijalne 
imovine - investicija u 2008. godini za koje su provedeni postupci nabave i sklopljeni 
ugovori u iznosu 59.748.481,00 kn 

Tijekom 2008. godine na temelju 171 provedenog postupka javne nabave zaprimljeno je 7 
žalbi ponuditelja. Na temelju istih Državna komisija za kontrolu postupaka javne nabave 
(zakonodavno tijelo RH) je 5 žalbi odbacila kao neosnovane. Samo 2 žalbe su uvažene od 
strane Državne komisije, te su predmetni postupci poništeni i javne nabave su ponovljene. 
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4. ODJEL IZGRADNJA I ODRŽAVANJE OBJEKATA H R T 

Odjel Izgradnja objekata HRT tijekom 2008. god. ostvario planirane zadatke objedinjene 
Planom investicija I to rizvedeno dvostrano napajanje DOM-a HRT-a; Izvedeni i predani na 
korištenje radovi promjenjive akustike Studija "Bajsić". Izvedena rekonstrukcija i zamjena 
dijela niskonaponskih UPS potrošača za potrebe HR.Izvedena zamjena sustava 
klimatizacije, rekonstrukcija sustava K.2 /4 , objekt B-10. 
Izrađeno i potvrđeno projektno rješenje zamjena klima komora, zamjena kanala sustava A l 
I A2, započeto izvođenje radova rekonstrukcije sustava A l I A 2 , objekt B-20 
Izvedena rekonstrukcija internih prometnica s uređenjem prilaznih staza i sanacijom zelenih 
površina 

Pripremni radovi II faze izgradnje RTV centra Varaždin; Izrađeno i potvrđeno projektno 
rješenje rekonstrukcije vanjskog sjevernog parkirališta, dobivena lokacijska dozvola za 
izgradnju parkirališta, u tijeku je postupak građevinske dozvole;Izvedeni i predani na 
upotrebu korisnicima radovi na spojnom mostu- topla veza B-30 - B20, 
Pokrenut postupak projektiranja za lokacijsku dozvolu Regionalnog Centar Zadar 
Izrađeno i potvrđeno rješenje rekonstrukcije dijela III kata Krešimirovog Doma u Šibeniku 
za preseljenje Studija Šibenik 
Projektiranje poboljšanja rezervnog agregatskog napajanja el. Energijom potrošača DOM-a 
Odjel Održavanje objekata HRT ostvario je planske zadatke na tekućem održavanju 
sustava za napajanje električnom energijom, za napajanjem toplinskom i rashladnom 
energijom, za dovod i odvod voda te održavanje građevinskog dijela objekta sa 
pripadajućim hortikulturnim površinama, objekata u Zagrebu B-10, B-20 I B-30, Marles-
dva objekta, baraka Računovodstvo, više objekata Mehaničke radionice, "Bijela lađa" i 
"Siva lađa" te garaža na Savici, kao i sezonsko održavanje u HRTcentrima Osijek, Split i 
Rijeka, studijima I dopisništvima, obavljeni su u količini koja j e u skladu sa godišnjim 
Planom nabave i finacijskim mogućnostima HRT-a. 
Napominjem da je u odjelu bio povećan broj službenih putovanja vezano za veći broj 
radova na objektima vanjskih centara koji su posljedica kvarova, intervencija ili 
rekonstrukcija ili izrada dopuna pojedinih sustava. 
Osim radova tekućeg održavanja funkcije gore spomenutih sustava, obavljeni su i radovi na 
otklanjanju lomova i kvarova koji su vezani uz funkcioniranje vitalnih sustava HRT-a. 

5. RJ OPĆI POSLOVI 

Odjel zaštite -Služba civilne obrane izvršila j e sve zadatke praćenja planova snimanja u 
svim studijima HRT-a na lokaciji u Prisavlju 3 i organiziranje svih poslova vezanih uz 
snimanja u studijima; poslove vezane uz relokacije prostora u objektima HRT-a, poslove 
vezane uz Civilnu obranu ( vođenje i ažuriranje svih poslova vezanih uz HRT kao 
subjekta posebno važnog za obranu zemlje kako j e određeno zakonskim aktima, briga o 
atomskim skloništima), poslove vezane uz snimanja iz zraka ( traženje odobrenja od 
Hrvatske geodetske uprave), izvršeni poslovi vezani uz otpis rashodovane imovine u 
suradnji s Inventurom. Odsjek tjelesno tehničke zaštite provodio j e kontinuirano čuvanje 
osoba, imovine, opreme i sredstva za rad; redovni servis sustava tehničke zaštite (video 
nadzor, detekcija pokreta po perimetru, IC barijere, kontrola pristupa); izobrazbu 
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recepcionara i kontrolora sigurnosti u implementirani sustav tehničke zaštite kompleksa 
HRT-a; te školovanje vatrogasaca za poslove zaštitara nabavljen j e uređaj za pregled 
pošiljki te se svakodnevno i vrši pregled pristiglih pošiljki. Odsjek protupožarne zaštite 
proveo je zamjenu dotrajalih vatrodojavnih centrala i pokrenuta zamjena javljača požara u 
objektu: B-10 te pokrenuta zamjena vatrodojavnih centrala u ostalim objektima H R T D o m a 
na Prisavlju; planirana j e i pokrenuta rekonstrukcija vatrodojavnog sustava u RTV Centru 
Split, te ugradnja sustava za dojavu požara u HR Osijek i HR i HTV Dubrovnik; izvršeno 
redovno ispitivanje funkcionalne ispravnosti sustava za dojavu i gašenje požara 
vatrodojava, sprinkler, haloni, hidranti, plinodetekcija, otpor izolacije el. instalacije), te 
periodični pregled i kontrolno ispitivanje ručnih i prijevoznih vatrogasnih aparata, vršeno 
osposobljavanje novo zaposlenih radnika za rad na siguran način. Odsjek zaštite na radu 
vršena j e stalna analiza stanja zaštite na radu s prijedlozima mjera poboljšanja te 
osposobljavanje novozaposlenih radnika iz ZNR, obavljeno j e ispitivanje instalacija, 
strojeva, uređaja i radnog okoliša u Zagrebu, HRT centrima i dopisništvima, nabavljena j e 
zaštitna oprema, provedena je DDD-a, organizirani su liječnički pregledi za posebne uvjete 
rada, vršena j e provedba Odluke gl. ravnatelja o zaštiti nepušača i zabrani uzimanja 
alkoholnih pića i drugih sredstava ovisnosti. Služba zaštite okoliša i uvjeta rada izvršeno 
soljenje i čišćenje snijega, zbrinut j e tehnološki i komunalni otpad, izvršeno j e kvartalno 
ispitivanje kakvoće otpadnih voda u Prisavlje 3. i SBF-u, te mjerenje onečišćujućih tvari 
(emisije) iz stacioniranih izvora za kotlovnicu investicije i barake bivše računovodstvo, 
marles 1 i 2, Vukovar, vršeno redovno čišćenje svih objekata HRT-a, čišćenje rasvjetnih 
konstrukcija na galerijama u studijima 4,5,6,7,8,9,10 i l i , izvršena plaćanja naknade n a 
emisije u okoliš izraženih kao sumporov dioksid (SO2); pokrenut postupak javnog 
nadmetanja vezano uz usluge čišćenja objekata HRT-a, odvoženja i zbrinjavanja otpada i 
nabavke materijala za čišćenje. 

Odjel administrativno opći poslovi HRT-a - Odsjek registar i upravljanje imovinom 
u skladu s Rješenjima Općinskih sudova, zemljišnoknjižnih odjela, usklađivali 
kupoprodajne ugovore za stanove na kojima je postojalo stanarsko pravo ,sa stanjem u 
zemljišnim knjigama ,kako bi se mogla provesti valjana uknjižba u zemljišnim knjigama, u 
skladu s Rješenjima Općinskih sudova izdavali Tabularne isprave i Brisovna očitovanja, 
zaključivali Anekse ugovora kada kupci žele otplatiti stan u cijelosti. Obavljali potrebne 
radnje radi poboljšanja naplate kupoprodajne cijene stanova na kojima j e postojalo 
stanarsko pravo i stambenih kredita.(svakodnevni kontakti sa kupcima, kontrola svih 
ugovora koji se odnose na promjenu vlasnika, bilo da se takvi stanovi prodaju, mijenjaju, 
daruju ili nasljeđuju poslije smrti kupca .Svaki j e stan specifičan. HRT na stanovima na 
kojima j e postojalo stanarsko pravo ima upisanu hipoteku u Građanskim općinskim 
sudovima, u svim dijelovima RH. surađivali sa Državnim odvjetništvom ,sudovima 
Ministarstvom financija javnim bilježnicima i organima uprave radi provođenja gore 
spomenutih poslova, obavljali poslove koji su vezani za izradu ugovora za zakup, najam i 
si.; kontrola svih Rješenja vezanih za komunalnu i vodnu naknadu, Rješenja o porezima 
za tvrtku i naziv, Rješenja o spomeničkoj renti za naše nekretnine te kontrola svih zakupa 
vezanih za naplatu. Svakodnevno praćenje izmjena i dopuna propisa vezanih za konkretnu 
primjenu u praksi. Služba kontinuirane inventure izvršila j e obradu lista CIK-a za 2007 
godinu. Kontrola rada komisija po skladištima, te izvješće o postojećem stanju Službi 
interne revizije. Popisivanje i evidencija novonabavljene imovine u prostorijama restorana, 
evidentiranje i provedba rashoda zaliha materijala iz Skladišta filmskog materijala i 
kemikalija, evidentiranje i provedba rashoda opreme RJ Tehnika HR.-a, te donacija Uredu 
za kulturu Studentskog centra Sveučilišta u Zagrebu, evidentiranje i provedba rashoda 
namještaja SO Radiopostaja Pula. Izvršeno oslobađanje prostora Tehnike HR-a od 
zastarjele i neupotrebljive imovine , popisivanje, evidentiranje, uspoređivanje te praćenje 
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likvidacije i djelomične prodaje scenskih elemenata RJ Scenografija, kontinuirano ti jekom 
godine vršena konstantna razduženja i prezaduženja radnika prilikom prelaska na drugo 
radno mjesto, odlaska u mirovinu ili odlaska sa HRT-a. Služba osiguranja osoba i 
imovine temeljem Ugovora o višegodišnjem osiguranju ugovorene su police osiguranja za 
2008. godinu prema vrstama osiguranja za osiguranje imovine (osiguranje imovine H R T -
a, te osiguranje imovine na zahtjev redakcija), osiguranje osoba od posljedica nesretnog 
slučaja (kolektivno osiguranje, osiguranje vozača i putnika, životna osiguranja, t e 
kratkoročna osiguranja po zahtjevu redakcija), obvezno osiguranje vozila (prema zahtjevu 
SO Transport), kasko osiguranje vozila (prema zahtjevu SO Transport), prijevozno 
osiguranje (osiguranje opreme u tuzemstvu i po zahtjevima redakcija u inozemstvu). 
Prema uvjetima ugovorenih polica prijavljene su i naplaćene štete i nezgode u 
osigurateljnom razdoblju, te usklađena fakturirana i naplaćena premija u Croatia osiguranju 
i u RJ financije, računovodstvo, plan i analiza HRT-a . Odsjek arhiva provodio 
jesortiranje, popisivanje i izlučivanje arhivske dokumentacije kojoj j e istekao zakonom 
određeni rok čuvanja te koja nema operativnu niti dokumentarnu vrijednost za rad HRT-a 
(ista dokumentacija iz arhiva u podrumu B-10 j e izdvojena i škartirana. Izvršeno j e 
preuzimanje arhivskog gradiva RJ Financija, računovodstva, plan i analize od prošle godine 
koje se nakon preuzimanja popisalo, sortiralo i zatim se arhiviralo u podrumu B-10. 
Svakodnevno donošenje potrebite dokumentacije iz podruma B-10 na zahtjev korisnika ili 
za potrebe Revizije. Vršeno j e skeniranje i mikrofilmiranje faktura 2005. godine. Služba 
Expedita izvršena otprema i dostava vanjske i interne pošte, izvršene sve dostave po 
zahtjevu Uprave, RJ Financije, Odsjeka kadrovskih poslova i drugih redakcija te su 
izvršeni svi zahtjevi za fotokopiranje, umnožavanje i uvezivanje radnih materijala. Izvršeni 
servisi i popravci fotokopirnih strojeva kao i javno nadmetanje za uslugu popravka i 
servisiranja fotokopirnih aparata. Nabavljena j e poštanska vaga (do 2 kg) te fotokopirni 
uređaji za RTV Centre i dopisništva. 

6. SO INFORMATIKA 

Tijekom 2008. godine zaprimljeno je i obrađeno u Helpdesk sustavu Infomatike ukupno 
5419 incidenata (dojava o problemima sa inf. opremom ili servisima, te poslovnim 
sustavima i/li aplikacijama). 

Infrastruktura 
Exchange - Implementacijom cluster rješenja dobiven je robustniji i pouzdaniji sustav 
FTP server HRT-a - Sustav j e u produkciji 2 godine. 2009. godine proširenjem 
funkcionalnosti i obimom korištenja sustava postiguta j e optimalna iskorištenost sustava 
MetroEthernet - krajem 2008. godine počelo j e uvođenje MetroEthenet usluge u centrima. 
Projekt ide u fazama i prošle godine je M E implementiran u centrima Zadar i Pula, a ove 
godine se projekt nastvalja te će se modernizirati veza i s ostalim centrima 
Backup korisničkih podataka - projekt u kojem su u 2008 godini testirane mogućnosti 
sustava. Očekuje se da će ove godine sustav biti u produkciji. 
Nadogradnja Unicentra - sustav se koristi za instalaciju korisničkih podataka, helpdesk i 
udaljeni pristup 

Zamjena VME mainframe platforme 
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Sustav L30 eksportiran na posuđenu miniNOVU. Ova Min iNOVA je opremljena s 
mogućnosti da se poveže na postojeću L30 Macrolan infrastrukturu za pristup do jedinica 
vrpci s otvorenim kolutima. 

Infrastrukturna obnova hardverske osnovice sustava PRIS (za obradu pristojbe) 
Obavljene su pripreme i proveden je natječaj za nabavu nove serverske platforme, storagea, 
te linijskih laserskih tiskača, u planu j e korištenje postojeće infrastrukture za uspostavu tzv. 
„disaster recoverv site" u jednom od RTV centara i korištenje Netapp storage-a za novu 
verziju Exchange sustava. 

Razvoj poslovnih aplikacija 
Predlikvidatura - aplikacija omogućuje praćenje realizacije Plana nabave 
PlanIS verzija 2.0 - aplikacija koja omogućuje izradu poslovnih planova HRT-a (plan 
potreba, financijski plan, plan nabave i plan investicija), te praćenje realizacije financijskog 
plana, ostvareno povezivanje sa sustavom PARTIS HTV 
Analitika honorara - aplikacija omogućuje praćenje troškova vanjske suradnje 
E-komerc verzija 2.0 - implementirana poboljšanja omogućuju ovjeravnje zahtjeva bez 
pozivanja dodatnih aplikacija, ostvareno potpuno povezivanje sa aplikacijom PlanIS 
Organizacijska struktura - aplikacija omogućuje administraciju kodeksa organizacijske 
strukture HRT-a 
Knjiga ulazne pošte - aplikacija omogućuje praćenje tijeka kolanja pošte unutar HRT-a 
elektroničkim putem 
SALD - izvršena optimizacija i preinaka dijelova aplikacije prema zahtjevima korisnika 
HRT-TEL (računi za mobilnu telefoniju) - napravljena prilagodba aplikacije prema 
zahtjevu korisnika (SO Telekomunikacije) 

7. SO TELEKOMUNIKACIJE 

Najveći dio aktivnosti bio j e vezan uz konsolidaciju postojećih telekomunikacijskih 
kapaciteta sa ciljem smanjenja troškova, rješavanje problema vezanih za migraciju 4ž i 2ž 
veza na IP ili GSM prijenos, testiranja prijenosa video signala preko MetroEthernet mreža 
zajedno sa Tehnikom HTV-a, ispitivanja novih tehnologija (Wimax, HSDPA) , te izradu 
tehničkih dokumentacija za nabavu telekomunikacijskih usluga. 
Najznačajnije aktvnosti provedene su u Kontakt centru u kojem j e izvršena dodatna interna 
doedukacija većine radnika čime j e omogućena reorganizacija procesa i povećana 
iskoristivost radnika. U okviru potpore proizvodnji emisija HTV-a, poseban j e anagažman 
ostvaren na projektima interakcije sa gledateljima kroz glasovanja i različite vrste T V igara 
za projekte DORA 2008., Ples i Pjevanje sa zvijezdama, Jedan protiv 100, te u 
humanitarnom projektu „Petrova trudionica" gdje j e korištenjem telekomunikacijske 
opreme HRT-a u vrlo kratkom vremenu odgovoreno na 12.556 poziva. 

8. SO TRANSPORT 

Tijekom 2008. godine realizirani su svi radni zadatci koji su pred SO Transport postavljeni 
i naloženi. 
U navedenom razdoblju ostvareno j e 7 703 999 km od ćega je vlastitim vozilima prijeđeno: 
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6 794 063 km (HTV 4 894 307 km ili 72,04%; HR 1 377 146 km ili 20,26%; OiZP 465 119 
km ili 6,85% te GP 57 491 km ili 0,85 % ) . - Vanjskom uslugom prijeđeno j e 661 914 km . 
Za održavanje vozila (servisiranje i nabavku rezervnih dijelova), utrošeno j e 3 496 282 
kune. Od tog iznosa je od osiguravatelja po nastalim štetama naplaćeno 459 430 kuna. 
Tijekom 2008. godine u SO Transport investirano je u nabavu 4 komada osobnih vozila 
visoke i srednje više klase, za što j e utrošeno 1 119 991 kn 
Pokrenut j e i proveden postupak obnove vozila kroz operativni leasing. Isporuka 51 
komada vozila koja su isporučena početkom 2009. godine. Tijekom 2008.godine proveden 
j e i rashod 30 komada dotrajalih vozila. 

37 



IV. REZULTATI POSLOVANJA 2008. G O D I N E 

A) UKUPNI PRIHODI I RASHODI 

RAČUN DOBITI I GUBITKA 

Tablica 5. - u 000 k n 

RED. 
BR. 

ELEMENTI OSTVARENJE 
2007. 

PLAN 
2008. 

UDJEL 
% 

OSTVARENJE 
2008. 

UDJEL 
% 

INDEKS 
6/3 

i 
INDEKS 

6/4 | 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 

1. I. PRIHODI 1.489.664 1.569.000 100,0 1.549.313 100,0 104,0 98,7 1 
1. 

POSLOVNI 
PRIHODI i.477.931 1.564.000 99,7 1.538.023 99,3 104,1 98,3 1 

1.1. 

PRIHODI OD 
PRISTOJBE 1.010.612 1.061.000 67,6 1.066.356 68,8 105,5 100,5 ' 

1.2. 

PRIHODI OD 
PROMIDŽBE 365.220 444.000 28,3 345.721 22,3 94,7 77,9 

1.2.1. HR 35.799 44.000 2,8 32.454 2,1 90,7 73,8 1 
1.2.2. HTV 329.421 395.000 25,2 312.007 20,1 94,7 79,0 | 

1.2.3. GP 0 5.000 0,3 1.260 0,1 - 25,2 . 

1.3. 

Ostali poslovni 
prihodi 102.099 59.000 3,8 125.946 8,1 123,4 213,5 i 

1.3.1. 

Naplaćena otpisana 
potraživanja 8.651 1.000 0,1 8.042 0,5 93,0 804,2 | 

1.3.2. 

Naplaćena otpisana 
potraživanja -
pristojba 8.096 8.870 0,6 7.040 0,5 87,0 79,4 

2. 

FINANCIJSKI 
PRIHODI 11.733 5.000 0,3 11.290 0,7 96,2 225,F 

11 II. RASHODI 1.483.989 1.549.000 100,0 1.545.183 100,0 104,1 99,8 1 
1. 

POSLOVNI 
RASHODI 1.463.744 1.535.000 99,1 1.530.830 99,1 104,6 99,7 1 

1.1. 

MATERIJALNI 
TROŠKOVI 623.592 709.000 45,8 671.858 43,5 107,7 94,8 ' 

1.1.1. 

Troškovi sirovina i 
materijala 37.507 43.000 2,8 40.122 2,6 107,0 93,2 

1.1.2. Ostali vanjski troškovi 586.085 666.000 43,0 631.736 40,9 107,8 94,9 | 

1.2. 

TROŠKOVI 
OSOBLJA 482.298 490.000 31,6 523.296 33,9 108,5 106,8 | 

1.3. AMORTIZACIJA 144.157 142.000 9,2 145.837 9,4 101,2 102,"/ 
1.3.1. Nematerijalna imovina 63.226 71.000 4,6 75.826 4,9 119,9 106,8 1 
1.3.2. Materijalna imovina 80.931 71.000 4,6 70.011 4,5 86,5 98,6 i 

1.4. 

OSTALI POSLOVNI 
RASHODI 213.697 194.000 12,5 189.839 12,3 88,8 97,9 i 

2. 

FINANCIJSKI 
RASHODI 20.245 14.000 0,9 14.354 0,9 70,9 102,5 | 

III 

DOBIT PRIJE 
OPOREZIVANJA 5.675 20.000 4.130 _ _ • 

IV POREZ NA DOBIT 4.408 - 3.996 - 90,7 • 

V 

DOBIT NAKON 
OPOREZIVANJA 1.267 _ 134 -89,4 
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PRIHODI 

Izvornim poslovnim prihodima za 2008. godinu ostvaren j e pad od 1,3% prema 
predviđenom planu (1.569.000.000 kuna). Takvo ostvarenje osiguralo j e 1.549.313.242 
kuna prihoda. U strukturi prihoda dominirali su prihodi od pristojbe (68,8%), koji su sa 
prihodima od marketinga (22,3%) činili 9 1 , 1 % ukupnog prihoda HRT-a. Ostali prihodi 
činili su samo 8,9% ukupnih prihoda. Ti prihodi ovisili su o poslovnim okolnostima 
(naplaćena otpisana potraživanja, prihodi od prodanih kartica inozemstvo, prihodi od 
poslovnog najma nekretnina i dr.). 

Struktura prihoda HRT-a za 2008. godinu 

Tablica 6 - u 000 kn 
RED. 
BR. ELEMENTI OSTVARENJE 

2007. 
PLAN 
2008. 

UDJEL 
% 

OSTVARENJE 
2008. 

UDJEL 
% 

INDEKS 
6/3 

INDEKS 
6/4 

1 2 3 4 6 7 8 9 10 

I- I. PRIHODI 1.489.664 1.569.000 100,0 1.549.313 100,0 104,0 98,7 

1. 

POSLOVNI 
PRIHODI 1.477.931 1.564.000 99,7 1.538.023 99,3 104,1 98,3 

1.1. 

Prihodi od 
pristojbe 1.010.612 1.061.000 67,6 1.066.356 68,8 105,5 100,5 

1.2. 

Prihodi od 
promidžbe 365.220 444.000 28,3 345.721 22,3 94,7 77,9 

1.3. 

Ostali 
poslovni 
prihodi 102.099 59.000 3,8 125.946 8,1 123,4 213,5 

2. 

FINANCIJSKI 
PRIHODI 11.733 5.000 0,3 11.290 0,7 96,2 225,8 

PRIHODI OD RTV PRISTOJBE 

Prihodi od pristojbe svoje povećanje temelje na zakonskoj odredbi njihove povezanosti s 
rastom plaća u Hrvatskoj. Mjesečni iznos pristojbe po jednom obvezniku u prosincu 2008. 
godine iznosio j e 73,00 kuna. 

U prosincu 2008. godine ostvareno j e 1.303.283 redovitih obveznika, 9.401 obveznika s 
povlaštenom tarifom, te oslobođenih 14.281. 

Prihodi od pristojbe u ostvarenju za 2008. godinu dijele se između podružnice Hrvatski 
radio i podružnice Hrvatska televizija, na temelju odredbi članka 55., 56. i 57. Zakona o 
Hrvatskoj radioteleviziji, u omjeru 29 : 71 = HR : HTV. Raspodjelom prihoda od pristojbe 
omogućeno j e podružnicama Hrvatski radio i Hrvatska televizija utvrđivanje njihovog 
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prinosa za dotiranje djelatnosti Glazbene proizvodnje i Općih i zajedničkih poslova, a s 
ciljem utvrđivanja Računa dobiti i gubitka (obračunskog) posebno za svaku organizacijsku 
jedinicu HRT-a. 
Hrvatski radio i Hrvatska televizija financirali su ukupnu djelatnost Glazbene proizvodnje u 
omjeru 50 : 50 = HR : HTV. Opće i zajedničke poslove financirale su sve podružnice u 
omjeru 25 : 69 : 6 = HR : HTV : GP, u cilju izvršavanja potpune logističke potpore 
proizvodnje i emitiranja programa u podružnicama. 

PRIHODI OD MARKETINGA 

U vezi s ostvarenim poslovanjem odnosno marketinškim prihodom u 2008. godini nužno j e 
upozoriti na tržišne uvjete u kojima j e djelovala Hrvatska radiotelevizija: 

Televizijsko tržište u Hrvatskoj j e dinamično i posluje prema načelu programsko-
marketinške borbe u kojoj se ne biraju sredstva kako bi se povećali gledanost i marketinški 
prihodi. 

Položaj javne televizije, HTV-a u odnosu prema komercijalnoj konkurenciji j e snažniji u 
odnosu prema svim drugim europskim medijskim tržištima. No, strateške prednosti 
komercijalnih televizija u vezi s prodajom marketinških usluga stalno prijete smanjenjem 
prihoda HRT-u. Komercijalne televizije imaju veća promidžbena prava i veći prodajni 
potencijal te su im programske sheme i programski sadržaji usmjereni prema komercijalno 
zanimljivom auditoriju, mlađoj populaciji. 

U razdoblju od 2005. do 2008. godine Hrvatska televizija svake godine ima sve manji udjel 
u prodajnom promidžbenom potencijalu televizija s nacionalnom koncesijom. Udjeli u 
prodajnom promidžbeni potencijalu koji j e rezultat zakonskih promidžbenih prava po satu 
emitiranog programa i udjela u gledanosti komercijalne ciljne populaciji za predmetno 
razdoblje su: 

ablica 7. 

Godina 
Udjel u dnevnom 

prodajnom potencijalu 
Udjel u prodajnom potencijalu 

termina 19 do 23 sata 
2005. 3 7 % 3 7 % 
2006. 36% 3 5 % 
2007. 3 3 % 3 1 % 
2008. 2 7 % 2 8 % 

Prihod od promidžbenih poruka Hrvatske radiotelevizije ostvaren j e u iznosu od 
345.721.555 kuna, što j e za oko 2 2 , 1 % manje od plana za 2008. godinu (444.000.000 
kuna). 
U 2008. godini u odnosu na 2007. godinu došlo j e do smanjenja financiranja u televizijsko 
oglašavanje. 
U 2008. godini došlo j e do porasta gledanosti komercijalnih televizijskih programa i pada 
gledanosti programa javne televizije posebice za populaciju dobi od 18 do 49 godina što j e 
rezultiralo smanjenjem financiranja u oglašavanje na javnoj televiziji. 
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U 2008. godini ojačan j e proces formiranja velikih agencijskih sustava te njihovog tržišnog 
utjecaja što dovodi do preraspodjele moći u lancu oglašavanja s medija i oglašivača na 
agencijske sustave. 

Struktura prihoda od marketinga: 

Tablica 8. - u 000 kn 
R E D . 
BR. 

N A Z I V O S T V A R E N J E 
2007 

P L A N 
2008 . 

O S T V A R E N J E 
2008 . 

I N D E K S 
S/3 

I N D E K S 
5/4 

i 2 3 4 s 6 7 

1.2. 
Prihodi od 
promidžbe 365.220 444.000 345.721 94,7 77,9 

1.2.1. Hrvatski radio 35.799 44.000 32.454 90,7 73,8 
1.2.2. Hrvatska televizija 329.421 395.000 312.007 94,7 79,0 

1.2.3. 
Glazbena 
proizvodnja 0 5.000 1.260 - 25,2 

Ostvareni prihod od promidžbenih poruka Hrvatskoga radija u 2008. godini j e ostvaren u 
iznosu od 32.454.286 kuna što je za 26,2% manje od plana za 2008. godinu (44.000.000 
kuna). 

Ostvareni prihodi od promidžbenih poruka Hrvatske televizije su ostvareni u iznosu od 
312.007.563 kuna s to je za 2 1 % manje od plana za 2008. godinu (395.000.000 kuna). 

OSTALI POSLOVNI I FINANCIJSKI PRIHODI 

Tablica 9. - u 000 kn 

KONTO PRIHODI 
OSTV. 

2007 . 

PLAN 

2008 . 

OSTV. 

2008 . 

INDEKS 

5/3 

INDEKS 

5/4 

1 2 3 4 s 6 7 

Ostali poslovni prihodi 

75251 Prihodi od prodanih kartica -inoz. 9.451 10.000 15.934 168,6 159,3 

75311 
Dotacije za emitiranje programa "Glas 
Hrvatske" 13.200 13.200 12.100 91,7 91,7 

75702 Prihodi od poslovnog najma nekret. 2.872 500 5.065 176,4 -

75901 
Naplaćena vrijednosno usklađena 
potraživanja - RTV 8.096 8.870 7.040 87,0 79,4 
Ostali 68.480 26.651 85.807 125,3 322,0 
Ukupno ostali poslovni prihodi 102.099 59.221 125.946 123,4 212,7 

Financijski prihodi 

77200 Pozitivne tečajne razlike 4.147 2.500 7.343 177,1 293,7 

77508 
Prihodi od kamata po opomenama HRT -
RTV pristojbe 501 200 488 97,4 244,0 

77530 Naplata kamata po ovrhama RTV prist. 1.079 900 1.353 125,4 150,3 

Ostali 6.006 1.400 2.106 35,1 150,4 
Ukupno Financijski prihodi 11.733 5.000 11.290 96,2 225,8 
SVEUKUPNO 113.832 64.221 137.236 120,6 213,7 
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HRVATSKA RADIOTELEVIZIJA 
PLANIRANI I OSTVARENI OSTALI POSLOVNI 

I FINANCIJSKI PRIHODI 

Tablica 10 - u 000 k n 

KONTO PRfflODI 
PLAN 
2008. 

OSTVARENJE 
2008. 

INDEKS 
4/3 

2 3 4 5 

OSTALI POSLOVNI PRIHODI 

75130 Mhodi od emitiranja želja i poruka 80 53 66,3 

75160 >rihodi od održanih koncerata 1.000 1.079 107,9 

75170 Jrihodi od prodaje licencnih prava 1.200 35 2,9 

75220 Jrihodi od neproizvodnih usluga 1.110 7.977 _ 

75251 Mhodi od prodanih kartica -inozemstvo 10.000 15.934 159,3 

75300 Prihodi od dotacija 7.817 4.097 52,4 

75311 
Dotacije za emitiranje programa "Glas 
Hrvatske" 13.200 12.100 91,7 

75400 Prihodi od tehničkih usluga 444 1.939 436,7 

75410 Ostvaren prihod od tel.impulsa - HT 4.000 2.708 67,7 

75430 
Prihodi od neproizvodnih usluga 
(refakturirano) 0 942 

75500 
Prihodi s osnove upotrebe vlastitih 
proizvoda 0 380 

75700 Prihodi od zakupnina 0 1 

75701 Prihodi od najamnine 0 460 _ 

75702 Prihodi od poslovnog najma nekretnina 500 5.065 _ 

75800 Prihodi od ukidanja dugoročnih rezerviranja 0 39.054 -

75900 Naplaćena otpisana potraživanja 1.000 8.042 -

75901 
Naplaćena vrijednosno usklađena 
potraživanja - RTV p. 8.870 7.040 79,4 

76700 
Naknadno fakt. prih. za isporučene proiz. i 
us. u proš.g. 200 10 5,0 

76711 
Prihod od RTV pristojbe - naknadno zaduž. 
pret. god. 0 49 

76720 Prihodi iz prethodne godine (licence) 0 3.489 

76900 Ostali prihodi od prodaje robe 7 70 -
76901 Naknade štete s temelja osiguranja 600 1.139 189,8 
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KONTO PRIHODI PLAN 

2008. 
OSTVARENJE 

2008. 
INDEKS 

4/3 
1 2 3 4 5 

76906 Ostali prihodi s osnove naknada štete 0 4 

78000 Prihodi od prodaje nematerijalne i mat. imo. 0 607 _ 

78710 Prihodi iz proteklih godina s osnova poreza 0 13 _ 

78901 Ostali izvanredni prihodi 170 941 553,5 
78902 Izvanredni prihodi 0 91 _ 

78905 
Prihodi od zamjene dugotrajne materijalne 
imovine 0 116 

78906 
Prihodi s osnove nak. tr. po dobivenih 
sudskim sporov. 0 150 

78910 
Naplaćeni troškovi po opomenama HRT -
RTV pristojbe 0 1.635 

78920 Naplata otpisane utužene RTV pristojbe 8.723 6.649 76,2 

78923 
Nap od kupaca RTV Prist. za ovrh. i opom. 
neevidentirane u analitici 0 72 

78930 
Naplata sudskih troškova po ovrhama RTV 
pristojbe 300 1.671 557,0 

78931 
Naplata od kup. RTV pristojbe za kam. i 
troš. ovrha i opom. 0 492 

78950 Prihod od vraćenih školarina 0 45 _ 

78960 
Oprihodovanje više knjiženih tr. u 
predhodnim razdobljuma 0 1.797 

UKUPNO 59.221 125.946 212,7 

FINANCIJSKI PRIHODI 

77200 Pozitivne tečajne razlike 2.500 7.343 293,7 
77500 Prihodi od kamata 1.400 1.899 135,6 
77505 Prihodi od kamta - kredit ORFEJ 0 27 -

77508 
Prihodi od kamata po opomenama HRT -
RTV pristojbe 200 488 244,0 

77530 Naplata kamata po ovrhama RTV pristojbe 900 1.353 150,3 
77540 Naplata kamata po opomenama RTV prist. 0 180 -

UKUPNO 5.000 11.290 225,8 
SVEUKUPNO 64.221 137.236 213,7 

Ostali poslovni prihodi ostvareni su u iznosu od 125.946.073 kuna ili 112,7 % više od 
plana 2008. godine. Najveći prihodi ostvareni su u slijedećim stavkama: prihodi od 
prodanih satelitskih kartica 15.933.925 kuna, dotacije za emitiranje međunarodnog 
programa „ Glas Hrvatske" 12.100.000 kuna, naplaćena otpisana potraživanja 8.041.731 
kuna, prihodi od neproizvodnih usluga 7.976.809 kuna, naplata otpisane utužene RTV 
pristojbe 6.649.250 kuna, prihodi od poslovnog najma nekretnina 5.064.864 kune. 

Financijski prihodi ostvareni su u iznosu od 11.290.009 kuna ili 125,8% više u odnosu na 
planirano. Najeveći prihodi ostvareni su u sljedećim stavkama: pozitivne tečajne razlike 
7.342.663 kuna, prihodi od kamata 1.899.384 kuna, naplata kamata po ovrhama RTV 
pristojbe 1.352.701 kuna. 

43 



PODRUŽNICA HRVATSKI RADIO 
PLANIRANI I OSTVARENI OSTALI POSLOVNI 

I FINANCIJSKI PRIHODI 

Tablica 11. - u 0 0 0 k n 

KONTO PRIHODI PLAN 

2008. 

OSTVARENJE 

2008. 

INDEKS 

4/3 
i 2 3 4 5 

OSTALI POSLOVNI PRIHODI 

75130 Prihodi od emitiranja želja i poruka 80 53 66,3 

75160 Prihodi od koncerata i prod. programa 0 15 _ 

75220 Prihodi od neproizv. usluga 0 26 _ 

75300 Prihodi od dotacija 317 1.300 410,1 

75311 
Dotacija za emitiranje programa "Glas 
Hrvatske" 13.200 12.100 91,7 

75400 Prihodi od tehničkih usluga 0 59 _ 

75430 
Prihodi od neproizvodnih usluga 
(refakturirano) 0 36 

76900 Ostali prihodi od prodaje robe 7 1 14,3 

78901 Prihodi s osnove dobivenih sudskih 0 20 _ 

78905 Prihodi od zamjene dug. mat imovine 0 74 _ 

78960 
Oprihodovanje više knjiženih troškova u 
prethodnim razdobljima 0 863 

UKUPNO 13.604 14.547 106,9 

FINANCIJSKI PRIHODI 

77200 Pozitivne tečajne razlike 5 3 60,0 

UKUPNO 0 0 -

SVEUKUPNO 13.609 14.550 106,9 
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PODRUŽNICA HRVATSKA TELEVIZIJA 
PLANIRANI I OSTVARENI OSTALI POSLOVNI 

I FINANCIJSKI PRIHODI 

Tablica 12. - u 000 kn 

KONTO PRIHODI PLAN 
2008. 

OSTVARENJE 
2008. 

INDEKS 
4/3 

i 2 3 4 5 

OSTALI POSLOVNI PRIHODI 
75170 Prihodi od prodaje licencnih prava 1.200 29 2,4 
75220 Prihodi od neproizvodnih usluga 110 30 27,3 

75251 
Prihodi od prodanih kartica 
inozemstvo 6.000 0 

75300 Prihodi od dotacija 7.500 2.629 35,1 
75400 Prihodi od tehničkih usluga 0 1.214 -

75410 
Prihod od telekom.usluga s dod. 
vrijednošću 4.000 l 

75430 
Prihodi od neproizvodnih usluga 
(refakturirano) 0 277 

75500 
Prihodi s osnove upotrebe vlastitih 
proizvoda 0 155 

75701 Prihodi od najamnine 0 17 -
75900 Naplaćena otpisana potraživanja 0 8 -
76720 Prihodi iz prethodne godine (licence) 0 3.487 -
76900 Ostali prihodi od prodaje robe 0 69 -
78901 Ostali izvanredni prihodi 100 62 62,0 

78960 
Oprihodovanje više knjiženih troškova 
u prethodnim razdobljima 0 934 

UKUPNO 18.910 8.914 47,1 

FINANCIJSKI PRIHODI 

77200 Pozitivne tečajne razlike 20 19 95,0 

UKUPNO 20 19 95,0 

SVEUKUPNO 18.930 8.933 47,2 



PODRUŽNICA GLAZBENA PROIZVODNJA 
PLANIRANI I OSTVARENI OSTALI POSLOVNI 

I FINANCIJSKI PRIHODI 

Tablica 13. - u 000 kn 

KONTO PRIHODI PLAN OSTVARENJE INDEKS 
2008. 2008. 4/3 

i 2 3 4 5 

Ostali poslovni prihodi 

75160 Prihodi od održanih koncerata 1.000 1.064 106,4 

75220 Prihod od neproizvodnih usluga 0 149 

75300 Prihodi od dotacija 0 126 _ 

76700 Nakn. faktur.prih za ispor. proiz. 0 10 -

Ukupno 1.000 1.349 134,9 
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PJ OPĆI I ZAJEDNIČKI POSLOVI 
PLANIRANI I OSTVARENI OSTALI POSLOVNI 

I FINANCIJSKI PRIHODI 

Tablica 14. - u 000 kn 

KONTO PRIHODI 
PLAN 
2008. 

OSTVARENJE 
2008. 

INDEKS 
4/3 

i 2 3 4 5 

OSTALI POSLOVNI PRIHODI 

75170 Prihodi od prodaje licencnih prava 0 5 _ 

75220 Prihodi od neproizvodnih usluga 1.000 7.772 777,2 

75251 
Prihodi od prodanih kartica -
inozemstvo 4.000 15.934 398,4 

75300 Prihodi od dotacija 0 42 _ 

75400 Prihodi od tehničkih usluga 444 666 150,0 

75410 Ostvaren prihod od tel.impulsa - HT 0 2.707 

75430 
Prihodi od neproizvodnih usluga 
(refakturirano) 0 629 

75500 
Prihodi s osnove upotr. vlast.proiz. i 
usl. 0 226 

75700 Prihodi od zakupnina 0 l 

75701 Prihodi od najamnine 0 443 

75702 
Prihodi od poslovnog najma 
nekretnina 500 5.065 1.013,0 

75800 
Prihodi od ukidanja dugoročnih 
rezerviranja 0 39.054 

75900 Naplaćena otpisana potraživanja 1.000 8.034 803,4 

75901 
Naplaćena vrijednosno usklađena 
potraživanja - RTV p. 8.870 7.040 79,4 

76700 
Naknadno fakt. prih. za isporučene 
proiz. i us. u proš.g. 200 0 

76711 
Prihod od RTV pristojbe - naknadno 
zaduž. pret. god. 0 49 

76901 Naknade štete s temelja osiguranja 600 1.139 189,8 

76906 Ostali prihodi s osnove naknada štete 0 4 -
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KONTO PRIHODI 
PLAN 
2008. 

OSTVARENJE 
2008. 

INDEKS 
4/3 

i 2 i 4 5 

78000 
Prihodi od prodaje nematerijalne i 
materijalne imovine 0 607 

78710 
Prihodi iz prot. God. S osnova 
poreza 0 13 

78901 Ostali izvanredni prihodi 70 859 1.227,1 

78902 Izvanredni prihodi (oprih.) 0 91 -

78905 
Prihodi od zamjene dugotrajne 
materijalne imovine 0 42 

78906 
Prihodi s osnove nak. tr. po 
dobivenih sudskim sporov. 0 150 

78910 
Naplaćeni troškovi po opomenama 
HRT - RTV pristojbe 0 1.635 

78920 
Naplata otpisane utužene RTV 
pristojbe 8.723 6.649 76,2 

78923 
Napita od kupaca RTV pristoj. za 
ovrhe i opomene 0 72 

78930 
Naplata sudskih troškova po 
ovrhama RTV pristojbe 300 1.671 557,0 

78931 
Naplata od kup. RTV pristojbe za 
kam. i troš. ovrha i opom. 0 492 

78950 Prihod od vraćenih školarina 0 45 -

UKUPNO 25.707 101.136 393,4 

FINANCIJSKI PRIHODI 

77200 

77500 

Pozitivne tečajne razlike 

Prihodi od kamata 

2.475 7.321 295,8 77200 

77500 

Pozitivne tečajne razlike 

Prihodi od kamata 1.400 1.899 135,6 

77505 Prihodi od kamta - kredit ORFEJ 0 27 -

77508 
Prihodi od kamata po opomenama 
HRT - RTV pristojbe 200 488 244,0 

77530 
Naplata kamata po ovrhama RTV 
pristojbe 900 1.353 150,3 

77540 
Naplata kamata po opomenama 
RTV pristojbe 0 180 

UKUPNO 4.975 11.268 226,5 

SVEUKUPNO 30.682 112.404 366,4 
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RASHODI 

Troškovi poslovanja ostvareni su u iznosu od 1.545.183.316 kuna što j e 0,2% manje od 
plana za 2008. godinu. 

Najveći udjel imali su materijalni 43,5%. Slijede troškovi osoblja sa 33 ,9% zastupljenosti u 
ukupnim rashodima te ostali poslovni rashodi koji su činili 12 ,3% ukupnih rashoda. 

Amortizacija dugotrajne materijalne i nematerijalne imovine iznosila j e 145.836.784 kuna 
odnosno 9,4% ukupnih rashoda. Od toga iznosa 75.825.851 kuna j e amortizacija 
nematerijalne imovine, a 70.010.933 kuna amortizacija materijalne imovine. 

Struktura rashoda HRT-a 

Tablica 15. - u 000 kn 
RED. 

BR. 

ELEMENTI OSTVARENJE 
2007. 

PLAN 
2008. 

UDJEL 
% 

OSTVARENJE 
2008. 

UDJEL 
% 

INDEKS 
6/3 

INDEKS 
6/4 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 

11 RASHODI 1.483.989 1.549.000 100,0 1.545.183 100,0 104,1 99,8 

1. 

POSLOVNI 
RASHODI 1.463.744 1.535.000 99,1 1.530.830 99,1 104,6 99,7 

1.1. 

MATERIJALNI 
TROŠKOVI 623.592 709.000 45,8 671.858 43,5 107,7 94,8 

1.1.1. 

Troškovi sirovina 
i materijala 37.507 43.000 2,8 40.122 2,6 107,0 93,3 

1.1.2. 

Ostali vanjski 
troškovi 586.085 666.000 43,0 631.736 40,9 107,8 94,9 

1.2. 

TROŠKOVI 
OSOBLJA 482.298 490.000 31,6 523.296 33,9 108,5 106,8 

1.3. AMORTIZACIJA 144.157 142.000 9,2 145.837 9,4 101,2 102,7 

1.3.1. 

Nematerijalna 
imovina 63.226 71.000 4,6 75.826 4,9 119,9 106,8 

1.3.2. 

Materijalna 
imovina 80.931 71.000 4,6 70.011 4,5 86,5 98,6 

1.4. 

OSTALI 
POSLOVNI 
RASHODI 213.697 194.000 12,5 189.839 12,3 88,8 97,9 

2. 

FINANCIJSKI 
RASHODI 20.245 14.000 0,9 14.354 0,9 70,9 102,5 

Pojašnjenje troškova evidentirano na stavci 1.1.2. 

- Povećanje troškova otkupa domaćeg programa u 2008.g. u odnosu na 2007.g. u 
iznosu od 12.488.002 kn ili 44% odnosi se na veći broj otkupa u Dramskom 
programu (Dobre namjere, Bitange i princeze, Luda kuća). 

- Hrvatska radiotelevizija u zajedništvu s Ministarstvom kulture Republike 
Hrvatske izdvaja znatna sredstva za proizvodnju domaćeg filma. U posljednjih 5 
godina sufinancirana je proizvodnja više od 40 filmova i utrošeno je, što u novcu, 
što u tzv. „neizravnim troškovima" (filmska oprema, rekviziti, vozila, ljudi) više od 
70 milijuna kuna. 
Ukupno utrošena sredstva u 2008. godini za koprodukciju filmova koji su prošli 
na natječaju i odobreni u Ministarstvu kulture iznosila su 7,7milijuna kuna. 
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Troškovi koprodukcije manji su u 2008.g. u odnosu na 2007. g. za 5.140.434kn, 
zbog nerealiziranih planiranih projekata u 2008.g. (Baba Ilonka, Lumpijeva 
kuća, Dječje carstvo, Čovjek ispod stola, Projekt). HTV je u 2008. g. realizirala 
koprodukcije Tito, Crnci, U zemlji čudesa,, Zagrebački odrezak, Metastaze, Raj 
na zemlji, Poštar. 

Troškovi naknade za prava prikazivanja domaćeg programa manji su u 2008.g. za 
6.902.951kn zbog posebnog projekta Vila Marija, koja je realizirana 2007. g. u 
iznosu od 7.200.000kn, dok u 2008.g. ne postoji realizacija iste serije. 

Naknada za prava prikazivanja stranog programa manja je u 2008.g. u odnosu 
na 2007. g. za 2.965.604 kn. Dio troškova licenci stranog programa knjiži se kao 
amortizacija nematerijalne imovine-licence za program. 

Naknada za prava prijenosa programa-inozemstvo veća je u 2008.g. u odnosu na 
2007.g. za 38.678.233kn. Razlog veće realizacije ove vrste troška odnosi se na 
prijenos Europskog nogometnog prvenstva — Austrija/Švicarska 2008.g. u iznosu 
od 33A24.347kn. 

Amortizacija nematerijalne imovine u 2008.g. je veća nego u 2007.g. za 
12.591.744kn ili 20%. Ovu vrstu troška pratimo prema pozitivnim zakonskim 
računovodstvenim propisima, odnosno prema godinama otpisa (ugovorne 
obveze). Ovu vrstu troška treba promatrati s Naknadama za prava prikazivanja 
stranog programa-licence (licence do godinu dana). 
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STRUKTURA RASHODA PO ORGANIZACIJSKIM JEDINICAMA 

Tablica 16. - u 000 kn 

RED. 
BR. ELEMENTI HR HTV GP OIZP HRT 

1 2 3 4 5 6 7 

I. RASHODI 225.552 860.312 40.233 419.087 1.545.183 

1. POSLOVNI RASHODI 225.497 859.766 40.233 405.334 1.530.830 

1.1. 
MATERIJALNI 
TROŠKOVI 89.751 391.594 10.854 179.658 671.858 

1.1.1. 
Troškovi sirovina i 
materijala 2.170 14.894 418 22.640 40.122 

1.1.2. 
Ostali vanjski 
troškovi 87.581 376.700 10.436 157.018 631.736 

1.2. Troškovi osoblja 108.732 307.982 26.599 79.983 523.296 

1.3. Amortizacija 11.523 106.408 697 27.210 145.837 

1.4. 
Ostali poslovni 
rashodi 15.491 53.783 2.082 118.483 189.839 

2. 
FINANCIJSKI 
RASHODI 55 546 0 13.753 14.354 

*Struktura rashoda po organizacijskim jedinicama ne prikazuje troškove financiranja 
(dotacije) unutar HRT-a koji su kao element strukture rashoda prikazani u točkama 5. i 6. 
Računa dobiti i gubitka po organizacijskim jedinicama (podružnicama). 

Podaci strukture rashoda su eliminirani (konsolidirani), a postupak konsolidacije j e 
prikazan u Eliminaciji internih prihoda i rashoda. 
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PLANIRANI I OSTVARENI RASHODI 
PODRUŽNICE HRVATSKI RADIO 

Tablical7. - u 000 kn 

RED. 

BR. 

ELEMENTI OSTVARENJE 

2007. 
PLAN 

2008. 
OSTVARENJE 

2008. 
RAZLIKA 

5-3 
INDEKS 

5/3 
INDEKS 1 

5/4 i 

1 2 3 4 5 6 7 g 

1 RASHODI 223.677 223.722 225.552 1.875 100,8 100,8 , 

1. 

POSLOVNI 
RASHODI 223.612 223.672 225.497 1.885 100,8 

1 
100,8 -

1.1. Materijalni troškovi 93.796 93.426 89.751 -4.045 95,7 96 ,1 ' 

1.1.1. 

Troškovi sirovina i 
materijala 2.507 4.143 2.170 -337 86,6 52,4 

1.1.2. Ostali vanjski troškovi 91.289 89.283 87.581 -3.708 95,9 98,1 ' 

1.3. Troškovi osoblja 104.106 103.534 108.732 4.626 104,4 1 0 5 , 0 ' 

1.4. Amortizacija 13.625 12.000 11.523 -2.102 84,6 96 ,0 

1.4.1. 

Amortizacija 
nematerijalne imovine 4 0 3 -1 78,1 

1.4.2. 

Amortizacija 
materijalne imovine 13.621 12.000 11.520 -2.101 84,6 96 ,0 

1.5. Ostali poslovni rashodi 12.085 14.712 15.491 3.406 128,2 105,3 

2. 

FINANCIJSKI 
RASHODI 65 50 55 -10 84,6 110,0 

3. 

OSTALI 
(IZVANREDNI) 
RASHODI 0 0 0 0 

4. DOTACIJE 164.389 124.210 126.570 -37.819 77,0 101,9 | 

5. UKUPNI RASHODI 388.066 347.932 352.117 -35.949 90,7 101,2 1 
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TROŠKOVI PROIZVODNJE I EMITIRANJA PROGRAMA HR 

Tablica 18. - u 000 kn 

ŠIFRA RADNA JEDINICA PLAN OSTVARENJE Indeks 
ILI SAMOSTALNI ODJEL 2008. 2008. 4/3 

i 2 3 4 5 

10000 Poslovi u funkciji podružnice HR 51.341 53.545 104,3 
10011 Ravnatelj podružnice HR 935 851 91,0 
10012 Pomoćnik ravnatelja HR-a za ekonomske poslove 513 488 95,1 
10013 Glavni tajnik podružnice HR 229 218 95,2 

100 POSLOVI U FUNKCIJI PJ HRV. RADIO 53.018 55.102 103,9 
11000 Poslovi u funkciji PJ Program HR-a 8 7 -
11001 Ured Direktora Programa 903 916 101,4 
1101 Odjel Dokumentarni program 3.165 3.007 95,0 
1102 Odjel Zabavni program 4.432 4.114 92,8 
1103 Odjel Dramski program 6.723 6.638 98,7 
1104 Odjel Kultumo-znanstveni program 5.269 5.092 96,6 
1105 Odjel Obrazovni progr. i progr. za djecu 4.402 4.259 96,8 
1106 Odjel Glazbeni program 10.736 10.542 98,2 
1107 Odjel Sportski program 6.975 6.244 89,5 
1108 Odjel Lektori i spikeri 4.267 4.072 95,4 

1109 Odjel Programske službe 3.200 3.672 114,8 

110 POSLOVNA JEDINICA PROGRAM HR 50.072 48.556 97,0 

111 SAMOSTALNA RJ INFORMATIVNI PROG.HR 21.746 22.523 103,6 

114 SAMOSTALNI ODJEL GLAS HRVATSKE 14.355 14.090 98,2 

1200 POSLOVI U FUNKCIJI RJ TEHNIKA HR-A 2.439 3.238 132,8 

1240 ODJEL SNIMANJE I EMITIRANJE PROGR. 
ODJEL RAZVOJ I PRIPREMA RADIJSKE 

17.282 19.481 112,7 

1250 TEHNOLOGIJE 980 921 94,0 

1260 ODJEL NADZOR, ODRŽAVANJE IADMINIST 11.098 9.031 81,4 

120 RJ TEHNIKA HR 31.799 32.671 102,7 

1400 Odjel Radiopostaja Sljeme 5.923 5.918 99,9 

1410 Odjel Radiopostaja Dubrovnik 5.754 5.975 103,8 

1420 Odjel Radiopostaja Osijek 6.562 6.158 93,8 

1430 Odjel Radiopostaja Pula 5.997 6.126 102,2 

1440 Odjel Radiopostaja Rijeka 8.800 9.061 103,0 

1450 Odjel Radiopostaja Split 7.232 7.470 103,3 

1460 Odjel Radiopostaja Zadar 5.615 5.146 91,6 

1470 Odjel Radiopostaja Knin 1.910 1.887 98,8 

140 SAMOST. ODJELI REG. RADIOPOSTAJE 47.793 47.741 99,9 

1650 Samostalni odjel Fono odjel 4.939 4.869 98,6 

160 SAMOST. ODJEL FONO ODJEL 4.939 4.869 98,6 

UKUPNO PODRUŽNICA HRVATSKI RADIO 223.722 225.552 100,8 
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PLANIRANI I OSTVARENI RASHODI 
PODRUŽNICE HRVATSKE TELEVIZIJE 

Tablica 19. u 000 kn 

RED. ELEMENTI OSTVARENJE PLAN OSTVARENJE RAZLIKA INDEKS INDEKS 

BR. 2007. 2008. 2008. 5-3 5/3 5/4 
1 2 3 4 5 6 7 8 

1 RASHODI 765.764 863.957 860.312 94.548 112,3 99,6 

1. 

POSLOVNI 
RASHODI 764.025 863.457 859.767 95.742 112,5 99,6 

l . l . 

Materijalni 
troškovi 342.052 422.324 391.594 49.542 114,5 92,7 
Troškovi 

1.1.1. 

sirovina i 
materijala 14.351 18.047 14.894 543 103,8 82,5 

1.1.2. 

Ostali vanjski 
troškovi 327.701 404.277 376.700 48.999 115,0 93,2 

1.2. 

Troškovi 
osoblja 280.533 284.921 307.982 27.449 109,8 108,1 

1.3. Amortizacija 99.997 101.853 106.408 6.411 106,4 104,5 

1.3.1. 

Amortizacija 
nematerijalne 
imovine 62.649 70.576 75.273 12.624 120,2 106,7 

1.3.1.1. 

licence za 
program 62.443 70.338 75.034 12.591 120,2 106,7 

1.3.2. 

Amortizacija 
materijalne 
imovine 37.348 31.277 31.135 -6.213 83,4 99,5 

1.4. 

Ostali poslovni 
rashodi 41.443 54.359 53.783 12.340 129,8 98,9 

2. 

FBNANCUSKI 
RASHODI 1.739 500 546 -1.193 31,4 109,2 

3. DOTACIJE 284.496 299.965 240.506 -43.990 84,5 80,2 

4. 

UKUPNI 
RASHODI 1.050.261 1.163.921 1.100.818 50.557 104,8 94,6 
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TROŠKOVI PROIZVODNJE I EMITIRANJA P R O G R A M A HTV 

Tablica 20. - u 000 kn 

MJESTO 
TROŠKA RJ ILI SAMOSTALNI ODJEL PLAN 

2008. 
OSTVARENJE 

2008. 
INDEKS 

4/3 

i 2 3 4 5 

210 SAMOSTALNA RJ INFORMATIVNI 

PROGRAM HTV-a 35.023 37.734 107,7 

215 
POSLOVNA JEDINICA PROGRAM 
HTV-a 318.661 297.366 93,3 

2121 Odjel Zabavni program 66.436 67.363 101,4 

2123 Odjel Športski program 77.422 63.108 81,5 

2131 Odjel Dramski program 81.755 73.533 89,9 

2132 Odjel Strani program 58.325 62.278 106,8 

2133 Odjel Dokumentarni program 10.381 9.586 92,3 

2142 Odjel Znanstveno obrazovni program 4.122 4.283 103,9 

2143 Odjel Program za kulturu 5.515 5.646 102,4 

2144 Odjel Program religijske kulture 3.043 2.765 90,9 

2145 Odjel Program za djecu i mlade 11.662 8.804 75,5 

229 Samostalni Odjel Programske službe 1.601 1.386 86,6 

230 Produkcija marketinga 655 467 71,3 

Posebni projekti 63.379 54.583 86,1 

21241 EURO 2008. 49.479 42.893 86,7 

21245 PEKING 2008. 13.900 11.690 84,1 

20000 

Poslovi u funkciji Podružnice HTV-a 
(ukalkulirani troškovi proizvodnje 
programa) 0 0 

230 
RJ PROIZVODNJA PROGRAMA 
HTV-a 

(Tehničke usluge vanjskih ekipa) 1.172 935 79,8 

240 
RJ Tehnika HTV - vanjska suradnja 
HDFD 464 0 _ 

UKUPNO TROŠKOVI PROIZVODNJE 
HTV 420.956 392.462 93,2 
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PLANIRANI I OSTVARENI R A S HOD I 
PODRUŽNICE GLAZBENA P R O I Z V O D N J A 

Tablica 2 1 . - u 000 kn 

RED. 

BR. 

ELEMENTI OSTVARENJE 

2007. 

PLAN 

2008. 

OSTVARENJE 

2008. 

RAZLIKA 

5-4 

INDEKS 

S/3 

INDEKS | 

5/4 

1 2 3 4 5 6 7 8 

I RASHODI 36.808 36.188 40.233 4.045 109,3 111,2 

1. POSLOVNI RASHODI 36.807 36.188 40.233 4.045 109,3 111,2 ' 

1.1. Materijalni troškovi 10.245 9.005 10.854 1.849 105,9 120,5 

1.1.1. 
Troškovi sirovina i 
materijala 241 370 401 31 166,4 108,4 ' 

1.1.2. Ostali vanjski troškovi 10.004 8.635 10.436 1.801 104,3 120,9 

1.2. Troškovi osoblja 23.801 23.919 26.599 2.680 111,8 1 1 1 , 2 , 
1.3. Amortizacija 697 700 697 -3 99,9 99 ,5 1 

1.4. Ostali poslovni rashod 2.064 2.564 2.082 -482 100,9 81 ,2 1 

2. 
FINANCIJSKI 
RASHODI 1 0 0 0 

1 

- 1 

3. D O T A C U A 21.038 22.455 17.788 -4.667 84,6 79,2 | 

4. UKUPNI RASHODI 57.846 58.642 58.020 -622 100,3 9 8 , 9 , 

Pojašnjenje troškova: 

Prekoračenje na stavci 1.1.2. Ostali vanjski troškovi odnose se na 
stalne i povremene najamnine prostora 

Simfonijski orkestar cijelu godinu djeluje u KD Vatroslava Lisinskog a Zbor HRT-a u 
Obrtničkom domu zbog čega je iznos najamnine prostora već niz godina visok jer niti 

jedan od ta dva ansambla ne može djelovati u prostorima HRT-a. 
Osim tih stalnih najamnina GP kao nositelj projekta pokriva troškove i drugih zakupa za 
HRT-oveprojekte (Cibona, HNK, Bundek, Dom sportova, Arena i si) 

autorski honorari 
Do prekoračenja u stavkama autorskih honorara dolazi zbog nepopunjenosti svih 
ansambala gdje je gotovo 30% članova vanjskih, a ne zaposlenika HRT-a. Taj se trend 
svake godine pojačava budući najbolji muzičari odlaze mahom na Muzičku akademiju ili 
Zagrebačku filharmoniju (zbog boljih uvjeta rada i boljih primanja) te ostaju kao vanjski 
honorarni glazbenici na HRT-u jer audicijama ne možemo popuniti ta radna mjesta 
dovoljno kvalitetnim glazbenicima. 

Stavka 1.2. Troškovi osoblja povećani su iz razloga što su 2008. godine sve izvođačke 
djelatnosti koje su do tada plaćane izvođačkim ugovorima te su teretile stavku vanjske 
suradnje od 2008. počele isplaćivati dodacima Ugovorima o radu. Budući se radilo 
najvećim dijelom o projektima za HTV (Zvijezde pjevaju, Ples sa zvijezdama, Evrgreen 
show, Porin, Svirci moji, Božić i Ciboni i si) trošak se povećao na plaćama GP a smanjio 
se na vanjskoj suradnji TV-a. 
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TROŠKOVI PROIZVODNJE PROGRAMA GP 

Tablica 22. - u 000 kn 

MJESTO ODJELI PLAN OSTVARENJE INDEKS 
TROŠKA 2008. 2008. 4/3 

i 2 3 4 5 

40000 Zajednički troškovi Odjela GP 5.380 4.875 90,6 

41000 Simfonijski orkestar HRT-a 16.305 19.079 117,0 

42000 Mješoviti zbor HRT-a 6.832 8.328 121,9 

42020 Komorna glazba 113 63 55,8 

43000 Big Band HRT-a 4.100 4.440 108,3 

43020 Mali ansambli zabavne glazbe 109 82 75,2 

44000 Tamburaški orkestar GP-a 3.349 3.364 100,4 

I UKUPNO PODRUŽNICA GP 36.187 40.232 111,2 
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PLANIRANI I OSTVARENI RASHODI 
PJ OIZP 

Tablica 23 u 000 kn 

Red. 
br. 

ELEMENTI OSTVARENJE 

2007. 

PLAN 

2008. 

OSTVARENJE 

2008. 
RAZLIKA 

5-4 
INDEKS 

5/3 
INDEKS 

5/4 
1 2 3 4 5 6 7 8 

I RASHODI 457.740 424.634 419.087 -5.547,0 91,6 98,7 

1. 
POSLOVNI 
RASHODI 439.299 411.444 405.334 -6.110,0 92,3 98,5 

1.1. 
Materijalni 
troškovi 177.329 184.813 179.658 -5.155,0 101,3 97,2 

1.1.1. 

Troškovi 
materijala i 
sirovina 20.408 20.859 22.640 1.781,0 110,9 108,5 

1.1.2. 
Ostali vanjski 
troškovi 156.921 163.954 157.018 -6.936,0 100,1 95,8 

1.2. Troškovi osoblja 73.857 76.830 79.983 3.153,0 108,3 104,1 

1.3. Amortizacija 29.838 27.300 27.210 -90,0 91,2 99,7 

1.3.1. 

Amortizacija 
nematerijalne 
imovine 573 551 551 0,0 96,2 100,0 

1.3.2. 

Amortizacija 
materijalne 
imovine 29.265 26.749 26.659 -90,0 91,1 99,7 

1.4. 
Ostali poslovni 
rashodi 158.275 122.501 118.483 -4.018,0 74,9 96,7 

2. 
FINANCIJSKI 
RASHODI 18.441 13.190 13.753 563,0 74,6 104,3 
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HRVATSKA RADIOTELEVIZIJA 
PLANIRANI I OSTVARENI FINANCIJSKI RASHODI 

Tablica 24. - u 000 kn 

KONTO RASHODI PLAN 
2008. 

OSTVARENJE 
2008. 

INDEKS 
4/3 

2 3 4 5 

FINANCIJSKI RASHODI 

72100 Redovne kamate 9.690 9.096 93,9 

72103 Zatezne kamate 1.200 301 25,1 

72111 
Kamate za zakašnjelo plaćanje po 
zapisniku 300 0 

72200 Negativne tečajne razlike 1) 2.550 4.946 194,0 

72204 
Negativne tečajne razlike po osnovi 
prodaje stanova 0 11 

UKUPNO 13.740 14.354 104,5 

Pojašnjenje: 

1) Financijski rashodi ostvareni su u iznosu od 14.354 tisuća kuna ili 4,5% više od 
plana. 
Najveći ostvareni rashodi su negativne tečajne razlike Zakonska obveza svođenja 
na tečaj valute koje su veće za 94% u odnosu na planirane. 
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PODRUŽNICA HRVATSKI RADIO 
PLANIRANI I OSTVARENI FINANCIJSKI RASHODI 

Tablica 25. - u 000 kn 

KONTO RASHODI PLAN OSTVARENJE INDEKS 

2008. 2008. 4/3 
i 2 4 5 

FINANCUSKI RASHODI 

72200 Negativne tečajne razlike 50 55 110,0 
UKUPNO FINANCUSKI 
RASHODI 50 55 110,0 
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PODRUŽNICA HRVATSKA T E L E V I Z I J A 
PLANIRANI I OSTVARENI F I N A N C I J S K I RASHODI 

Tabl ica26. - u 0 0 0 k n 

KONTO RASHODI PLAN OSTVARENJE INDEKS 

2008. 2008. 4/3 
i 2 3 4 5 

FINANCIJSKI RASHODI 
72100 Redovne kamate 0 1 -
72103 Zatezne kamate 0 10 -
72200 Negativne tečajne razlike 500 535 107,0 

UKUPNO FINANCIJSKI RASHODI 500 546 109,2 
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PJ OPĆI I ZAJEDNIČKI POSLOVI 
PLANIRANI I OSTVARENI FINANCIJSKI RASHODI 

Tablica 27. - u 000 kn 

KONTO RASHODI PLAN OSTVARENJE INDEKS 

2008. 2008. 4/3 
i 2 3 4 5 

FINANCUSKI RASHODI 

72100 Redovne kamate 9.690 9.096 93,9 

72103 Zatezne kamate 1.200 290 24,2 

72111 
Kamate za zakašnjelo plaćanje po 
zapisniku 300 0 

72200 Negativne tečajne razlike 2.000 4.356 217,8 

72204 
Negativne tečajne razlike po osnovi 
prodaje stanova 0 11 

UKUPNO 13.190 13.753 104,3 
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AMORTIZACIJA MATERIJALNE IMOVINE 

Amortizacija materijalne imovine ostvarena j e u iznosu od 70.010.933 kuna, što j e 1,0% 
manje od plana za 2008. godinu (70.726.510 kuna). 

Tablica 28. - u 000 kuna 
RED. 
BR. AMORTIZACIJSKA SKUPINA PLAN 

2008. 
OSTVARENJE 

2008. 
INDEKS 

4/3 
i 2 3 4 5 

1. Građevinski objekti 16.117 16.217 100,6 
2. Postrojenja i oprema 40.521 41.676 102,9 

3. 
Alati, namještaj i prijevozna 
sredstva 14.088 12.118 86,1 

4. Ostala materijalna imovina 0 0 -
UKUPNO 70.726 70.011 99,0 

AMORTIZACIJA NEMATERIJALNE IMOVINE 

Ostvarenje amortizacije nematerijalne imovine 

Tablica 29. - u 000 kuna 
RED. 
BR. NAZIV PLAN 

2008. 
OSTVARENJE 

2008. 
INDEKS 

4/3 
i 2 3 4 5 

1. Informativni program 307 252 82,1 

2. Zabavni program 819 928 113,3 

3. Športski program 0 48 _ 

4. Dramski program 18.310 18.341 100,2 

5. Strani program 50.902 55.261 108,6 

6. Dokumentarni program 0 89 -
7. Program za kulturu 0 118 -

8. 
Ostala nematerijalna imovina 
HRT-a 789 789 100,0 

UKUPNO 71.127 75.826 106,6 
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STUPANJ OTPISANOSTI NEMATERIJALNE I MATERIJALNE IMOVINE 
NA DAN 31.12.2008. 

Tablica 30. u kunama 

RED. 
BR. AMORT. GRUPA 

NABAVNA 
VRIJEDNOST 

ISPRAVAK 
VRIJEDNOSTI 

SADAŠNJA 
VRIJEDNOST 

STUPANJ 
OTPISAN. 

UDIO 
% 

1 2 3 4 5 6 7 

1. Nematerijalna imovina 222.274.058 89.686.211 132.587.847 40,35 100,00 

1.1. 
Licence 
(poslovni sustavi) 4.914.464 3.122.318 1.792.146 63,53 1,35 

1.2. Licence za program 211.757.394 85.894.329 125.863.065 40,56 94,93 
1.3. Ulaganje u tuđa O.S. 709.053 669.564 39.489 0 0,03 

1.4. 
Nematerijalna imovina 
u pripremi - licence 4.893.147 0 4.893.147 0 3,69 

2. Materijalna imovina 1.292.577.111 796.980.653 495.596.458 61,66 100,00 
2.1. Građ.objekti 656.229.576 255.279.424 400.950.152 38,90 80,91 
2.2. Postrojenja i oprema 467.661.085 422.681.621 44.979.464 90,38 9,09 

2.3. 
Alat, namještaj i 
transportna sredstva 167.754.965 118.151.331 49.603.634 70,43 10,01 

2.4. Ostala materijalna imovina 931.485 868.277 63.208 93,21 0,01 
Ukupno (1+2): 1.514.851.169 886.666.864 628.184305 58,53 

64 



B) IMOVINA KAPITAL I OBVEZE 

Bilanca j e sustavni pregled imovine, kapitala i obveza. Ona j e dvostrani pregled, te se n a 
strani Aktive prikazuje imovina (sredstva), a na strani Pasive kapital i obveze (izvori 
sredstava). Slijedi pregled strukture Bilance HRT-a na dan 3 1 . prosinca 2008. godine 

BILANCA 
Tablica 32. -u 000 kn 

AKTIVA 2007. 2008. 

1. DUGOTRAJNA IMOVINA 713.067 675.858 
1.1. Nematerijalna imovina 132.797 132.588 
1.2. Materijalna imovina 535.109 506.690 
1.3. Dugotrajna financijska imovina 45.159 36.578 
1.4. Potraživanja 2 2 

2. KRATKOTRAJNA IMOVINA 298.166 306.277 
2.1. Zalihe 19.929 19.040 
2.2. Potraživanja 188.353 242.489 
2.3. Kratkotrajna financijska imovina 9.708 9.215 
2.4. Novac u banci i blagajni 80.177 35.534 

3. PLAĆENI TROŠKOVI BUDUĆEG RAZDOBLJA I OBRAČ. PR 58.935 35.005 
UKUPNA AKTIVA 1.070.169 1.017.141 
IZVANBILANCNI ZAPISI 292.633 345.438 

PASIVA 
4. KAPITAL I REZERVE 446.971 439.636 

4.1. Temeljni (upisani kapital) 508.684 508.684 
4.2. Rezerve 0 -7.469 
4.3. Preneseni gubitak 62.979 61.712 
4.4. Dobit poslovne godine 1.267 134 
4.5. Gubitak poslovne godine 0 0 

5. REZERVIRANJA 80.785 41.731 
6. DUGOROČNE OBVEZE 162.277 119.865 

6.1. Obveze po osnovi zajmova 8.919 8.364 
6.2. Obveze prema bankama i dr. financijskim institucijama 153.358 111.502 
6.3.Obveze prema dobavljačima (vjerovnicima) 0 0 

7. KRATKOROČNE OBVEZE 324.282 387.293 
7.1. Obveze prema povezanim poduzećima 0 0 
7.2. Obveze za zajmove, depozite i slično 90 56 
7.3. Obveze prema bankama i dr. financijskim institucijama 30.000 30.000 
7.4. Obveze za predujmove 41.390 41.137 
7.4. Obveze prema dobavljačima 164.363 220.241 
7.5. Obveze prema zaposlenima 21.781 26.160 
7.6. Obveze za por.dopr.i druge pristojbe 47.723 49.266 
7.7. Ostale kratkoročne obveze 18.934 20.432 

8. ODGOĐENO PLAĆANJE TROŠKOVA 1 PRIHOD BUD. RAZ. 55.855 28.616 
UKUPNO PASrVA 1.070.169 1.017.141 

6. IZVANBILANCNI ZAPISI 292.633 345.438 
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V. POKAZATELJI USPJEŠNOSTI POSLOVANJA ZA 2008. GODINU 

U nastavku dajemo i sve pokazatelje kojima se može iskazati poslovanje HRT, kao i stanje 
njezine imovine, potraživanja i obveze. Kako pokazatelji aktivnosti imaju u brojniku 
ukupne prihode, radi boljih iskazivanja komparativnih pokazatelja uzeli smo trend 
poslovanja tijekom cijele 2007. godine. 

Tablica 33. 
Naziv Ostvarenje 

2007. 
Ostvarenje 

2008. 
Poželjna 
veličina 

POKAZATELJI LIKVIDNOSTI 1) 
Koeficijent tekuće likvidnosti (KTL) 1,10 0,88 2 
Koeficijent financijske stabilnosti (KFS) 1,17 1,21 < 1 
POKAZATELJI ZADUŽENOSTI 2) 
Koeficijent zaduženosti (KZ) 1,47 1,58 < 0,50 
Koeficijent vlastitog financiranja (KVF) 0,60 0,57 > 0,50 
Koeficijent financiranja (KF) 0,80 0,91 što manje 

POKAZATELJI AKTIVNOSTI 3) 
Koeficijent obrta ukupne imovine (KO ui) 1,47 1,58 što veći 
Koeficijent obrta kratkotrajne imovine (KO ki) 4,17 4,54 što veći 
Koeficijent obrta dugotrajne imovine (KO di) 2,09 2,29 što veći 
Koeficijent obrta potraživanja (KO p) 9,90 8,60 što veći 
Trajanje naplate potraživanja (TNP) 37 43 
POKAZATELJI EKONOMIČNOSTI 4) 
Ekonomičnost ukupnog poslovanja (E u) 1,00 1,00 > 1 
Ekonomičnost posl. prihoda i rashoda (E p) 1,01 1,00 > 1 

OCJENA LIKVIDNOSTI 

Likvidnost poslovanja predstavlja najvažniju upravljačku veličinu, jer j e riječ o ekonomski 
i pravno definiranom kriteriju opstanka. 

Likvidnost j e sposobnost imovine poduzeća da cirkulira u poslovnom procesu bez zastoja, 
u planiranom opsegu i planiranoj dinamici, a da podmiruje obveze. 

Likvidnost poslovanja HRT-a pratimo na temelju koeficijenata likvidnosti, a izračunavaju 
se na temelju stanja i odnosa kratkotrajne imovine i kratkoročnih obveza. 

Na temelju podataka iz Bilance na dan 3 1 . prosinca 2008. godine koeficijenti likvidnosti, 
koji se izračunavaju kao odnos kratkotrajne imovine i kraucoročnih obveza pokazuju da u 
2008. godini tekuća likvidnost ima pad odnosno povećava se nelikvidnost u odnosu na 
2007. godinu. Takvo stanje potvrđuje i koeficijent financijske stabilnosti. U odnosu na 
stanje recesije te nelikvidnosti u okruženju u kojem HRT posluje poteškoće u likvidnosti 
imat će utjecaj u narednom obračunskom razdoblju. 
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pokazatelji likvidnosti 
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V I . Z A P O S L E N I C I 

Hrvatska j e radiotelevizija svoje programske zadaće u 2008. godini realizirala s prosječno 
3.650 zaposlenika. Na dan 31 . prosinca 2008. godine HRT j e imala 3.674 zaposlenika. 
Stanje broja zaposlenih 3 1 . prosinca 2008. godine j e za 45 zaposlenika ili 1,2% veće od 

glamranog broja za cijelu 2008. godinu. U odnosu prema stanju 3 1 . prosinca 2007. godine, 
roj zaposlenika se do 31 .prosinca 2008. povećao za 45. 

Z A P O S L E N I 

Planiran i ostvaren broj zaposlenika u HRT-u dajemo u slijedećoj tabeli: 

Tablica 34. 

RED. 
BR. PODRUŽNICA/PJ 

BROJ 
ZAPOSL. 
NA DAN 

31.12.2007. 
( 1 . 1 . 2 0 0 8 . ) 

PLAN 
2008. 

BROJ 
ZAPOSL. 
NA DAN 

31.12.2008. 

INDEKS 
5/3 

INDEKS 
5/4 

i 2 3 4 s 6 7 

1. Hrvatski radio 720 721 718 99,7 99,6 
2. Hrvatska televizija 2.123 2.118 2.158 101,6 101,9 

3. 
Glazbena 
proizvodnja HRT-a 172 173 178 103,5 102,9 

4. 
Opći i zajednički 
poslovi HRT-a 614 617 620 101,0 100,5 

UKUPNO 3.629 3.629 3.674 101,2 101,2 

Prosječan staž zaposlenika Hrvatske radiotelevizije u 2008. godini bio j e 18 godina dok j e 
prosječna dob zaposlenika bila 43 godine i 3 mjeseca. 

Od ukupnog broja zaposlenika 1.489 ili 4 1 % su žene, a 2.185 ili 5 9 % su muškarci. 

Ukupno se broj zaposlenika za razdoblje od 1.1.2008. do 31,12.2008. u Hrvatskoj 
radioteleviziji povećao za 45. Pritom je najveće povećanje bilo u HTV-u -
zaposleno je 35 novih zaposlenika, te u GP-u - 6 zaposlenika. U HR-u broj 
zaposlenika se smanjio za 2, a u PJ OIZP, povećao za 6. 
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Odsjek za izobrazbu kadrova HRT-a 

Stručno usavršavanje zaposlenika HRT-a čiji j e cilj kontinuirana nadgradnja znanja i 
vještina za profesionalniji i kreativniji učinak svih sudionika procesa provodilo se u 2008. 
godini kroz: 

- specijalističke tečajeve u zemlji i inozemstvu za stjecanje novih znanja i vještina 
u korištenju novih tehnologija i novih alata, 

- edukacijske programe za skupine radnika u suradnji s visoko obrazovnim 
institucijama radi stjecanja stručnih znanja najviših obrazovnih standarda, od 
posebnog interesa i važnosti za HRT, 

- interne novinarske radionice, 

računalne tečajeve, 

- prekvalifikacije, 

- polaganje stručnih ispita (certificiranje), 

- poslijediplomske sveučilišne studije i poslijediplomske specijalističke studije, 

- razmjenu znanja i iskustava na predavanjima, konferencijama i radionicama u 
suradnji s međunarodnim udrugama javnih radiotelevizija (EBU, CIRCOM, 
drugi europski rtv servisi). 

Od listopada do prosinca 2008., osim provođenja planiranih aktivnosti, rađene su pripreme 
za osnivanje (do usvajanja novog unutrašnjeg ustroja HRT-a) privremene organizacijske 
jedinice EDUKACLTSKI CENTAR s ciljem uspostave učinkovitog internog obrazovnog 
sustava, te se poslovi u 2009. obavljaju u sklopu tog centra. 

Tablica 35. 

Organizacijska jedinica 
Planir. 

radnici u 
2008. 

Realizacija 
(rebalans) 

Planirana 
sredstva 

Realizacija 

Hrvatska televizija 317 298 1.058,872 630.559 
Hrvatski radio 8 7 159.916 107.501 
OIZP 73 73 286.220 195.251 
Organizacijske jedinice pri 
ravnatelju 0 1 0 64.800 
Obveze temeljem Plana 
iz 2007.g. 12 12 82.445 82.445 
Obveze iz prethodnih 
godina 5 5 52.547 36.856 
SVEUKUPNO 415 396 1.640.000 1.117.412 

Sredstva za školovanje i stručno usavršavanje zaposlenika bila su osigurana u visini plana 
potreba na teret troškova tekućeg poslovanja. Potrebna sredstava za izobrazbu u 2008. 
godini iznosila su 1,6 milijuna kuna a ostvarena su u iznosu od 1,1 milijuna kuna. Do 3 1 . 
prosinca 2008. na razne vrste stručnog usavršavanja upućeno j e 396 zaposlenika od 
planiranih 415. 
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KRETANJE BROJA ZAPOSLENIKA HRT-a 
ZA RAZDOBLJE OD 1.1.2008. DO 31.12.2008. G O D I N E 

Tablica 36. 
HRVATSKI 

RADIO 
HRVATSKA 
TELEVIZIJA 

GLAZBENA 
PROIZVODNJA 

HRT-a 

OPCII 
ZAJEDNIČKI 

POSLOVI HRT-a 

HRT 

01.01.2008. 720 2.123 172 614 3.629 

31.01.2008. 719 2.117 172 614 3.622 

| 29.02.2008. 719 2.120 170 616 3.625 

31.03.2008. 718 2.122 173 617 3.630 

i 30.04.2008. 716 2.129 176 620 3.641 

31.05.2008. 716 2.145 176 622 3.659 

30.06.2008. 714 2.151 177 619 3.661 

31.07.2008. 713 2.154 175 617 3.659 | 

| 31.08.2008. 712 2.150 175 618 3.655 | 

| 31.09.2008. 710 2.151 179 619 3.659 j 

| 31.10.2008. 708 2.150 177 620 3.655 

30.11.2008. 721 2.146 177 619 3.663 

31.12.2008. 718 2.158 178 620 3.674 
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PODRUŽNICA HRVATSKI RADIO 
BROJ ZAPOSLENIKA NA DAN 01.01.2008.1 31.12.2008. 

ŠIFRA RADNA JEDINICA 
ILI SAMOSTALNI ODJEL 

01.01.2008. 31.12.2008. Razlika 
4-3 

1 2 3 4 5 

1000 'oslovi u funkciji podružnice Hrvatski radio 0 1 0 
1001 Ured Ravnatelja podružnice Hrvatski radio 4 4 0 

POSLOVI U FUNKCIJI PJ HRV. RADIO 4 5 0 
1100 Poslovi u funkciji PJ Program HR-a 2 3 1 
1101 Odjel Dokumentarni program 14 12 -2 
1102 Odjel Zabavni program 16 16 0 
1103 Odjel Dramski program 24 23 -1 
1104 Odjel Kulturno-znanstveni program 16 17 1 
1105 Odjel Obrazovni progr. i progr. za djecu 20 20 0 
1106 Odjel Glazbeni program 40 40 0 
1107 Odjel Športski program 10 10 0 
1108 Odjel Lektori i spikeri 22 21 -1 
1109 Odjel Programske službe 31 32 l 

POSLOVNA JEDINICA PROGRAM HR 195 194 -1 
SAMOSTALNA RJ INFORMATIVNI PROGRAM 

111 HR-A 94 91 -3 
114 SAMOSTALNI ODJEL GLAS HRVATSKE 5 5 0 

1200 POSLOVI U FUNKCIJI RJ TEHNIKA HR-A 3 2 -1 
1240 ODJEL SNIMANJE I EMITIRANJE PROGRAMA 

ODJEL RAZVOJ I PRIPREMA RADLISKE 
112 110 -2 

1250 TEHNOLOGIJE 5 4 -1 
1260 ODJEL NADZOR, ODRŽAVANJE IADMINIST 31 31 0 

120 RJ TEHNIKA HR 151 147 -4 

1400 Odjel Radiopostaja Sljeme 29 28 -1 

1410 Odjel Radiopostaja Dubrovnik 30 31 1 

1420 Odjel Radiopostaja Osijek 33 34 1 

1430 Odjel Radiopostaja Pula 31 33 2 

1440 Odjel Radiopostaja Rijeka 40 43 3 

1450 Odjel Radiopostaja Split 34 35 1 

1460 Odjel Radiopostaja Zadar 26 27 1 

1470 Odjel Radiopostaja Knin 12 12 0 

SAMOST. ODJELI REGIONALNE 
RADIOPOSTAJE 235 243 8 

1650 Samostalni odjel Fono odjel 36 33 -3 

SAMOST. ODJEL FONO ODJEL 36 33 -3 

UKUPNO PODRUŽNICA HRVATSKI RADIO 720 718 -2 

Tablica 37. 



PODRUŽNICA HRVATSKA TELEVIZIJA 
BROJ ZAPOSLENIKA NA DAN 1.1.2008.131.12.2008. 

Tablica 38. 

MJESTO 
TROŠKA RJ ILI SAMOSTALNI ODJEL 1.1.2008. 31.12.2008. 

RAZLIKA 
4-3 

l 2 3 4 5 

2000 'oslovi u funkciji HTV-a 3 7 4 

SAMOSTALNA RJ INFORMATIVNI 
210 PROGRAM HTV-a 332 383 51 j 

215 POSLOVNA JEDINICA PROGRAM HTV-a 230 208 -22 

2150 'oslovi u funkciji PJ program HTV-a 6 4 -2 ' 

2121 Odjel Zabavni program 29 65 36 | 
2123 Odjel Športski program 14 14 0 
2131 Odjel Dramski program 8 8 0 1 

2132 Odjel Strani program 14 14 0 | 
2133 Odjel Dokumentarni program 32 36 4 1 

2142 Odjel Znanstveno obrazovni program 17 17 0 | 
2143 Odjel Program za kulturu 24 23 -1 
2144 Odjel Program religijske kulture 9 8 -1 1 
2145 Odjel Program za djecu i mlade 20 19 -1 
2146 Odjel Program mozaičkih emisija 57 0 -57 
227 Samostalni Odjel Dizajn servis 34 34 0 
228 Samostalni Odjel Satelitski program HTV-a 2 2 0 
229 Samostalni Odjel Programske službe 75 78 3 

RJ PROIZVODNJA PROGRAMA HTV-a 
230 (PRODUKCUA HTV-a) 288 286 -2 

2300,2301 
2303,2310 Odjeli Proizvodnje programa HTV 276 274 -2 

2320 Odjel Plan. i praćenje proizv. programa HTV-a 12 12 0 
237 RJ SCENOGRAFIJA HTV-a 139 136 -3 
240 RJ TEHNIKA HTV-a 950 955 5 

2400 Odjel Snimanje 516 523 7 
2410 Odjel TV centrala i odvijanje prog. 223 222 -1 
2420 Odjel Rasvjete 158 155 -3 
2430 Odjel Održavanja opreme 31 31 0 

2440 Zajednički poslovi Tehnike 2 3 1 

2460 Odjel Filmski laboratorij i pogon projekcije i 
filmski montažni stol 9 8 -1 

2470 Odjel Razvoj i investicije 1 1 0 

2480 Odjel Potpora i nadzor digitalne proizvodnje 10 12 2 

251 RJ INDOK HTV-a 70 69 -1 

UKUPNO PODRUŽNICA HTV 2.123 2.158 35 
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PODRUŽNICA GLAZBENA PROIZVODNJA 
BROJ ZAPOSLENIKA NA DAN 01.01.2008.1 31.12.2008. 

Tablica 39. 

MJESTO 
TROŠKA ODJELI 1.1.2008. 31.12.2008. 

RAZLIKA 
4-3 

i 2 3 4 5 

40000 Zajednički troškovi Odjela GP 15 15 0 
41000 Simfonijski orkestar HRT-a 79 82 3 
42000 Mješoviti zbor HRT-a 43 46 3 
42020 Komorna glazba 1 1 0 
43000 Big Band HRT-a 16 16 0 
43020 Mali ansambli zabavne glazbe 1 1 0 
44000 Tamburaški orkestar HRT-a 17 17 0 

UKUPNO PODRUŽNICA GP 172 178 6 



VII. PLAĆE I NAKNADE 

Pregled planiranih i ostvarenih troškova zaposlenika HRT-a 

Tablica 41. u 000 kuna 
RED. 
BR. 

NAZIV OSTVARENJE 
2007. 

PLAN 
2008. 

OSTVARENJE 
2008. 

INDEKS 
5/3 

INDEKS 
5/4 

i 2 3 4 5 6 7 

l . Plaće 397.638 403.000 434.105 109,2 107,7 
2. Doprinosi na plaće 68.404 69.000 74.675 109,2 108,2 

3. 

Ostala materijalna prava 
iz kolektivnog ugovora 16.256 18.000 14.516 89,3 80,6 
TROŠKOVI 
ZAPOSLENIKA 482.298 490.000 523.296 108,5 106,8 

Ukupan trošak zaposlenika HRT-a za 2008. godinu iznosio j e 523,3 milijuna kuna ili 6 ,8% 
više od planiranoga. 

- Na bruto plaće se odnosi 377,3 miL kn ili 72,1%, na topli obrok 28,0 miL kn ili 
5,3%, na regres , božićnicu i jubilarne nagrade (oporezivi i neoporezivi iznosi) 
40,1 miL kn ili 7,7%, na doprinose na plaću 74,7 miL kn ili 14,3% i 3,2 miL kn ili 
0,6% odnosi se na ostala materijalna prava radnika (otpremnine, potpore 
radnicima, prigodni pokloni za djecu i dr.), 

- Prosječna bruto plaća (bez doprinosa na plaću) je 10.190 kn, a neto 6.745 kn s 
regresom i božićnicom - neto plaća bez regresa i božićnice iznosi 6.383 kune, 

U skladu s Kolektivnim ugovorom iz 2008. godine došlo je do provedbe korekcije 
najnižih plaća do određenog koeficijenta što znači da su zaposlenici HRT-a 
(odredba se ne odnosi na rukovoditelje) za svaku godinu rada u HRT-u ostvarili 
indeks povećanja između 0,10% do 0,35% vrijednosti osnovnog koeficijenta 
radnog mjesta. Od 1. listopada 2008. godine primijenjen je i sustav horizontalnog 
nagrađivanja zaposlenika. 
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PJ OPĆI I ZAJEDNIČKI POSLOVI 
BROJ RADNIKA NA DAN 01.01.2008.131.12.2008. 

Tablica 40. 

ŠIFRA RJ ILI SAMOSTALNI ODJEL 01.01.2008. 31.12.2008. 
RAZLIKA 

4-3 
i 2 3 4 5 

505 Ured ravnatelja HRT 16 24 8 
550 RJ Međunarodni poslovi HRT 15 16 1 
551 RJ Pravni i kadrovski poslovi 29 29 0 

552 
RJ Odnosi s javnošću i promocija 
medija 1 1 0 

553 Odjel Interne revizije 4 4 0 

1. UKUPNO: 65 74 9 

ŠIFRA RJ ILI SAMOSTALNI ODJEL 01.01.2008. 31.12.2008. 
RAZLIKA 

4-3 
i 2 3 4 5 

PJ OPĆI I ZAJEDNIČKI POSLOVI 

501 Ured rukovoditelja PJ OIZP 2 2 0 

554 
RJ Financije,Računovodstvo,Plan 
i analiza 60 59 -1 

555 RJ Komercijalni poslovi HRT 27 31 4 

556 
RJ Izgradnja i održavanje 
objekata 63 60 -3 

557 RJ Opći poslovi 107 107 0 

560 
Zjednički tr. RJ Marketing i RTV 
Pristojba 2 3 1 

561 Odjel Marketing HR 23 23 0 

562 Odjel Marketing HTV 17 15 -2 

563 Odjel istraž.i prom. Medija 7 7 0 
564 Odjel RTV Pristojbe 86 87 1 

591 Samostalni odjel Informatika 67 65 -2 

592 
Samostalni odjel 
Telekomunikacij e 39 41 2 

593 Samostalni odjel Transport HRT 49 46 -3 

2. UKUPNO PJ OIZP 549 546 -3 

3. SVEUKUPNO 614 620 6 
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IZVJEŠĆE O NOVČANOM TIJEKU 
od 01.01. do 31.12.2008. i isto razdoblje prošle godine 

Tablica 42. 
Ozn. 
Poz. NAZIV POZICIJE 2007. 2008. 

1 2 3 4 

NOVČANI TIJEK OD POSLOVNIH AKTIVNOSTI 
1. Novčani primitci od kupaca 1.496.287 1.523.013 
2. Novčani primitci od tantijema, naknada, provizija i slično 0 0 
3. Novčani primitci od osiguranja za naknadu šteta 862 1.057 
4. Novčani primitci s osnove povrata poreza 0 0 
5. Ostali novčani primitci 6.782 9.983 

I. Ukupno novčani primitci od poslovnih aktivnosti (1 do 5) 1.503.931 1.534.053 

1. Novčani izdatci dobavljačima 647.198 655.590 
2. Novčani izdatci za zaposlene 319.515 344.539 
3. Novčani izdatci za osiguranje za naknade šteta 0 0 
4. Novčani izdatci za kamate 634 1.472 
5. Novčani izdatci za poreze 249.890 263.974 
6. Ostali novčani izdatci 153.130 153.801 
II. Ukupno novčani izdatci od poslovnih aktivnosti (1 do 6) 1.370.367 1.419.377 

A. NETO NOVČANI TIJEK OD POSLOVNIH 
AKTIVNOSTI (I.-II.) 133.564 114.677 

NOVČANI TIJEK OD INVESTICIJSKIH 
AKTIVNOSTI 

1. Novčani primitci od prodaje dugotrajne materijalne i 
nematerijalne imovine 0 624 

2. Novčani primitci od prodaje vlasničkih i dužničkih 
instrumenata 2.172 1.983 

3. Novčani primitci od kamata 0 0 
4. Novčani primitci od dividendi 0 0 
5. Ostali novčani primitci od investicijskih aktivnosti 0 0 

III. Ukupno novčani primitci od investicijskih aktivnosti 
(1 do 5) 2.172 2.607 

1. Novčani izdatci za kupnju dugotrajne mater, i nemater. 
Imov. 113.090 111.563 

2. Novčani izdatci za stjecanje vlasničkih i dužničkih 
financijskih instrumenata 617 578 

3. Ostali novčani izdatci od investicijskih aktivnosti 0 0 
IV. Ukupno novčani izdatci od investicijskih aktivnosti (1 do 3) 113.706 112.141 

B. NETO NOVČANI TIJEK OD INVESTICIJSKIH 
AKTIVNOSTI (III.-IV.) -111.534 -109.534 

NOVČANI TIJEK OD FINANCIJSKIH AKTIVNOSTI 

1. 
Novčani primitci od izdavanja vlasničkih i dužničkih 
financijskih instrumenata 0 0 

2. Novčani primitci od glavnice kredita, zadužnica, pozajmica i 
drugih posudbi 30.000 0 

3. Ostali novčani primici 39.787 992 
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Ozn. 
Poz. NAZIV POZICIJE 2007. 2008. 

1 2 3 4 

V. Ukupno novčani primitci od financijskih aktivnosti (1 do 3) 69.787 992 
1. Novčani izdatci za otplatu glavnice kredita i obveznica 43.394 50.777 
2. Novčani izdatci za isplatu dividendi 0 0 
3. Novčani izdatci za financijski najam 0 0 
4. Novčani izdatci za otkup vlastitih dionica 0 0 
5. Ostali novčani izdatci od financijskih aktivnosti 0 0 

VI. Ukupno novčani izdatci od financijskih aktivnosti 
(1 do 5) 43.394 50.777 

C. NETO NOVČANI TIJEK OD 
FINANCIJSKIH AKTIVNOSTI (V.-VL) 26.393 -49.786 

Đ. UKUPAN NETO NOVČANI TIJEK (A+B+C) 48.423 -44.643 

E. NOVAC l NOVČANI EKVIVALENTI NA POČETKU 
RAZD. 31.754 80.177 

F. NOVAC I NOVČANI EKVIVALENTI NA KRAJU 
RAZD. (D+E) 80.177 35.534 

G. POVEĆANJE (SMANJENJE) NOVCA I NOVČANIH 
EKVIVALENATA 48.423 -44.643 

Napomena: 

Novčani tijek se radi primjenom direktnog, izravnog oblika, u odnos se stavljaju priljevi 
gotovine i odljevi gotovine, te se utvrđuje razlika primitaka i izdataka koja predstavlja 
povećanje ili smanjenje novca. Evidentiraju se samo naplaćene odnosno plaćene svote 
bez obzira radi li se o prihodima i rashodima ili drugim oblicima potraživanja i obveza. 
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VIII. INVESTICIJSKO ULAGANJE 

Tablica 43 u kunama 

Red.br. NAZIV HR HTV GP OIZP HRT 
nabavna vrijednost 1.1.2008. 

1. materijalna imovina+software 140.181.924 389.189.824 6.273.546 741.004.660 1.276.649.954 
2. investicije u tijeku 0 0 0 4.103.883 4.103.883 

ukupno (1+2) 140.181.924 389.189.824 6.273.546 745.108.543 1.280.753.837 
nabave u 2008. 

3. 
investicije u tijeku-nove nabave 
tijekom 2008. 5.098.113 14.456.505 51.219 21.151.148 40.756.985 

4. 
nekalkulirana nabava investicija u 
tijeku 0 

5. ukupno nabave u 2008. 5.098.113 14.456.505 51.219 21.151.148 40.756.985 
6. prijenos sa investicija u tijeku -5.098.113 -14.456.505 -51.219 -15.865.964 -35.471.801 
7. aktivirana materijalna imovina (2 ) 6.536.704 14.421.467 101.835 14.207.922 35.267.928 

plan investicija u 2008. 10.440.000 30.095.000 997.500 27.495.000 69.027.500 
% izvršenja plana na nove nabave 48,8 48,0 5,1 76,9 59,0 

( 1 ) raspored imovine u upotrebu izvršen sukladno mjestima troška koja su zahtijevala nabavu ( 2 ) aktiviranje imovine izvršeno sukladno mjestima 
troška zaduženima za imovinu 

SADAŠNJA VRIJEDNOST IMOVINE 
Tablica 43 a 

Red.br. NAZIV HR HTV GP OIZP HRT 
nabavna vrijednost 31.12.2008. 

8. 

materijalna imovina+software i 
ulaganja u tuđa osnovna sredstva 
(1-6) 145.280.037 403.646.329 6.324.765 756.837.450 1.312.088.581 

9. 
prebacivanja zaduženja između 
podružnica -189.683 -15.245 -2.051 206.979 0 

10. investicije u tijeku (2+3+6) 0 0 0 9.389.067 9.389.067 
ukupno 145.090.354 403.631.084 6.322.714 766.433.496 1.321.477.648 
ispravak vrijednosti 31.12.2008. 

11. ispravak vrijednosti 01.01.2008. 101.857.378 311.665.858 4.418.582 331.481.607 749.423.425 
12. amortizacija 2008. godine 11.106.228 30.615.518 696.706 24.518.768 66.937.220 

13. 
prebacivanja zaduženja između 
podružnica* 
ukupno(11+12+13) 112.963.606 342.281.376 5.115.288 356.000.375 816.360.645 
rashodi i isknjiženja 2008 godine 

14. 
nabavna vrijednost rashodovane i 
isknjižene imovine 2.456.031 11.746.007 3.849 5.435.847 19.641.734 

15. 
ispravak vrijednosti rashodovane i 
isknjižene imovine 2.418.777 11.721.159 3.544 5.366.776 19.510.256 
sadašnja vrijednost rashodovane i 
isknjižene imovine (14-15) 37.254 24.848 305 69.071 131.478 
sadašnja vrijednost 31.12.2008. 

16. 
materijalna imovina+šofhvare 
(8-9-11-12-14+15-13) 32.468.860 61.355.350 1.211.223 400.561.025 495.596.458 

17. investicije u tijeku (2+5+6) 0 0 0 9.389.067 9.389.067 
ukupno (16+17) 32.468.860 61.355.350 1.211.223 409.950.092 504.985.525 
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P L A Ć E N E INVESTICIJE ZA 2 0 0 7 . 1 2 0 0 8 . G O D I N U 

Tablica 44. u kunama 

R. 
br. 

Podruž. 
/PJ 

2007. 2008. 
R. 
br. 

Podruž. 
/PJ Građevinski 

objekti 

Oprema Transportna 
sredstva Namještaj Ukupno Plan 2008. Građevinsk 

i objekti 

Oprema 
Namještaj Ukupno 

Indeks 

R. 
br. 

Podruž. 
/PJ Građevinski 

objekti Domaća Inozemna 
Transportna 

sredstva Namještaj Ukupno Plan 2008. Građevinsk 
i objekti Domaća Inozemna 

Transpor. 
sredstva 

Namještaj Ukupno 
Indeks 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13 14 15 16 (15/8) 

1 HR 240.973 6.303.622 2.573.423 0 0 9.118.018 10.440.000 0 3.652.720 489.252 0 10.032 4.152.004 45,5 

2 HTV 0 284.098 1.869.606 0 178.133 2.331.837 30.094.770 0 7.410.179 2.152.694 2.775.010 610 12.338.494 529,1 

3 GP 0 538.200 6.824 0 0 545.024 997.500 0 28.326 455 0 0 28.781 5,3 

4 OiZP 1.999.605 8.988.425 2.213.925 0 1.549.023 14.750.978 27.494.630 9.707.090 3.650.502 247 0 54.947 13.412.786 90,9 

HRT 2.240.578 16.114.345 6.663.778 0 1.727.156 26.745.857 69.026.900 9.707.090 14.741.727 2.642.648 2.775.010 65.588 29.932.064 111,9 
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IX. Z A K L J U Č A K 

U 2008. u okviru projekta IPIS utvrđen je dokument "Misija i filozofija HRT-a" što j e 
polazište za strategiju, sve politike, način ponašanja i aktivnosti HRT-a. Započete su 
aktivnosti na izradi nove sistematizacije, i pri tome je uvedena nova metodologija rada, 
nove politike i novi način vrednovanja poslova. Započeta j e izrada nove organizacije s 
ciljem dostizanja suvremene multimedijske organizacije koja će omogućiti pružanje javnog 
multimedijskog servisa, bolje iskorištenje resursa i bolje odlučivanje o tome kakav 
proizvod i kojim segmentima društva taj javni servis mora isporučiti da bi ostvario svoju 
zakonsku javnu zadaću. Provedene su edukativne radionice za visoki menadžment s 
ciljevima: upoznati ga s konceptima i rješenjima projekta IPIS, upoznati ih s osnovnim 
modelom upravljanja prema tim rješenjima i općim tehnikama suvremenog upravljanja i 
pripremiti se za izradu strategije HRT-a, koja bi izravno nalagala usklađene aktivnosti na 
postizanju što više kvalitete javnog servisa. Predstavljena je specifična metoda mjerenja 
uspješnosti programa kao izlaznog proizvoda. Utvrđena j e metodologija i izrađeni su 
katalozi vlastitih resursa i usluga s cijenama i raspoloživošću. Predložena je nova 
metodologija poslovnog planiranja i započela j e implementacija specifičnog informatičkog 
sustava za planiranje i praćenje programa i proizvodnje PARTIS u Hrvatskom radiju i 
Glazbenoj proizvodnji. Izmjerena je organizacijska kultura te organizacijska klima i 
zadovoljstvo zapolenika te su menadžmentu predložene centralne mjere poboljšanja. 
Predložen j e novi model plaćanja te sustav motivacije i nagrađivanja. 

Poslovanje HRT-a u 2008. godini uvjetovano j e ponajprije tržišnim okruženjem te 
odredbama Zakona o Hrvatskoj radioteleviziji, zatim njezinim pravnim ustrojem i 
temeljnim izvorom financiranja prihoda od radio i televizijske pristojbe koji j e određen u 
iznosu od 1,5% prosječne mjesečne neto plaće radnika Republike Hrvatske za proteklu 
godinu. 

Hrvatska radiotelevizija tijekom 2008. godine obavljala j e svoje programske zadaće u 
skladu s donesenim Programskim usmjerenjem HTV-a i HR-a za razdoblje od 1. siječnja 
2008. do 3 1 . prosinca 2008. godine, koje j e donijelo Ravnateljstvo HRT-a na 208. sjednici 
od dana 17. siječnja 2008. godine. HRT je svoje poslovne zadaće obavljala sukladno s 
usvojenim Poslovnim planom koji j e usvojen na 208. sjednici Ravnateljstva HRT-a, dana 
17. siječ nja 2008. godine, te rebalans Financijskog plana HRT-a usvojen na 224. sjednici 
Ravnateljstva HRT-a od dana 11. srpnja 2008. godine i rebalans Financijskog plana usvojen 
na 229. sjednici Ravnateljstva HRT-a, dana 10. listopada 2008. godine. 

Tijekom 2008. godine HRT je emitirala 252 sata radijskoga programa na dan, od toga 24 
sata na dan međunarodnog programa "Glas Hrvatske". Hrvatska televizija emitirala j e na 
dvije mreže 44,5 sati programa na dan . Od 29. ožujka 2004. godine Hrvatska televizija j e 
preko satelita HOT BIRD 6 počela emitirati novi program pod nazivom "HRT PLUS". 
Emitiranje "HRT PLUS" u 2008. godini ostvareno je 16 sati prosječno dnevno. Istodobno 
se putem istog satelita i istog kanala (HOT BIRD 6) emitira svaki dan 8 sati programa za 
dijasporu i međunarodnu javnost. Taj program se u Sj. Americi, Australiji i Novom 
Zelandu (x2) ponavlja tj. reemitira (8x3). Glazbena proizvodnja HRT-a je snimila 181 sat 
programa te održala 154 koncerta. 
U 2008. godini HRT j e ostvarila ukupne prihode u iznosu od 1.549.313.242 kune, ukupne 
rashode u iznosu 1.545.183.316 kuna te dobit prije oporezivanja u iznosu od 4.129.926 
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kuna. HRT je obračunala porez na dobit u iznosu od 3.996.174 kuna te ostvarila dobit 
nakon oporezivanja u iznosu od 133.752 kuna. 

Mjesečni iznos pristojbe po jednom obvezniku u siječnju i veljači 2008. godine realiziranje 
u iznosu od 69,00 kuna, a od mjeseca ožujka 2008. godine obveza j e iznosila 73,00 kune. 
Broj prijamnika na dan 3 1 . prosinca 2007. godine iznosio j e 1.294.899 a 3 1 . prosinca 2008. 
godine dosegao j e broj 1.303.283 radijskih i televizijskih prijamnika. 

Tijekom poslovne 2008. godine odjel Interna revizija HRT-a obavljala j e revizije 
poslovanja HRT-a kako pojedinačnih poslovnih događaja tako i postupke kontinuiranih 
nadzora poslovnih procesa: 

primjena Zakona o javnoj nabavi za nabave iznad 200.000,00 kuna 
realizacija marketinških ugovora HTV-a 
realizacija i evidencija naplate pristojbe 

Nedostaci ili propusti, koje je Interna revizija postupcima revizije utvrdila u poslovanju 
HRT-a tijekom 2008. obvezno se po izvješćima revizije ispravljaju i ustrojavaju u skladu sa 
zakonom i internim aktima. 

U skladu sa Statutarnom obvezom, HRT je , temeljem javnog natječaja izabrala tvrtku 
„Revizija Zagreb d.o.o." za eksternu (komercijalnu) reviziju sa obvezom revidiranja 
financijskih izvješća HRT-a za 2008. godinu. N a osnovu provedenih postupaka 
komercijalna revizija j e utvrdila da financijski izvještaji HRT-a prikazuju realno i 
objektivno financijski položaj HRT-a na dan 3 1 . prosinca 2008. godine. 
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RAČUN DOBITI I GUBITKA 
(za srednje i velike poduzetnike) 
za razdoblje od 01.01. do 31.12.2008. 

Redni 
broj 

Pozicija IZNOS Redni 
broj 2007. 2008. Indeks 

i 2 3 4 5 
I. [. POSLOVNI PRIHODI (1+2+3) 1.477.931 1.538.023 104,1 
1. 1. Prihodi od prodaje 750, 75101,75102,75111,752-75220 1.385.282 1.428.011 103,1 
2. 2. Prihodi na temelju uporabe vlastitih proizvoda, robe i usl 380 380 100,0 
3. 3. Ostali poslovni prihodi 92.269 109.632 118,8 
II. II. POSLOVNI RASHODI (1+3 do 9 ili 3 do 9-2) 1.463.744 1.530.829 104,6 

1. 
1. Smanjenje vrijednosti zaliha nedovršene proizvodnje i 
gotovih proizvoda 

2. 
2. Povećanje vrijednosti zaliha nedovršene proizvodnje i 
gotovih proizvoda 
3. Materijalni troškovi (red.br. 12+13+14) 624.004 672.288 107,7 

a) Troškovi sirovina i materijala 40 37.496 40.119 107,0 

3. 
b) Troškovi prodane robe 71 423 433 102,4 

3. c) Ostali vanjski troškovi 586.085 631.736 107,8 
4. Troškovi osoblja 466.042 508.779 109,2 

a) Neto plaće i nadnice 271, 272 263.447 287.263 109,0 

4. 
b) Troškovi poreza i doprinosa iz plaća 274,275 134.189 146.841 109,4 

4. c) Doprinosi na plaću 276 68.405 74.675 109,2 
5. 5. Amortizacija 43 144.157 145.837 101,2 
6. 6. Ostali troškovi 440,442,443,444,445,446,447,448,449,4( 153.496 152.726 99,5 

7. 

7. Vrijednosno usklađivanje 45 65.772 38.998 59,3 

7. 
a) dugotrajne imovine (osim financijske imovine) 

7. b) kratkotrajne imovine (osim financijske imovine) 65.772 38.998 59,3 
8. 8. Rezerviranja 429 2.330 0 0,0 
9. 9. Ostali poslovni rashodi 73,74 7.943 12.201 153,6 
III. III. FINANCIJSKI PRIHODI (1 do 5) 11.733 11.290 96,2 

1. 
1. Kamate, tečajne razlike, dividende i slični 

prihodi iz odnosa s povezanim poduzetnicima 

2. 

2. Kamate, tečajne razlike, dividende, slični 
prihodi iz odnosa s nepovezanim 
poduzetnicima i drugim osobama 770,772,774, 775 11.733 11.290 96,2 

3. 3. Dio prihoda od pridruženih poduzetnika i sudjelujućih in. 
4. 4. Nerealizirani dobici (prihodi) 
5. 5. Ostali financijski prihodi 

IV. IV. FINANCIJSKI RASHODI (1 do 4) 20.245 14354 70,9 

1. 
1. Kamate, tečajne razlike i drugi rashodi s 

povezanim poduzetnicima 

2. 
2. Kamate, tečajne razlike i drugi rashodi iz odnosa s 
nepovezanim poduzetnicima i drugim osobama 72 20.245 14.354 70,9 

3. 3. Nerealizirani gubici (rashodi) financijske imovine 
4. 4. Ostali financijski rashodi 
V. V. IZVANREDNI - OSTALI PRIHODI 0 0 
VI. VI. IZVANREDNI - OSTALI RASHODI 0 0 
VII. VII. UKUPNI PRIHODI(L+HI.+V.) 1.489.664 1.549313 104,0 
VIII. VIII. UKUPNI RASHODI (II.+lV.+VI.) 1.483.989 1.545.184 104,1 
IX. IX. DOBIT PRIJE OPOREZIVANJA (red.br. 36-37) 5.675 4.130 72,8 
X. X. GUBITAK PRIJE OPOREZIVANJA 0 | -

XI. XI. POREZ NA DOBIT 4.408 3.996 90,7 
XII. XII. DOBIT RAZDOBLJA 1.267 134 10,6 
XIII. XIII. GUBITAK RAZDOBLJA 0 -
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IZVJEŠĆE O TEKUĆIM SREDSTVIMA I TEKUĆIM OBVEZAMA na dan 31.12.08. 
IZNOS (u 000 kn) 

2007. 2008. Indeks 
TEKUĆA SREDSTVA 

1. Zalihe 19.929 19.041 95,5 
1.1. Sirovine i materijal 18.954 18.865 99,5 
1.2. Proizvodnja u tijeku 0 0 
1.3. Nedovršeni proizvodi i poluproizvodi 0 0 
1.4. Gotovi proizvodi 0 0 
1.5. Trgovačka roba 0 0 
1.6. Predujmovi za zalihe 975 176 18,1 
1.7. Ostala imovina namijenjena prodaji 0 0 
2. Potraživanja 188.354 242.489 128,7 

2.1. Potraživanja od povezanih poduzetnika 0 0 
2.2. Jotraživanja od kupaca 139.948 166.094 118,7 
2.3. 'otraživanja od sudjelujućih poduzetnika 0 0 
2.4. 'otraživanja od zaposlenika i članova poduzetnika 468 157 33,5 
2.5. Potraživanja od države i drugih institucija 18.111 41.410 228,6 
2.6. Ostala potraživanja 29.827 34.828 116,8 
3. Financijska imovina 9.708 9.215 94,9 

3.1. Udjeli (dionice) kod povezanih poduzetnika 0 0 
3.2. Dani zajmovi povezanim poduzećima 1.260 0 
3.3. Sudjelujući interesi (udjeli) 0 0 
3.4. Ulaganja u vrijednose papire 8.417 8.092 96,1 
3.5. Dani zajmovi, depoziti i slično 31 1.123 3.622,6 
3.5. Vlastite dionice i udjeli 0 0 
3.7. Ostala financijska imovina 0 0 
4. Novac u banci i blagajni 80.177 35.534 44,3 
5. Plaćeni troškovi budućeg razdoblja i obračunati prihodi 58.935 35.005 59,4 
6. Ukupno tekuća sredstva 357.103 341.284 95,6 

TEKUĆE OBVEZE 
7.1. Obveze prema povezanim poduzetnicima 0 0 
7.2. Obveze za zajmove, depozite i slično 90 56 62,2 
7.3. Obveze prema bankama i drugim financijskim institucijama 30.000 30.000 100,0 
7.4. Obveze za predujmove 41.390 41.137 99,4 
7.5. Obveze prema dobavljačima 164.363 220.241 134,0 
7.6. Obveze po vrijednosnim papirima 0 0 
7.7. Obveze prema zaposlenicima 21.781 26.160 120,1 
7.8. Obveze za poreze, doprinose i slična davanja 47.723 49.266 103,2 
7.9. Obveze s osnova udjela u rezultatu 0 0 
7.10. Obveze po osnovi dugotrajne imovine namijenjene prodaji 0 0 
7.11. Ostale kratkoročne obveze 18.934 20.432 107,9 
7.12. Odgođeno plaćanje troškova i prihod budućih razdoblja 55.855 28.616 51,2 

7. Ukupne tekuće obveze 380.136 415.908 109,4 
8. Neto radni kapital -23.033 -74.624 324,0 
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BILJEŠKE UZ TEMELJNA FINANCIJSKA IZVJEŠĆA 
31.12.2008. 

Obveza sastavljanja bilježaka uz financijske izvještaje utvrđena j e Zakonom o računovodstvu (u 
daljnjem tekstu ZOR). 

Sam sadržaj bilježaka rađen j e vodeći se odredbama ZOR-a i odrednicama Međunarodnih 
računovodstvenih standarda (u daljnjem tekstu MRS-ova) te Računovodstvenim politikama HRT-a. 

BILJEŠKA BROJ 1 
NORMATIVNA PODLOGA 

• Rješenja trgovačkog suda: Tt-04/7444-2, od 28. srpnja 2004., Tt-04/7445-2 od 13. kolovoza 
2004., Tt-04/7446-2 od 24. kolovoza 2004., te Tt-04/7447-2 od 26. kolovoza 2004. 

• Matični broj subjekta upisa (MBS): 080428320 
• Matični broj: 3226247 
• Šifra djelatnosti: 6020 
• Ravnateljstvo HRT-a: sukladno članku 25. Zakona o HRT-u, članovi Ravnateljstva su: 

1. Vanja Sutlić, Glavni ravnatelj HRT-a 
2. Davor Mezulić, Ravnatelj Hrvatskog radija 
3. Blago Markota, Ravnatelj Hrvatske televizije 
4. Josip Guberina, Ravnatelj Glazbene proizvodnje HRT-a 
5. Tomislav Meštrić, predstavnik zaposlenih HRT-a 

BILJEŠKA BROJ 2 
RAČUNOVODSTVENE POLITIKE 

Temeljem ZOR-a (NN 90/92), MRS-ova, Zakona o Hrvatskoj radioteleviziji (NN 43/92, 24/96), 
odlukom Uprave Hrvatske radiotelevizije od 26.09.1996. prihvaćene su Računovodstvene politike 
HRT-a. Njima su uređeni postupci, metode i tehnike u iskazivanju vrijednosti aktive i pasive. 
Primjenjuju se od 01.01.1996. godine. 

BILJEŠKA BROJ 3 
RAČUN DOBITI I GUBITKA 

H R T prema svojim poslovnim knjigama ostvaruje uglavnom prihod od pružanja usluga. Prihodi se 
priznaju, sukladno MRS-u 18. Prihod predstavlja povećanje ekonomskih koristi tijekom razdoblja 
u obliku priljeva ili povećanja sredstava ili smanjenja obveza što ima za posljedicu povećanje 
glavnice. Prihod obuhvaća: prihode (proistječu iz redovitih aktivnosti ustanove) i dobitke 
(predstavljaju poraste ekonomskih koristi iz ostalih aktivnosti. Obično se prikazuju odvojeno zato 
s t o j e njihovo spoznavanje korisno pri donošenju poslovnih odluka. 
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I POSLOVNI PRIHODI 

A) PRIHODI OD PRODAJE (Redni br. 1.1. RDG) 

Rb Opis Iznos Udio u posl. 
prihodima 

Udio u uk. 
prihodima 

1 Pristojba 1.065.840 3 7 5,50 74,64% 69,56% 
2 Prihod od emitiranja promidžbenih poruka 345.721.554,79 24,21% 22,56% 
3 Prihod od prodanih satelitskih kartica 16.449.154,29 1,15% 1,07% 

Ukupno 1.428.011.084,58 100,00% 93,20% 

Prihod od pristojbe i prodanih satelitskih kartica čini 75,79% udjela u poslovnim prihodima, a 
70,63% udjela u ukupnim prihodima izvještajnog razdoblja, a sastoji se od pristojbe za zemaljski te 
za satelitski program (satelitske kartice). Od 01.01.2007. godine Hrvatska radiotelevizija preuzela 
je prodaju satelitskih kartica te je s te osnove u 2008. godini ostvarila prihod od 16,4 milijuna kuna. 

Prihod od emitiranja promidžbenih poruka čini 24 ,21% poslovnih prihoda i 22,56% ukupnih 
prihoda izvještajnog razdoblja, te je ukupno ostvareno 345,7 milijuna kuna prihoda. Prihod od 
emitiranja promidžbenih poruka Hrvatskog radija (HR) ostvarenje u iznosu od 32,4 milijuna kuna, 
a marketing Hrvatske televizije (HTV) ostvario je prihod od 313,3 milijuna kuna. 

B) OSTALI POSLOVNI PRIHODI (Redni br. 1.3 RDG) 

Stavka ostalih poslovnih prihoda iznosi 109.631.689,28 kuna, a ostvareni su: 

Rb Opis Iznos 

1 Prihodi od ukidanja dugoročnih rezerviranja 39.054.464,47 
2 Ostali poslovni prihodi 20.206.856,41 
3 Naplaćena otpisana potraživanja 15.081.293,78 
4 Prihodi od dotacija, subvencj ja, regresa s osnove prodaje proizvoda i usluga 16.197.249,29 
5 Prihodi od neproizvodnih usluga 7.976.809,14 
6 Prihodi od prodaje proizvoda i usluga - ostali 5.589.042,45 
7 Prihodi od zakupnina 5.525.973,74 

Ukupno 109.631.689,28 

U 2008. godini naplaćeno je 15,1 mil. kn u prethodnim razdobljima vrijednosno usklađenih i 
otpisanih potraživanja. Od toga je 8,1 mil. kn naplaćenih vrijednosno usklađenih potraživanja od 
ostalih kupaca, a 7,0 mil. kn odnosi se na naplaćena vrijednosno usklađena potraživanja za 
pristojbu. 

Poziciju prihoda od dotacija i subvencija u pretežitom dijelu čine dotirana sredstava od strane 
Matice iseljenika Hrvatske za projekt «Glas Hrvatske» (12,1 mil. kn). 
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II POSLOVNI RASHODI (Redni br.II. RDG) 

Nastanak rashoda javlja se kao posljedica povećanja vrijednosti određenih oblika obveza i kapitala 
ili smanjenja vrijednosti određenih oblika imovine. Rashodi nastaju radi ostvarivanja prihoda i 
sučeljavaju se s prihodima prema mjestu i vremenu nastanka. 

Rb Opis Iznos Udio u ukupnim Opis 
rashodima 

1 Materijalni troškovi 672.288.078,56 43,92% 
2 Troškovi osoblja 508.779.354,84 33,24% 
3 Ostali troškovi 152.726.497,62 9,98% 
4 Amortizacija 145.836.784,19 9,53% 
5 Vrijednosno usklađivanje 38.998.375,91 2,55% 
6 Ostali poslovni rashodi 12.200.648,41 0,80% 

Ukupno 1.530.829.739,53 100,00% 

Najznačajniji unutar grupe poslovnih rashoda su materijalni troškovi (43,92%) unutar kojih su 
najzastupljeniji troškovi zakupnina (162,3 mil. kn), troškovi vanjske suradnje (150,7 mil. kn) , 
troškovi za proizvodnju proizvoda i kupovinu programa (70,7 mil. kn) te troškovi održavanja (45,6 
mil. kn). Slijede troškovi osoblja sa 33,24% zastupljenosti u poslovnim rashodima. 

U ostalim troškovima najzastupljeniji su: troškovi naknada radnicima (62,0 mil. kn), ostali troškovi 
poslovanja (43,6 mil. kn) te troškovi ostalih materijalnih prava radnika (16,1 mil. kn). 

Amortizacija dugotrajne materijalne i nematerijalne imovine iznosi 145,8 milijuna kuna odnosno 
9,37% ukupnih poslovnih rashoda. Od toga se 70,0 milijuna kuna odnosi na amortizaciju 
materijalne imovine, a 75,8 milijuna kuna na amortizaciju nematerijalne imovine. 

U nastavku donosimo detaljnije pojašnjenje značajnih pozicija: 

3 a) Materijalni troškovi - troškovi sirovina i materijala (Redni broj II.3.a) RDG) 

Rb Opis Iznos Udio u ukupnim Rb Opis 
mat. troškovima 

1 Troškovi sirovina i materijala 18.498.680,99 46,11% 
2 Potrošena energija 18.139.742,84 45,21% 
3 Otpis sitnog inventara 2.940.894,41 7,33% 
4 Utrošeni pričuvni dijelovi 539.941,07 1,35% 

Ukupno 40.119.259,31 100,00% 
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3 c) Materijalni troškovi - ostali vanjski troškovi (Redni broj II.3.c) RDG) 

Rb Opis Iznos Udio u ostalim 
vanj skim troškovima 

1 Troškovi vanjske suradnje 150.718.249,08 23,86% 
2 Usluge emitiranja RTV programa - OIV 106.992.267,24 16,94% 
3 Troškovi prava prijenosa i prikazivanja programa 99.471.230,57 15,75% 
4 Zakupnine 55.316.776,20 8,76% 
5 Usluge održavanja 45.628.912,71 7,22% 
6 Otkup domaćeg i stranog programa u trajno vlasništvo 43.023.503,40 6,81% 
7 Troškovi prava izvođenja 39.427.651,49 6,24% 
8 Prijevozne, poštanske i telekomunikacijske usluge 26.122.332,76 4,14% 
9 Ostale proizvodne usluge 24.941.613,07 3,95% 
10 Troškovi koprodukcije igranih filmova i ostalih emisija 16.920.548,32 2,68% 
11 Neproizvodne usluge 11.111.936,88 1,76% 
12 Ostalo 12.060.591,79 1,91% 

Ukupno 631.735.613,51 100,00% 

Najznačajnija stavka ostalih vanjskih troškova su troškovi vanjske suradnje u ukupnom iznosu od 
150,7 mil. kuna i sudjeluju s 23,86% u vanjskim troškovima. 

Izdvajanjem Odašiljača i veza u zasebno trgovačko društvo, poslovanje Hrvatske radiotelevizije 
tereti trošak emitiranja radio i televizijskog programa koji u razdoblju od 01.12.2008. do 
31.12.2008. iznosi 107,0 mil. kuna, te sudjeluje u troškovima s 16,94%. U taj iznos uključen j e 
trošak prijenosa i odašiljanja radijskog programa „Glas Hrvatske" (9,1 mil. kn). 

Slijedeći po visini iznosa (99,5 mil. kn) su troškovi prava prijenosa i prikazivanja programa koji 
sudjeluju s 15,75% u ukupnim troškovima. Slijede troškovi zakupnina sa 55,3 mil. kn, te usluge 
održavanja sa 45,6 mil. kn. 

Troškovi otkupa domaćeg i stranog programa u trajno vlasništvo sudjeluju sa 6 ,81% u ostalim 
vanjskim troškovima. Troškovi prava izvođenja koje obuhvaćaju naknade za autorska prava 
(ZAMP), izvođačka prava (HUZ1P), prava skladatelja (HDS) i naknade za korištenje fonograma 
(HDU) iznose 39,4 mil. kn. 

6. O S T A L I TROŠKOVI (Redni broj II.6 RDG) 

Rb Opis Iznos 

1 Troškovi naknada radnicima 78.065.217,53 
2 Ostali troškovi poslovanja 43.488.002,42 
3 Bankarske usluge i članarine udruženjima 9.936.422,17 
4 Porezi i doprinosi koji ne zavise od rezultata 9.657.81234 
5 Premije osiguranja 7.056.801,86 
6 Reprezentacija 2.434.908,15 
7 Troškovi zaštite čovjekove okoline 2.087.333,15 

Ukupno 152.726.497,62 

Najznačajniji trošak unutar grupe ostalih troškova predstavljaju troškovi naknada radnicima u 
iznosu 78,1 mil. kn koji najvećim dijelom obuhvaćaju prigodna materijalna primanja te naknade 
troškova prijevoza na rad i sa rada, naknade za terenski dodatak, otpremnine za mirovinu, pomoći 
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zaposlenicima, te naknade za školarine i stručno usavršavanje zaposlenika, dnevnice za službeni 
put, naknade za smještaj na službenom putu, te troškove prijevoza na službenom putu. 

Slijede ostali troškovi poslovanja sa 43,5 mil. kn unutar kojih su najzastupljeniji troškovi dotacije 
za Fond za poticanje pluralizma u iznosu od 29,9 mil. kn, te dotacije za Vijeće za elektroničke 
medije sa 7,4 mil. kn. 

Bankarske usluge i članarine udruženjima iznose 9,9 mil. kn, a porezi i doprinosi koji ne zavise od 
poslovnog rezultata 9,7 mil. kuna. 

III FINANCIJSKI PRIHODI (Redni br. III.2 RDG) 

Stavka financijskih prihoda iznosi 11.290.009,30 kuna, a sastoji se od: 

Rb Opis Iznos 

t Tečajne razlike 7.342.622,65 
2 Kamate 3.947.386,65 

Ukupno 11.290.009,30 

Pozicija financijskih prihoda - kamate - obuhvaća prihode od naplaćenih zateznih kamata od 
kupaca marketinških usluga koje nisu na vrijeme podmirene, naplaćene zatezne kamate za 
nepravovremeno podmirenu pristojbu, te prihode od kamata po osnovi prodaje stanova. 

IV FINANCIJSKI RASHODI (Redni br. IV 2. RDG) 

Rb Opis Iznos 
1 Redovne i zatezne kamate 9.397.283,88 
2 Negativne tečajne razlike 4.956.292,46 

Ukupno 14.353.576,34 

VII UKUPNI PRfflODI 

Ukupne prihode Hrvatske radiotelevizije u razdoblju 01.01.-31.12.2008. godine prikazujemo kako 
slijedi: 

Rb Opis Iznos Udio u ukupnim 
prihodima 

1 Prihodi od prodaje 1.428.011.084,58 92,17% 
2 Prihodi na temelju uporabe vlast, proizvoda, robe i usluga 380.459,01 0,02% 
3 Ostali poslovni prihodi 109.631.689,28 7,08% 
4 Financijski prihodi 11290.009,30 0,73% 

Ukupno 1.549313.242,17 100,00% 
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VIII UKUPNI RASHODI 

Ukupne rashode Hrvatske radiotelevizije u razdoblju 01.01.-31.12.2008. godine prikazujemo kako 
slijedi: 

Rb Opis Iznos Udio u ukupnim Rb Opis 
rashodima 

1 Poslovni rashodi 1.518.629.091,12 98,28% 
2 Ostali poslovni rashodi 12200.648,41 0,79% 
3 Financijski rashodi 14353.576,34 0,93% 

Ukupno 1.545.183315,87 100,00% 

IX DOBIT TEKUĆE GODINE 

Poštujući ZOR i MRS-ove Hrvatska radiotelevizija je u razdoblju 01.01.2008.-31.12.2008. 
temeljem proknjižene dokumentacije te izvršenih obračuna ostvarila pozitivan financijski rezultat. 

Rb Opis Iznos 

1 Ukupni prihodi promatranog razdoblja 1349.313.242,17 
2 Ukupni rashodi promatranog razdoblja 1545.183.315,87 
3 Dobit prije oporezivanja 4.129.926,30 
4 Porezna dobit 3.996.174,00 

Dobit promatranog razdoblja 133.752,30 

BILJEŠKA BROJ 4 
BILANCA 

AKTIVA 

Rb Pozicij a Iznos 
B Dugotrajna imovina 675.858.328,30 
I Nematerij alna imovina 132.587.846,95 
II Materijalna imovina 506.689.956,50 
III Financij ska imovina 36.578.349,92 
IV Potraživanja 2.174,93 
C Kratkotrajna imovina 306.278.229,13 
I Zalihe 19.040.104,81 
II Potraživanja 242.488.960,60 
III Financijska imovina 9.215.330,84 
rv Novac u banci i blagajni 35.533.832,88 
D Plaćeni troškovi budućeg razdoblja i nedospjela naplata prihoda 35.004.670,19 

Ukupno aktiva 1.017.141.227,62 
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B) DUGOTRAJNA IMOVINA 

I NEMATERUALNA IMOVINA 

Nematerijalna imovina sastoji se od ulaganja u tuđa osnovna sredstva i ulaganja u licence. 
Sukladno MRS-u 38 dugotrajna nematerijalna imovina početno j e iskazana po trošku nabave. 
Nakon početnog priznavanja dugotrajna nematerijalna imovina knjižena je po trošku umanjenom 
za ispravak vrijednosti (akumulirana amortizacija). Pri obračunu amortizacije primijenjene su stope 
dozvoljene Pravilnikom o amortizaciji i pravocrtna metoda amortizacije. 

Rb Amortizacijska 
grupa 

Iznos na dan 31.122008. 
Stupanj 

o lp danosti Udio Rb Amortizacijska 
grupa Nabavna 

vrijednost 
Ispravak 

vrijednosti 
Sadašnja 
vrijednost 

Stupanj 
o lp danosti Udio 

1 Nematerijalna imovina 222274.058,28 89.686.21133 132.587.846,95 4035 100,00% 
a licence (poslovni sustavi) 4.914.463,68 3.122.318,01 1.792.145,67 6J.53 1,35% 
b licence za program 211.757.394,33 85.894.328,94 125.863.065.39 40,56 94,93% 
c ulaganja u tuđa osnovna sredstva 709.053,27 669.564,38 39.488,89 94,43 0,03% 
d nematerijalna imovina u pripremi 4.893.147,00 0,00 4.893.147.00 0,00 3,69% 

Od 31.12.2004. licencna prava prikazivanja stranog i domaćeg programa s rokom važenja duljim 
od godine dana, sukladno MRS-u 38, vode se na kontima dugotrajne nematerijalne imovine. 

II MATERUALNA IMOVINA 

Materijalna imovina evidentira se po trošku nabave umanjenom za akumuliranu amortizaciju. 
Amortizacija materijalne imovine obračunava se primjenom pravocrtne metode, pri čemu su 
primijenjene godišnje stope amortizacije utvrđene Pravilnikom o amortizaciji. 

Zastarjelost materijalne imovine raste već nekoliko godina i dostigla je značajnu visinu čak i uz 
primjenu minimalnih stopa amortizacije. 

Rb 
Amortizacijska 

grupa 

Iznos na dan 31.12.2008. Stupanj 
otpisano sti Udio Rb 

Amortizacijska 
grupa Nabavna 

vrijednost 
Ispravak 

vrijednosti 
Sadašnja 
vrijednost 

Stupanj 
otpisano sti Udio 

1 Građevinski objekti 656.229.576,07 255.279.423,90 400.950.152,17 38,90 80,90% 
2 Postrojenj a i oprema 467.661.084,92 422.681.621,29 44.979.463,63 90,38 9,08% 

3 Alat, pogonski i uredski 
namještaj i transportna sredstva 167.754.965,11 118.151.331,27 49.603J633,84 70,43 10,01% 

4 Ostala materijalna imovina 931.485,21 868.277,31 63207,90 93,21 0,01% 
Ukupno 1.292.577.111,31 796.980.653,77 495596.457,54 61,66 100,00% 
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U nastavku prikazujemo podjelu dugotrajne materijalne imovine s obzirom na dio koji podliježe 
odnosno ne podliježe amortizaciji. 

Rb Opis Iznos u kn Udio 

l Zemljišta i šume 853.976,91 0,17% 
2 Materijalna sredstva u pripremi 9.389.066,57 1,85% 
3 Predujmovi za materijalna sredstva 850.455,48 0,17% 
4 Sadašnja vrijednost dugotrajne materijalne imovine koja se amortizira 495.596.457,54 97,81% 

Ukupno 506.689.956,50 100,00% 

C) K R A T K O T R A J N A IMOVINA 

I ZALIHE 

Zalihe sirovina i materijala knjigovodstveno se vrednuju po stvarnim troškovima nabave, a utrošak 
zaliha sirovina i materijala metodom prosječnih cijena. Zalihe trgovačke robe iskazuju se po 
prodajnim cijenama umanjenim za maržu i popuste. 

U nastavku prikazujemo strukturu zaliha sirovina i materijala: 

Rb Opis Iznos na dan 
31.12.2008. 

Ispravak 
vrijednosti Neto vrijednost 

Udio u 
ukupn im 
zalihama 

Udio u 
sinom 

inventaru 
1 Sirovine i materijal na skladištu 17.258.648^6 17.258.648,86 91,49% 
2 Sitan inventar 31.946.072,09 30.340.122,88 1.605.949,21 8,51% 100,00% 
a sitan inventar na skladištu i u upotrebi 12.897.509,71 11.883.334,46 1.014.175,25 5,38% 63,15% 
b zaštitna i radna odjeća 1.581.045,17 1.232.108,17 348.937,00 1,85% 21,73% 
c garderoba 16.014.11920 16.013.374,34 744,86 0,00% 0,05% 
d rekvizita 653.34139 653.318,44 22,95 0,00% 0,00% 
e autogume i ambalaža 800.056,62 557.987,47 242.069,15 1,28% 15,07% 
f manjak sitnog inventara na zalihi i u upotrebi 655.207,91 655.207,91 0,00 0,00% 0,00% 

Sveukupno (1+2) 49.204.720,95 30.340.122,88 18.864.598,07 100,00% 

U strukturi bilance Hrvatske radiotelevizije na poziciji pod rednim brojem 4 1 , na dan 31.12.2008. 
godine iskazani su plaćeni predujmovi dobavljačima u ukupnom iznosu 175.506,74 kn. 

II POTRAŽIVANJA 

HRT na dan 31.12.2008. godine potražuje od kupaca iznos od 166.094.145,10 kn (zajedno sa 
PDV-om). Ukupna kumulirana potraživanja kroz prethodna razdoblja iznose 223.348.510,44 kn. 
Od toga j e iznos od 57.254.365,34 kn vrijednosno usklađen zbog starosti potraživanja ili utuženja 
te se nalazi u okviru ispravaka vrijednosti kupaca. 
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Rb Opis Iznos 

I. POTRAŽIVANJA OD KUPACA 166.094.145,10 
1 Kupci u zemlji 158.918.558,61 
2 Kupci u inozemstvu 7.175.586,49 

11. Ispravak vrijednosti potraživanja 57.254.365,34 
III. Ukupna kumulirana potraživanja 223.348.510,44 
IV. DOSPJELA NENAPLAĆENA POTRAŽIVANJA (iz točke I.) 137.426.184,31 

1 Kupci u zemlji 134.067.674,57 
a) marketing 53.614.651,85 
b) pristojba 78.241.588,98 
c) ostalo 2.211.433,74 
2 Kupci u i nozemstvu 3.358.509,74 
a) marketing 1.522.195,92 
b) ostalo 1.836.313,82 

Na dan 31.12.2008. godine struktura dospjelih potraživanja od kupaca u bruto iznosu (bez ispravka 
vrijednosti) bila je slijedeća: 

A) DOMAĆI KUPCI 

Dospijeće potraživanja Marketin Ostali kupci Dospijeće potraživanja 
kn % kn % 

- do 30 dana (01.12.2008. do 31.12.2008.) 22.789.891,23 42,51 524.345,47 23,71 
- od 30 do 90 dana (01.10.2008. do 30.11.2008.) 24.081.973,40 44,92 309.483,06 13,99 
- od 90 do 180 dana (01.07.2008. do 30.09.2008.) 4.126.046,21 7,70 319.773,38 14,46 
- preko 180 dana (starije od 30.06.2008.) 2.616.741,01 4,88 1.057.831,83 47,83 
Ukupno 53.614.651,85 100,00 2.211.433,74 100,00 

B) INOZEMNI KUPCI 
- do 30 dana (01.12.2008. do 31.12.2008.) 1.329.477,92 87,34 916.555,00 49,91 
- od 30 do 90 dana (01.10.2008. do 30.11.2008.) 0,00 0,00 332.340,17 18,10 
- od 90 do 180 dana (01.07.2008. do 30.09.2008.) 192.718,00l 12,66 579.823,22 31,58 
- preko 180 dana (starije od 30.06.2008.) 0,00 0,00 7.595,43 0,41 
Ukupno 1.522.195,92 100,00 1.836.313,82 100,00 
SVEUKUPNO (A+B): 55.136.847,77 4.047.747,56 

Struktura dospijeća potraživanja od kupaca koja još nisu dospjela na naplatu na dan 31.12.2008. 
prikazana je u nastavku: 

A) DOMAĆI KUPCI 

Dospijeće potraživanja Marketing Ostali kupci Dospijeće potraživanja kn % kn % 
- do 30 dana (01.01.2009.-31.012009.) 22970.196,69 99,95 1.911.652,70 99,45 
- od 30 do 90 dana (01.02.2009.-31.03.2009.) 11.681,50 0,05 9.836,12 0,51 
- preko 90 dana (poslije 01.04.2009.) 0,00 0,00 698,05 0,04 
Ukupno 22981.878,19 100,00 1.922.186,87 100,00 

B) INOZEMNI KUPCI 
- do 30 dana (01.01.2009.-31.012009.) 1.349.454,76 100,00 2467.621,99 100,00 
- od 30 do 90 dana (01.02.2009.-31.03.2009.) 0,00 0,00 0,00 0,00 
- preko 90 dana (poslije 01.04.2009.) 0,00 0,00 0,00 0,00 
Ukupno 1.349.454,76 100,00 2467.621,99 100,00 
SVEUKUPNO (A+B): 24.331.332,95 4.389.808,86 
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D) PLAĆENI TROŠKOVI BUDUĆEG RAZDOBLJA I OBRAČUNATI PRIHODI 

U ovu stavku bilance uključeni su slijedeći troškovi: 

Rb Vrsta troška Iznos 

1 Unaprijed plaćeni troškovi prava prijenosa - sport 27.820.402,89 
2 Unaprijed plaćeni troškovi poslovanja 4.921.684,67 

2a Unaprijed plaćeni troškovi (dogodine dana) 3.5 79.385,75 
2b Unaprijed plaćeni troškovi osiguranja imovine i osoba 1.342.298,92 
3 Licence do jedne godine 1.914.431,38 
4 Odgođena porezna imovina - PDV po obavijestima o knjiženju 348.151,25 

Ukupno 35.004.670,19 

PASIVA 

Rb Pozicija Iznos 

1 Kapital i rezerve 439.636.198,19 
2 Dugoročna rezerviranja za rizike i troškove 41.731.001,48 
3 Dugoročne obveze 119.866.054,38 
4 Kratkoročne obveze 387.292.019,17 
5 Odgođeno plaćanje troškova i prihod budućeg razdoblja 28.615.954,40 

Ukupna pasiva 1.017.141.227,62 

A) KAPITAL I REZERVE 

Kapital i rezerve iskazuju se u slijedećim pozicijama: 

• Upisani kapital 
• Ostale rezerve 
• Preneseni gubitak 
• Dobit tekuće godine 

Iskazani upisani kapital na dan 31.12.2008. godine iznosi 508.683.757,83 kune. 

IV REVALORIZACIJSKE REZERVE 

Odlukom Ravnateljstva HRT-a imovina koja se sastoji od dionica i obveznica klasificirana j e kao 
financijska imovina raspoloživa za prodaju. 

MRS 39: Financijski instrumenti: priznavanje i mjerenje: „ Na datum bilance utvrđuje se fer 
vrijednost imovine. Dobit ili gubitak promjene fer vrijednosti priznaje se kao revalorizacijska 
rezerva sve dok se ulaganje ne proda, naplati ili mu se trajno smanji vrijednost, kada se 
kumulativna dobit ili gubitak prije iskazan u okviru kapitala i rezervi prenosi u korist ili na teret 
prihoda." 
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Struktura prenesenog gubitka iskazana je u ukupnom iznosu od 61.712.106,85 kuna kao što 
donosimo u nastavku: 

Preneseni gubitak 1999. godine i ranijih godina (265.297.770,86) 
Dobit 2000. godine 7387.203,27 
Dobit 2001. godine 29.932502,51 
Isknjiženje gubitka - pripadajući dio OIV 21.050.042,96 
Dobit 2002. godine 71.417.804,92 
Dobit 2003. godine 67.770.135,00 
Dobit 2004. godine 2.678.440,44 
Dobit 2005. godine 1397.359,93 
Ukidanje zakonskih pričuva 95.495,45 
Dobit 2006. godine 589.544,15 
Dobit 2007. godine 1267.135,38 
Ukupno (61.712.106,85) 

VII DOBIT TEKUĆE GODINE 

U razdoblju od 01.01.2008. do 31.12.2008. ostvarenje pozitivan poslovni rezultat - dobit u iznosu 
od 133.752,30 kn. 

B) REZERVIRANJA 

Na dan 31.12.2008. strukturu dugoročnih rezerviranja izvršenih sukladno MRS-u 37. čini: 

• Rezerviranje po Dopunskom zapisniku Ministarstva financija, Porezne uprave o 
obavljenom inspekcijskom nadzoru iz 2003. u iznosu od 41.731.001,48 kn. 

C) DUGOROČNE OBVEZE 

Dugoročne obveze iskazane su u pozicijama: 
• obveze s osnove zajma 
• obveze prema kreditnim institucijama 

Obveze s osnove zajma iskazane su u ukupnom iznosu od 8.363.840,88 kuna. Navedena obveza 
proizlazi iz Zakona o prodaji stanova na kojima postoji stanarsko pravo (NN 43/92,69/92,25/93 i 
48/93) 

Strukturu obveza prema kreditnim institucijama prikazat ćemo u slijedećoj tabeli: 

Rb Kredit Stanje glavnice Kamate u kn Sveukupno u kn 

1 Hypo banka - 12.300.000 CHF 11.266.599,40 0,00 11266.599,40 
2 Reprogramirani - br. 519 FRF 11.350,63 0,00 11.350,63 
3 Privredna banka -150 mil. kn 94.021.105,62 0,00 94.021.105,62 
4 Zagrebačka banka - 2 mil. kn 6.203.157,85 0,00 6203.157,85 

Ukupno 111.502.213,50 0,00 111502.213,50 
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D) KRATKOROČNE OBVEZE 

Kratkoročne obveze iskazane su na slijedećim pozicijama: 

Rb Obveze Iznos 

1 Obveze za zajmove, depozite i slično 56.242,88 
2 Obveze prema bankama i dr. financijskim institucijama 30.000.000,00 
3 Obveze za predujmove 41.137.449,72 
4 Obveze prema dobavljačima 220.240.512,12 
5 Obveze prema zaposlenicima 26.160.126,35 
6 Obveze za poreze, doprinose i slična davanja 49.265.841,83 
7 Ostale kratkoročne obveze 20.431.846,27 

Ukupno 387.292.019,17 

Obveze za predujmove, depozite i jamstva uključuju obveze za predujmove kupaca iz zemlje i 
inozemstva, obveze po preplaćenim kupcima te obveze za plaćene kratkoročne depozite i jamstva. 

Na dan 31.12.2008. godine struktura obveza prema dobavljačima u ukupnom iznosu 
220.240.512,12 kn bila je slijedeća: 

Rb Obveze Iznos 

1 Obveze u zemlji 163.362.040,36 
2 Obveze u inozemstvu 45.580.006,80 
3 Obveze za nefakturiranu robu i usluge 4.768.012,60 
4 Obveze po naplati RTV pristojbe 6.530.452,36 

Ukupno 220.240.512,12 

Obveze prema zaposlenima odnose se na neto plaće radnika HRT-a za mjesec prosinac 2008. 
godine. 

Obveze za poreze, doprinose i druge pristojbe uključuju obveze za poreze i doprinose (obveze za 
dotacije-Fond za poticanje pluralizma 5,0 mil. kn, Vijeće elektroničkih medija 1,2 mil. kn, obveze 
za poreze i doprinose po autorskim, građansko-pravnim ugovorima te ugovorima o djelu-inkasatori 
6,2 mil. kn, doprinosi i porezi na primanja zaposlenika u naravi 10,2 mil. kn), doprinose iz plaća i 
naknada 7,4 mil. kn, poreze iz plaća i naknada 5,0 mil. kn te doprinose na bruto plaću 6,4 mil.kn. 

Ostale kratkoročne obveze odnose se na ugovore s osnove vanjske suradnje u iznosu od 9 8 % 
knjiženih obveza na toj poziciji, 2% obveza iskazanih na toj poziciji odnosi se na obveze prema 
općinama i gradovima za 6 5 % naplaćenih sredstava po otkupu stanova na kojima postoji stanarsko 
pravo. 
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E) ODGOĐENO PLAĆANJE TROŠKOVA I PRIHOD BUDUĆEG RAZDOBLJA 

U tu stavku bilance uključene su: 
• obveze po ugovorima za prava prikazivanja (filmova, serija, crtanih filmova, 

dokumentarnih filmova, glazbenih djela) čiji j e licencni period duži od godine dana 
u iznosu od 21.684.915,66 kn 

• unaprijed naplaćeni prihodi od satelitskih kartica u iznosu od 6.931.038,74 kn. 

G) IZVANBILANCNI ZAPISI 

Izvanbilančni zapisi u ukupnom iznosu 345.438.139,13 kuna odnose se na: 

Rb Opis Iznos 

A) RTV pristojba 325.793.851,61 
1 Potraživanja za otpisanu utuženu RTV pristojbu 151.692.645,58 
2 Potraživanja za kamate po ovrhama RTV pristojbe 16.914.282,67 
3 Potraživanja za sudske troškove po ovrhama RTV pristojbe 142.931.117,80 
4 Potraživanja za kamate po opomenama RTV pristojbe 1.100.415,07 
5 Potraživanja za sudske troškove po opomenama RTV pristojbe 13.155.390,49 
B) Vrijednosni papiri 19.644.287,52 
l Izdane mjenice 19.644.287,52 

Sveukupno 345.438.139,13 

Odlukom Ravnateljstva HRT-a promijenjena je računovodstvena politika evidentiranja i 
razgraničenja analitičkog praćenja novčanog predujmljivanja HRT-a po odvjetničkim opomenama 
i ovrhama za RTV pristojbu. U razdoblju do 2005. godine, a zbog nemogućnosti analitičkog 
praćenja zaduženja i naplate stavaka predujmljivanja, HRT j e svaki odljev evidentirao kao trošak. 
Razvojem informatičkog sustava PR1S HRT je stvorio mogućnost analitičkog praćenja svih 
stavaka po svakoj opomeni i ovrsi, vremenu plaćanja i naplate istih, te time stvorio preduvjet 
primjene i provedbe MRS-eva i Zakona o računovodstvu da te stavke nisu niti rashod niti prihod, 
već potraživanje, odnosno obveza HRT-a. U skladu s time je i izvršena izvanbilančna evidencija po 
svim odljevima za sudsku naplatu RTV pristojbe. 

BILJEŠKA BROJ 5 
IZVJEŠTAJ O NOVČANOM TIJEKU 

Sukladno odredbama članka 15. ZOR-a (Zakona o računovodstvu) Izvještaj o novčanom tijeku j e 
jedan od temeljnih financijskih izvještaja, a predstavlja analizu likvidnosti i upotrebu (priljev i 
odljev) novca i novčanih ekvivalenata u promatranom razdoblju. 

Izvještaj o novčanom tijeku Hrvatske radiotelevizije radi se primjenom direktnog, izravnog oblika, 
u odnos se stavljaju priljevi gotovine i odljevi gotovine, te se utvrđuje razlika primitaka i izdataka 
koja predstavlja povećanje ili smanjenje novca. Evidentiraju se samo naplaćene odnosno plaćene 
svote bez obzira radi li se o prihodima i rashodima ili drugim oblicima potraživanja i obveza. 
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Pravilnik o strukturi i sadržaju godišnjih financijskih izvještaja donijelo je Ministarstvo financija 
na temelju čl. 15. ZOR-a (NN 109/07). 

Izvještaj o novčanom tijeku Hrvatske radiotelevizije kao dinamički izvještaj i informacija o 
povijesnim promjenama novca i novčanih ekvivalenata za razdoblje 01.01.- 31.12.2008. godine 
pokazuje sljedeće: 

AKTIVNOSTI PRIMITAK % IZDATAK % NETO EFEKT 

Novac na početku razdoblja 80.176.719,02 
1. Poslovne 1.534.053.336,41 99,77 1.419.376.613,03 89,70 114.676.72338 
2. Investicijske 2.607.347,11 0,17 112.141.206,92 7,09 -109.533.859,81 
3. Financijske 991.593,30 0,06 50.777.343,01 3,21 -49.785.749,71 
Ukupno 1.537.652.276,82 100,00 1582.295.162,96 100,00 -44.642.886,14 
Novac na kraju razdoblja 35.533.832,88 

A. Novčani primitci u ukupnom prometu novca 

Rb PRIMITCI Iznos % 

l Novčani primitci od kupaca 1.523.013.32158 99,05 
2 Novčani primitci od prodaje vlasničkih i dužničkih instrumenata 1.982.892,65 0,13 
3 Novčani primitci od osiguranja za naknadu šteta 1.057.246,70 0,07 
4 Ostali novčani primitci 11.598.815,89 0,75 

Ukupno 1.537.652.276,82 100,00 

B. Novčani izdatci u ukupnom prometu novca 

Rb IZDATCI Iznos % 

1 Novčani izdatci dobavljačima 655590269,24 41,43 
2 Novčani izdatci za zaposlene 344539307,43 21,77 
3 Novčani izdatci za poreze 263.973367,09 16,68 
4 Novčani izdaci za nabavu dugotrajne imovine 111563.181,41 7,05 
5 Novčani izdatci za otplatu glavnice kredita i obveznica 50.777343,01 3,21 
6 Ostali novčani izdatci 155351.194,78 9,85 

Ukupno 1.582295.162,96 100,00 

POSLOVNE AKTIVNOSTI Hrvatske radiotelevizije za promatrano razdoblje obuhvaćaju 
99,77% primitaka i 89,70% izdataka od ukupnog novčanog tijeka. 

INVESTICIJSKE AKTIVNOSTI Hrvatske radiotelevizije obuhvaćaju 0,17% primitaka i 7,09% 
izdataka od ukupnog novčanog tijeka. 

Strukturu novčanih izdataka od investicijskih aktivnosti čine isplate za nabavu dugotrajne 
nematerijalne i materijalne imovine (ukupno 111,6 mil. kn, te izdatci za stjecanje vlasničkih i 
dužničkih financijskih instrumenata u iznosu od 0,6 mil. kn). 
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B 1) Novčani izdatci za nabavu dugotrajne nematerijalne i materijalne imovine po vrstama 

Rb Grupa imovine Radio Televizija Glazbena 
proizvodnj a 

Zajednički 
poslovi Sveukupno 

1 Nematrijalna imovina 0,00 81.631.116,53 0,00 0,00 81.631.116,53 
2 Materijalna imovina 4.152.003,73 12.338.494,10 28.781,46 13.412.78559 29.932.064,88 
a Građevinski objekti 0,00 0,00 0,00 9.707.09030 9.707.090,30 
b Postrojenja, oprema i strojevi 4.141.971,98 9.562.873,73 28.781,46 3.650.748,65 17.384.375,82 
c Putnička vozila 0,00 2.775.010,37 0,00 0,00 2.775.010,37 
d Namještaj 10.031,75 610,00 0,00 54.946,64 65.588,39 

Ukupno isplate (1+2) 4.152.003,73 93.969.610,63 28.781,46 13.412.78559 111.563.181,41 

F INANCIJSKE AKTIVNOSTI Hrvatske radiotelevizije obuhvaćaju 0,06% primitaka i 3 ,21% 
izdataka od ukupnog novčanog tijeka. 

U strukturi novčanih izdataka financijskih aktivnosti nalaze se otplate dugoročnih kredita i 
zajmova čiju strukturu donosimo u nastavku. 

B 2) Novčani izdatci za otplatu dugoročnih kredita i zajmova 

Rb Otplate dugoročnih kredita Iznos 

1 Hypo Alpe Adriabanka = 12.300.000 CHF (kred. part. 426) 7.620.166,75 
2 Privredna banka - 150. mil.kn 33.885.453,51 
3 Zagrebačka banka - 2.000.000,00 EUR 9260.887,01 
4 Dospjele obveze po reprogramiranim kreditima 10.835,74 

Ukupno 50.777.343,01 
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ELIMINACIJA OSTVARENIH INTERNIH PRIHODA I R A S H O D A 
U HRVATSKOJ RADIOTELEVIZIJI 

- u 000 kn 
RED. 

BR. 

ELEMENTI OSTVARENJE 

2008 

HR 

OSTVARENJE 

2008 

HTV 

OSTVARENJE 

2008 

GP 

OSTVARENJE 

2008 

OIZP 

Eliminacija 

internih 

prihoda 

Eliminacija 

internih 

rashoda 

OSTVARENJE 
2008 
HRT 

l 2 3 4 5 6 7 8 9 

PRIHODI 356.247 1.100.818 58.020 419.087 -384.859 1.549.313 

i. 
POSLOVNI 
PRIHODI 356.244 1.078.034 2.609 101.136 1.538.023 

i i Prihodi od pristojbe 309.243 757.112 1.066.356 

1.2. 

Prihodi od 
promidžben, poruka 32.454 312.008 1.260 345.722 

1.2.1. Tuzemstvo 32.063 299.647 1.260 332.969 
1.2.2. Inozemstvo 391 12.361 12.752 

1.3. 

Ostali poslovni 
prihodi 14.547 8.914 1.349 101.136 125.946 

1 1 1 

Naplaćena otpisana 
potraživanja 0 8 0 8.034 8.042 

1.3.2. 

Naplaćena otpisana 
potraživanja -
pristojba 0 0 0 7.040 7.040 

2. Dotirani prihodi 3 22.765 55.411 306.683 -384.859 3 
2 1 HR 0 22.765 27.706 76.095 -126.566 0 
2.2 HTV 0 27.706 212.801 -240.506 0 
2 .3 . G P 0 17.788 -17.788 0 

3 . 

FINANCIJSKI 
PRIHODI 3 19 0 11.268 11.290 

II RASHODI 352.117 1.100.818 58.020 419.087 -384.859 1.545.183 

1. 

POSLOVNI 
RASHODI 225.497 859.766 40.233 405.334 1.530.830 

1.1. 

MATERIJALNI 
TROŠKOVI 89.751 391.594 10.854 179.659 671.858 

1.1.1. 

Troškovi materijala 
i sirovina 2.170 14.894 418 22.640 40.122 

1 .1.2. 

Ostali vanjski 
troškovi 87.581 376.700 10.436 157.018 631.736 

1.2. Troškovi osoblja 108.732 307.982 26.599 79.983 523.296 

1.3. Amortizacija 11.523 106.408 697 27.210 145.837 

1 4 

Ostali poslovni 
rashodi 15.491 53.783 2.082 118.483 189.839 

2. Dotacija 126.566 240.506 17.788 -384.859 0 

2 .1 . 

za pokriće troškova 
HTV 22.765 -22.765 0 

2 2 . 

za pokriće troškova 
G P 27.706 27.706 -55.411 0 

2.3 . 

za pokriće troškova 
OIZP 76.095 212.801 17.788 -306.683 0 

1 

FINANCIJSKI 
RASHODI 55 546 0 13.753 14.354 

III DOBIT 4.130 0 0 0 4.130 
*Napomena; 
1. Prihodi od pristojbe podijeljeni su između podružnica Hrvatskog radija i Hrvatske televizije u omjeru 29:71= HR:HTV. 
2. Troškovi financiranja (dotacije) Glazbene proizvodnje podijeljeni su između podružnica Hrvatski radio i Hrvatska televizija 

u omjeru 50:50= HR:HTV. 
3. Troškovi financiranja (dotacije) Općih i zajedničkih poslova podijeljeni su između podružnica u omjeru 25:69:6 = HR:HTV:GP 
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RAČUN DOBITI I GUBITKA 
PODRUŽNICE HRVATSKI RADIO 

- u 000 kn 

RED. 
BR. 

ELEMENTI PLAN 
2008. 

OSTVARENJE 
2008. 

INDEKS 
4/3 

i 2 3 4 5 

PRIHODI 365.154 356.247 97,6 

1. POSLOVNI PRIHODI 365.142 356.244 97,6 

1.1. Prihodi od pristojbe 307.545 309.243 100,6 
1.2. Prihodi od promidžbe 44.000 32.454 73,8 

1.2.1. - u zemlji 43.700 32.063 73,4 

1.2.2. - izvan zemlje 300 391 130,5 

1.3. Ostali poslovni prihodi 13.597 14.547 107,0 

2. FINANCIJSKI PRIHODI 5 3 60,8 

3. IZVANREDNI PRIHODI 7 0 

I. RASHODI 347.932 352.117 101,2 

1. POSLOVNI RASHODI 223.672 225.497 100,8 

1.1. Materijalni troškovi 93.426 89.751 96,1 

1.1.1. Troškovi sirovina i materijala 4.143 2.170 52,4 

1.1.2. Ostali vanjski troškovi 89.283 87.581 98,1 

1.2. Troškovi osoblja 103.534 108.732 105,0 

1.3. Amortizacija 12.000 11.523 96,0 

1.4. Ostali poslovni rashodi 14.712 15.491 105,3 

1.5. Troškovi financiranja (dotacije) 124.210 126.566 101,9 

1.5.1. HTV 0 22.765 -

1.5.2. GP 26.399 27.706 104,9 

1.5.3. OIZP 97.811 76.095 77,8 

2. FINANCUSKI RASHODI 50 55 109,7 

3. OSTALI (IZVANREDNI) RASHODI 0 0 -

III DOBIT ( I - I I ) 17.222 4.130 24,0 

Napomena: 
Redni broj 5. Dotacije su interni rashodi evidentirani unutar podružnice HR-a te se ne 
iskazuju u računu dobiti i gubitka na razini HRT-a. 
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RAČUN DOBITI I GUBITKA 
PODRUŽNICE HRVATSKA TELEVIZIJA 

- u 000 kn 

RED. 
BROJ ELEMENTI PLAN 

2008. 
OSTVARENJE 

2008. 
INDEKS 

4/3 

i 2 3 4 5 

I PRIHODI 1.166.685 1.100.818 104,8 
1. POSLOVNI PRIHODI 1.166.665 1.078.034 107,4 
1.1. Prihodi od pristojbe 752.955 757.112 113,5 
1.2. Prihodi od promidžbe 394.800 312.008 94,7 
1.2.1. - u zemlji 394.800 299.647 92,2 
1.2.2. - izvan zemlje 12.361 275,1 
1.3. Ostali poslovni prihodi 18.910 8.914 117,9 
1.3.1. Naplaćena otpisana potraživanja 0 8 -
1.3.2. 

Naplaćena otpisana potraživanja-
pristojba 0 0 

2. Prihodi od financiranja (HR) 0 22.765 51,1 

3. FINANCUSKI PRIHODI 20 19 1,1 
II RASHODI 1.163.921 1.100.818 104,8 
1. POSLOVNI RASHODI 863.457 859.766 112,5 
1.1. Materijalni troškovi 422.324 391.594 114,5 
1.1.1. Troškovi sirovina i materijala 18.047 14.894 103,8 
1.1.2.. Ostali vanjski troškovi 404.277 376.700 115,0 
1.2. Troškovi osoblja 284.921 307.982 109,8 
1.3. Amortizacija 101.853 106.408 106,4 

1.3.1. 
Amortizacija nematerijalne 
imovine 70.576 75.273 120,2 

1.3.2. Amortizacija materijalne imovine 31.277 31.135 83,4 
1.4. Ostali poslovni rashodi 54.359 53.783 129,8 
2. Troškovi financiranja (dotacije) 299.965 240.507 84,5 
2.1. GP 26.321 27.706 98,5 
2.2. OIZP 273.644 212.801 83,0 
3. FINANCIJSKI RASHODI 500 546 31,4 

III DOBIT (I - II) 2.764 0 -
Napomena: 
Redni broj 2. Dotacije su interni rashodi evidentirani unutar podružnice HTV-a te se ne 
iskazuju u računu dobiti i gubitka na razini HRT-a. 
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RAČUN DOBITI I GUBITKA 
PODRUŽNICE GLAZBENA PROIZVODNJA 

- u 000 kn 

RED. 
BROJ 

ELEMENTI PLAN 
2008. 

OSTVARENJE 
2008. 

INDEKS 
4/3 

i 2 3 4 5 

I PRIHODI 58.642 58.020 98,9 

1. POSLOVNI PRIHODI 6.000 2.609 43,5 

1 . 1 . Prihodi od pristojbe 0 0 _ 

1.2 . Prihodi od promodžbenih poruka 5.000 1.260 25,2 

1 . 2 . 1 . - u zemlji 5.000 1.260 25,2 

1.3. Ostali poslovni prihodi 1.000 1.349 134,9 

1 . 3 . 1 . Naplaćena otpisana potraživanja 0 0 

1 . 3 . 2 . 

Naplaćena otpisana potraživanja -
pristojba 0 0 

2 . Prihodi od dotacija 52.642 55.411 105,3 
2 . 1 . HR 26.321 27.706 105,3 
2 . 2 . HTV 26.321 27.706 105,3 

3 . FINANCUSKI PRIHODI 0 0 

4 . IZVANREDNI PRIHODI 0 0 -

II RASHODI 58.642 58.020 98,9 

1. POSLOVNI RASHODI 36.188 40.233 111,2 

1.1 . Materijalni troškovi 9.005 10.854 120,5 

1 . 1 . 1 . Troškovi sirovina i materijala 370 418 113,0 

1 . 1 . 2 . Ostali vanjski troškovi 8.635 10.436 120,9 

1.2 . Troškovi osoblja 23.919 26.599 111,2 

1.3. Amortizacija 700 697 99,5 
1.4 . Ostali poslovni rashodi 2.564 2.082 81,2 

2 . 

Troškovi financiranja 
(dotacija OIZP) 22.455 17.788 79,2 

3 . FINANCIJSKI RASHODI 0 0 -

III DOBIT 0 0 -
Napomena: 
Redni broj 2. Dotacije su interni rashodi evidentirani unutar podružnice GP-a te se 
ne iskazuju u računu dobiti i gubitka na razini HRT-a. 
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RAČUN DOBITI I GUBITKA 
PJ OPĆI I ZAJEDNIČKI POSLOVI 

- u 000 kn 

RED. 
BR. 

ELEMENTI PLAN 
2008. 

OSTVARENJE 
2008. 

INDEKS 
4/3 

1 2 3 4 5 

I PRIHODI (1.-3.) 424.634 419.087 98,7 

1. POSLOVNI PRIHODI (1.1.) 25.707 101.136 393,4 

1.1. Ostali poslovni prihodi 25.707 101.136 393,4 

1.1.1. Naplaćena otpisana potraživanja 1.000 8.034 803,4 

1.1.2. Naplaćena otpis.potraživanja-pristojba 8.870 7.040 79,4 

2. Prihodi od dotacija 393.952 306.683 77,8 

2.1. HR 97.883 76.095 77,7 

2.2. HTV 273.731 212.801 77,7 

2.3. GP 22.337 17.788 79,6 

3. FINANCUSKI PRIHODI 4.975 11.268 226,5 

II RASHODI (1.-2.) 424.634 419.087 98,7 

1. POSLOVNI RASHODI (1.1. -1.4.) 411.444 405.334 98,5 

1.1. MATERUALNI TROŠKOVI 184.813 179.658 97,2 

1.1.1. Troškovi materijala i sirovina 20.859 22.640 108,5 

1.1.2. Ostali vanjski troškovi 163.954 157.018 95,8 

1.2. Troškovi osoblja 76.830 79.983 104,1 

1.3. Amortizacija 27.300 27.210 99,7 

1.4. Ostali poslovni rashodi 122.501 118.483 96,7 

2. FINANCUSKI RASHODI 13.190 13.753 104,3 

III DOBIT 0 0 -
Napomena: 
Redni broj 2. Dotirani prihodi su interni prihodi evidentirani unutar PJ OIZP te se ne 
iskazuju u računu dobiti i gubitka na razini HRT-a. 
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H R V A T S K A RADIOTELEVIZIJ A 
Programsko vijeće HRT-a 
Broj: 72/09. 

Izvadak iz fonograma 72. sjednice Programskoga vijeća HRT-a (20. studenoga 2009.) 
točka ad. 2.b) Godišnje izvješće o poslovanju HRT-a za 2008. (Izvješće Ravnateljstva 
HRT-a o poslovanju HRT-a u 2008. - za Hrvatski sabor) i točke 2.c) Izvješće o 
poslovanju HRT-a za razdoblje od 1. siječnja do 30. lipnja 2009. 

GRGIĆ: Izvješće Ravnateljstva HRT-a o poslovanju HRT-a za 2008. godinu za Hrvatski 
sabor. Molim glavnog ravnatelja da nam se uvodno obrati kao izvjestitelj. Hvala. 
SUTLIC: Poštovane dame i gospodo, članovi Vijeća Hrvatske radiotelevizije. Pred vama se 
nalazi izvješće o poslovanju HRT-a za 2008. godinu. S obzirom da smo isto izvješće koje 
vama podastiremo dužni dostaviti Hrvatskom saboru, pripremili smo ga na način da smo u 
njemu dali i odgovore na najčešća pitanja koja nam postavljaju saborski zastupnici, kroz 
različite odbore i kroz samu sabornicu, a uvažavajući i vas, članove Vijeća HRT-a, dopunili 
smo ga i prema vašim zahtjevima, a sve u cilju da odgovorimo na moguće nedoumice oko 
poslovanja HRT-a u 2008. godini. H R T j e u 2008. godini poslovao vrlo uspješno, završivši 
godinu s pozit ivnom bilancom. U odnosu na 2007. godinu, prihode smo povećali za 4 posto. 
Ukupni prihodi tako su premašili milijardu 549 milijuna kuna, dok su rashodi iznosili 
milijardu i 545 milijuna kuna. H R T je u 2008. godini ostvario dobit od ukupno 133 tisuće 
kuna, što j e , kao što j e bilo i za očekivati, 8 9 % manje nego prethodne godine. U odnosu na 
2007. godinu, prihodi od pristojbe porasli su 5,54%, ostale poslovne prihode uspjeli smo 
povećati za 39,28%, ali su prihodi od marketinga se smanjili za 5,34%. Za to su glavna tri 
razloga. Sve žešća tržišna konkurencija tržištu koja j e često bila nelojalna te izostanak, ono 
što smo bili i najavili i što smo planirali kao prihod, a to je prihod od novih kanala tzv. HTV3 
i HTV4 koje u 2008. nismo pokrenuli ali smo ga bili planirali. Zatim podbačaj u marketingu 
je drugi razlog prihod od sportskih događaja koji j e bio manji od očekivanih. S jedne strane tu 
su neke greške učinjene u projektu Europskog nogometnog prvenstva zbog koje j e 
sankcioniran smjenom odgovorni rukovoditelj te smanjeni prihod od projekta Olimpijskih 
igara zbog termina emitiranja druge vremenske zone te neuspjeha hrvatskih kolektivnih 
sportova što j e sve skupa iznosilo negdje oko 9 milijuna kuna. Treći razlog j e naravno i u 
gospodarskoj krizi koju j e krajem prošle godine počeli osjećati svi poslovni subjekti, i gdje 
smo u studenom i prosincu već osjetili i na našem prihodu. Situacija nije, naravno, ništa bolja 
niti danas, i nemoguće j e pouzdano i kvalitetno procijeniti njezin daljnji razvoj. Govoreći o 
ukupnoj bilanca, možemo reći da se iznos aktive, dakle imovine i pasive (kapital+obveze) nije 
znatnije mijenjao tijekom posljednjih 5 godina pa tako nije ni prošle godine. Tri stavke čine 
80% ukupne aktive HRT-a na dan 31.12.2008. godine, da sada ne iznosim postotke: 
nekretnine, postrojenja i oprema jedan, nematerijalna imovina j e druga stavka i potraživanja 
od kupaca treća stavka. Četiri stavke čine 7 7 % ukupne pasive i to j : ukupni kapital, 
dugoročna rezerviranja za rizike, dugoročne obveze i obveze prema dobavljačima. Kako bih 
poslovanje HRT-a učinio još transparentnijim, uz financijsko izvješće uveo sam nekoliko 
novina. Glavna novina su bilješke uz financijske izvještaje za 2008. godinu koje sada 
sadržavaju sve, naglašavam sve značajne informacije o poslovanju ove kuće, uključujući i 
apsolutno sve postotne detalje oko povećanja i smanjenja pojedinih stavki, što nije praksa u 
drugim javnim poduzećima, kao što nije niti u većini ostalih gospodarskih subjekata. A 
upravo j e to možda najveći pokazatelj transparentnosti svih podataka. Poslovanje HRT-a 
kontroliraju čak tri revizije. Interna, meni je žao što predstavniku Interne revizije nije 
dopušteno da ovdje bude nazočan. Neovisne komercijalne revizije koju nismo kao javna 
ustanova dužni provoditi te Državne revizije. Uz to provođenje zakonskih i drugih propisa 
kontroliraju kontinuirano i razne državne inspekcije. Ja sam zatražio od predsjednika i 
dopušteno j e b i lo . . . 
GRGIĆ: Ne . Ja sam shvatio da je to B D O revizija. To je neki nesporazum. Dobro. Ali to 
ćemo riješiti. 
SUTLIĆ: Ja sam zamolio da predstavnik Interne revizije i koji j e član Ekonomskog kolegija 
bude ovdje nazočan. 



G R G I Ć : Niste mi rekli. Ok. Dobro. Budemo pozvali. Možete odmah pozvati . Ispravljamo. 
Ja sam shvatio d a j e od firme jedne d a j e došla. Prema tome, može, dapače. 
S U T L I Ć : Uz to provođenje zakonskih i drugih propisa kontroliraju kontinuirano i razne 
državne inspekcije. S obzirom na anonimnu kaznenu prijavu te različite napise u medijima u 
vezi s navodnim nepravilnim financijskim poslovanjem Hrvatske radiotelevizije, želim 
posebno istaknuti nalaze revizorske kuće B D O Zagreb koja je poslovanje ove kuće u 2008. 
godini ocjenjuje pozitivnim mišljenjem. Da ne bi bilo zabune, želim posebno citirati navod 
Revizije koji zorno pokazuje kvalitetu pripremljenog financijskog izvješća: „Prema našem 
mišljenju izuzev navedenog u prethodnim odjeljcima financijski izvještaji pružaju istinit i fer 
prikaz financijskog položaja javne ustanove H R T na dan 3 1 . prosinca 2008. godine te njezine 
financijske uspješnosti i njezinih novčanih tijekova za završenu godinu. Pri tom smo također 
obvezni napomenuti kako su revizori kao sporne stavke izdvojili: rezervaciju troškova za 
sudske sporove i otpremnine te potraživanja od kupaca. Ove dvije opaske potpuno su 
očekivane budući da smo uveli novu računovodstvenu politiku zbog rezerviranja troškova i 
potraživanja od kupaca jer nam je to omogućilo ostvarivanje kvalitetnijeg, ali i pozitivnog 
poslovanja. Zašto smo promijenili računovodstvene politike? Prvo, sudski sporovi: protiv 
HRT-a se vode sudski sporovi približne vrijednosti 105 milijuna kuna koji traju i po nekoliko 
godina, a čiji j e ishod potpuno neizvjestan. Podaci unatrag 5 godina govore da troškovi 
sudskih sporova nisu bili veći od 2 milijuna, kuna godišnje i uredno ih podmirujemo u sklopu 
redovitih godišnjih troškova. Otpremnine i jubilarne nagrade, kao drugi prigovor. Ovaj 
prigovor revizora postoji već dulji niz godina, iako je u praksi uobičajen slučaj da se troškovi 
otpremnina i nagrada zaposlenika iskazuju u godini kada se oni stvarno i dogode. Tim prije 
što rezerviranja za jubilarne nagrade radnika nisu porezno priznate za obračun poreza na 
dobit. N a ovaj način iskazujemo uštede kroz manje isplaćene place radnicima koji odlaze u 
mirovinu, a ne kroz povećanje troškova kroz rezervacije. Sto zapravo znači uopće 
rezerviranje? To j e postupak kojim na kraju obračunskog razdoblja od viška prihoda unaprijed 
određujemo određeni iznos za buduće troškove. Taj postupak porezni nadzor priznaje kao 
porezno priznati rashod, a na te se iznose ne plaća porez na dobitak. Tog viška prihoda nismo 
imali na kraju 2008. godine. N a ovom mjestu dužan sam upozoriti na nužnost usporedbe 
HRT-a s ostalim javnim i privatnim subjektima u branši i izvan nje i zamoliti one koji to znaju 
da nas upoznaju s primjerima rezervacije ostalih javnih ustanova ili ustanova medijskih, 
javnih, privatnih poduzeća je r toga nema osim kod iznimno profitabilnih firmi kod kojih su 
rezervacije zakonit način smanjivanja porezne osnovice. Naprotiv, mi smo realno izrazili 
poreznu osnovicu i prema državi podmirili sve obveze za 2008. godinu. Potraživanja od 
kupaca! Navedeni prigovor odnosi se na procjenu učinaka nove računovodstvene politike, 
koji se ne moraju stvarno dogoditi. Tako na troškovima realno završavaju potraživanja koja se 
neće moći stvarno naplatiti, a ne ona sredstva koja smo prethodno rezervirali. Kao primjer 
navodim potraživanja od RTV pristojbe koja zastarijeva za 365 dana, nakon čega njihovu 
naplatu preuzimaju javni bilježnici i sudstvo. Sadašnji uvjeti gospodarske krize i recesije s 
kojom se svi susrećemo ne daju nikome sigurnost glede roka naplate svojih potraživanja. Mi 
smo zahvalni našim gledateljima koji na vrijeme plaćaju pristojbu, ali treba znati kako oni 
nisu naši jedini kupci - ne zaboravimo cijeli marketing i tešku naplatu t ih potraživanja. Da 
rezimiram i istaknem još jednom: Revizor je dao pozitivno mišljenje o financijskim 
izvještajima HRT-a za 2008. godinu što sam vam i posebno istaknuo iz njihovog izvješća. 
Naglašavam kako u revizijskom izvješću za 2008. godinu ima znatno manje primjedbi u 
odnosu na prethodne godine, od kojih se većina ponavlja iz godine u godinu i među kojima, to 
posebno ističem u mandatu ovog Ravnateljstva nema baš ni j edne nove. Od 25 i više 
primjedbi iz 2002. godine, iz godine u godinu smanjujemo broj primjedbi, pa ih j e tako ove 
godine manje neko ikad, tri ili četiri. Naš tim koji želimo dodatno ojačati strukom uložit će 
maksimalne napore da i te primjedbe u idućim razdobljima eliminiramo ili barem svedemo 
na minimum. N a sjednici Ravnateljstva predstavnici B D O revizije na naš izravni upit 
potvrdili su, dakle sjednici na kojoj j e nazočilo desetak ljudi potvrdili su da su financijska 
izvješća sastavljena zakonito kao i da osim redovitih izvješća nakon odlaska prethodnog 
glavnog ravnatelja nije za potrebe HRT-a ni naručena niti j e rađena nikakva dugoročna 
analiza, odnosno revizija poslovanja. Kako bismo bili posve sigurni u ispravnost našeg 
financijskog izvješća te mišljenja revizora s kojim surađujemo dugi niz godina, zatražili smo 
dodatno pojašnjenje i radi vlastitog boljeg razumijevanja i radi vjerodostojnosti od druge 
neovisne revizijske kuće Rudan d.o.o. od kojeg ću vam pročitati samo posljednju rečenicu: 
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„Budući da H R T nema javno objavljene računovodstvene politike, već primjenjuje 
Međunarodne standarde financijskog izvještavanja i Odluke Ravnateljstva, navedene 
promjene računovodstvenih politika u 2008. godini su javno objavljene i zakonite su". Kako 
bismo izbjegli svaku moguću razliku u tumačenju Ravnateljstvo će s plan za 2010. godinu 
javno objaviti cjelokupne računovodstvene politike HRT-a. Također posebno naglašavam da i 
Državna revizija od rujna revidira poslovanje HRT-a za 2008. godinu i da uskoro očekujemo i 
njene nalaze. Po medij ima se kalkulira da j e rad Državne revizije vezan uz anonimnu 
kaznenu prijavu, što j e netočno. Revidiranje poslovanja HRT-a za 2008. godinu j e u 
redovitom planu revizija javnih poduzeća koji j e još proljetos odobren od saborskog odbora. 
Kada smo kod prijava, i j a kao glavni ravnatelj i osoba odgovorna za poslovanje HRT-a 
izvršio sam u suradnji sa stručnim službama prijave institucijama za sve postupke za koje 
postoji sumnja ili ima dokaza da nisu u skladu sa zakonom. N e prikrivam ništa, ne prikrivamo 
ništa, ne radim ustupke ikome, već želim isključivo transparentno i zakonito poslovanje 
institucije kojoj sam na čelu. Kako neke od izrečenih tvrdnji ne bi bila moja riječ protiv neke 
druge riječi na raspolaganju su vam ukoliko bude potrebno odgovorne osobe iz navedenih 
revizijskih kuća čije smo ocjene citirali da vas i oni o rečenom izravno informiraju. Ovdje 
sam dužan vas upozoriti i na činjenicu da su dva člana ovog Vijeća nedavno pohodila 
revizorsku kuću B D O i o tome dobila potpuno identičnu informaciju ovu koju sam vam iznio 
što mi je sinoć potvrdio i direktor Revizije B D O gospodin Ivan Štimac. Nadam se da neistine 
plasirane u javnost o poslovanju ove kuće nemaju baš nikakve veze s tom posjetom tim više 
što su dosadašnjem predsjedniku Vijeća izvješće revizorske revizijske kuće B D O stavljeno na 
raspolaganje, a svim ostalim članovima na uvid. Već sam prošli put naglasio da j e naš cilj 
uspostaviti potpuno transparentno poslovanje javnim sredstvima i sredstvima zarađenim od 
marketinga i javnih usluga. I mišljenja sam, da su sve nevolje prvenstveno HRT-u, ali i 
meni, započele odlukom da se prekinu neke ustaljene prakse kojima j e HRT, i fizičkim i 
pravnim osobama bio „zlatna koka". Tri godine nakon što j e Zakon o HRT-u nas na to 
obvezao odmah po preuzimanju mandata započeli smo s prvim javn im natječajima za nabavu 
programskih sadržaja kako bismo počeli s ispunjavanjem jedne od bitnih odrednica Zakona o 
HRT-u. Europskih direktiva i Zakona o elektroničkim medijima kojima j e cilj poduprijeti 
postojanje domaćih i europskih nezavisnih produkcija. Znamo da j e nabava televizijskih 
sadržaja izuzeta iz Zakona o javnoj nabavi, a u članku 5, stavak 1., točka 6. Zakona o javnoj 
nabavi, navedeno j e , citiram da ne bi bilo više zabuna oko toga. „Zakon o javnoj nabavi N E 
PRIMJENJUJE se na ugovore o stjecanju, razvoju, produkciji i koprodukciji programskog 
materijala namijenjenog radiotelevizijskom emitiranju i za termine radiotelevizijskog 
emitiranja", Sukladno tom zakonu ni jedna jedina revizija u posljednjih 10 godina, a ovaj 
zakon je inoviran 2007. na ovu temu nije stavla ni jednu jedinu primjedbu. Zakon o HRT-u 
obvezuje, dakle, samo na javne natječaje za narudžbu i kupnju programa u cilju osiguranja 
opstojnosti neovisnih produkcijskih društava. I to j e bit Europske direktive. Mogu ako treba i 
citirati o kojim direktivama j e ovdje riječ. Ako hoćete i dostaviti vam Direktivu na uvid zbog 
čega je , naravno, ona i uvrštena kao posebna odredba u odnosu na ovu opću odredbu Zakona 
o HRT-u. Radi transparentnosti HRT-a H R T si j e nametnuo Pravila koja ste uostalom i Vi 
ovdje podržali i za kupnju gotovih djela. To su interna pravila o nabavi, narudžbi i kupnji od 
neovisnih produkcijskih društava pa u tom smislu donijeli smo Pravila o nabavi televizijskog 
programa od neovisnih produkcijskih društava. Ustrojili smo dokumentaciju i postupci kakvi 
se primjenjuju u provođenjima javnih natječaja po Zakonu o javnoj nabavi iako to nismo 
obvezni primjenjivati. Donijeli smo odluku da se za druge velike projekte kada premašuju 
određene iznose objave javni natječaji. Tim postupcima itekako su smanjene cijene koštanja 
pojedinog programskog materijala, a HRT je dobila nove protivnike i zaradila pa i prijave jer 
su inspektori proveli i provode neke nadzore nad kupnjom serija od neovisnih produkcijskih 
društava u 2008. i 2009. godini. U međuvremenu mi smo zakonsku obvezu o nabavi 
programskih sadržaja od neovisnih produkcijskih društava gotovo udvostručili s namjerom da 
je protegnemo na svaku moguću programsku nabavu iz jednostavnog razloga što j e tako 
isplativije. . . .da li ćemo dobit i gubitka, odnosno izvještaja o poslovanju u 2008. godini 
globalno izvješće koje ne odgovara na moguće detaljna sporna pitanja, pitanja koja se 
najčešće mogu podvesti pod sumnju mogućim malverzacijama ili korupciji. Borbu protiv toga 
nastojim voditi svim zakonskim sredstvima, a s pravom za 2010. kao što sam već prošli put 
najavio pripremamo i cijeli niz dodatnih instrumenata kako bi i taj dio poslovanja učinili s to j e 
moguće transparentnijim. Ono što još mogu dodati j e to da o tome kako sada provodimo 



postupke javne, odnosno kako smo ih provodili u 2008. godini svjedoči i činjenica da j e u 
2008. dakle provedeno ukupno 171 postupak javne nabave za gotovo 260 milijuna kuna i da 
je na taj postupak uloženo svega 7 prigovora od čega j e državna komisija 5 odbacila kao 
neosnovane, a samo dva predmeta vratila u ponovni postupak. Ovdje j e bilo postavljeno 
pitanje o nekim nabavama uz takozvanu izravnu pogodbu što j e također zakonit postupak kad 
je riječ o dobavljačima koji nemaju konkurenciju, odnosno imaju monopolistički ili sličan 
položaj. Takav je slučaj i s A G B Nielsenom koji j e isključivi posjednik mjerenja gledanosti 
putem piplmetra u Hrvatskoj i čije usluge koriste bez iznimke sve nacionalne televizijske 
kuće, sve oglašivačke agencije i sami oglašivači kao jedini relevantni izvor podataka u zemlji 
o toj temi. Sličan j e odnos i s Odašiljačima i vezama koji su sada jedinstveni u usluzi koju 
pružaju kao i na primjer sa satelitskim uslugama. Mi sada pokušavamo za Radio putem 
javnog natječaja zapravo tek uspostaviti jedan oblik koji bi odgovarao ovome što Televizija, 
hajde da kažem putem javnog natječaja nagovoriti nekoga da to počne provoditi i u sferi 
radijskog programa. Što smo radili, j a mislim da j e ovdje obuhvaćena i prvih šest mjeseci. . . 
Š A Š K O : Obj edinj ena j e rasprava. 
S U T L I Ć : Što smo radili t i jekom 2009. godine i što sada radimo? U okruženju recesije, kada 
mnoga poduzeća imaju vrlo velike probleme, pojedina obustavljaju i svoj rad, H R T 
zahvaljujući prvenstveno svojim gledateljima i plaćanju pristojbe posluje, da tako kažem, 
otežano, stvarno otežano, ali ne i katastrofično kako se proteže kroz medije. Pa ja ću samo 
reći da kod nas u ovoj godini kad se izvještava o nama pa kolege izvještavaju znaju kako sami 
prolaze, ni jedan nije kasnila plaća i plaće su ponekad dijelom dotirane i iz kratkoročnih 
zaduženja samo zbog točne isplate na dan kad se one inače isplaćuju, a ne putem kratkoročnih 
kredita u cjelini kao što j e to ponekad insinuirano. Kao što znate u listopadu 2008. godine 
predstavili smo vam naš plan poslovanja za 2009. godinu što je sa današnjeg aspekta, u sada 
teškim uvjetima poslovanja za sva poduzeća očito bilo i prerano i preambiciozno. No načelom 
opreznosti štedjeti smo počeli već u veljači kada smo o tome prvi put izvijestili i Vladu RH 
što je naravno doprinijelo stabilizaciji poslovanja kroz protekle mjesece 2009. godine. 
Rebalansom kojega smo usvojili u lipnju 2009.godine još smo pojačali mjere štednje tako da 
ipak očekujemo pozitivan rezultat, odnosno balans prihoda i t roškova do kraja 2009. godine, 
neprekinuto praktički oko toga vodimo brigu i o tome će vam moći govoriti detaljnije 
pomoćnici koje ste pozvali na ovu sjednicu kao i o onom što sam do sada govorio. U 
dosadašnjim periodičnim obračunima tijekom 2009. godine dakle, 31.3. , 30.6. o kojem 
raspravljamo, ali sada već i za nas poznatog 30.9. H R T j e iskazala pozitivan rezultat, ali 
samo kao razliku prihoda i rashoda, bez svih akcija koje prethode i završnom obračunu, 
dakle, inventuri i knjiženju po njoj, ispravku potraživanja od kupaca i drugo. Do kraja 2009. 
godine očekujemo ostvarenje prihoda od RTV pristojbe prema planu za 2009. u iznosu od 
milijardu i 100 milijuna kuna što j e posljedica povećanih napora za ostvarenjem naplate a 
dijelom zakonski određene visine pristojbe koja se usklađuje svake godine. Plan prihoda od 
marketinga za 2009. godinu postavl jenje vrlo optimistično i pretpostavljao j e povećani udjel 
HRT-a u prodajnom promidžbenom potencijalu nacionalnih radijskih i televizijskih programa. 
Ostvarivanje takvog plana koji j e temeljen na zaokretu prodajne politike, programskog shemi 
koja omogućuje veću slušanost i gledanost programa, na kvalitetnijoj kadrovskoj ekipiranosti 
u marketingu, prekinuli su negativni opći poslovni trendovi, te će se rezultati te politike moći 
osjetiti tek dugoročno. Kao što sam rekao nažalost ovako postavljen plan prihoda za 2009. 
godinu nije bilo moguće ostvariti. N a temelju tržišnih informacija za prva 4 mjeseca 2009. 
godine ulaganja u televizijskog oglašavanje je u odnosu na isto razdoblje 2008. godine 
smanjeno za 15%. Procjenjuje se da će pad marketinga u preostalom razdoblju 2009. godine 
biti još izraženiji j e r će dodatno biti potaknuti lošim poslovnim rezultatima u gospodarstvu. 
Radi toga Rebalansom plana od lipnja 2009. godine prihodi od marketinga u 2009. godini 
smanjeni su u odnosu na plan za 2009. godinu za nekih 3 7 % , svedeni su dakle na 300 milijuna 
kuna. Tako da do kraja godine očekujemo ostvarenje prihoda od market inga negdje oko 230 
do 250 milijuna kuna što j e u odnosu na rebalans plana 2009. manje za 24 do 2 5 % , a u odnosu 
na ostvarenje u 2008. godini za 34%. Pri tome hoću reći da mi ovdje govorimo o jednoj 
nespecifičnoj godini. 2008. j e godina dvaju velikih sportskih natjecanja kojih u 2009. nema. 
Suočeni sa teškoćama opće nelikvidnosti pa tako i u naplati naših potraživanja pojačali smo 
napore u svezi naplate, no iako provodimo mjere štednje i racionalizacije kroz operativni plan 
ne možemo zanemariti niti naše obveze prema dobavljačima. I samo da vas upoznam sa 
stanjem koje j e bilo na 3 1 . 12. 2008. Potraživanje od kupaca su bila oko 166 milijuna kuna. 

4 



Obveze naše prema dobavljačima u tom trenutku 220 milijuna kuna, da bi na 30. 9. 2009. bila 
211 milijuna kuna, a obaveze prema dobavljačima 222 milijuna. Dakle, bitno j e taj raskorak 
smanjen. Ovo su samo potraživanja od kupaca, a inače ukupna potraživanja HRT-a u ovom su 
trenutku oko 314 milijuna kuna. Svakako smatram potrebnim iznijeti par podataka o našim 
zaduženjima i poslovanju sa bankama jer i u pogledu toga mediji špekuliraju. Kako bismo 
premostili poteškoće u naplati potraživanja i mi smo se morali, naravno, dodatno zadužiti i to 
za sada kratkoročno. Tako da od 31.12.2008. do 30.09.2009. godine prema bankama imamo 
povećanje kratkoročnih obveza no istovremeno i smanjenje dugoročnih obveza i ono na 30. 9. 
2009. iznosi dugoročne obveze oko 83. milijuna, a kratkoročno oko 150 milijuna kuna. 
Imamo nekoliko poslovnih banka koje nas prate u poslovanju, a pojedine aktivnosti 
ostvarujemo u banci kod koje ostvarujemo najbolje uvjete. Ovdje bi s obzirom, opet kažem, 
na glasine želio istaknuti j o š nešto. Tako naplatu RTV pristojbe, dakle naš većinski prihod 
tijekom 2009. ostvarujemo preko: Poštanske banke cea 6 5 % , Hypo banke cea 2 5 % , dakle to 
je najbolji demanti napisa, i Zagrebačke banka cea 10%. Nastoj imo također poboljšati 
strukturu izvora sredstava u korist dugoročnih izvora na teret kratkoročnih izvora. I pred kraj 
evo još nekoliko rečenica. Ovo nisu vremena gdje će se ostvarivati neki veliki ciljevi prihoda, 
već su ovo vremena brze prilagodbe tržištu kako bi se godina preživjela i kako bi sa što manje 
štete ušli u nova razdoblja i u novu godinu. Toga moramo svi biti svjesni, a ne sakrivati se iza 
nerealnih očekivanja koja su objektivno nedostižna. Ja ovdje želim reći da smo mi ove 
godine uz pomoć i ovih ljudi ovdje koji sjede, uz pomoć mnogih koji nisu ovdje nazočni 
uspjeli u jednoj iznimno teškoj godini održati program, štedjeti u tom održavanju programa, 
ali ga održati, odreći se mnogih privilegija i standarda koje smo ranije imali i j a moram biti 
doista zahvalan onim ljudima u ovoj kući koji su podnijeli za to teret i iznijeli taj teret u 
dosadašnjem dijelu ove godine. Trend racionalizacije i optimalizacije poslovanja HRT-a 
kojeg smo započeli u 2009. godini planiramo nastaviti i u narednim razdobljima iako moramo 
itekako voditi računa da ne trpi ono za što smo odgovorni prema javnosti na državnoj i 
lokalnoj razini a to j e proizvodnja i emitiranje, dakle, radijskih i televizijskih programa. Teško 
j e voditi kuću u kojoj j e toliko različitih interesa među kojima j e doista dosta i onih potpuno 
privatnih, a bez potpune podrške na zajednički postavljenim ciljevima podrške za rad po 
zakonu i pravilnicima kuće, osobito ako se oko svakog postupka moramo zamisliti koje će 
nam komplikacije donijeti. Evo, usput, uzgred da malo olakšam ovu možda tešku temu, 
slobodan sam vas u tom kontekstu pitati za savjet. Naše nadležne službe zatekle su tako jednu 
našu uglednu novinarku urednicu da po kući na mjestima na kojima to nije dozvoljeno lijepi 
oglase bez odobrenja ili zahtjeva bilo koje kućne institucije, organizacije, tijela ili slično. To 
j e prema našim pravilnicima sasvim evidentan prekršaj pa vas pitam, kako sada postupiti jer 
bi opet moglo ispasti da se nekome nešto uskraćuje ili pak trenira strogoća. Da se to događa u 
Krasu, Lidlu, Agrokoru, EPH-u ili ako hoćete u ORF-u, danskoj radioteleviziji, WDR, sve bi 
bilo jasno. Ovdje ipak moram postaviti ovakvo pitanje. Ponavljam još j ednom kako bismo 
HRT uredili prema suvremenim trendovima i napravili nužne rezove od koje sam neke i 
najavio kako bi uspješnije proveli i reorganizaciju Ravnateljstvu j e nužna vaša podrška. 
Nadam se da ćemo je u tome imati. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Dopustio sam malo duže izlaganje. Misl im da zaslužujete da kažete 
što imate s obzirom na sve ove medijske špekulacije i ostale stvari o kojima smo nažalost 
morali čitati u medijima i moram reći da mi kao članovi Vijeća ne možemo uvijek dobiti sve 
informacije bez obzira što bi trebali imati sve te informacije pa tako i među najvažnijima 
smatram pismo Ravnateljstvu koje vam j e B D O revizija uputila koje sam j a zatražio, nisam 
službeno od vas mogao dobiti, mislim j a sam ga dobio na zakonit način koje najbolje 
demantira ovo što Vi govorite, a pismo Ravnateljstvu vam j e zapravo ono što vi čitate među 
redovima pa kad kažete da vam j e Revizija dala pozitivnu ocjenu. Vi čitate njihovu 
standardnu formulaciju koja kaže uz ona ograničenja, a ta ograničenja su vam ključna. I onda 
dobijete hrpu točaka koje su važne. Tamo eksplicite kaže jedna od stvari da HRT u 2008 
godini nije promijenio navedene politike iskazao bi operativni gubitak u iznosu od najmanje 
70 milijuna kuna. Efekti promjena, dakle negativno će se odraziti na buduća financijska 
razdoblja. Jer, to j e Enron radio, da se razumijemo. I vi imate situaciju gdje ako vi ove godine 
mijenjate recimo stope amortizacije, za one koji ne znaju, znači ako se igrate s troškovima vi 
apsolutno ostavljate taj gubitak, kad-tad vas dočeka. Znači ako vi jednostavno mijenjate 
računovodstvene politike s namjerom da utječete na iskazivanje dobiti ili gubitka onda j e to 
apsolutno zabranjeno. Vi ste, kažem ovdje, po mišljenju revizora i sada na ono što ste me 



izravno prozvali, osjećam se prozvanim, ja sam bio taj koji je išao u B D O reviziju sada već 
ministrom koji j e bio tada predsjednik Vijeća, da predsjednik i potpredsjednik Vijeća su otišli 
u B D O reviziju da provjere navode koje smo dobili j e r smo htjeli znati j e li to što imamo 
autentičan dokument ili nije. I revizija nam j e rekla potpuno suprotno ovome što Vi tvrdite. 
Dapače, oni su to napisali. Ja imam taj dokument. Sada da Vi ovdje iznosite rekla-kazala, on 
j e meni na telefon rekao ali ne želi doći ovdje. . . 
SUTLIĆ: Pa oni su ovdje nazočni. 
GRGIĆ: Čekajte, polako! Dakle, j a V a m kažem. . . 
SUTLIĆ: Revizor koji j e pravio izvješće j e ovdje nazočan, u susjednoj prostoriji i on može 
svjedočiti najbolje.. . 
GRGIĆ: Dakle, nije on nazočan nego trebao je biti nazočan šef te kuće. Znači, a to neki, ne 
nije revizor nazočan, nazočan j e možda neki zaposlenik. . . 
SUTLIĆ: Onaj tko j e radio izvješće j e nazočan ovdje. 
GRGIĆ: Ne bih se dao upuštati sada u daljnje rasprave s Vama. Dopusti te mi da završim 
svoju misao do kraja kao što sam j a dopustio Vama također da vrlo iscrpno izvijestite Vijeće 
o svemu što ste rekli. U ostalom j a ne bih htio dalje dužiti. Pitanja postavljam prije nego što 
damo članovima Vijeća. D a li se slažete da možda ravnatelji podružnica također kažu svoje. . . 
SUTLIĆ: Pa to j e najavljeno. Samo bih ja ipak dodao nešto na ovo Vaše. Prvo i osnovno j a 
bih želio reći da ovdje izričito piše i to je zahtjev same revizije da je p ismo Ravnateljstvu 
isključivo informacija Ravnateljstvu. Naše primjedbe i preporuke ne smiju se davati na uvid 
trećim strankama i ne snosimo odgovornost u takvom slučaju. Dakle, to j e prvo i osnovno. 
Druga stvar. . . (ŽAMOR) . . .što se tiče tumačenja j a sam samo jednu stvar konstatirao s t o j e 
zakonito, a što nije zakonito. I na izravni upit o zakonitosti tog postupka u nazočnosti, evo svi 
su ravnatelji bili praktično nazočni i dobar dio struke, gospodin Štimac i gospodin Zidar koji 
j e radio izvješće su potvrdili da su naši postupci ispravni zakonski i da j e ovo dopušteno, a 
druga j e stvar upozorenje na moguće opasnosti. Dakle, o tome j e sasvim jedna druga stvar i 
nemoj te se upuštati pošto ni Vi ni j a nismo stručni ovdje profesorska predavanja nego ono što 
je izrekom rečeno i što j e javni dokument za objavljivanje. Javni dokument za objavljivanje j e 
izvješće revizorske kuće i ono j e tako ovdje predstavljeno. Izričito pitanje j e bilo tako. Ja ću 
postaviti ovdje, pola godine ovom Ravnateljstvu i Ekonomskom kolegiju na svakoj sjednici 
postavljam identično pitanje o vjerodostojnosti svih dokumenata. Pola godine ni jedna jedina 
osoba u ovoj kući ovo što sam ovdje tvrdio nije dovela u pitanje ni jednom jedinom 
rečenicom. Ako Vi vodite cijelu ovu akciju i ako Vi imate neka druga saznanja onda Vas 
molim da nas onda s t ime upoznate je r j e to najpametniji put. Pošto j a sve što čujem od Vas 
uglavnom čitam i u novinama. 
GRGIĆ: Dakle, najvažnije Vi ste u novinama davali sve izjave i također ste davali izjavu da 
onaj dokument kojeg smo dobili uz kaznenu prijavu anonimnu nije autentičan. Dapače, tvrdili 
su da j e falsifikat. Revizor, odnosno predsjednik uprave te firme, B D O revizije Zagreb j e 
gospodinu Popijaču i meni osobno potvrdio autentičnost tog dokumenta. Nadalje, samo malo, 
putite me da kažem do kraja. Znači, iduća stvar, revizorsko izviješće kao takvo j e za Vas 
nepovoljno iz razloga što smo mi pitali tog istog čovjeka što bi u normalnim okolnostima 
uprava, odnosno nadzorni odbor trebao učiniti s upravom ako dobije takvo revizorsko 
izvješće, odgovor j e bio vrlo jednoznačan. Razriješiti upravu. Znači , predložiti skupštinu da se 
toj upravi uskrati razrješnica, to znači razriješiti upravu na skupštini društva. I nema tu nečeg 
trećeg. Ali, j a V a m sada kažem, kad me već vučete za jez ik što znači to. Vjerujte mi da znam 
čitati bilancu kao što j e zna čitati i gospodin Popijač koji j e bio prije toga šef uprave Fine koji 
j e sada ministar gospodarstva i j a koji imam 10 godina firmu pa se bavim čitanjem 
bilancijskih izvješća. 
SUTLIĆ: Ali zašto Vi gospodine sprečavate Reviziju da nam to sama kaže? 
GRGIĆ: Mol im? Ja vas mol im da nastavimo dalje sjednicu sa članovima Ravnateljstva. 
Lijepo molim, ako ima tko želje sudjelovati u raspravi? (UPADICA: Gospodin Bahtijari se 
javio.) Gospodine Bahtijari, izvolite. 
BAHTIJARI: Jednu moju impresiju. Ja nisam sretan zbog polemičnog jednog tona između 
vas dvojice. Dakle, ovo nije javna tribina. Ovo j e sjednica Vijeća gdje zapravo se o nekim 
problemima treba raspravljati i te upadice vas dvojice ostavite za neke druge prilike. Za neku 
kavu koju ćete popiti nakon sjednice. Ja vas lijepo mol im jer ćete onda atmosferu i duh ove 
sjednice odvesti nekim pravcima koji nisu dobri. To j e prvo. Zapisao sam tu nekoliko 
podataka dok j e govorio gospodin Sutlić i naravno da sam se zainteresirao kad j e on rekao 
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otprilike da su dva člana Vijeća pohodila revizorsku kuću BDO. Je sam li dobro rekao? Da. 
Onda se spominje i gospodin Štimac. Pravo j e člana Vijeća, članova Vijeća da se sastaju, da 
razgovaraju, da lobiraju, da dobivaju informacije, to j e njihovo pravo. Postavlja se pitanje u 
čije ime to oni rade. Ako su ta dva člana Vijeća bila u ime Vijeća da bi dobili materijal, 
podatke itd. koji su vezani za teme o kojima se raspravljalo ili će se raspravljati na sjednicama 
Vijeća onda je min imum korektnosti bio da se o tom razgovoru, o tom odlasku u tu revizorsku 
kuću da se informiralo Vijeće. Ja tu informaciju do sada nisam čuo i neugodno sam iznenađen 
da zapravo se te informacije daju Vijeću iz usta glavnog ravnatelja. Misl im da to nije dobro, a 
Vaše j e legitimno pravo da odete tamo, da razgovarate i j a to tumačim kao vašu brigu u 
nastojanju da se zastupa interes javnost i . . . 
G R G I Ć : Ali, naprosto j e gospodin Sutlić prvi govorio . . . 
BAHTIJARI: Da. Da. Meni nije bitno tko j e prvi počeo. Meni j e važno tko će prvi prestati i 
tko će prvi konstruktivno na ovom Vijeću početi vući ovo Vijeće prema povećanju i 
podizanju digniteta ovog Vijeća. Pustimo međusobne rasprave, optužbe i zaškoljice sitne. 
Idemo rješavati probleme. Ja vas molim da u tom kontekstu inače, ako počnemo se nabacivati 
dokazima, argumentima, podatcima i informacijama koje smo skupljali na cesti, u kafićima i 
tako dalje, ja imam hrpu toga ali sam vrlo rigorozan kad koristim te podatke i nastojim iz toga 
dobiti pravu informaciju. Nikad ne koristim takve podatke, takve papire, takve ugovore da bi 
nekoga apriori optuživao i proglašavao ga nekonkretnim, nečasnim, ili neprofesionalnim. O 
tome je zapravo riječ. Ja apeliram da vodimo raspravu. Ali na temelju argumenata, a ne tko je 
bio, zas to je bio, i kako j e bio i kad j e bio kod nekoga. Je li. Evo, lijepo vas molim, nemojte se 
ljutiti ah . . . 
GRGIĆ: Hvala lijepa. Misl im, još j ednom se ispričavam, apsolutno bih o tome govorio i htio 
sam izvijestiti Vijeće, gospodin Popijač j e još na zadnjoj sjednici htio izvijestiti Vijeće o 
našem odlasku tamo i misl im da j e naše legitimno pravo kao članova Vijeća da se neovisno 
od tijela, znači, ako j a nešto želim saznati da li j e to istina ili ne da odem na tu adresu. Ja 
mislim da smo tu postupili vrlo legitimno i kažem sigurno da smo htjeli Vijeće izvijestiti još 
onda ali nismo došli do ove točke. Sad smo došli, j a bih izvijestio. N o , međutim, ravnatelj j e 
prvi uzeo riječci sad j e to predstavljeno na jedan drugi način. N o , nema veze. Dajem riječ.. . 
S O V A G O V I Ć : Da. Ja sam samo isto kratko htjela reći da sam jako neugodno iznenađena 
ovim podatcima o kojima j a osobno nisam imala pojma. Vi ste rekli, kolega Grgiću, da ste 
htjeli obavijestiti Vijeće, ali evo prošlo je već 20 dana i mogli ste nam isto tako poslati e-
mailom vaše aktivnosti jer vaše aktivnosti nisu samo vaše aktivnosti nego su aktivnosti 
kompletnog ovog tijela. Gospodin Mesarić i j a imali smo na ovoj Hrvatskoj radioteleviziji 
radni sastanak s kompletnim Dramskim programom. O tome smo pravovremeno obavijestili 
ovo Vijeće i molili smo, da ne kažem zahtijevali, tematsku sjednicu na temu Dramski 
program. To ste isto tako koju evo već 6 mjeseci nismo dobili. To ste isto tako mogli napraviti 
i Vi, a ne da nas sve skupa dovodite zapravo u jednu neugodnu situaciju je r razgovaramo o 
nečemu o čemu ne znamo ništa. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Gospodine Grubiša, izvolite. 
G R U B I Š A : Hvala. U prvom redu mislim da bi bilo dobro da su predsjednik i dopredsjednik 
ove spoznaje do kojih su došli ex officio cirkulirali ostalim članovima ovog Programskog 
vijeća pogotovo ovo pismo o kojem vi govorite pa čak i cijelo izvješće te revizorske kuće. 
Mislim da su to značajni elementi koji nama moraju poslužiti kao činjenice za naše 
određivanje spram ovog pitanja. Međutim, meni se javlja jedna druga dvojba, a to j e koliko 
smo mi zapravo kompetentni da ovdje djelujemo u funkciji nadzornog odbora kada to i nismo. 
Ja u potpunosti podržavam ono što j e premijerka, predsjednica naše Vlade izjavila u Globusu 
u kojem kaže da bi ovo područje poslovanja trebalo biti u kompetenciji jednog nadzornog 
odbora. . . (UPADICA: Profesionaliziranog.) Profesionaliziranog. Jer j a se ne osjećam 
kompetentnim da raspravljam o ovim činjenicama. Ja mislim da smo svi ovdje došli radi 
programa, radi usmjerenja, a u ostalom ako pogledate članak 19. Zakona o HRT-u onda se 
naša dužnost iscrpljuje u davanju mišljenja u postupku donošenja financijskog i poslovnog 
plana. Znači da mi apriori utječemo na profiliranje tog programa. Hoće li biti više novaca za 
dramsku aktivnost, hoće li biti više novaca za ono. Tako da onda imamo te poteškoće kad 
dolazimo do primjene ovoga, ne samo Poslovnika nego Statuta, a i Zakona na razmatranje 
ovih pitanja koje držim pitanjima od visoke kompetencije i za koje sam j a potpuni laik i 
moram se zapravo onda oslanjati na mišljenja onoga što je bio naš predsjednik koji j e bio 
svakako kompetentan i dopredsjednika koji su kompetentni, a pitanje j e koliko smo mi ostali 



doista tu kompetentni da o tom pitanju išta kažemo i prosuđujemo na osnovu nepotpunih 
činjenica i nepotpunih informacija. Ja sam zato da se u sljedećem Zakonu svakako ustanovi 
institucija nadzornog odbora koja će o t im stvarima raspraviti i rasteretiti ovo Vijeće da se 
može ono posvetiti onoj politici ostvarenja HRT-a kao javnog servisa. 
GRGIĆ: Hvala lijepa. Samo bih am htio odgovoriti profesore Grubiša, htio bih Vam 
odgovoriti d a j e točno d a j e nekada bilo u ovoj kući i Programsko vijeće i Upravno vijeće. N o , 
međutim, ukidanjem Upravnog vijeća dobar dio ovlasti Upravnog vijeća preseljen j e u, 
nažalost, Programsko vijeće. To se očituje kroz članak 17. Zakona o HRT-u koji kaže: 
Programsko vijeće HRT-a, u daljnjem tekstu Vijeće HRT-a, j e li tako, zastupa i štiti interes 
javnosti provođenjem nadzora i unapređenjem radijskog i televizijskog programa. . . 
ŠKRABALO: Ne programskog nadzora nego samo nadzora . . . 
GRGIĆ: Čekajte! Samo provođenjem nadzora piše. I mi smo u Saboru, kolega Popijač i j a 
sjedili i slušali raspravu 151 zastupnika koji su na nas jednako gledali kao da smo mi ti koji 
upravljamo tom Hrvatskom radiotelevizijom što u konačnici i j e smo je r mi smo, čekajte, mi 
smo jedno od tijela. Naša najveća odgovornost j e imenovanje i razrješenje glavnog ravnatelja, 
članova Ravnateljstva, i tekako smo odgovorni . . . (ŽAMOR) Druga stvar, nas se čini 
odgovornima, često puta odgovornima kada trebamo dignuti ruku i trebamo dati svoje 
mišljenje o financijskom planu. Pazite sad ovo. Sada čujemo ovdje da smo mi bili ti koji smo 
potvrdili ta famozna Pravila. Jeste li čuli malo prije od glavnog ravnatelja? Iz njegovih usta 
ste mogli čuti. Znači, vi ste bili ti koji ste dali suglasnost na Pravila. Evidentno j e da su 
Pravila u suprotnosti sa zakonom. To ne treba te biti pravni stručnjak. Ali, ovo Vijeće je 
nažalost diglo svoju ruku. Vi nas dovodite u neugodnu situaciju kao članove tijela koji uistinu 
jesmo ti koji nismo stručni za takve odluke, ali nisam j a kriv što j e zakonodavac takvo nešto 
napravio niti ste vi niti bilo tko od nas. Znači, trenutno j e zakon takav kakav jest. Naravno da 
podržavam osobno i tu izmjenu zakona ali dok je zakon takav kakav jest, j a ću apsolutno 
postupati prema zakonu. I nemam druge nego tako. Hvala lijepa. Izvolite, gospođo Škrabalo. 
ŠKRABALO: Ok. Kao prvo j a bih svakako htjela sada samo staviti podsjetnik da mi za prvu 
sljedeću sjednicu normalnu našega Programskoga vijeća moramo unaprijediti pravila o 
obavezama predsjednika i dopredsjednika i svih članova Vijeća o izvještavanju. I mi imamo 
zaključak o tome da predsjednik i dopredsjednik trebaju izvještavati sve članove Vijeća o 
svim radnjama koje su poduzeli između dvije sjednice. Ja očekujem od dopredsjednika da se u 
svoje ime ispričate Vijeću za to što nas niste u međuvremenu, ne trebate se ispričati što ste 
tamo bili ali što nas niste u međuvremenu kroz ovo razdoblje o tome izvijestili e-mailom ako 
ništa drugo na neki način. Druga stvar, ja bih samo htjela dati do znanja, to je isti mali 
podsjetnik d a j e razumijevanje na ovoj sjednici d a j e članovima Vijeća sve dopušteno tražiti 
dodatne informacije ukoliko to smatraju potrebnim za svoju pripremu za točke dnevnog reda 
na raspravi, da je to u suprotnosti s naputkom koji sam j a dobila jučer od stručne službe, a 
koju ste vi svi imali prilike vidjeti gdje j e meni eksplicite rečeno da izlazim iz svoje 
nadležnosti kada se bavim nečim što ima s međuljudskim odnosima u IP-u. To j e samo moja 
primjedba ne trebam otvarati raspravu. A, j a bih svakako htjela čuti mišljenje gospodina, 
zapravo izlaganje gospodina Markote i gospodina Mezulića jer pretpostavljam da glavni 
ravnatelj s njima usko surađuje u svim poslovima vođenja HRT-a, te j a osobno imam jedno 
jako laičko pitanje. Misl im da imam pravo biti ako treba i neznalica, u ovom pitanju, iako 
doduše nisam nevična pitanjima financija. Ja imam jedno pitanje za gospodina ravnatelja, 
onda bih samo zamolila gospodina Markotu i gospodina Mezulića ako mi mogu komentirati. 
Vi, gospodine Sutliću, imate pred sobom ovo izvješće o poslovanju privremeno za prvih 6 
mjeseci ove godine, imate ga ovdje. E, račun dobiti i gubitka, samo sam Vas htjela pitati 
jednu stvar. U tom izvješću i zapravo analiza o rezultatima, Vi nju zasnivate. . . (UPADICA: 
Koja stranica?) . . .stranica 14. Samo bih Vas htjela pitati. Vaša analiza pokazatelja u ovoj 
teškoj godini u ovih prvih 6 mjeseci se temelji na procjeni izvršenja plana, j e li tako, plana za 
2009. i koliko j e izvršenje. To su ovi indeksi kada smo išli govoriti kako je podbacila 
promidžba zbog teške situacije. Možete li mi reći kad govorimo plan 2009, ovaj stupac, ovi 
brojevi, o kojim se brojevima radi ovdje? (NERAZUMLJIVA U P A D I CA ) Stupac koji se 
zove plan 2009. u odnosu na koju se rade procjene. To ste Vi analizirali izvršenje plana, 
odnosno^rezultate u prvom polugodištu. 
SUTLIĆ: To je rebalansirani plan 2009. 
ŠKRABALO: OK. Kad j e donesen rebalans? Kojeg datuma? 
SUTLIĆ: U srpnju. 10. srpnja. 
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Š K R A B A L O : 10. srpnja. To piše u izvješću. Vi, znači, analizirate poslovne rezultate u prvih 
6 mjeseci 2009. u odnosu uspoređujete ih s planom koji je potvrđen 10. srpnja nakon što je taj 
novac potrošen u prvoj polovici godine s time da nigdje u ovom izvješću, tu piše plan 2009., 
tu nigdje ne piše rebalans. Nema jedne zvjezdice, jednog indeksa, jedne naznake da vi 
uspoređujete trošenje novca s naknadno revidiranim planom trošenja tog istog novca. Hvala 
Vam lijepa jer j a sam išla uzeti plan originalni kojeg smo mi kao Vijeće potvrdili, to je bio 20. 
siječnja, ako se ne varam. Uzela sam to. Uzela sam rebalans i išla sam uspoređivati pa sam 
onda prema tome primijetila da kada bismo mi stvarno gledali izvršenje šestomjesečno 
financijsko u odnosu na plan koji j e važio na početku tog istog izvršenja onda j e vaš pad 
promidžbe 40%. 5 8 % odnosno 2 9 % u polugodišnjem razdoblju, odnosno 5 8 % j e izvršenje 
prema originalnom planu. Minimum minimuma koje j a kao laikinja m o g u očekivati, a to j e da 
znam s kojim brojevima se uspoređuje financijsko poslovanje tj . trošenje novca. Ja nisam 
nikad čula, j a imam firmu već 5 godina da j a mogu izvještavati o izvršenju bilo kakvom u 
odnosu na plan koji j e napisan dva tjedna nakon što j e statistički i računovodstveno završilo 
razdoblje izvršenja. Pa bih molila lijepo gospodina Mezulića i Markotu i Vas za objašnjenje 
da li je takav tip obračuna tj . praćenja monitoringa financiranja dio vaše nove 
računovodstvene politike i zašto to nigdje nije naznačeno u ovom izvješću. 
S U T L I Ć : Pa prvo j a moram reći ovako da kad se donese rebalans onda j e on plan i to j e 
jednostavno tako. Dakle, to ne pišem ja, j a sam u uvodu jako precizno rekao da smo donijeli 
rebalans kao što sam rekao da smo s određenim mjerama počeli već u veljači jer smo prvi put 
Vladu u veljači izvijestili o prvih 70 milijuna na njihov zahtjev uštede, a nakon toga postupno 
povećavali na ono što smo na rebalansu napravili 180 milijuna. Mi smo odmah pristupili 
mjerama štednje čim smo se dakle suočili s nerealnošću onog plana koji j e prvi put Vijeću 
predstavljen u listopadu 2008. dakle, rađen j e nešto prije toga. Vi dobro znate da ste nas vi 
ovdje bili na neke stvari upozorili. Da smo mi znali da smo radili nerealni plan i upravo smo 
preuzeli bili obvezu da praktički s trenutkom donošenja plana krenemo u analitiku i 
zahvaljujući toj analitici mi i j esmo u ovom pozitivnom balansu. Upravo smanjivanje troškova 
rashoda pokazuje d a j e to jedino bilo s t ime što smo praktički od prvog trenutka tj. od veljače 
u neprekidnoj akciji štednje. Mi ovdje pokazujemo realni račun prihoda i rashoda. Dopuštam, 
to doista ste sada mene zatekli s pitanjem da su službe u tom slučaju pogriješile ukoliko su 
napravile plan temeljem rebalansa, a ne izvješća ovoga. Ali u tom slučaju bi se opet pokazali 
isti rezultati u prihodu i isti rezultati u rashodu. Jedino što bi podbačaj bio očit veći na 
marketingu ali to smo praktički već u 3. ili 4. mjesecu ovdje na ovom Vijeću konstatirali i s 
pravom je to upozorenje prema našem ambicioznom projektu bilo izrečeno. Samo još da 
kažem jednu rečenicu prije nego počnu ravnatelji. Ono što nisam ovdje spomenuo. Jako j e 
dobro da tri ravnatelja iznesu, odnosno predstavnik Općih i zajedničkih poslova podatke o 
poslovanju jer oni predstavljaju zapravo izvještaj koji sam j a u cjelini predstavio s obzirom da 
Ured i oni troškovi glavnog ravnatelja koji su izravni pod njime su u ovoj temi minimalni i 
izvršeni su ispod 5 0 % će biti izvršenje u ovoj godini. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Mol im lijepo, tko želi prvi? 
M E Z U L I Ć : Da se ne bi pogađali, j a ću prvi. Moram priznati da sam dosta zbunjen tokom 
ove cijele priče. Držim da j e ovo jedina sjednica nadzornog odbora koja se održava pred 
cjelokupnom javnošću. Misl im da natpisi u novinama to pokazuju kako ova stvar funkcionira 
dosta neobično. Dakle, neupitno j e i to j e ovo Ravnateljstvo više puta iskazalo da se mi 
zalažemo za postojanje i funkciju nadzornog odbora. Međutim, ovaj način na koji to sada 
radimo j e krajnje neobičan. Dakle, mnogi se pozivaju na poznavanje načina rada poslovanja i 
ovo, baš me interesira kako bi to izgledalo kad bi se svi nadzorni odbori javno pred 
cjelokupnom hrvatskom javnošću odvijali. Zato sam malo zbunjen i reći ću jako kratko. 
Hrvatski rado j e poslovao uspješno. Ostvario j e planirane uštede. Poslovao j e uspješno u 
2008. godini. U prvih 6 mjeseci je ostvario planirane uštede kao što j e glavni ravnatelj već i 
spomenuo mi smo s uštedama i u poslovanju započeli prije formalnog donošenja rebalansa 
plana. Prema tome aktivnosti su se odvijale već prije toga. Moram ponoviti ovdje jer se 
stvarno osjećam prozvanim na neki način da j e pred svima nama revizijski nalaz bio 
pozitivan. Ja ne mogu ulaziti i raspravljati ni o čemu drugome prije nego što ga j e ovo 
Ravnateljstvo primilo na znanje, postoji eksplicitna tvrdnja dva ovlaštena predstavnika 
revizora koji su se ovdje u ovoj sobi nalazili da j e revizijski nalaz zakonit i pozitivan. Ja u 
poslove revizije ne mogu reći da se razumijem. Ja moram vjerovati. Revizija je nešto vrlo 
specifično. Prema tome, j a tvrdim d a j e poslovanje Hrvatskoga radija uspješno, pozitivno, da 
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j e Hrvatski radio ostvario sve svoje programske planove i da j e Hrvatski radio se prilagodio 
stvarnim financijskim uvjetima na tržištu uz nešto manje ostvarenje marketinga. Međutim, to 
bi se isto dalo komentirati raspravljajući o tome koliki j e ukupni marketinški kolač Radija u 
marketinškom tržištu čini se, ne bih to mogao ovaj čas tvrditi bez konačne godišnje analize, 
ali čini se da je Hrvatski radio čak povećao svoj udio u pr ihodim. . . . Dakle, od ukupnog 
marketinškog kolača. . . Evo, toliko. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. 
Š O V A G O V I Ć : Mogu j a s amo . . . 
G R G I Ć : Možemo samo završiti ako nije problem prvo s ravnateljima pa onda. . . 
Š O V A G O V I Ć : N e j a bih se samo htjela nadovezati i na diskusiju gospodina Grubiše s 
kojom se slažem i potpisujem svaku riječ i na diskusiju gospodina Mezulića. I moram 
podsjetiti sve ovdje nazočne da smo mi Vijeće Hrvatske radiotelevizije koje predstavlja 
javnost naspram HRT-a . Mi ne predstavljamo Hrvatsku radioteleviziju spram javnosti nego 
upravo obrnuto. Mi smo, naime, birani od javnosti i mi predstavljamo javnost . Mi ne možemo 
snositi posljedice oko događaja koji su izazvani unutar ove kuće pa zato postoji hijerarhija 
unutar kuće. Ja ne mogu i odbijam svaku diskusiju o tome j e li Revizija napravila negativan ili 
pozitivan. Ja to ne mogu niti želim ustanovljavati. Jer kada bismo svi pozivali na stručnost o 
kojoj sada ovdje pričamo onda nas 11 ovdje ne bi sjedilo. M e n i j e drago da vi svi imate firme, 
ali j a nemam firmu. Ja sam imala diskusiju s bivšom članicom Vijeća, gospođom Darinkom 
Janjanin koja j e tvrdila, po njezinom mišljenju da j e Ponos Ratkajevih najbolja serija 
snimljena nakon „Kuda idu divlje svinje". Ja o njezinom mišljenju mogu misliti što j a mislim. 
Ja se definitivno s t im mišljenjem ne slažem. Međutim, j a njoj moram priznati pravo na njezin 
ukus, kriterij i stav. I to je poanta ovog Vijeća, a nemojte nas uvlačiti u razgovore da 
postajemo odgovorni za nešto zašto nismo po zakonu odgovorni. Još jedanput ću pročitati tu 
rečenicu koju sad, naravno, zakon se može tumačiti ovako i onako. Svatko ga tumači kako 
njemu paše. Nadzire provedbu programskih načela i obveza utvrđenih zakonom. I uporno 
odbijamo tu zakonsku točku, a j a sam, dakle, nitko me nije podržao u tome da razgovaramo o 
programu. Sad j e , samo podsjećam da uđe u zapisnik. (ŽAMOR) Sad j e pola dva. 
G R G I Ć : Gospodin Markota. 
M A R K O T A : Ja moram priznati da je Hrvatska radiotelevizija definitivno, po mom 
mišljenju, na jednoj prekretnici. Mi smo došli, hajmo reći, u poslovnom smislu do jednoga 
zida i j a bih naveo par primjera iz svježije povijesti s obzirom da sam j a počeo u financijama, 
da sam završio programe za ovlaštenog računovođu, da sam dosta gledao fakture, cijelu 
godinu sam se prvu bavio t ime, a da bih shvatio financijske tijekove i tokove interno i 
eksterno. Tako da u tom smislu možda imam i najviše iskustva od članova Ravnateljstva u 
tom smislu. Ja sam svojevremeno upozoravao na tijelima ove kuće i kada sam bio na drugim 
funkcijama da postupak u smislu promjene računovodstvenih politika j e zasigurno legitiman i 
legalan i on j e sigurno pokriven svim zakonima Republike Hrvatske. Ne vjerujem da bi se 
bilo tko u ovoj kući usudio u tom smislu raditi protiv nekog zakona. Međutim, postavlja se tu 
drugo pitanje. Koji j e onda u stvari realan rezultat? D a li smo mi, znači, s jednim 
računovodstvenim potezom, da li smo mi zamaskirali stvarni rezultat. To j e ključno pitanje, 
ali ne da bismo optužili nekoga zbog toga nego iz razloga da bismo znali kako u budućnost. 
Jer ako promijenimo računovodstvene politike mi završimo godinu na način da smo mi u 
plusu, a ostali financijski pokazatelji pokazuju da je trend loš onda bi možda bolje bilo da 
nismo mijenjali računovodstvenu politiku što je isto legitimno i zakonski samo bismo bili u 
minusu ali bismo onda sada morali objašnjavati zašto smo u minusu i j e smo li sposobni ili 
smo nesposobni. Znači, to su po meni ključna pitanja vezano za to . Znači , j a ne dovodim u 
sumnju da li smo mi postupili kao Ravnateljstvo zakonski. I sam sam digao ruku za to. Bilo j e 
oko nekih elemenata izvješća suzdržanosti što ih nije bilo prijašnjih godina, ali po meni j e 
ključno pitanje, kako dalje? D a li mi možemo i sljedeće godine aktivirati rezervaciju? Da li mi 
možemo sljedeće godine reći evo imamo još 70 milijuna u rezervacijama. Ja mislim da ne 
možemo jer ih više nemamo. A, ova situacija je nastala da imamo visoke rezervacije jo š 2003. 
kad se promijenio Zakon o HRT-u tada i kada j e PDV postao prihod, a ne više nešto što ide 
državi. I tada se stvorila velika akumulacija. I ta akumulacija j e korištena niz godina za kroz 
računovodstvenu politiku ovakvu ili onakvu koja nije konstantna. Znači, v t o j e ključno, ta 
računovodstvena politika za 10 godina nije konstantna. Ona se mijenjala. Što j e legitimno i 
zakonski ali nije konstantna. D a j e konstantna onda bismo mi bili uvjereniji u stvarno stanje. I 
onda bismo znali da stvarno j e to tako. Mislim da smo te rezervacije iscrpili i da njih više 
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nema. Znači, mi ne možemo u 2009. godini, odnosno 2010. kada ćemo predavati izvješće za 
2009. više aktivirati rezervacije je r ih više nemamo ili ih neće biti toliko. Znači, mi ćemo 
morati u 2010. nekoga optužiti za to. Ili ćemo morati reći da smo sposobni ili nesposobni. I 
tko j e taj tko j e kriv za to. Znači, to j e moje mišljenje oko same revizije i njezinog izvješća. E, 
sada ne znam, što se tiče samog poslovanja Hrvatske televizije za 2008. godinu možda j e 
bitno naglasiti da sam j a imenovan v.d. ravnateljem u travnju 2008. a da sam potvrđen 18. 
svibnja, znači mjesec i pol dana kasnije kada su već bili svi planovi doneseni, praktički. Mi 
smo u 2008. godini imali pad prihoda od marketinga od 80 milijuna kuna u odnosu na ono što 
je planirano. Znači, relativna brojka, par postotnih poena dobro zvuči ali realnost j e da smo 
imali 80 milijuna kuna manje. Znači, j a kao osoba koja je došla na mjesto ravnatelja u tom 
trenutku sam morao razmišljati o tome kako osigurati da budemo pozitivni. Manevarski 
prostor u trenutku kada imate sve ugovore ugovorene kad u stvari, j a misl im da mi u 2008. 
nismo sklopili ni j edan dodatni ugovor jer su svi procesi već bili praktički bili pri kraju ili su 
već bili završeni. Tako da mi u 2008. godini kao HTV nismo imali uopće prostora da bismo 
neke stvari promijenili. Ja sam osobno puno razgovarao s rukovoditeljima koje sam zatekao. 
Znači, HTV ima odjele, odnosno radne jedinice Scenografije, Tehnike, Produkcije, Indoka i to 
su službe pored programa koje također generiraju značajne troškove koji imaju relativno 
veliki broj ljudi. N e relativno nego najveći broj ljudi. Znači, j edna Tehnika samo ima 4 7 % 
svih zaposlenika HTV-a. Mišljenje Ravnateljstva u tom trenutku j e bilo da mi imamo 
optimalan broj zaposlenih. Znači, to mišljenje se promijenilo, korigiralo u zadnjih godinu i 
pol dana. Ja sam osobno smatrao da imamo previše zaposlenih, a ako ih imamo optimalno 
onda nisu dovoljno iskorišteni. Znači, moja j e teza da ovaj broj zaposlenih možda i može biti 
optimalno iskorišten ali u nekoj budućnosti u koju mi idemo relativno sporo i mislim da ne 
idemo dovoljnom brzinom koji su razlozi za to. Ne bih sada o tome govorio možda, kasnije ili 
drugi puta, to su neka moja osobna promišljanja. Ali j a sam jednostavno rukovoditeljima koje 
sam zatekao davao zadatke u smislu racionalizacije troškova i oni to nisu uspjeli izvršiti. 
Mislim da sam ih dosta smijenio nakon toga i da smo u 2009. godinu ušli s j ednom novom 
ekipom koja j e pokazala rezultate. Osobno nisam doveo nikoga s kome sam studirao. Nisam 
doveo nikoga tko mi j e rodbina. To mi nikada nije bila motivacija. Uvijek mi j e bila 
motivacija da dođu ljudi koji su od struke. Moji rukovoditelji koje sam imenovao mi se često i 
suprotstavljaju. Znači, j a osobno cijenim ljude koji imaju svoje stavove, svoja mišljenja i koji 
u tom smislu imaju i obveze. Svakome koga sam postavio sam rekao da mora isporučiti 
rezultat. Rezultat j e u tri parametra. Prvi parametar, smanjiti broj ljudi. Drugi parametar, 
smanjiti troškove. I treći parametar, zadržati jednaku kvalitetu usluge koju ta radna jedinica 
isporučuje. Moram priznati da smo u 2009. godini uspjeli nešto što j e po meni povijesno. 
Znači, j a prihvaćam da smo u trenutku planiranja 2009. godine bili neoprezni i smatram da 
sam j a također tome doprinio. Znači u 2009. godini smo prvi put u povijesti donijeli poslovne 
planove u 10. mjesecu za iduću godinu. Do tada su poslovni planovi bili donošeni u 4. 
mjesecu za tekuću godinu. Po meni to nije planiranje nego evidentiranje. Znači, mi smo 
prerasli iz evidentičara u planera. Relativno uspješno ili neuspješno. U nekim segmentima 
uspješno u nekima neuspješno. Znači, j a bih objasnio razloge zbog kojih smo bili neoprezni ili 
to j e prvenstveno iz toga što j e u 10. mjesecu se u Hrvatskoj jo š nije vjerovalo u velike 
pomake vezano za recesiju i za stanje u gospodarstvu i tržište je reagiralo na način, znate mi 
vam prihode imamo praktički od dvije velike agencije, one donose 6 0 % prihoda, a i sama 
teorija u ekonomskoj znanosti kaže da 20% kupaca donosi 80% prihoda. Znači , vi praktički u 
planiranju marketinga s 4 - 5 razgovora znate koliko vam j e 8 0 % prihod i u tom trenutku su 
svi uvjeravali da će oni ostati na istoj razini jer ni oni nisu prepoznavali kroz razgovore sa 
svojim oglašivačima da će se dogoditi elementi recesije u ovom obliku i u ovoj visini Drugi 
ključni razlog j e bio taj što smo htjeli novom rukovodstvu marketinga zadati viši cilj nego što 
j e bio do tada. Znači, j a kao čovjek koji j e radio u marketingu 7 godina kao rukovoditelj 
Marketinga HTV-a i u godinama kad je HTV najviše zarađivao u tom segmentu sam također 
upozoravao na neke stvari u smislu gubljenja određenih klijenata i uvijek sam želio o tome 
razgovarati. Znači, uvijek sam volio staviti na stol sve probleme i pronaći rješenja. Tako da 
sam j a svojevremeno i tu doživio određena nerazumijevanja i morao sam zbog toga se početi 
baviti nekim drugim poslovima jer su mi zadali neka druga zaduženja t ipa vođenja Orfeja i 
slično koji j e bio u vrlo teškoj situaciji, ali da sada ne idem u tu priču koja j e završila sretno 
po Orfej, samo ću naglasiti da smo mi u 2009. godini predugo čekali da bi novo rukovodstvo 
došlo u marketing. Mi smo to čekali otprilike 8 mjeseci i u tom periodu su se već pokazali 
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elementi recesije i to j e počelo negdje u veljači. Tržište j e reagiralo tako d a j e povuklo ručnu 
kočnicu i mi smo to kao HTV na vrijeme prepoznali. Moram reći d a j e HTV uštedio najviše i 
u relativnom iznosu i u apsolutnom iznosu. Preko 100 milijuna za prvih 9 mjeseci. Reći ću 
vam, jedan Ekonomski kolegij 2007. godine gdje j a nisam bio na ovoj funkciji ali sam bio 
član Ekonomskog kolegija zbog struke tada je gospodin glavni ravnatelj postavio cilj da se 
mora uštedjeti. Tadašnji članovi Ekonomskog kolegija koji nisu ovdje danas, neki jesu neki 
ne, su nakon tjedan dana došli do zaključka da H R T može uštedjeti 500 tisuća kuna na 
milijardu i 350, možda se i Vi toga sjećate, glavni ravnatelju, j a sam rekao d a j e to apsolutno 
neprihvatljivo i d a j e meni to smiješno i predložio sam sljedeće. N e k a se izvuku svi ugovori 
HRT-a neka svatko vidi tko koga pozna, tko je s kime prijatelj. Nazovite vaše prijatelje i 
recite im da 2 0 % ugovora nećemo konzumirati u smislu usluge ili robe ili da spuste cijenu za 
2 0 % jer mi smo te 2007. zaista već ulazili lagano u negativne trendove zbog visokih 
investicija koje su bile u proteklim razdobljima i morali smo nešto u tom smislu promijeniti. 
Kako tada nisam imao nikakve izvršne ovlasti, naravno da smo ostali na tih 500 tisuća kuna i 
tako je to završilo. Naš rezultat, mene i ljudi koje sam birao na rukovodeća mjesta u HTV-u j e 
ovaj 100 milijuna kuna. Znači, samo to je više od onoga što j e glavni ravnatelj obećao Vladi 
Republike Hrvatske i što j e i cijeli HRT, ne želim umanjiti doprinos i ostalih kolega, što je 
cijeli HRT uspio. Ja imam ove pokazatelje koji u stvari govore i analitički i ne bih vas sada s 
t ime zamarao nego bih samo rekao da su svi unutar HTV-a ostvarili svoje zadatke, jedino ono 
što osobno nisam zadovoljan i što sam upozoravao na Ravnateljstvima, ne umanjujući svoju 
isto odgovornost u tom smislu, mislim da smo trebali brže raditi na optimizaciji broja 
zaposlenika i da je to ključni parametar za, hajmo reći preokret i za ulazak u pozitivan trend 
poslovanja za 2010. godinu ali na realnim osnovama i na osnovama realnog poslovanja koje 
je za 9. mjeseci realno zato što tu, kao što je i glavni ravnatelj rekao, nema nikakvih dodatnih 
računovodstvenih knjiženja i rasknjižavanja. Znači, mi smo za 9 mjeseci zaista napravili kao 
kuća, kao HRT veliki rezultat po meni. 
GRGIĆ: Hvala lijepa. N a početku sjednice me gospodin ravnatelj HTV-a zamolio da li može 
distribuirati on neko izvješće. Ako možete . . . 
MARKOTA: N e . Htio sam to na početku sjednice iz razloga, javio sam se ali me niste 
primijetili iz razloga što se to odnosi na 2.c) točku, ali mogu sada i pričekati 2.c) točku. 
GRGIĆ: Lijepo Vas molim, dok gospodin Guberina bude govorio da distribuirate ostalim 
članovima ili za vrijeme pauze.. . 
MARKOTA: Da odmah distribuiram? 
GRGIĆ: Možete za vrijeme pauze. 
MARKOTA: Ali bih htio pojasniti kontekst toga. 
GRGIĆ: Možete pojasniti. 
MARKOTA: Naime, o čemu se radi. Znači, mi kao H R T kroz medije imamo praktički se 
produciraju afere iz tjedna u tjedan i mi ovdje govorimo i na vijeću i na ravnateljstvima da 
smo mi najvjerodostojniji medij i da smo kuća koja gaji najveće vrijednosti društva. Međutim, 
nikada nismo napravili ni jednu analizu po tom pitanju. Zato sam j a u skladu sa svojim 
ovlastima, j a se ispričavam, j a sam bio protekla dva tjedna bolestan imao sam upalu grla i j a 
sam ovo izviješće dobio prije dva dana, nisam ga stigao slati sukladno našim internim 
pravilnicima na Ravnateljstvo i na Vijeće. Znači, imamo sada dvije opcije. Međutim, vidio 
sam da su neke informacije oko toga isto završile u novinama što, mislim da j e Novi list 
objavio ali pristajem da se osnuje povjerenstvo koje će utvrditi tko j e to dao i slično, j a znam 
da nisam. Tako da mi imamo opciju da j a to sada podijelim pa da se o tome, ne mora se što se 
mene tiče ni sada raspravljati jer bi na to trebalo dati očitovanje kroz program ali možemo mi 
to prvo provući kroz Ravnateljstvo pa da onda na sljedećoj sjednici Vijeća to dadnemo. 
GRGIĆ: Obzirom da smo to čitali već čitali u javnosti ne v id im razloga da to članovi 
Programskog vijeća to ne mogu dobiti. Za vrijeme pauze to možete distribuirati što se mene 
tiče. 
SUTLIĆ: Može li j edno pitanje? Tko j e naručio to? 
MARKOTA: To sam naručio ja. Da. Mislim, kao ravnatelj HTV-a iz razloga što sam htio da 
ne razgovaramo spekulativno da ne razgovaramo na temelju osobnih dojmova nego sam htio 
od relevantnih agencija realno izvješće. Znači izvješća koja sam naručio su od agencije GFK, 
znači GFK je vrlo relevantna agencija koja postoji u 50-ak zemalja u svijetu. N e bi si dopustili 
bilo kakve nečasne radnje i od agencije Brifing znači tema j e vjerodostojnost, agencija GFK i 
od agencije Brifing pojavljivanje predsjedničkih kandidata u programima HTV-a u razdoblju 
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do početka predsjedničke kampanje. Znači, mi još uvijek možemo to stanje popraviti. Znači, 
ali moramo imati relevantnu analizu i zbog toga sam htio da stavimo realne dokumente na stol 
o kojima možemo razgovarati. 
G R G I Ć : Može. Može, lijepo^molim. 
M E Z U L I Ć : Ako smijem. Želio bih samo upozoriti da u ovom času j a sam jutros vidio 
postoje još dva takva istraživanja. Istraživanje Mediametra i istraživanje Udruge marketinških 
agencija. Tako da ako sagledavamo te činjenice molio bih da gledamo sva tri, ova preostala 
dva nismo mi naručili, ona su se, evo jučer sam dobio od Mediametra, a dobio sam i 
informaciju da Udruga marketinških agencija isto to istraživanje napravila. Tako da mislim da 
bi to trebali sagledati . . . 
G R G I Ć : N e m a m o problema s time da dobijemo više informacija, naravno. Hvala. 
M E Z U L I Ć : Imamo jer ih nemamo. 
G R G I Ć : Pa ove koje imamo trebamo dobiti. Hvala lijepa. Vraćamo se na temu. Lijepo 
molim zadnjeg ravnatelja u nizu. Gospodine Guberina, izvolite. 
G U B E R I N A : Dobar dan. Pozdrav svima. Hvala vam, nemam često priliku govoriti o 
aktivnostima Glazbene proizvodnje pred ovim vijećem pa ću s nekoliko vrlo kratkih uvoda i 
obrazloženja izložiti stanje podružnice Glazbene proizvodnje unutar Hrvatske radiotelevizije 
u 2008. i 2009. godini. Mi se za razliku od Hrvatskoga radija i Hrvatske televizije financiramo 
na bazi ponuđenog programa Hrvatskom radiju i Hrvatskoj televiziji i po odobrenju sredstava 
za naš program mi ostvarujemo prihode koje onda usmjeravamo prema ansamblima koji su 
sastavni dio Glazbene proizvodnje. To su Simfonijski orkestar, Big Bend, Zbor, Tamburaši i 
svi oni ostali oblici udruživanja glazbenika da bi se mogli snimiti pojedini segmenti potrebe 
za Radio za Kvartet ili mali sastavi i slično, da vas s time ne opterećujem. 2008. godinu mi 
smo završili pozitivno s jednim prekoračenjem. Prekoračenje j e na osobni dohodcima i 
moram reći da s ponosom da smo prekoračili, a sa žalošću to prekoračenje j e nastupilo kada 
smo u duhu socijalne aktivnosti povećali koeficijente svim zaposlenicima ispod 5,25, a 
nažalost 8 5 % mojih zaposlenika je ispod tog koeficijenta iako imaju 23 godine školovanja kao 
visokoškolski glazbenici i negdje na nivou svoje struke u zemljama, tj . Hrvatskoj su negdje 
između 60 i 7 0 % plaća kakve su u drugima s naglaskom da u 2009. to sada moram pohvaliti 
da smo se uspjeli s osobnim dohocima nešto više podići pa j e prekoračenje i ovdje isključivo 
na tome. Drugi dio prekoračenja se odnosi na angažiranje vanjskih suradnika. Naime, mi po 
godišnjem aneks godišnjeg ugovora utvrđujemo broj slušatelja po pr ihvaćenom programu. Mi 
ovog trenutka imamo 70 nepopunjenih radnih mjesta po sistematizaciji koje kompenziramo 
angažiranjem vanjskih suradnika. To j e za Hrvatsku radioteleviziju neusporedivo jeftinije jer 
se glazbenike angažira na pojedini projekt. Dakle, mi za jedan mjesečni dohodak angažiramo 
3 do 4 glazbenika s čime uspijevamo zatvoriti ukupni broj, a ono drugo što j e isto tako vrlo 
relevantno d a j e naša aktivnost u programskom smislu porasla negdje između 30 i 40 posto u 
odnosu na 2007. Dakle, 2008. i 2009. su djelom u prekoračenju, a dijelom i u realizaciji 
samoga programa. Ja misl im da je za ovaj trenutak dovoljno ili da li treba ili da ulazimo u 
neke druge analize je r pretpostavljam da ćemo poneki put imati prilike razgovarati i o nekim 
uspjesima koje Glazbena proizvodnja za Hrvatsku radioteleviziju j e ostvarila i u Hrvatskoj i u 
inozemstvu. Hvala vam. 
G R G I Ć : Hvala Vama. (ŽAMOR) Evo, četvrta jedinica j e predstavnik zaposlenika. Ako 
mislite da . . . 
S U T L I Ć : N e zaposlenika nego Opći i zajednički poslovi. 
G R G I Ć ; Opći i zajednički poslovi to nije Ravnateljstvo. Lijepo mol im. . . 
S U T L I Ć : Oni su dio izvješća. 
G R G I Ć : Želite li uzeti riječ? 
M I H A J L O V I Ć : Ako se smatra, odnosno ako j e ovo potrebno kao dio izvješća j a ću u 
funkciji vršitelja dužnosti rukovoditelja Poslovne jedinice opći i zajednički poslovi koju 
obnašam dva tjedna, dakle, nešto više od dva tjedna, preciznije od 4. 11 . pokušati korektno 
prezentirati neke činjenice i podatke koji su vezani uz 4. organizacijsku jedinicu unutar HRT-
a, a to su Opći i zajednički poslovi u kojoj se obavlja logistička potpora svim podružnicama i 
to je vrlo široka lepeza poslova od financiranja djelatnosti, stjecanja prihoda, organizacija 
nabave i prodaje, pravnih i kadrovskih poslova, računovodstva, plana i analize, kontrolne 
funkcije internih procesa, informatike, telekomunikacija, transporta, poslova održavanja, 
općih poslova u smislu zaštite ljudi i imovina, održavanje i gospodarenja poslovnih prostora 
do primanja i otpremanja pošte. Dakle, vidite doista jedna vrlo široka lepeza poslova. 
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Temeljem godišnjeg izvješća o poslovanju za 2008. godinu Poslovna jedinica opći i 
zajednički poslovi poslovala j e pozitivno, odnosno ostvarila j e ukupne rashode za 1,3% od 
planirane veličine odnosno u usporedbi s 2007. godinom ostvarenje niže za 8,4%. Dakle, 
pazilo se na racionalan pristup svim troškovima. U strukturi tih troškova jedino prekoračenje 
se uočava na troškovima materijalima i sirovina. Prvenstveno su tu energenti u pitanju i 
troškovi oko tiskanja materijala za RTV pristojbu. Dakle, uplatnica i sličnoga materijala. Ono 
što bih htio upozoriti, u strukturi rashoda Općih i zajedničkih poslova nalazi se jedna velika 
skupina troškova na koje H R T ne može utjecati na način, odnosno ti troškovi su joj zadati. To 
su troškovi dotacija za Vijeće za elektroničke medije, zatim troškovi prema kojima se prema 
Zakonu dotacije za pluralizam medija također postoje troškovi koji su u vrlo visokom iznosu, 
a na koje ne možemo u tako kratkom periodu utjecati, a to su troškovi Odašiljača i veza mada 
su oni u izravnoj funkciji naše osnovne djelatnosti. I još samo za kraj bih spomenuo broj 
zaposlenih u Općim i zajedničkim poslovima. On j e 3 1 . 12. iznosio 620 zaposlenih. Broj 
zaposlenih j e kao što sam prije rekao dakle, sva ova lepeza zanimanja definiran j e svim tim 
šarenilom zanimanja koja se moraju obavljati. To j e jedan aspekt. Druga stvar koja definira 
broj zaposlenih u Općim i zajedničkim poslovima je zapravo naša veličina. To j e 100 tisuća 
kvadratnih metara poslovnog prostora na Prisavlju, 3 RTV centra diljem Hrvatske, 15 TV 
studija i dopisništava te 6 radio postaja. Pa samo da organizirate hladni pogon i održavanje tih 
objekata j e potreban određeni broj ljudi, dakle da se ne proizvede ni jedna minuta programa. 
Prvih 6 mjeseci 2009. godine pokazuju slične trendove kao 2008. Dakle, troškovi se smanjuju 
i zadnja analiza koju smo radili, to j e za 9 mjeseci ali ona sada nije predmet ovog tu 
razmatranja nam ukazuje na to da bismo mogli poslovnu godinu završiti s pozitivnim 
rezultatom. Naravno uz sve mjere racionalizacije koje smo predvidjeli i koje smo na 
ekonomskom kolegiju razmatrali i prezentirali Ravnateljstvu i Ravnateljstvo j e sve te mjere 
prihvatilo. Hvala lijepa. 
GRGIĆ: Hvala Vama. Evo, gospodin Rkman se uporno javlja. Evo, kratko. Slušam. A, onda 
bih molio ako imate nešto samo vezano uz neku primjedbu predviđamo pauzu jer su nam 
stigli sendviči pa ako možemo. (ŽAMOR) Gospodine Rkman, izvolite. Kratko ste rekli. 
R K M A N : Naime, j a volim papigu kao stvor koji j e spreman ponavljati jednu pjesmicu barem 
stotinu puta, a pritom ne bude dosadna. Naime, i ovoga puta ću reći Programsko vijeće HRT-
a, članak 16, točka a, j e tijelo upravljanja ove naše lijepe kuće. Mi obnašamo svoju zadaću 
odnosno zadaće, ne samo ove sjednice, sutrašnju ili bivšu nego tijekom svoga mandata. 
Hrvatski sabor bira i razrješuje svakoga od nas. Ono kao što je gospođa Anja rekla, istina je 
da Vijeće zastupa i štiti interes javnosti . Međutim, u članku 19. stavak 3, ima jedna vrlo lijepa 
rečenica ali j e vrlo teška. Kaže ovako, citiram, „Vijeće HRT-a najmanje j ednom godišnje 
podnosi izviješće Hrvatskom saboru o svom radu i o provedbi programskih načela i obveza 
utvrđenih zakonima u programima HR-a i HTV-a, kao i izvješće Ravnateljstva o poslovanju 
HRT-a." To bi značilo, Programsko vijeće neovisno ima 5, 10, 15, 20 sjednica godišnje ali 
ono j e tijelo HRT-a, ima dio svoje odgovornosti i prema javnosti , ali i časnome Hrvatskome 
saboru o svemu što se ovdje događa. Naime, kad j e već u pitanju taj famozni poslovni plan ili 
onaj kojega sam j a nazvao plan prihoda i rashoda za ovu godinu ili za sljedeću svaku godinu. 
Mi smo rekli, j a sam osobno negdje u prosincu prošle ili siječnju ove godine, rekao sam 
ovako, Svjetska banka j e rekla 2009. će biti velika nepoznanica s puno varijabli što bi bilo, ja 
sam tada vrlo teško razgovarao u to vrijeme pa sam dao jednu determinantu i dvije formule i 
tada sam zamolio da se zbog X 2009. godine da se naprave od tri do 5 varijanti poslovnoga 
plana, odnosno plana prihoda i rashoda što bi u svakom trenutku kada dolazi do naglih 
promjena. Mi prelazimo u varijantu A, B, C, D i E. Jer to j e planiranje predviđanje, to su dvije 
od 5 procesnih upravljačkih funkcija i zbog toga sam tražio od tri do 5 varijanti ovoga 
poslovnoga plana, odnosno, j a ga radije zovem plana rashoda i prihoda. Prema tome, 
podsjetio bih d a j e tada gospodin Popij ač tada pi tao. . . 
GRGIĆ: Eksplicite! 
R K M A N : Citirat ću ga čak. Jesmo li mi spremni za prijeći u varijantu B . . . 
GRGIĆ: Imamo mi još tri plana. To j e bio odgovor. 
R K M A N : Prema tome j a opet kažem, j a kao član ovoga časnoga tijela na koje me izabrao 
Hrvatski sabor, dakle, j a imam svoj dio osobne odgovornosti i p rema javnosti i prema Saboru. 
I zbog toga nikome ne bi trebalo danas kazati da je ova sjednica malo čudna. Upravo zbog 
toga što sam rekao. Pogledajmo j o š jedanput članak 19. stavak 3, odgovornost Vijeća prema 
Hrvatskom saboru. Hvala. 
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G R G I Ć : Hvala lijepa. Evo, proglašavam kratku pauzu, 15 minuta. Hvala lijepa. 
(PAUZA) 
G R G I Ć : Evo, malo smo se okrijepili. Nastavljamo sjednicu. Pozivam sada članove 
Programskoga vijeća ako hoće sudjeluju u raspravi. Otvaram raspravu. Tu su naravno i drugi 
članovi Ekonomskog kolegija koji su vam. . . (ŽAMOR) Samo sekundu. Znači tu su i drugi 
članovi Ekonomskog kolegija koji vam također mogu odgovarati na sva vaša pitanja. Hvala 
lijepa. Izvolite, gospođo Modrić. 
M O D R I Ć : Mi smo sada slušali izvještaj gospodina ravnatelja i ravnatelja Radija i Televizije 
i gospodina Guberine. Ali ne znam kakvog j e to sve skupa imalo smisla u tom razmjeru i toj 
količini zato što mi se čini d a j e ovo sve krivo postavljeno s obzirom na mjesto gdje se o tome 
raspravlja. A reći ću vam zašto. Naime, mene zanima, gledajte, nitko od nas nema niti N B A iz 
računovodstva niti j e doktor ekonomije niti ništa. To ni nije naša uloga da to imamo jer da jest 
onda bi tu sjedio netko drugi. Mi smo predstavnici javnosti koji u toj ulozi moramo pokušati 
uočiti da li j e nešto sumnjivo, da li j e sve u redu, da li imamo pitanja i tako dalje. Prema tome, 
mene zanima zašto se za Vijeće radi ovakav izvještaj o poslovanju. Što je uopće ideja 
izvještaja o poslovanju. Naime, ovdje imamo puno tabela, imamo raznih općenitosti, imamo 
računovodstva, knjigovodstva, bilanci itd. Međutim, ono što ovo Vijeće mora zanimati j e , koji 
su stupovi vašeg poslovanja? Kako ste te stupove definirali u kontekstu vaše poslovne 
politike? Koliko ste daleko odmakli u tom,smislu u konkretnom razdoblju u odnosu na Plan 
za to razdoblje. Dakle, što ste vi planirali? Što ste od tog ostvarili? Što niste i zašto? Koliko to 
košta? Itd. itd. Ja mislim da na taj način treba koncipirati to izvješće. Ja ne znam kakvi su 
običaji ali to j e nekako nešto što govori zdrav razum. Dakle, ovdje j e trebalo odgovoriti na 
bitna pitanja koja zanimaju, uvjerena sam hrvatsku javnost. N e na to da li ćemo mi svaki dan 
imati novaca da kupimo kilu jabuka i da pojedenom tu kilu jabuka i onda da drugi dan opet 
kupimo kilu jabuka i pojedemo kilu jabuka nego zašto vas gaze druge televizije u 
marketingu? Zašto je došlo do te nelikvidnosti? Zašto ste imali rebalans? Što je s tim živim 
novcem koji mjesečno dobivate i to vrlo redovito, koliko j a vidim iz izvještaja. U što ste 
investirali i koliko? Do kojih ste rezultata došli s t im investicijama? Što ide dalje? Kako 
Hrvatska radiotelevizija ide u razvoju u ekspanziju da bi se mogla tući s takmacima na tržištu? 
Zašto televizija ne zarađuje dovoljno? Što televizija proizvodi? Zašto proizvodi malo? Koliko 
to košta? Gdje su . . . . Itd. itd. Mislim da j e zato nakrivo nasađeno ovo izviješće da smo izgubili 
gomilu vremena, a da zapravo nismo dobili odgovore na pitanja koja nas zanimaju i za koja 
mi j esmo kompetentni da o njima raspravljamo. Dakle, ovdje j e riječ o filozofiji kile jabuka. I 
to je ono za što misl im da nije dobro. Mi ćemo završiti ovu točku i opet nećemo ništa znati i u 
sljedećem razdoblju ćemo j e opet imati na dnevnom redu itd. itd. Još jedna stvar, tu nema ni 
odgovora. Još jedno bitno pitanje. Što je s velikim brojem kadrova itd. itd. To j e moja glavna 
primjedba. Hvala vam. 
G R G I Ć : Gospođo Škrabalo, izvolite. 
Š K R A B A L O : Imam nekoliko pitanja za članove Ekonomskog kolegija i za članove 
Ravnateljstva. Moje prvo pitanje j e , želim konkretan odgovor. Zašto nigdje u izviješću za 
2009. godinu nije navedeno da rubrika plan 2009. odnosno na koju su analizirani rezultati se 
odnosi na rebalans koji j e donesen nakon isteka cjelokupnog razdoblja na koje se izviješće 
odnosi. I da li j e takav način prikazivanja indeksacije tj. usporedbe provedenog u odnosu na 
planirano uobičajen u računovodstvu. To j e moje prvo pitanje. Mol im vas ako vi možete 
zapisati jer j e možda bolje tako. To je prvo. Drugo pitanje i odmah želim reći da meni to 
laički gledano, j a imam veliko nepovjerenje prema izvješću ako otkrijem da mi se nigdje nije 
reklo da se provedba uspoređuje s planom koji j e naknadno donesen da bi se temeljem 
izvršenja a ne obrnuto. Ja onda ne znam čemu da j a dalje vjerujem u tome ako takva bazična 
stvar j e tako postavljena. Drugo pitanje, želim direktan odgovor vezan uz jako zabrinjavajuće 
napise u medijima za koje mi imamo odgovornost upravo kao predstavnici javnosti . Mene 
zanima da li j e istina da j e Ravnateljstvo donijelo odluku tijekom, ne znam kada uopće, 
proljeće ove godine o direktnoj nabavi tri dramske serije. Jedna j e „Gricka vještica", druga j e 
„Čuvaj se senjske ruke" ili j e možda bio film, i treće nešto Zrinski. Znači tri velika projekta 
koja su nama najavljena u programskoj orijentaciji. Da li j e istina d a j e Ravnateljstvo donijelo 
odluku o direktnoj nabavi i da tu nije bio primijenjen postupak javnog natječaja. N e d a j e bio 
javni natječaj pa da se jav io samo jedan ponuđač zato što samo taj ima autorska prava nego da 
nije bio raspisan javni natječaj, ako da, molim informaciju o kojem se iznosu radi i mislim da 
javnost itekako ima pravo znati ako su se direktnom pogodbom što možemo utvrditi ako u 
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najmanju ruku j e zakonski upitno ako ne zakonito u odnosu na članak 11. Zakona o HRT-u. 
Moje treće pitanje j e za ljude iz Ekonomskog kolegija. Imate sada priliku, tu su novinari da 
nam kažete što vi smatrate da u ovom trenutku javnost apsolutno ima pravo i treba znati o 
trendovima i problemima poslovanja na HRT-u. D a vi možete mirno spavati, da Ravnateljstvo 
može mirno spavat i da građani Republike Hrvatske mogu mirno spavat. 
G R G I Ć : Može, gospodine Mesariću, izvolite. 
M E S A R I Ć : Evo sad se nešto ovaj cijeli razgovor približava nečemu gdje s e j a mogu snaći, a 
to je , kolegica Anja j e nekoliko puta apelirala. Naime, mene zanima, j a samo ovako to mogu 
razmatrati, odnos svih tih financijskih planova, rebalansa u odnosu na konkretan program. Tu 
se j a mogu snalaziti. Sad j e kolegica točno rekla, ja ono s čime se bavim su dramske serije. 
Dakle, j a ću to početi razumijevati ako ću unutar ovoga što vi meni pokazujete početi vidjeti 
poboljšanje ili manjkavosti ili status quo programa. J a na moje veliko veselje, inače j a volim 
jako nogomet, ali ne podnosim Volim nogomet emisiju Hrvatske televizije i doživio sam 
veliko ushićenje da je na našu veliku sreću, naši apeli su bili tu bezvezni, besmisleni, ali 
otkazao j e HNS, nešto njima ne štima. Premalo novaca. Pa ćemo mi tako dobiti jedan 
prekrasni udarni termin subotom. Dakle, neću sada dalje, a l i gledam na toj razini j a mogu 
onda razmatrati što ti rebalansi znače. Recimo, na Radiju me isto konkretno zanima, što znači 
d a j e Radio uštedio, d a j e Radio kvalitetno neke stvari, da li to znači da ostanu neke emisije, 
pogotovo emisije dramskog programa, Treći program kao takav, ističem ga posebno, da li u 
tom znači da su ti programi o kojima ovdje razgovaram i razmišljam da li oni time nešto 
dobivaju, profitiraju, onda j a to mogu pratiti. Dakle, fali mi odnos od ovoga što vi pričate do 
konkretnoga. Dalje, dramske serije apsolutno se slažem s kolegicom Škrabalo, mi smo imali 
taj sastanak koji j e kolegica Sovagović spomenula. Tamo smo mi bili u to upućeni. 
Informacije povratne smo dobivali i nismo dobivali, uglavnom nismo, ali j e tu ostalo nešto što 
j e taj javni natječaj. Koja su to, pa opet nije to bez vraga, koja su to sredstva koja se mimo 
javnog natječaja dodjeljuju? Koje su to sume koje unutar ovog malo mandarin sprache za 
mene jezika su iskazane, gdje su iskazane, ja ih ne mogu protumačiti . Dakle, odnos financija i 
programa, odnosno mi smo tu svi postavljali u nekim boljim trenutcima rada ovog našeg 
Vijeća kad smo stvarno razgovarali o programu, živo, aktivno kad su sjednice trajale četiri 
sata, imale svoj početak, sredinu i kraj. Dakle, neka vrhunska dramaturgija. Kad smo dobivali 
od urednika glavnih povratne informacije s njima se tu sukobljavali i tako dalje. Dakle, ovo 
sada da zaključim s kolegicom Modrić našom, jer ovo j e neka diskusija koja će se sada vrtjet 
beskrajno i gdje će se i dalje govoriti podatci, sume i ne sume, ali to ne znači da se dalje ne 
razgovara, ali j a kažem gdje sam j a ovdje zainteresiran i čemu sam i zašto sam sada naćulio uš 
jer jedanput smo sada počeli razmatrati kako sve to, a to jest odgovor koja j e naša funkcija. 
Vijeće je ovdje da sada podupirem apele Anjine nekoliko puta da smo tu da razgovaramo o 
programu. Da, ali o programu unutar svih tih financijskih izvješća. To je j ako povezano, Anja. 
Samo zato sam j a nešto kao ti nešto prigovarao. Nema veze. Sve ti točno govoriš, ali to su 
povezane stvari. To bih htio da se razumijemo. J a nisam tu čio ni jednog člana Vijeća nešto 
što nije sukladno. Možda j e bio krivi trenutak i krivi odabir samog redoslijeda stvari, ali sve to 
ide ka istom. J o š bih htio nešto reći i onda ću biti gotov. J a sam jedanput odlučio pa dosta. 
Sada smo u pauzi svi pričali, tu ova diskusija će imati neki svoj kraj, neki svoj zaključak i 
neke svoje odluke, ali potreba da se ponovno u Zakonu promijeni, to j e neka inicijativa 
Programskog vijeća o tom famoznom nadzornom odboru. J a te riječi nadzorni odbor i tu j a 
neću nikad biti član u takvom nečemu ni ti sam bio niti neću. Dakle, da se tu nešto napravi da 
bude nadzorni odbor i programsko vijeće. Mislim da će onda puno biti produktivnije i 
kreativni]e ono što Programsko vijeće može, što j e po sposobnostima svojih članova i 
njihovim strukama zato ovdje i izabrano pa će onda sve odgovornosti put Sabora i put javnosti 
čiji smo mi ovdje predstavnici biti puno čini mi se puno transparentniji. Evo, toliko. Hvala. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Gospodin C r n o g o r a c , izvolite. 
C R N O G O R A C : Hvala. Evo, j a želim da kažem da j a isto delim ovo stajalište koje j e izneo 
gospodin Mesarić u vezi našeg pogleda na ove brojke da tako kažem na finansije. J e r u tom 
dobrom dijelu zavisi i ovaj dio programskih koji j e nama apriori, da tako kažem. Hteo sam u 
stvari da uzmem učešće na način koji su već prethodno govornici i članovi Veća rekli, a to j e 
u stvari d a smo detektirali da je manjak prihoda o d marketinga u stvari rezultira onda da ne 
kažem stagniranjem tog proračuna sveukupnog i godinama sve manje i manja j e stopa 
marketinga, a dok se druge ove dve prihodovne stavke povećavaju. Pristojba i ovi ostali 
prihodi t o su kartice itd. Znači, detektirali smo p o meni problem, t o j e marketing koji j e 
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trebalo već davnije rešit. Misl im da se treba posebno oko toga zauzeti i taj dio resiti. Što se 
tiče drugog dela, znači trošenja sredstava rashoda sigurno da me ovo pošto j a nisam bio 
upoznat s planom na početku godine i ovo sada što je govorila gospođa Marina u vezi toga da 
sada nisu prikazana, znači na čega se odnosi ovaj rebalans. Misl im da to nije u redu. No , 
međutim, j a sam hteo da se obrnem posebno na ovaj postupak o javnoj nabavi koji j e dosta 
onako diskutabilan i j edan veliki dio sredstava se tu ne vidi kamo odlazi, odnosno ovaj dio 
koji ne ide po javnoj nabavi. Prvo j e pitanje, ovo j e sigurno dobra brojka 171 postupak 
provedene j avne nabave. Misl im d a j e u redu radi transparentnosti da sve ostale kupovine idu 
preko postupka javne nabave. Zašto to mislim? Prvo iz razloga imali smo ovdje mišljenja da 
se posebno u t im delovima primenjuje Zakon o javnoj nabavi. Moje j e pitanje, da li jedan 
zakon derogira drugi. D a li jedan zakon uslovljava drugi i da li j e u ovom Zakonu o javnoj 
nabavi u izreci rečeno da se on odnosi na HRT. H R T j e ustanova koja j e registrovana po 
posebnom zakonu i isto tako j e pisan ovaj, odnosno u članku 11. se propisuje javna nabava za 
sve. Uglavnom ja ne vidim razloga ako se govorilo o j ednom autorskom djelu ako samo jedna 
osoba ili j edan subjekt posjeduje jedna autorska dela. Mislim da nije na odmet da i čitava 
javnost zna kolika j e to suma plaćena jer ne možemo mi nikome drugome platiti za ta 
autorska djela nego samo tome. Tako da mislim da bi bilo dobro da se za sve druge ako j e 
moguće provede Zakon o javnoj nabavi jer onda znamo da možemo da oni drugi koji misle da 
su oštećeni mogu da daju prigovor, žalbu, tužbu ili što već i jednostavno će onda 
pretpostavljam doći do poštovanja zakona i u stvari do zadovoljenja onoga drugoga ko misli 
da j e oštećen. U tom pravcu. N o , međutim, j a sam na kraju samo sam hteo da zaključim s 
jednim, sada sam izgubio misao, dakako da mi moramo da pazimo o korupciji unutar HRT-a. 
Mi se bavimo tim, u stvari j a sam prošli put govorio da bi mi trebali, odnosno da bi HRT 
trebao promovisati borbu protiv korupcije, a ne da se mi moramo baviti korupcijom unutar 
HRT-a. . . (ZAMOR) o pogovorima o korupciji. Može i tako. Evo, to j e za sada to. Ja neću da 
odugovlačim kako bi imali više vremena za raspravu. Hvala. Da i j edan zahtev ako mogu, a to 
me je potaknuo i gospodin Mezulić, a to j e da li mi članovi Programskoga veća možemo da 
dobijemo sve ugovore koji su sklopljeni u direktnu pogodbu. Ne , kompletno nego sažeto, 
popis o kojemu se radi programu, emisiji, jeste, razlog i iznos i normalno onako datumski ako 
j e moguće. Jer misl im da bi mi barem s tim delom trebali biti upoznati. Je li? 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Ima li još prijavljenih za raspravu? Ja bih također uputio nekoliko 
pitanja ne samo ove ugovore o kojima j e gospodin Crnogorac spominjao. Ja bih čak molio i 
odluke Ravnateljstva zato što sada imamo upravo i ove zadnje stvari o kojima se najviše 
pisalo u medijima jesu koliko shvaćam došli do razine odluke Ravnateljstva, ako nisu možda 
dovršeni ugovori. 
C R N O G O R A C : Evo, j a bih volio da potaknemo poslije toga jednu zatvorenu sednicu pa da 
onda vidimo u stvari o čemu se radi konkretno. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Recimo, zanima me također da bi doveli ove mjerljive veličine koje 
su nama potrebne kao Programskom vijeću recimo usporedbu cijelog kulturnog programa, 
programa kulture na HRT-a i recimo Ureda glavnog ravnatelja, pa ako usporedite te dvije 
vidjet ćete d a j e ovaj drugi možda čak i veći, ovaj prvi zapravo d a j e veći. Svi ovi savjetnici 
Vaši, dakle, i pomoćnici koštaju vjerojatno više prema onome što smo mi dobili podatak za 
Program kulture, recimo, košta puno, mislim da Vam j e to gospođo Šovagović vrlo jasan 
ilustrativni pokazatelj o poslovanju ove kuće. Mislim da možete iz toga samo po sebi 
zaključiti nešto. Kažem, uostalom ako netko ima potrebe da me ispravi neka me slobodno 
ispravi i to j e j edna stvar. Druga stvar, gospođa Modrić j e jako lijepo primijetila usporedbu s 
kilom jabuka koju mi prodajemo. N o , međutim, problem j e što mi uz kilu jabuka koju svaki 
mjesec prodajemo potrošimo kilu i pol. A, razumijete, znači, mi imamo cijelo vrijeme 
negativan cash flow. Cijelo vrijeme imamo negativan tijek novca. I to j e onaj problem. I sada 
što se događa kad vi po bilanci petljate i pokušavate gubitak prikazati dobiti. Vama se 
jednostavno događa da u j ednom trenutku vi ostajete bez kesa. Vi možete to napraviti. N a 
papiru ćete imati dobit. Ali televizija neće imati novaca. I to se upravo dogodilo u 8. mjesecu 
koliko j a znam smo posegnuli za kreditom kod banke da bi mogli isplatiti plaće. Je li to tako 
bilo? N e znam. Možda griješim, ali evo to j e također pitanje vama. Ako griješim vrlo m e . . . 
(ŽAMOR) Ali, ispravite me , j a znam te podatke i ne govorim iznose. Prema tome nikakvu 
poslovnu tajnu ne otkrivam. Ali , sama činjenica me zabrinjava zato što ovom dinamikom jer 
apsolutno smatram da se ovdje ne prati tijek novca i da niste svjesni da vam se taj tijek novca 
čak i povećava, ne samo da j e negativna razlika u tijeku novca se povećava, ne samo da se 
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zadržava ista razina. Vi svaki mjesec sve više i više potrošite, više čak od onoga što zaradite. I 
to j e ključ svega. N e m a tu neke velike znanosti. Tu ne trebate biti ekonomski stručnjak da bi 
tako nešto znali. Čujte, Vama je to smiješno. Meni je to, gospodine Sutliću, u najmanju ruku 
žalosno da se . . . (NERAZUMLJIVA UPADICA) Meni j e u najmanju ruku žalosno da se Vi 
smijete na javni novac kojeg tu trošite. Čujte, ovo je s tvarno. . . 
S U T L I Ć : (NERAZUMLJIVO - BEZ MIKROFONA) 
G R G I Ć : Ne . Čujte, meni je stvarno neugodno vidjeti Vas da se Vi smijete na nešto što j a 
kao dopredsjednik ovoga tijela Vama iznosim i Vi se na to smijete, a j a vam. . . 
S U T L I Ć : Dajte citirajte dokument. 
G R G I Ć : Apsolutno Vam citiram vaša izviješća. Sada ću Vam reći. Prvo ću citirati, Vas 
osobno, gospodine Sutliću. Vi ste meni na zadnjoj sjednici eksplicite rekli da ne postoji 
izvještaj za 9 mjeseci. Nakon toga j a od Vaše, jer ste, podsjetio sam Vas da j e to bila Vaša 
zakonska obveza, j a eksplicite dobijem taj dokument, datum predaje 20. listopada 2009. Vaš 
potpis na njemu, naravno kao što sam i rekao na zadnjoj sjednici. Vi ste rekli nemam ga. Pa, 
čekajte, koga Vi pravite budalom, mislim. Pa nemojte nas, mislim, stvarno. . . 
(NERAZUMLJIVA UPADICA) Vi ste eksplicite ovdje rekli, taj dokument ne postoji. Pa 
nemojte. Što Vi mislite da smo svi ovdje ludi i da jedini Vi razumijete tumačiti, j a čak mislim 
da Vi ovdje stvarno ne razumijete to. I to je najveći problem. Ja ne znam uopće odakle Vam 
hrabrost javiti se na natječaj kada ste se javili da upravljate kućom od milijardu i pol kuna s 
tolikim ne znanjem. I to j e moje osobno mišljenje. I to mišljenje ću uvijek reći svuda javno pa 
i sada ovdje na ovoj sjednici. I nemojte me, mol im Vas, prekidati j e r ovo što ste mi zadnji put 
napravili da ste na sjednici rekli da ne postoji. Kasnije dobijem dokument s Vaš im potpisom, 
pa to j e stvarno izvan svake mjere. Ali, Vaše pravo. Još me pitate na koji dokument da se . . . 
Mislim stvarno ste ono, ali Vaše suvereno pravo. Pozivam i druge članove Vijeća imaju li još 
kakvih pitanja? Gospođo Škrabalo, izvolite. 
Š K R A B A L O : Ništa. Još jedno malo pitanje samo da bude eksplicitnije, ovo što je gospođa 
Modrić pitala, laički, znači što smatram da j e izuzetno veliki uspjeh HRT-a da ima tako 
visoku stopu naplate pristojbe što znamo d a j e veliki problem u mnogim javn im poduzećima. 
Pola hrvatskih općina nije u stanju komunalnu pristojbu prikupiti, to stvarno nije uspjeh. Vi 
uspješno surađujete s odvjetničkom kućom u tom pogledu, što j e stvarno OK. Htjela sam 
pitati kako, mene zanima isto od Vas, da nam pojasnite ako živi novac ulazi u HRT svaki 
mjesec što većina drugih poduzeća i ustanova ne vidi cash, znači konkretni novac koji se 
uplaćuje preko uplatnica. Mi isto uplaćujemo, što se onda događa, ovo što j e gospođa Sanja 
pitala da onda od tog živog novca koji j e ušao ako postoji plan nabave, ako postoji nekakav 
financijski plan, kako to da se onda događa d a j e tako veliki problem s likvidnošću i da j e , ako 
sam dobro shvatila, čak tri puta su porasla kratkoročna zaduženja prema dobavljačima i d a j e 
odgoda plaćanja onih po 360 dana da postoje dobavljači gdje j e odgoda plaćanja zapravo 
godinu dana, da budemo konkretni. Molim vas, ako nam možete to pojasniti, što j e razlog 
tome i moje glavno pitanje. U ovom izviješću j e ustvrđeno da se loše planiralo u 2008. Koja je 
garancija da se u 2009. ne planira loše? 
S U T L I Ć : Mogu li j a samo prije toga odgovoriti na direktno pitanje koje j e ovdje 
postavljeno? 
G R G I C : Možete. 
S U T L I Ć : Ovdje se radi o dva različita dokumenta. Kada ste vi mene pitali za izviješće niste 
me pitali za statistički uradak koji se daje Statističkom zavodu. Nego za izviješće. Izvješće za 
9 mjeseci Ravnateljstvo do onog trenutka kada ste Vi pitali nije usvojilo i ono nije bilo 
operativni dokument. Kada ste pojasnili da j e riječ o onome što treba dati Statističkom 
zavodu, onda ste to dobili isti trenutak. Prema tome, nikakvog tu nesporazuma i nikakvih tu 
neistina nije bilo, a za Vaše mišljenje i Vaše akcije što se tiče mene to m i j e potpuno jasno i to 
nije ni slučajno ni od danas. 
G R G I Ć : r Molim Vas lijepo, isključite mikrofon. Gospođa Modrić se javlja za riječ. 
M O D R I Ć : Ja vas mol im da svi izbjegnemo ove tonove insinuacija. Ako netko ima nešto reći 
neka kaže. Prema tome, a taj tip stvari, j a znam što vi mislite o meni , što, j a to razumijem sve 
to šta se tu zbiva i j a znam zašto vi to radite. Izostavimo to. 
G R G I Ć : Hvala lijepa, gospođo Modrić. Drago mi j e da ste Vi to rekli. Gospodin Stipić, 
glavni tajnik HTV-a. 
S T I P I Ć : Dobar dan. Ja sam glavni tajnik Hrvatske televizije. Pravnik po struci. Čekao sam 
da završi rasprava i pitanja vijećnika pa se mislim javiti za riječ vezano za par pravnih stvari 
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koje su spomenute pa bih samo prokomentirao, dao odgovor na njih. Znači , spominjala se 
nabavka vanjske produkcije putem javnog natječaja. Kao glavni tajnik ove kuće kao pravnik u 
više navrata sam upozoravao i kolege i pravnike i druge osobe da po m o m mišljenju j e za 
Hrvatsku radioteleviziju obavezan javni natječaj u nabavci programa vanjske produkcije. 
Naime, konkretno ovo što j e rekla kolegica Marina Škrabalo, članak 11. Zakona o HRT-u 
stavak 2 tu je jasan. On izričito kaže da se emisije, znači nabavka programa vanjske 
produkcije nabavljaju putem javnog natječaja. U stavku 3 istoga članka stoji da se kriteriji i 
mjerila za nabavku programa razrađuju u Statutu. U Statutu HRT-a članku 54. pročišćeni tekst 
je definirano u stavku 2 isto tako da se nabavka programa vanjske produkcije nabavlja putem 
javnog natječaja. Nešto niže u par stavaka se govori koji su to kriteriji i mjerila potrebni za 
nabavku programa vanjske produkcije, a nakon toga j e prije j edno godinu i pol do dvije 
tadašnje Ravnateljstvo donijelo opći akt koji se zove Pravila o nabavci programa vanjske 
produkcije u kojem j e u članku 30. govori da se u određenim okolnost ima program javne 
produkcije mogu nabavljati direktnom pogodbom. Naime, po m o m mišljenju ta odredba tih 
pravila je nezakonita i nestatutarna. Znači, niti Statut niti Zakon o HRT-u nije dao ovlast tijelu 
Hrvatske radiotelevizije da nižim aktom propiše izuzetak od javnog natječaja. Samo da 
ponovim, inače sam pravnik pa volim često citirati članke. U članku 5. Ustava Republike 
Hrvatske izričito piše. U Republici Hrvatskoj zakoni moraju biti u suglasnosti s Ustavom, a 
ostali propisi i s Us tavom i sa zakonom. I stavak 2. Svatko je dužan držati se Ustava i zakona i 
poštivati pravni poredak Republike Hrvatske. Inače sam u više navrata ovo govorio unutar 
kuće kad je bila slična diskusija po tim temama. Sudjelovao sam i u par javnih natječaja u 
kojima se nabavljao program. Znači za Dokumentarni program i za Zabavni i ovo j e doduše 
prvi put da kažem javno jer sam osjetio da sam pitan, znači za tako nešto, a vezano za 
ekonomske stvari, tu n isam sudjelovao u Ekonomskom kolegiju i ne mogu davati daljnje 
odgovore. Ništa. Hvala. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Gospodine Mezuliću, izvolite. 
M E Z U L I Ć : Ja misl im da kad razgovaramo o ovoj temi da bi ovdje morala biti prisutna 
šefica Pravne službe Hrvatske radiotelevizije. Jer ovako mi se čini to pomalo apsurdno. 
G R G I Ć : Zašto? Zato što ona tumači propise na način kako Vi želite ili neki drugi razlog? 
M E Z U L I Ć : D a tumači kako mi želimo. Kako j a želim, kako mi žel imo. 
G R G I Ć : Zašto? Mislim, pitam. 
M E Z U L I Ć : Ona j e odgovorna za te propise. 
G R G I Ć : Odgovorna! 
M E Z U L I Ć : Točno. 
G R G I Ć : Za s to j e odgovorna? Dobro. Hvala. Imamo dalje pitanja. Tko će odgovoriti, molim 
lijepo, dalje. Može. 
M I H A J L O V I Ć : Dakle, samo ukratko što se tiče tijeka novca. 
G R G I Ć : Pardon, samo da razjasnim. Njeno mišljenje smo po ovom pitanju čuli zato sam 
Vam tako odgovorio. Znate da se s t ime ne slažemo. 
M I H A J L O V I Ć : Doista prema izvještajima o tijeku novca za 9 mjeseci postoji negativni 
tijek novca. Naši problemi s tijekom novca su započeli onoga trenutka kada su počeli 
pristizati slabiji prihodi od marketinga, a obveze su ostale onakve kakve su bile. Dakle, mi 
smo se našli u situaciji da smo kratkoročno morali taj negativni tijek novca prebroditi 
kratkoročnim pozajmicama i kreditima i za sada se s t ime nosimo na relativno pristojan način. 
U tom smislu su i ekonomisti , ne bih koristio Ekonomski kolegij j e r j e to institucija koja nije 
formirana u svojoj punini , ali ekonomisti ove kuće koju čine prvenstveno pomoćnici 
ravnatelja i rukovoditelja Općih i zajedničkih poslova i druge službe iz naplate pristojbe i 
marketinga j e Ravnateljstvu predložio niz mjera kojima jednostavno želi obuzdati trošenje 
novaca do kraja godine i naravno produžiti to trošenje novaca u sljedećoj godini. U tom 
smislu je napravljen cijeli niz mjera od jednostavno blokiranja nekakvih stavki koje nisu u 
izravnoj funkciji programa do kako se ono kaže okrenuti svaku kunu ne dva puta nego tri 
puta, dakle, da vidimo da li postoji opravdanje da se i ta jedna kuna uloži u nešto. I te mjere su 
prihvaćene i provode se. Naravno da do kraja godine one ne mogu pokazati nekakve 
spektakularne rezultate ali ako to bude stil ponašanja koji ćemo mi nastaviti u sljedećoj godini 
vjerujem da možemo postići pozitivan rezultat koji će biti i na zadovoljstvo i nas i naših 
obveznika. Dakle, onih koji plaćaju pristojbu. Hvala. (NERAZUMLJIVO BEZ 
MIKROFONA) Mjere su donesene početkom 11. mjeseca. Dakle . . . 
Š A Š K O : 3. studenog. 
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M I H A J L O V I Ć : 3. studenog su donesene mjere i stupile su na snagu odmah. U tom smislu 
smo krenuli i s nacrtom grubom projekcijom proračuna za 2010. godinu upravo u tom pravcu 
restriktivnom, odnosno u skladu s mogućnostima prihoda od pristojbe i prihoda od 
marketinga. I to je ono u što mi za sada vjerujemo. I nadamo se da ćemo se s t ime moći nositi. 
Naravno, kao i svako poslovanje ima određenu dozu rizika. One rizike koje prepoznajemo i 
koje uočavamo reagiramo, a na one druge ako ima netko saznanja onda mol imo da nas se isto 
upozori. 
G R G I Ć : Gospodin Damir Novinić. 
Š A Š K O : Gospodin Blago Markota, pa onda. 
G R G I Ć : Gospodin Blago Markota se javio. Može. 
M A R K O T A : Ja bih se složio s gospodinom Mihajlovićem promatrajući zadnjih 6 mjeseci ili 
zadnjih 9 mjeseci. Međutim, mislim da moramo otići malo dalje. Hajmo ovako, da budemo 
jednostavniji. Sportski program HTV-a, Dramski program HTV-a, Strani program HTV-a 
čine 7 5 % troškova programa HTV-a. Cijene sportskih prava i pravo za Strani program u 
zadnjih 5 godina puta 3. Zašto? Ne znam neki ljudi rade u tvornici metala i onda kada dobiju 
5 % više iduće godine to je onda super. Neki peku kruh, kruh nije skočio sa 6 na 18 kuna. 
Netko prodaje mlijeko, s 4 na 12 nije skočilo. Netko prodaje automobile, automobili nisu 
skočili puta tri. Ništa ne skače puta 3. Zašto ova prava skaču puta 3? E, mi smo uspjeli 
zaustaviti taj trend. Uspjeli smo ga kao HTV preokrenuti uza sve otpore koje smo imali. 
Možda cu danas i reći od koga smo imali otpor. Al i . . . 
G R G I Ć : Možete reći slobodno. 
M A R K O T A : M a sada mi se u ovom momentu ne uklapa u ovo što sam htio reći. Ali što je 
ključno. Ključno j e da smo kao HTV uspjeli. Ali, znači što se tiče samog marketinga mislim 
d a j e u vrijeme recesije ključno ne koliko smo izgubili nego da li smo zadržali tržišni udio. Mi 
smo zadržali tržišni udio umanjen za 2 postotna boda. Znači da smo ga zadržali. Pala je 
gledanost u takozvanoj ciljnoj skupini koju mi programskim usmjerenjem ne uzimamo u obzir 
jer ona čini 4 0 % stanovništva. N e možete vjerovati ja sam prvi izračunao prije 3 godine da to 
čini 4 0 % stanovništva. To nikome nije bilo važno. Da. Samo 4 0 % stanovništva mi 
proizvodimo program za cijelu naciju. S druge strane mi nismo s ovim potezima. Bilo j e jako 
teško. Znači, suradnja programa i poslovodstva unutar HTV-a nije nailazila cijele godine na 
razumijevanje. Mi smo tu imali i mnogo trzavica ali smo na kraju ipak zajednički došli do ove 
velike uštede. Međutim, ipak smo se s nekim avetima boriti u kući. Bili smo drski na mnogim 
od ovih područja koje sam spomenuo i došli smo do rezultata. Ali zašto j e likvidnost ugrožena 
upravo zbog toga što su cijene tih prava strahovito rasli. N e samo zbog marketinga. Lako za 
marketing. U budućnosti ga vjerojatno neće ni biti. I nije temelj ove kuće marketing i boriti se 
s komercijalnim projektima. Ja neću reći da li smo mi naštetili programu. Neka kažu ljudi iz 
programa jesmo li naštetili programu. Evo, nisam nikome sugerirao što da kaže. Neka kažu 
što misle. Koliko smo i da li smo naštetili programu. Ali ono što mogu reći. Iz Ureda glavnog 
ravnatelja j e plasirana teza u Lideru, za što imam dokaze, ne kažem d a j e glavni ravnatelj, ali 
iz njegovog Ureda da smo mi štednjom naštetili program. I ta, išao j e neki demanti ali neki 
ljudi se i time bave. Bože moj . Ne . Što j a tu mogu. Ja bih volio da ljudi iz programa kažu da li 
j e nanesena šteta programu štednjom. Hvala. 
G R G I Ć : Može prvo gospodin Novinić, onda bih molio svakako urednike programa. 
N O V I N I Ć : Ja sam se samo htio nadovezati na kolegu Mihajlovića i odgovoriti gospođi 
Škrabalo. Znači, moramo prvo znati o čemu pričamo. Postoji nešto što se zove račun dobiti i 
gubitka. Postoji tijek novca i postoji bilanca stanja, takozvana. Znači, u računu dobiti i 
gubitka mi evidentiramo prihode i rashode knjiški. Znači gledamo koje smo fakture dobili i 
koje imamo izdatnice prema dobavljačima. U tijeku novca pratimo čiste primitke i izdatke 
kesa. To je ovo što ste Vi pitali. Znači, ono što je meni cijelo vrijeme bitno i na što j a 
ukazujem u svojim izvješćima od 3. mjeseca pa na dalje od kada nas j e Ravnateljstvo i 
zatražilo da se očitujemo da tu postoje dvije stvari koje se zaista trebaju gledati odvojeno jer 
one jesu odvojene. Znači, veliki plan prihoda od marketinga za koji se pokazalo da j e nerealan 
iziskivao j e isto tako veliko smanjenje rashoda na rashodovnoj strani. 180 milijuna kuna je 
nešto što sigurno ima efekta i utjecaja na sve. Međutim, tijek novca j e posljedica i vaše 
sposobnosti da naplatite neke račune kao i onoga što vam dolazi na naplatu iz proteklih 
razdoblja. Tako da te dvije stvari ne treba miješati. Znači, moje j e mišljenje, j a sam iz 
privatnog sektora došao i uvijek gledam malo onako opreznije da j e čaša napola prazna pa 
sam oprezniji u ovim svim financijskim pitanjima. Znači, naš zadatak j e kao pomoćnika za 
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ekonomske poslove bio da dokument za koji ste vi pitali koji radi Odjel plana i analize već 
dugi niz godina i koji j e po meni vrlo dobar dokument, čak izvrstan dokument jer sastoji se od 
svih relevantnih izvješća. Ona jesu, možda ih j e malo puno ali treba ih sve pročitati i tako 
dalje. Ali mi smo onda radili sažetke gdje smo dali naše još osvrte na ta izvješća. Znači, račun 
dobiti i gubitka, naravno da trebate promatrati, ali za mene j e uvijek vrlo važan tijek novca 
zato što je on krvotok organizma. Znači, on j e razlog zašto se vi morate zaduživati. Ako vam 
j e tijek novca negativan nemate drugog izbora nego uzeti kredit. Znači , od kada sam j a ovdje 
od početka godine zaista, mislim, svi se trude kad se vidjelo koliko j e to krivo isplanirano na 
strani prihoda od marketinga trude se dovesti te dvije stvari u ravnotežu. Moramo biti realni i 
reći da, znači, skoro 200 milijuna kuna j e j ako veliki novac, a osim toga imate ono što je 
zadano zakonski, plaće, kolektivni ugovor, znači stvari koje su zadane i koje jednostavno ne 
možete na njih utjecati. Znači , imate jedan ograničeni prostor. Jedan ograničeni svemir u 
kojem radite. Mi smo se zaista trudili to napraviti na način i u suradnji s gospodinom Burićem 
da se to ne osjeti na programu i na programskim smjernicama. Ovo što j e gospodin Markota 
rekao znači nekako smo išli pregovorima već dogovorene stvari smo pokušavali sniziti dolje. 
Znači, ugovore smo snižavali dolje zato što po meni znači tijek novca moramo promatrati kao 
primarnu kategoriju koja nas drži ili pada. Znači, postoje firme koje imaju račun dobiti i 
gubitka 10 kuna ili milijun kuna, a tijek novca im j e toliko negativan one dolaze do praga, 
prelaze prag one opasne zaduženosti, ne mogu više dobiti sredstva od banke i dolaze u opasnu 
zonu financijske insolventnosti. Znači, naše poslovanje u tom segmentu u zadnjih, velim, j a 
sam ovdje od početka godine, zadnjih godinu dana j e lagano išlo prema gore. Znači, situacija 
financijska dolazi u područje, to je moje mišljenje, j a sam ga elaborirao u područje financijske 
osjetljivosti. Ono j e sada takvo da mu se zaista treba posvetiti pažnja, vrlo pametno i oprezno 
planirati ne samo sljedeću godinu nego nekoliko sljedećih godina da to opet dođe u neki okvir 
zone sigurnosti. Znači, naše su obveze trenutne preko 50% naše imovine. To j e nešto, znači 
50% j e koeficijent kad se smatra da j e , to nije nešto neuobičajeno ili neki alarmantan podatak, 
znači, onda j e to zona gdje se smatra da se treba dodatna pažnja posvetiti financijama. Znači, 
to su odvojene stvari. Račun dobiti i gubitka j e jedno, a tijek novca j e drugo. Nedostatci u 
tijeku novca uzrokuju potrebu za zaduživanjem dodatnim. Još bih samo možda naglasio, 
znači, kreditna zaduženja i balansiranje oko toga što ćete raditi, to j e zaista, mislim da j e jedan 
vrlo uski segment koji se na razini i kada se sagleda strategija, trebaju dogovoriti stručne 
službe i Opći i zajednički poslovi gdje se radi i računovodstvo i financije i mislim da se tome 
treba pridodati zaista pozornost i zato da se ne dođe u zonu velikog problema. Za sada toliko. 
Ne znam da li sam na sve odgovorio. Ako treba mogu. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Gospodine Buricu, izvolite. 
B U R I Ć : Hvala lijepa. Dakle, prije svega bih se apsolutno naslonio na ovu tvrdnju gospodina 
Novinića u početku koju j e rekao. Dakle, da ni jedna mjera štednje nikad ne može biti 
apsolutno bez posljedica. Naravno, da posljedice moraju postojati. Ja neću dužiti, budući da 
volim biti izravan. Dakle, na pitanje, da li j e štednja naštetila programu? Odgovorit ću vrlo 
izravno. Dakle, naštetila j e pojedinim emisijama ali programskom usmjerenju u totalu nije. 
Dakle, veliki dio mjera štednje koju j e predložio i prove gospodin Markota zajedno sa svojim 
suradnicima. Naravno uz pomoć programa, naravno da j e bilo nesuglasica oko toga gdje i 
kako i zašto. Međut im, na kraju smo se uskladili. Moj osobni uvjet j e bio da se ne diraju 
programi takozvane, ne vol imo to govoriti, javne, javna televizija j e sve što se kod nas 
prikazuje, sve mora biti javni sadržaj. Međutim, takozvani zaštićeni sadržaj visoke javne 
vrijednosti, pod t im mislim na znanstveno-obrazovni, dokumentarni, program za kulturu, 
dječji program i religijski program i dramski prije svega. Tu j e moj uvjet bio, dakle, da se u 
toj štednji t im programima ne nanese šteta. I t im programima uistinu nije nanesena nikakva 
ozbiljna šteta. Dakle, proračuni programa za kulturu, znanstveno obrazovnog i tako dalje su u 
osnovi zadržani uz neke manje uštede, a ono što bih pozdravio i s čime se slažem s 
gospodinom Markotom i gospodinom Novinićem, to j e pitanje prava, prije svega sportskih i 
gospodin Markota i gospodin Novinić mogu to i potvrditi da su od početka o tome imali 
veliku podršku i da se po tom pitanju puno toga i napravilo. I uvijek podržavam, naravno ne 
na štetu sporta jer j e i sport javni sadržaj. Međutim, pokazalo se na nekoliko primjera, prije 
svega Formule 1, j a o ciframa neću. Ja nisam zadužen za poslovanje. Međutim, samo na 
Formuli 1 se uštedjelo zapravo platilo se, novi ugovor j e 3 puta manji u iznosu nego što j e bio 
prije. 
G R G I Ć : Ista stvar. 

21 



B U R I Ć : Molim! 
G R G I Ć : Isti sadržaj tri puta manje . . . (ŽAMOR) 
B U R I Ć : Čak misl im i nešto više utrka. Čak i povećani broj utrka. Dakle, može se uštedjeti i 
može se uštedjeti tako da se programu ne našteti. To je činjenica. 
G R G I Ć : Pa dobro. Tko je kriv za ono što smo potrošili tri puta više prethodnu godinu. 
B U R I Ć : Ja zbilja to ne bih znao jer j a u to vrijeme nisam bio tu, a mislim da nije bio nitko od 
sadašnjih. 
G R G I Ć : Dobro. Pa što ste vi poduzeli protiv onih koji su tada bili? Je li pazite, dobro. . . 
(ŽAMOR) 
B U R I Ć : Dakle, što se tiče programskog usmjerenja ovog dijela programa koji j e pod mojom 
ingerencijom, a to je zapravo u broju programa 9 0 % ne računajući Informativni, vi znate i ja 
sam to uvijek naglašavao u programskim usmjerenjima da j e moj cilj i moja ideja i tu sam 
dobio vašu praktički plebiscitarnu podršku uvijek jednoglasu da javna televizija mora biti 
iznad bilo kakvih komercijalnih utrka, bilo kakvih komercijalnih borbi. Ja zato neću sada 
govoriti o marketingu. Nije moja ingerencija. Pad gledanosti ili rast gledanost j a inače ne 
volim promatrati. To sam i napisao puno puta i to pogotovo u programskim usmjerenjima. 
Pad ili rast gledanosti ne volim gledati kao pad ili rast u broju gledatelja nego pad ili rast 
relevantnosti nas kao javne televizije. Dakle, rast gledanosti ili pad gledanosti meni osobno je 
manje bitno što to znači u novcu jer kao što je gospodin Markota rekao jednog dana vrlo 
vjerojatno javna televizija neće ni imati pravo na marketing. To se već dogodilo mnogim 
javnim televizijama u Europi i u svijetu pa će pretpostavljam i nama. Ono što j e važno, 
zadržati dignitet javne televizije i obrađivanje onih sadržaja koje komercijalne televizije 
nikad, baš nikad neće obrađivati. To je i moja politika kao direktora programa i to se jasno 
daje do znanja i mojom programskom shemom koju svi možete vidjeti i vidite koliko je broj 
tih javnih sadržaja baš u prime-timeu. On je znatno povećan u odnosu na prethodna razdoblja 
i ja ću otvoreno reći da se time ponosim i meni j e najvažnije da ti sadržaji kod uštede nisu 
nastradali. Dakle, mi smo sve te sadržaje zadržali. Neke su emisije ukinute. Ali ne iz ovih 
programa. Ukinuta j e emisija na primjer „Dan za danom", po meni ukidanjem te emisije 
programsko usmjerenje nije okrnjeno. To je j edna emisija koja j e bila u usmjerenju sada je 
nema i j a ću kad se bude raspravljalo o programu svako ukidanje emisije pojedinačno 
obrazložiti zašto. Tako na ovaj izravan upit bih odgovorio ovo, a vidim da mi gospođa 
Škrabalo govori u vezi javnih natječaja. Dakle, j a kao osoba ili tijelo HTV-a sam zadužen za 
sadržaj. Dakle, j a nisam tu da procjenjujem j e li nešto treba ići na javni natječaj ili ne. Ja sam 
tu da kažem da li j e taj sadržaj dobar ili nije. Po pitanju ove tri dramske serije, j a ću sada 
odmah ovdje reći da sam ih j a osobno u srpnju ove godine zaustavio. Zaustavio sam ih 
privremeno iz onih razloga koji pripadaju mojim ingerencijama, a to j e da ti sadržaji nisu bili 
spremni za snimanje i nisu jednostavno bili spremni u tom trenutku za snimanje i nisu još 
uvijek i pitanje j e kad će biti i da li će ikada biti. Da li j e potreban javni natječaj. Ja sam 
osobno nekoliko puta pitao i Pravnu službu i tražio sam i pismeno, budući, ponavljam još 
jednom nisam zadužen za zakonitost poslovanja, ja sam zadužen za zakonitost programa 
emitiranog sadržaja. Nekoliko puta sam pitao čisto da se j a informiram koji j e način, koja j e 
procedura nabave. Svaki put mi j e usmeno, nikad pismeno, odgovoreno da je apsolutno 
moguća izravna nagodba. Međutim, bez obzira na to j a i dalje tvrdim da Hrvatska televizija 
treba ekranizirati takve sadržaje, ali isto tako mislim, sada govorim osobno, to j e moja osobna 
procjena da nije svejedno kako i s kime. Moja osnovna teza je , dakle, mi trebamo nabavljati 
vanjske produkcije, na to nas obvezuje i zakon. Međutim, j a misl im d a j e Hrvatska televizija i 
to ćemo uvijek poštivati i vi znate da mi to poštujemo čak nešto i preko tih 10%. Međutim, 
naša j a još uvijek mislim da je Hrvatska televizija još uvijek najmoćniji proizvođač baš 
dramskih sadržaja, vrhunskih dramskih sadržaja i to sam više puta rekao i na kolegijima i 
ravnatelja i ravnateljstvima da ja zagovaram ideju da Hrvatska televizija što j e više moguće 
toga proizvodi sama u vlastitoj produkciji. Da li ćemo mi pritom koristiti nekakve vanjske 
usluge to j e sada već manje bitno. Međutim, j a mislim d a j e bitno da pokažemo da Hrvatska 
televizija može proizvoditi sama. To pokušavamo dokazati t ime da smo pokrenuli nekoliko 
projekata koji zbog svoje zahtjevanosti naravno ne mogu biti gotovi u godinu dana ali su 
pokrenuti kao što j e serija o domovinskom ratu, kao što su igrano dokumentarne serije na 
najvišoj produkcijskoj razini kao s to j e ideja, recimo, a tu se i gospodin glavni ravnatelj složio 
s time o ekranizaciji nekih Krležinih djela i tako dalje. Osobno mislim da bi to najbolje 
napravila Hrvatska televizija sa svojim snagama. Dakle, serije „Gricka vještica", „Urota 
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Zrinsko-Frankopanska" i „Čuvaj se senjske ruke" su sadržaji koje j a kao programski čovjek 
podržavam i misl im da mi takve sadržaje trebamo ekranizirati. O tome na koji način ih treba 
ekranizirati i tko ih treba raditi, to je predmet rasprave i tu se slažem da o tome treba 
raspravljati. Ono što j e važno, dakle, te serije, ugovor nije potpisan upravo zato jer između 
ostaloga sam j a uz podršku, gospodin Markota me na primjer u tome podržao odmah, 
jednostavno zaustavili tu realizaciju dok sve ne bude čisto. Ali j a jo š uvijek nisam dobio od 
stručnih službi napismeno da li se takvi sadržaji nabavljaju j avn im natječajem ili se nabavljaju 
izravnom pogodbom. Jer i jedno i drugo tumačenje sam čuo, ali ni j edno nisam dobio na 
papiru. Hvala lijepa. 
G R G I Ć : Gospodine Buricu, možete li samo pojasniti j o š jednu stvar. D a li j e Vas itko ikada 
nagovarao, odnosno utjecao ili pokušavao utjecati da se to ipak pošto-poto provede. Znači da 
Vi potpišete to, da li j e netko utjecao ili pokušavao utjecati na Vas da Vi to morate provesti? 
B U R I Ć : Ovako. Da. Bilo j e takvih pritisaka. Moram reći da ni j edan od tih pritisaka nije bio 
u nekakvom nezakonitom smislu sada d a j e meni netko nešto nudio. Nije. Ali j e bilo pritisaka. 
Ja sam naišao na veliki otpor u kući u trenutku kada sam odlučio zaustaviti te serije unutar 
najviših krugova ovdje i bilo j e tu puno prigovora i bilo je pritisaka na mene zašto sam tako 
odlučio. Ja podsjećam da sam odlučio na osnovu jednoglasnog stava Dramskog programa. 
Dakle, j a nikada ništa ne donosim odluke samostalno bez konzultacije sa ljudima koji su u 
tome stručni, a to su urednici u Dramskom programu, uključujući i urednicu Dramskog 
programa. Dakle, oni su jasno i glasno na moj upit da li su ti scenariji spremni za realizaciju 
odgovorili da nisu. I j a sam donio odluku koju podržavam i dan danas i koju ne namjeravam 
mijenjati da ti scenariji nisu spremni za realizaciju, po mom mišljenju, a i po mišljenju većine 
urednika još uvijek pitanje je da li će ikada biti. Dakle, ta odluka j e donesena podsjećam uz 
konzultaciju sa svim relevantnim ljudima u čijoj j e to ingerenciji. A nakon te moje odluke bilo 
j e određenih pritisaka i prigovora zašto sam to tako odlučio na što sam j a odgovorio zato što 
je takav stav Dramskog programa i zato što su to moje ingerencije. Hvala. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Gospodin Markota je htio reći nešto. Gospođo Škrabalo, možda Vi? 
Gospođa Škrabalo prvo. 
Š K R A B A L O : Samo sam htjela pitati , samo eksplicite da li sam j a onda dobro razumjela da 
j e ovaj, zahvaljujem gospođi Šaško koja nam j e dala ispis iz zapisnika sa sjednice 
Ravnateljstva od 18. lipnja 2009. Znači d a j e 18. lipnja 2009. godine Ravnateljstvo donijelo 
jednoglasnu odluku o potpisivanju ugovora u ovom slučaju za ove tri serije plus još jedna 
manja koja se zove „Vjerujem u anđele". Ja sam pozbrojala ovdje to j e oko 95 milijuna kuna i 
pozivanjem na članak 30. Pravila što znači da se u tim svim slučajevima radilo o izravnoj 
direktnoj pogodbi. Ja bih samo htjela pitati, znači to j e bio 18. lipnja nakon što j e već prošlo 
dobrih pet mjeseci trenda krize i j a pretpostavljam d a j e 18. lipnja bilo prilično jasno kakva j e 
situacija sa smanjenim očekivanim prihodima, a misl im da bih htjela potvrditi da se svi 
razumijemo da javni natječaji jesu jedna od metoda potencijalnih ušteda i da se zato na njima 
toliko inzistira ne samo radi transparentnosti nego i radi ekonomičnosti , troškovne 
učinkovitosti. Pa bih htjela samo da možemo dobiti potvrdu znači d a j e 18. lipnja 95 milijuna 
kuna, govorimo o očekivanom padu prihoda ukupno godišnje od 180 milijuna. 
M E S A R I Ć : Oprostite, samo da se nadovežem. N a kraju ovog dopisa stoji, na istom j e 
sastanku zaključeno da će se sredstva potrebna za realizaciju ovih serija osigurati izvan 
proračuna Dramskog programa kao poseban način financiranja. To, poseban način 
financiranja me isto zanima o čemu se radi jer ako j e to ušteda ili su to neka tuđa sredstva, 
naprosto. . . 
G R G I Ć : Ili kredit? 
M E S A R I Ć : Ok. Mol im samo da se to isto objasni. Hvala. 
B U R I Ć : v Budući da sada pitanja koja ste vi postavili se tiču zakonitosti poslovanja j a ću 
moli t i . . . (ŽAMOR) (UPADICA: Samo potvrda da li sam dobro shvatila.) 
M A R K O T A : Znači programskim usmjerenjem smo definirali i usvojeno j e na ovom vijeću 
da ćemo snimati tri velike dramske serije, ove spomenute. Iznos koji j e trebao biti investiran u 
njih ne u jednoj godini nego u višegodišnjem razdoblju j e nekih 110 milijuna kuna. U 
trenutku kada smo donosili plan i usmjerenje tada još nismo imali ove pokazatelje koje smo 
imali kasnije u 5., 6. i 7. mjesecu i u tom momentu sam j a podržao gospodina Burica u odluci 
da ne ulazimo ove godine u te projekte jer mislim da smo ušli da danas možda ne bismo imali 
za plaću. Možda 5. 12. ne bismo imali. Znači taj trošak ne bi sjeo u ovoj godini. Znači opet bi 
račun dobiti i gubitka bio super ali bi cash flow bio u malo većem minusu. Znači, iz tog 
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G R G I Ć : Ja vas moram podsjetiti zašto j a to pitam. Zbog javnosti imamo jednu stvar koja je 
tu važna da se zna. Ukupne naknade po svim računima znači HRT-a koje H R T tim činom 
prenosi na samo jednu pravnu osobu ako je to tako su više milijunske naknade. Znači, 
obzirom da imamo milijardu i pol kuna ukupnih prihoda naravno da su to itekako ozbiljne 
stvari. Ja vas sada lijepo mol im da mi odgovorite samo na pitanje ne ulazeći u elemente 
poslovne tajne i ostalih stvari, znači, zanima me da li j e istina da do kraja godine sav promet 
po tom ugovoru mora preći, mora biti obavljen putem Hypo banke. Da ili ne? Tko mi može 
odgovoriti? 
M E Z U L I Ć : Ja sam potpisao ugovor po ovlaštenju direktnom ovlaštenju Ravnateljstva i na 
prijedlog stručnih službi i nije točno da 100% prometa prelazi Hypo banci. 
G R G I C : Koliko, mogu li znati? 
S U T L I Ć : Mogu li ja nešto reći? Pa j a ću reći samo jedan podatak da preko 500 milijuna ide 
preko Zagrebačke banke i nikakvih promjena nema zato jer su to sva primanja i uglavnom svi 
honorari za osoblje. Dakle, sve plaće, samo to dakle j e nešto više, gotovo 4 0 % sredstava ide 
samo preko te banke. Ono što bismo mi mogli ovdje reći kad me već pitate mogu reći da 
nismo zadovoljni uslužnošću te banke s obzirom da j e to zapravo najkvalitetniji novac koji 
Hrvatska radiotelevizija kroz banke provlači jer j e to jedini novac koji stvara novi novac i koji 
stvara dodatnu vrijednost za banku u punom smislu riječi jer je to novac u najvećem obrtaju u 
minusima, u kreditima, u pokrićima i u svemu ostalome naših zaposlenika. Drugi dio novca 
ide preko Poštanske banke i ostaje na Poštanskoj banci. I treći dio novca ide preko Hypo 
banke. To sam j a otprilike i rekao u ovome izvještaju s t ime što smo iz Privredne banke koja 
j e bila donedavno naš partner izišli zbog toga što nam j e usred otplate kredita u trenutku kada 
smo bili na pola ili prešli polovicu besprijekorno plaćenog i servisiranog kredita išla 
jednostavno dignuti za 6 postotni poena kamatnu stopu. 
G R G I Ć : Ja Vas još j ednom molim eksplicite odgovor. Da li ugovor kojeg ste potpisali sadrži 
odredbu, s da ili ne. Tko g a j e potpisao? 
Š A Š K O : Gospodin Mezulić. 
G R G I Ć : Da li taj ugovor sadrži takvu odredbu? 
M E Z U L I Ć : Rekao sam ne. 
G R G I Ć : Ne. Hvala lijepa. Zanima me da li ugovor taj možemo znati kamatnu stopu ili to ne 
možemo znati? Pitam vas? Ja imam pravo pitati. Smijemo li to znati? 
S U T L I Ć : Mogu li j a reći? 
G R G I Ć : Možete slobodno. 
Š O V A G O V I Ć : Ja sam samo htjela reći da s obzirom na svoje šestogodišnje iskustvo u ovom 
vijeću mislim da zadiremo u nešto što se zove poslovna tajna. 
G R G I Ć : Gospođo Šovagović, to bi bila poslovna tajna kad ne bi bio zatvoren krug indicija. 
Ali Vi imate glavnog ravnatelja kod iste Hypo banke kupuje jedrilicu. 
Š O V A G O V I Ć : I predlažem da ovu diskusiju ostavimo za zatvorenu sjednicu koju je 
predložio gospodin Crnogorac. 
G R G I Ć : Ma, čekajte! M a nema šanse! M a to gospođo Šovagović, j a V a m kažem, to je 
zatvoreni krug indicija i j a vas lijepo molim da tu stvar zbog javnost i j a imam obavezu i j a 
jednostavno neću izići iz ovoga tijela, prije ću izići iz tijela nego što ću dopustiti da se ta priča 
ovdje ne raspravi. Jer to mene vrijeđa kao člana ovoga tijela i nije mi jasno kako Vas ne 
vrijeđa činjenica da H R T sklapa ugovor s j ednom bankom, a istovremeno na javnoj dražbi 
glavni ravnatelj kupuje od Hypo iste te grupacije njene firme kupuje jedril icu gdje j e ona 
ovrhovoditelj. Pazite! Po meni je tu riječ apsolutno o zatvorenom krugu indicija i mi ako ništa 
drugo imamo pravo postaviti to pitanje pa ako mislite da j a griješim, osporite to. 
Š O V A G O V I Ć : Pa mislim da Vam j e gospodin Mezulić upravo odgovorio. 
G R G I Ć : Čujte! Ja imam iduće potpitanje, niste mi dali da dobijem odgovor. 
Š O V A G O V I Ć : Izvolite! 
S U T L I Ć : Ja ću odgovoriti ovako. Gospodin Crnogorac j e predložio jednu zatvorenu 
sjednicu. Nikakva problema nema da na toj zatvorenoj sjednici stručne službe pripreme 
odgovor na ovo pitanje i vi ćete ga što se toga tiče dobiti s t ime da on predstavlja poslovnu 
tajnu i obavezu prema banci i da ćete morati čuvati taj podatak j e r koliko j a znam mi nemamo 
u ovom trenutku nigdje povoljniji kredit ili povoljniju kamatu nego u toj banci. Jedino imamo 
za pola postotnog poena povoljniji u Poštanskoj banci ali Poštanska banka ne može pratiti 
naše potrebe s iznosima koji su potrebni jer jednostavno nema veličinu te banke. Od svih 
ostalih banaka najpovoljniji postotak kamata j e bio tu. A j a sam već jedanput rekao s obzirom 
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da opet ovo, j a Vas pozivam da Vi umjesto da ovdje po ne znam koji put ponavljate priču da 
Vi lijepo Vaše saznanje o Vašem zatvorenom krugu indicija dostavite DORH-u ili bilo kojem 
nadležnom tijelu, U S K O K - u da ih on provjeri. A j a ću samo ponoviti j ednu vrlo jednostavnu 
rečenicu. Sa Hypo bankom ova kuća posluje od 2001 . U 2008. nakon slučaja s Privrednom 
bankom i podizanja od 6% stručne službe su obavile konzultacije sa svim bankama i 
najpovoljniji rezultat j e bio ovaj koji vam j a ovdje govorim. Za sljedeću sjednicu vi možete 
imati ponude svih, odnosno sve podatke o svim bankama što se toga tiče. Brod o kojem Vi 
govorite sud j e zaplijenio u ljeto prošle godine. Temeljem Hypo Alpe Carnet Leasinga iz 
Klagenfurta zajedno s pet j o š drugih takvih brodova. Prodavani su svih pet u sudskom 
postupku na općinskom sudu, odnosno Trgovačkom sudu u Splitu. U prvom ni jedan brod nije 
prodan. U drugom prodani su svi brodovi razmjerno različitim kupcima. Baš ti interesantno 
bilo kako ćete dokazati Vaše indicije zato j a govorim da bez obzira što me je upozorila 
gospođa Modrić da ipak ne mogu a ne misliti da Vi imate neki dodatni motiv, a to j e da, j a 
sam to već ponovio na ovoj sjednici Vijeća, to smo nekoliko puta odgovorili u javnosti , a to j e 
da, dakle, vjerojatno i ovih četvero ostalih imalo samo zato da bi se meni pogodovalo tako 
pogodne uvjete i to godinu dana prije nego što smo uopće pristupili razgovoru o ovoj temi. 
Molim Vas nemojte ipak pretjeravati u Vašem pokušaju da dokažete nešto protiv mene bez 
pravih argumenata. 
G R G I Ć : Pa dajte mi samo još jedno potpitanje. Sada ste me stvarno zainteresirali. Recite mi 
samo tko ima veću kamatnu stopu, relativno smijete odgovoriti, Vi osobno ili HRT? Jer Vi ste 
kod iste banke uzeli kredit pa me zanima tko ima veću kamatnu stopu, da li HRT za ovaj 
kontokurentni kredit ili Vi? 
S U T L I Ć : Imam istu kreditnu stopu kao i svaki građanin koji podigne kredit po tim uvjetima. 
G R G I Ć : Ali mene zanima da li H R T plaća veću stopu ili Vi osobno plaćate veću stopu? 
S U T L I Ć : Ja Vam to ne mogu odgovoriti j e r uopće nemam pojma koliko točno plaća HRT. . . 
G R G I Ć : A Vi ne znate koliko plaća HRT. 
S U T L I Ć : . . . rekao sam Vam da će na to odgovorit i . . . znam da plaća pola posto više od 
kredita u Poštanskoj banci a ima najpovoljnije moguće uvjete o kojima j a ovdje javno ne bih 
govorio koje jedno poduzeće može dobiti od drugoga. A j a imam kredit koji j e potpuno 
jednak svakom drugom građaninu. 
G R G I Ć : Dobro. Ja Vas samo pitam zato što, j a ću reći zašto. Moram reći ostalim članovima 
Vijeća zašto inzistiram na ovome. Zato što H R T se financira od pristojbe. Pristojba j e 
ekvivalent porezu. Ako ministar Šuker de facto prodaje obveznice R H po ne znam određenoj 
kamatnoj stopi onda se zna u kojem rangu se mogu kretati kamatne stope na kredit koji uzima 
Hrvatska radiotelevizija. Nadalje, Hrvatska radiotelevizija j e j avna ustanova. Sukladno 
zakonu o ustanovama, a i samom Zakonu o HRT-u za sve obveze HRT-a jamči Republika 
Hrvatska, a i to neograničeno. Znači, to j e isto jako važan podatak. Znači ako Republika 
Hrvatska jamči za sve obveze, ako j e najveći izvor prihoda de facto porez de jure se zove 
pristojba, i ako se zna koji su to realni red veličine kamatne stope, p rema tome ono što sam 
čitao u novinama također sam htio raspraviti ovdje, ali slažem se s vama da se to može raditi 
na posebnoj javnoj sjednici. Nije mi drago da mi niste htjeli odgovoriti ovaj relativni odnos 
jer to bi mi bilo itekako zanimljivo. Gospođo Škrabalo, izvolite. 
Š K R A B A L O : Evo, ovako. Ja imam samo dva pitanja. Broj jedan, gospodine Sutliću kad 
smo već kod toga ako sam j a dobro shvatila Vi oko tog kredita Vi ste sigurno imali internu 
procjenu opcija oko tog kredita s to j e povoljno, što nije. Za to j e bio gospodin Skoro zadužen. 
Je li tako? Moje j e pitanje zapravo sljedeće. Meni se ponovno malo ne sviđa činjenica da se 
vodi dijalog da dopredsjednik samo razgovara s gospodinom ravnateljem glavnim i da li tu 
ima itko drugi jer mi se neki uopće u to ne razumijemo tko nama može dati mišljenje ili sada 
ili napismeno o tome oko tako krupne poslovne odluke koliko se vodilo računa o ovome što 
dopredsjednik uvodi sumnje o interesima HRT-a tj . da taj kredit bude povoljan. Pa bih samo 
htjela predložiti da ne idemo u nedogled oko toga nego da eventualno tražimo neko mišljenje, 
a tim povodom kada smo već ovdje otvorili j a bih htjela prvo reći da nama vrijeme ide, da 
bismo morali ići prema v zaključcima. Gospodine Sutliću, mene zanima, Vi nama niste nikada 
rekli zas to je gospodin Skoro, ako nam možete reći, zašto on više nije na dužnosti? 
S U T L I Ć : Pa j a ću vama reć i . . . 
Š A Š K O : Samo malo. Netko se drugi javio. 
G R G I Ć : Gospođa Šovagović. 
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Š O V A G O V I Ć : Ja sam htjela reći da mi prvo tri sata ne pričamo ni o čemu nego 
ustanovljavamo dnevni red, a onda u 15 minuta otvorimo 10 nevjerojatno važnih značajnih i 
relevantnih tema. Mi smo maloprije otvorili temu javnih natječaja. Kako smo j e zatvorili? I 
zašto je nismo zatvorili? (ŽAMOR) Ne. Ja pitam sada jer meni nije jasno što j e s javnim 
natječajima? Hoće li i može li nam netko ovdje u tri rečenice objasniti kad ide javni natječaj, a 
kad ne ide? Ja molim da se to danas eksplicite ovdje kaže, ako j e to moguće. Jer otvorili smo 
temu dramskog programa. Gospodin Grgić j e rekao da kulturni program, kulturni program bi 
trebao biti svaki program, Program za kulturu, a mislili ste vjerojatno na Dramski 
program.dramski program drži jednu ogromnu svotu novaca koji nije isto kao i Program iz 
kulture koji puno manje novaca košta i otvorili smo tu tri ogromne serije o kojima j e brujala 
javnost. Mi naravno otvaramo post festum 6 mjeseci kasnije. Sada me zanima, što j e s te, 
sviđa mi se jako obrazloženje gospodina Burica koji j e nezadovoljan sadržajem za koji se 
treba potrošiti tako ogroman novac, skinuo te projekte s dnevnog reda. Međutim, onda se 
otvorila druga tema javnog natječaja, pa me sada zanima kad javni natječaj ide, a kad ne ide. 
Jer razgovaramo o nečemu što opet ne znamo decidirano. 
G R G I C : Ma zakon je jasan. Pa čuli ste. Gospodin Stipić vam j e pročitao zakonsku odredbu. 
Zakon je eksplicitan i dovršen. To što mi ovdje imamo tumačenja razno razna, mislim to je po 
meni potpuno suludo jer ta rečenica ima početak, kraj, točku. I tamo je eksplicite sve jasno 
rečeno. A zašto vi sada, naravno oni koji su postupali suprotno zakonu, samo malo da 
završim, naravno da oni koji su postupali suprotno zakonu sada će vama naći sto razloga i 
objašnjenja zašto su oni postupali suprotno zakonu. Ali zakon j e jasan. Gospodine Stipiću 
možete li još j ednom pročitati odredbu zakona. (ŽAMOR) Pa nemojte. Namjera toga zakona, 
pa čekajte još jednom da vam objasnim najvažniju stvar. Postoji Zakon o javnoj nabavi na 
koji se oni cijelo vrijeme, oni, mislim Ravnateljstvo cijelo vrijeme poziva. Zakon o javnoj 
nabavi nema nikakve veze sa Zakonom o HRT-u. Zašto nema veze? Zato što je Zakon o 
HRT-u propisao jednu specifičnu nabavu. Nabavu vanjske produkcije s ciljem jačanja i uopće 
filmske industrije u Hrvatskoj, znači, da ta industrija ima, jer zna se tko j e najveći naručitelj, 
naravno da je to Hrvatska radiotelevizija tradicionalno bila i upravo da ih ona ne uništi sa 
svojom proizvodnjom na ovaj način se zapravo pomaže toj industriji da opstane. I smisao toga 
zakona j e da se ta nabava obavlja putem javnog natječaja. N e javne nabave. Javnog natječaja. 
Mala razlika puno znači. Taj javni natječaj j e smisao tog javnog natječaja j e da se da svima 
ista prilika, da se građani Republike Hrvatske pozovu, da ovo što smo malo prije čuli dobije 
najbolja cijena, a ne da za stolom njih dvojica dogovaraju 120 milijuna kuna. Pa o čemu mi 
pričamo. Pa ako j e t o . . . . j a iste sekunde mogu se dignuti s ove sjednice i otići van. Pa dajte, 
shvatite što mi radimo ovdje. Pa, gospođo Sovagović, Vi, stvarno ne razumijem Vaša pitanja. 
Apsolutno je jasno što j e zakon htio reći. Ovdje treba uvesti javni natječaj za svaku i pojedinu 
stvar koja se naručuje i to j e zakon eksplicite rekao. A javna nabava izuzima audiovizualne 
sadržaje. To j e kada HEP snima na primjer spot o sebi. To j e skroz druga priča. Audiovizualni 
sadržaj koji se spominje u Zakonu o javnoj nabavi nemaju nikakve veze s nabavom HRT-a. 
ovdje imamo leks specijalis. Imamo poseban zakon koji propisuje zašto i kako se to radi. I 
kada smo imali donošenje Statuta, sjetite se što je Ravnateljstvo htjelo. D a uzmemo Statut 
onako kako ga oni predlažu ili da ga ostavimo. Kad j e gospodin Popijač predlagao da se, kako 
zakon kaže u Statutu odrede preciznija mjerila i postupci tog javnog natječaja, e, tada smo 
dobili odgovor, to j e nemoguće, to je ovo, to je ono. Dapače, dobili smo odgovor, i onda sam 
ja ostao zaprepašten da članovi tijela mogu biti, u prijedlogu Statuta Ravnateljstva, mogu biti 
suvlasnici produkcijskih društava do 20%. Pa smo imali kao na pazaru, imali smo tržnicu pa 
dajte nam bar 5%, dajte nam 7%, pa mislim dokle ovo ide. Onda sam rekao hajde onda 
osnujte Ravnateljstvo d.o.o. s vas pet svatko s 2 0 % udjela i evo vam 100%, j a ću prvi 
investirati u to trgovačko društvo jer ima izvrsnu tržišnu poziciju. Pa jes te li vi normalni. 
Mislim, ljudi moji, vi cijelo vrijeme mene ovdje i sve druge članove Vijeća učite zapravo 
pameti oko stvari vgdje su stvari eksplicite jasne. Ovo mora ići na javni natječaj. I gotovo. 
Izvolite, gospođo Škrabalo. 
Š K R A B A L O : Samo sugestija da idemo prema zaključcima svi zajedno. Moj prijedlog j e 
tragom ovoga što j e Anja spomenula je , broj 1, da mi kao Programsko vijeće, misl im j a ću 
sada reći za sebe, smatram odluku koja j e donesena 18. lipnja 2009. i za koju smo mi danas 
tijekom ove rasprave dobili potpunu informaciju o njoj, smatram j e kao prvo d a j e protivna 
duhu Zakona o HRT-u, članak 11. Broj 2, da j e protivna duhu štednje i racionalnog 
upravljanja prioritetnim projektima na HRT-u budući d a j e ta odluka donesena u doba kada je 
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neupitno bilo jasno kakav j e trend prihoda. To se svi možemo složiti d a j e 18. lipnja 2009. čak 
i d a j e bilo loše planiranje u 2008. u tom trenutku se znalo koja j e projekcija prihoda odnosno 
pada od marketinga te d a j e ta odluka donesena jednoglasno na Ravnateljstvu, d a j e potrebno 
dodatno propitati ono što j e gospodin Markota rekao da su postojali pritisci prilikom 
donošenja te odluke. To ste Vi rekli, da su eksterni pritisci utjecali na to što ste vi jednoglasno 
donijeli tu odluku te da j e naknadno došlo do, kako bi se reklo, brenzanja provedbe, a 
intervencijom gospodina Burica i Vas. Ja smatram da se radi o odluci koja j e donijela štetu 
HRT-u i da naknadno improviziranje, brenzanje, to j e smanjenje štete, smanjenje štete je do 
neke . . . ali d a j e ta odluka do te mjere štetna, problematična i uopće mi nije jasno kako ste vi 
to uopće mogli jednoglasno donijeti ako se radi o eksternim pritiscima, onda meni postane 
jasnije ono što j e gospodin Sutlić govorio ranije na prošloj sjednici u svom ekspozeu da j e 
jako teško biti ravnatelj izložen različitim pritiscima, ali mene izuzetno zabrinjava da j e 5 
članova Ravnateljstva bilo do te mjere izloženo pritiscima d a j e jednoglasno donijelo odluku 
po svemu sudeći pri punoj svijesti da se radi o vrlo rizičnoj, da ne kažemo štetnoj odluci koja 
može dodatno zadužiti H R T i koja j e teško provediva. Ja smatram da j e to direktno nanošenje 
štete i da za tu odluku, za takvu odluku treba netko odgovarati. Znači, to j e broj jedan. Druga 
stvar, tražimo povlačenje te odluke. I treća stvar, j a mislim ova priča da gospodin Burić kao 
direktor programa ne može napismeno dobiti jednoznačno tumačenje od Pravne službe kako 
bi on trebao voditi računa o poslovnom aspektu projekata za koje j e zadužen, d a j e to sramota 
i da za to isto tako mora netko odgovarati ako on to ne može dobiti. I mene zanima, gospodin 
Grgić i Popijač su pribavili dva mišljenja profesora Petrovića, i profesora Barbića. Ako 
postoji i dalje sumnja da li su ta tumačenja te zakonske odredbe ispravna, što ćemo? Idemo na 
Ministarstvo kulture? Hoćemo autentično. Hoćete li deset mišljenja pravnika, hoćete 
dvadeset, ali ova kuća mora imati jednoznačno razumijevanje što znači nabava vanjske 
produkcije. Ali j a mislim, meni to nije upitno, meni j e to jasno, znam što j e razlika između 
stavka unutar istog članka i dva različita članka. I treća stvar, znači da tražimo tu reviziju. I 
treća stvar koja meni isto tako iz ove rasprave do sada, znači, potpuno upitna j e da na koji 
način nama ovo Ravnateljstvo može garantirati da u budućnosti neće biti pod pritiscima koji 
ga dovode da jednoglasno donose štetne odluke. Kako vi nama možete garantirati da te 
interesne skupine i dalje na vas ne utječu. 
BAHTIJARI: Mogu li j a pitati nešto? 
GRGIĆ: Možete. 
BAHTIJARI: Tko j e pritiskao na članove Ravnateljstva? Tko j e vršio pritisak da se te 
odluke zapravo promijene? Ja molim odgovor. S obzirom da se tri četiri puta o tome govori, 
mislim, r čudi me da čujem tako neke tvrdnje, a da nema. . . 
GRGIĆ: Imate li pitanje konkretno nekome i l i . . . 
BAHTIJARI: Tko je pritiskao na ljude? 
GRGIĆ: Koga pitate? 
BAHTIJARI: Sve. Pa i Vas . 
GRGIĆ; (SMIJEH) Mene ne. Gospodin glavni ravnatelj. 
SUTLIĆ: Pa prvo j a bih ponovno podsjetio ovdje na jednu stvar preko koje se olako prelazi. 
Do ovog Ravnateljstva natječaja onog kojeg j e provodilo Ministarstvo kulture uopće nije bilo. 
Ovo Vijeće j e potaknulo donošenje Pravilnika. Ovo Vijeće j e dalo mišljenje na Pravilnik i 
verificiralo taj Pravilnik prije nego što ga j e Ravnateljstvo usvojilo. Dakle, ono je rađeno i 
doneseno na poticaj upravo iz Vijeća. To j e što se toga tiče. Mi smo od trenutka kad smo 
počeli nabavljati taj programski sadržaj udvostručili obavezu i nitko nigdje ni u jednom 
trenutku nije rekao da mi ne nastavljamo s proširenjem, maksimalnim proširenjem nabave, j a 
kažem, prvenstveno zato što j e to naš poslovni interes jer to vodi racionalizaciji, smanjivanju 
troškova, boljoj kontroli troškova, racionalnijim odnosima na tržištu, dokidanju monopola i 
jačanju neovisnih produkcija i njihove konkurencije, čim ona jača cijene idu dolje. To j e nešto 
što uopće, molim, nije sporno. Ovdje razgovaramo o nekim drugim stvarima. v Pitanje koje 
ovdje postoji, da li se sporni članak 11. sa svojih 10% odnosi na nabavu. . . (ŽAMOR), pa 
spornim kao tema, da li se on odnosi na nabavu svih oblika programa koji se pribavlja izvan 
vlastite proizvodnje ili se odnosi na temu koju j e ovdje gospodin Grgić s pravom pokrenuo, 
jačanje produkcija neovisnih i osiguravanje neovisnih produkcija. I da mi ne bismo puno 
diskutirali o tome j a moram reći ovako. Meni j e užasno čudno da j a prvi put za ovu 
formulaciju koju j e izgovorio ovdje gospodin Stipić da j u j e izgovorio u ovoj kući čujem na 
ovoj sjednici Vijeća. D a mi nikada nije prenesena ni od ravnatelja ni od direktora programa ni 
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od koga. Dakle, prvi put sam čuo d a j e uopće takva nekakva inicijativa postojala. Još me više 
čudi ako je takva inicijativa postojala, zašto onda Hrvatska televizija koja j e bila predlagač u 
svom procesu nije čak ni ravnatelj Televizije nego redakcija, redakcija - produkcija - direktor 
programa - pa Ravnateljstvo. Pa zašto onda nije onda uzela u obzir ovo stručno mišljenje i 
suočila Ravnateljstvo s tom temom. Ja to prvi put sada čujem. Moram reći, dakle, prvi put. 
Ono što hoću ovdje reći da na dan kad su donošene ove odluke ovih pritisaka nikakvih nije 
bilo. Prit isci. . . (NERAZUMLJIVA UPADICA) . . .Ne . N e . Ja misl im da Vi niste dobro 
razumjeli, pritisci su nastupili nakon što j e gospodin Markota u suglasnosti sa svima nama, 
ovdje prije svega nije rečeno da mi sklapamo ugovor nego da se pristupa izradi ugovora, a to 
j e mala razlika.. . (UPADICA: Velika razlika.) . . .zato što smo elemente uvjetovali ovim što 
je ovdje navedeno, programski razlozi, scenarij, troškovi, rokovi, uvjeti produkcije, upravo 
ovo što je gospodin Markota inzistirao i da svi ti elementi kada budu zadovoljeni i on j e to 
tražio dodatnu i posebnu reviziju na toj sjednici, tek tada ćemo pristupiti i stvarnom 
ugovaranju. Upravo sa stanovišta ovih zahtjeva koji su ovdje bili postavljeni od njega i traženi 
i koje smo mi ocijenili kao vrlo kvalitetne, respektabilne za uopće moguće donošenje konačne 
odluke o tome. E, stvari s pritiscima počinju doista poslije toga. Počinju poslije toga i 
kulminiraju s ovom odlukom i poslije te odluke koju j e gospodin Burić izložio i tim 
pritiscima, od strane jednog od tih ponuđača, dakle samo od j ednog . . . (UPADICA: Kako se 
zove?) . . .zove se serija „Gricka vještica". Ponajviše sam bio j a izložen iz jednog totalnog 
banalnog razloga koji mi j e ovdje glupo navoditi i koji j e bio predmet jednog konflikta 
između gospodina Burica i mene, ali ga moram navesti u ovoj situaciji, to j e zato što se 
gospodin Burić mjesec i pol dana nije javljao na telefon nikome pa su dotični ustanovili da 
treba napadati mene i j a moram reći da sam j a rekao da j e meni dosta razgovaranja o toj seriji 
i da me ta serija uopće pod kapom nebeskom ne zanima i tu smo se otprilike usuglasili nakon 
poprilične moje ljutnje na činjenicu da sam praktički cijeli godišnji odmor, kratki godišnji 
odmor, moram ovdje reći proveo u natezanjima s predlagačima te serije. Doista, to je 
prekinuto ovom odlukom gospodina Burica. Ja ostajem i vraćam se samo jednoj jedinoj stvari, 
što se mene osobno tiče potpuno j e neosporno da kompletna inicijativa za programske 
sadržaje, nabavu njihovu j e stvar redakcija, put j e preko Televizije, a što se mene tiče već sam 
ovdje rekao i ponovit ću, moj jedini interes koji sam jasno i glasno iskazao u onome što i dan 
danas stoji na Internet stranicama Hrvatske radiotelevizije j e to da napravimo i proizvedemo 
neke velike i vrijedne serije. I j a sam, ako želite razloge moje zabrinutosti, zabrinut da na 
današnji datum mi osim ovoga što j e rekao gospodin Burić nismo pokrenuli ni jednu drugu 
proizvodnju u tom pravcu. O modelu je govorio dostatno gospodin Markota i taj model je 
model o kojem se razgovaralo u kući i koji j e manje-više usuglašen u kući. A, j a bih želio još 
jednu stvar da vas pitam, ako želite. Ja ovdje imam stručno mišljenje čovjeka koji j e pisao 
zakonski tekst zakona koji se ovdje spominje pa ako želite, to je samo kartica i pol, j a vam ga 
mogu naglas pročitati ali predlažem da ovo usvojimo što vi predlažete, a to j e da zapravo 
zatražimo relevantno mišljenje od nadležnog tijela... 
G R G I Ć : To j e Hrvatski sabor. 
S U T L I Ć : .. .u smislu tumačenja odredbe članka 11. Zakona o HRT-u. 
G R G I Ć : Naravno. To ćemo zatražiti. Lijepo vas molim, ovo distribuirajte drugim članovima 
Vijeća. Tko se j avio za riječ? Mislim da j e bilo nekoliko prozvanih ako mogu samo dat i . . . 
B A H T I J A R I : Samo dvije rečenice. 
G R G I Ć : Gospodin Bahtijari se javio. 
B A H T I J A R I : Malo u revijalnom tonu, mislim da smo pod nekim grčem svi skupa. Da sam 
znao da ćete imati toliko problema nikada ne bih na Programskom vijeću predložio da se 
donesu Pravila o vanjskoj produkciji. Mislim d a j e bolje bilo nekada. (ŽAMOR) D a j e nekada 
bilo puno bolje. 
G R G I Ć : Dakle, radi pojašnjenja javnosti moram reći j ednu stvar za koju mislim da j e važna 
i da svi članovi Vijeća znaju jer ovo mislim da nije primjedba baš potpuno na mjestu zbog 
sljedećega. Pravila donosi Ravnateljstvo kao tijelo.. . 
B A H T I J A R I : Ali na našu inicijativu... 
G R G I Ć : Čekajte, polako! N e ! Polako! Pravila donosi Ravnateljstvo, Ravnateljstvo i sklapa 
poslove. Zašto je zakonodavac htio da se mjerila i postupci propišu Statutom? Zato što Statut 
donosi Vijeće. Zato što j e to predmet javne polemike, j avne rasprave. Zato što će onda se 
znati koja su to mjerila. Ovako vi imate pravila koja su u nadležnosti Ravnateljstva. 
Ravnateljstvo donosi Pravila po kojima nabavlja, a ta su Pravila suprotna Zakonu i Statutu. E, 
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sada j e tu nastao problem. Znači, samo vas molim da pojasnimo uopće logiku stvari. Izvolite, 
gospođo Modrić. 
M O D R I C : Htjela sam reći samo jednu rečenicu, a to j e da mi imamo situaciju u kojoj zakon 
ili neki propisi na osnovu zakona nalažu da se provodi javni natječaj. Međut im, dragi prijatelji 
nama nitko ne zabranjuje, natječaj nije zabranjen. I j a ponovno pozivam na razum. Ako j e 
nama stalo da štedimo lovu onda idemo mi raspisivati javni natječaj. Idemo tražiti više 
ponuda. Točka. Gotovo. Dakle, mi ne trebamo tražiti ničije tumačenje. Mi to ne trebamo. To 
je sanw naša volja. Što mi želimo. I kakva tumačenja? Pa to nije zabranjeno. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Možete li isključiti samo mikrofon. Sad prozvani ako mogu. 
(ŽAMOR) Čekajte! Gospođa članica Vijeća ima prednost. (ŽAMOR) 
B U R I Ć : Vrlo kratko. Imam uši pa čujem. Dakle, situacija oko Gričke vještice i prvo ne znam 
što to znači da se j a mjesec i pol dana nisam javljao na telefon. Ispisima koje uvijek možete 
dobiti ćete vidjeti da sam se javljao. Ali se nisam javljao svima. Ja sam bio na godišnjem 
odmoru i to ne mjesec i pol dana nego manje. A moj rezervni broj ste imali j e bio dostavljen i 
Vašem Uredu, gospodin Markota ga j e imao, moja tajnica i svi moji urednici. Zašto se j a 
nisam javljao vanjskim producentima? Ja se njima nikad ni ne javljam osim kada gore dođu 
pred moju sobu pa žele sa mnom razgovarati. Lijepo ih pristojno pr imim kao i svakoga 
drugoga. To nije moja stvar. To j e stvar Dramskog programa. I j a neću pregovarati ni s kime. 
Ja sam tu da odobrim ili ne odobrim mišljenje Dramskog programa. D a li j e neki projekt 
dobar za realizaciju ili nije. Ja se ne mogu baviti pojedinačnim projektima. Ja nisam direktor 
programa, nisam urednik programa ni urednik emisije. To je prvo. Druga stvar, sada ispada da 
su pritisci bili na V a s zbog mene jer se j a nisam javljao. Ja sada Vas mol im da kažete ovdje 
pred svima. Da li ste Vi meni zaprijetili raskidom moga ugovora nakon što sam odlučio da ne 
idemo u realizaciju tih emisija, tih serija. I molim, isto tako gospodina Markotu za kojeg znam 
da može potvrditi ovaj moj navod. 
G R G I Ć : Gospodine Sutliću, eksplicite pitanje Vama. 
S U T L I Ć : Pa j a ću odgovoriti eksplicite. Doista razgovor između Vas i mene doista u tom 
trenutku nije bio nimalo ugodan i teško ga j e itko mogao baš svjedočiti j e r j a znam gdje ste Vi 
bili i gdje j e bio gospodin Markota u tome trenutku. Prema tome Vi ste ga možda mogli 
prenijeti gospodinu Markoti , ali to uopće nije bitno. Ja sam doista rekao da j a ne mislim raditi 
Vaše poslove i d a j e meni dosta da ljudi koji ne mogu do Vas nazivaju mene, a da j a ne mogu 
isključiti telefon i da ako nećete raditi taj posao u koji spada i neugodnost da nekome kažete 
doviđenja i ne, da ću j a predložiti da Vam se raskine ugovor o radu koji radite. To j e doista 
tako, ali samo u tom kontekstu, isključivo u tom kontekstu. Jer doista j a s tom temom nemam 
ništa i ne želim da me se uznemiruje zato što netko smatra da ne može doći do onoga tko j e za 
te poslove odgovoran. 
B U R I Ć : Dakle, Vi potvrđujete ovo što sam j a rekao. Međutim, postoji tu jedan problem. Vi 
ste to izrekli nakon što sam j a Vama rekao da su svi producenti, ponuđači izviješteni e-
mailom i pismenim dopisom s mojim potpisom. Međutim, Vi ste i nakon toga što sam j a to 
rekao na mene napali zašto ih nisam zvao telefonski. Ja ponavljam, j a nisam njih dužan zvati 
telefonski. To nije službena obavijest. Službena obavijest j e e-mail ili dopis što sam j a 
napravio iste sekunde kad sam napravio odluku. Druga stvar, o tome da ste Vi meni prijetili 
raskidom ugovora zato što j a nisam zvao nekoga demantira Vas i činjenica da ste rekli u tom 
istom razgovoru da ste me optužili da sam j a od Dramskog programa iznudio stav da ti 
scenariji nisu spremni za snimanje. Dakle, nije problem što j a nisam nekoga obavijestio nego 
j e bio problem u onome što sam j a odlučio. A, gospodina Markotu mol im da potvrdi, ne to što 
ste Vi meni rekli na telefon nego što ste Vi rekli njemu. 
M A R K O T A : Ja zaista nisam prisluškivao taj telefonski razgovor. Ali , što j e ključno? 
Ključno j e to da se Vi , gospodine glavni ravnatelju, zaista ne bi trebali baviti našim poslom. 
Bavili ste se 2007. dijelom 2008. , nije bilo baš najbolje. Mi smo se bavili sada svojim poslom 
2009. i uštedjeli smo 100 milijuna. Ja vas uvjeravam, gospodin Skoro nije moj rod, nećak, j a 
nisam njemu. Ja kada sam došao po natječaju u ovu kuću onda j e isti mjesec bila poslana teza 
da je on meni stric. Ne , ne, pardon, stric. A onda sam j a rekao ljudi, gledajte da mi j e stric 
imali bismo isto prezime. Probajte s ujak. Znači, j a sam plasirao tezu neka se proba s ujak. Je 
li će uspjeti ta teza, ne može uspjeti stric. To j e različito prezime. Znači, mi smo došli 2008. 
godine i 2009. smo napravili ovu veliku uštedu. Napravili smo j e upravo zato jer nismo 
dozvoljavali da Vi razgovarate s dobavljačima. Znači, na primjeru sportskih prava Vaši ljudi 
pregovaraju sportska prava. Počnu, a onda se izmaknu poslije. E, vidite, i Vi sami znate da 
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sam ja bio ultimativan i na Formuli 1 i na Ligi prvaka i da ste mogli jedino to potpisati bez 
mene, odnosno da me maknete. Jer j a to ne bih nikada potpisao. Po cijenu da tih programa 
nema. I danas na Ligi prvaka imamo situaciju d a j e i komercijalna televizija nezadovoljna jer 
vidi i zna da to ne donosi ništa. Jer j e prenapuhano. Jer j e puta 3 imao informaciju iz Vašeg 
Ureda, da će skočiti cijena. E, neće puta tri. Košarka - puta 15. Nije j e bilo. I onda smo mi 
proglašeni: Burić, Kovačević i j a kao neprijatelji hrvatske košarke. M a nemojte. Nije 
samoposluga ovo. A onda smo išli na dramske serije. Znači, kod dramskih serija ste Vi meni 
rekli u izdvojenom razgovoru da raskinem gospodinu Buricu ugovor, dodatni ugovor, j a ne 
vjerujem da ste Vi radili pritisak iz nečasnih razloga nego su na Vas vršili pritisak kao i na nas 
dvojicu izvana. Ja jedino što sam u tom trenutku mogao i što j e Burić mogao i Lada Džidić to 
predložiti na Ravnateljstvo da proš lo je od dna do vrha i usvojimo, a kasnije što smo mogli to 
stopirati. Da. Jedino smo to mogli. Sto se tiče dobavljača za Strani program. Mi smo Strani 
program srezali žestoko, ali smo isto tako srezali zato što n ismo htjeli razgovarati s 
dobavljačima. Ne. Nismo htjeli jer neodgovaranje dobavljačima j e postupak u pregovaračkom 
procesu. Ne odgovoriš dobavljaču, ne javiš mu se, naleti na zid je r j e navikao da mu netko 
odgovara. E, ne odgovara mu više nitko. Kužite me. I onda on dođe V a m a i onda Vi dođete na 
Ravnateljstvo i onda kažete da sam j a morao odgovoriti. N e mora im se odgovorit jer će ovo 
trajati dvije godine da im nitko ne odgovori i onda će past cijena 5 0 % jer je rasla u zadnjih 5 
godina tri puta. Znači, to su vrlo ovako dobri primjeri koji su osigurali da mi imamo danas 
ovaj rezultat. Ja vas uvjeravam da bismo sada pričali o mojoj odgovornosti zbog minusa da 
nismo tako postupali. Zbog minusa od jedno 100 milijuna i onda bi pričali Markota nema 
blage veze o ničemu. Ja to ne dozvoljavam, barem u svom segmentu. Jesam li na sve 
odgovorio? 
G R G I Ć ; Gospodin glavni ravnatelj. 
S U T L I Ć : Pa moram reći da niste odgovorili na ništa. Jer sve ovo što ste rekli to ste napravili 
upravo zahvaljujući mojem poticanju i mojem angažiranju i zahvaljujući tome što sam j a 
pritiskao da se stvari mijenjaju u tom pravcu. To cijelo Ravnateljstvo može potvrditi da ja 
mjesecima, mjesecima inzistiram na poslovima. D a mjesecima inzistiram na pravilima igre i 
da je u ovom trenutku jedini dio kuće koji kasni sa svojim planskim i drugim dokumentima 
Hrvatska televizija. I da j e cijeli ovaj problem nastupio između Vas i mene u trenutku kada 
sam Vam j a određene svoje namjere iskazao. Ja sam s Vama sudjelovao, gospodine Blago, u 
svemu ovome i u smanjivanju Vaših minusa i u smanjivanju Vašega preambicioznog plana. 
Imali ste od mene totalnu podršku i poticaj da to radite. I svi ovi pregovori o kojima Vi 
govorite smo ih obavili uz punu Vašu nazočnost. Ni jedan jedini razgovor, ni jedan jedini 
razgovor, posebno ne s bilo kojim stranim dobavljačem nije obavljen bez Vaše nazočnosti i uz 
Vašu punu kompletnu suradnju i Vašu zadnju riječ o bilo kojem iznosu o kojemu se ovdje 
govori. Nikakvog problema nema da se da ono što j e ovdje netko tražio popis svih nabava i da 
od jedne do druge nabave idemo i utvrdimo sve pojedinačno koliko i nije ovo dala gospođa 
Šaško, nego j e ovo glavni ravnatelj ovo dao, jer ovo bjelodano pokazuje tko je predložio, 
kako je išlo, tko j e što rekao, i da li j e bilo ikakve ograde, a tu su i ostali članovi Ravnateljstva 
koji mogu potvrditi ili ne potvrditi, a Vi govorite o događajima koji su bili krajem 7. mjeseca. 
Ovo j e gotovo mjesec i pol dana ranije. Prema tome, ovaj događaj, 18. lipnja apsolutno nema 
veze s događajima od mjesec dana kasnije kada j a Vama prigovaram na nedostatni angažman 
direktora programa zbog obaveza koje ima u snimanju svoje serije na poslu direktora 
programa. I nemojte miješati dvije različite stvar. Ovo j e 18. lipnja, a mi govorimo o događaju 
koji j e 30. 7. ili 1. 8., to j e ipak malo kasnije. 
G R G I Ć : Prije nego što dopustim dalje nastavak ove rasprave lijepo vas molim, dužan sam, 
sasvim j e jasno da nećemo možda obraditi jednu temu koja j e j ako bitna, dužan sam se 
ispričati kolegama novinarima koji ovdje sjede i koji možda čekaju i onu drugu temu koja j e 
isto tako važna. Mislim da ste svi svjesni važnosti ove teme i da ćemo mi apsolutno nastaviti 
ako treba zasjedati kao što sam rekao i na početku svaki dan dok se sve ove teme ne rasprave. 
Mi ćemo stvarno nastaviti i mislim da tu svi članovi Vijeća dijelimo puni konsenzus oko toga 
da nećemo sebi stavljati flaster na usta. Mi smo ovdje došli govoriti i govorit ćemo otvoreno i 
molim da se to apsolutno zna da nitko od nas ovdje ne želi izići s nekim tajnama i s figama u 
džepu. Mi hoćemo izići vrlo jasno i čista obraza s ovoga tijela. Hvala lijepa. Gospodin Stipić 
se već dugo javlja. (UPADICA: Ne . Ne. Burić j e uključen.) (ŽAMOR) 
N O V A K - S R Z I Ć : Mogu samo postaviti jedno pitanje? 
G R G I Ć : Čekajte! N e može . Gospodin Burić. 
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B U R I Ć : Dakle, gospodine glavni ravnatelju, ovo j e vrlo nekorektno što sada iznosite moju, 
to nije moja to j e HRT-ova serija Hrvatski kraljevi, a vrlo dobro znate da j a imam potpisan 
ugovor s Hrvatskom televizijom da sam ugovorno obvezan na toj seriji raditi. I Vi vrlo dobro 
znate da sam j a i kod natječaja za direktora programa to najavio i da sam j a taj ugovor sklopio 
odnosno da j e ta serija počela s radom prije nego što sam j a postao direktor programa i to 
puno prije, i da sam j a naveo da ću svoj posao direktora programa raditi zajedno s ovim i da to 
neće utjecati na moj n i j e d a n ni drugi posao, što i ne utječe. Zanimljivo j e da Vi sada govorite 
0 snimanju Hrvatskih kraljeva. Krajem 7. mjeseca pogledajte malo putne naloge, j a u to 
vrijem nisam uopće snimao seriju i ne vidim zašto zbog svoje serije ne bih odgovarao na 
pozive vanjskih producenata i ne radio svoj posao kao što ste Vi rekli. Ja sam snimanje 
prethodno završio mjesec dana prije toga. Dakle, to nikakve veze s mojom serijom nema, a i 
kad sam na snimanju uvijek se javljam, by the way i obavljam poslove kao što sam radio i ovo 
za što nas sada optužujete cijeli HTV da mi kasnimo jedini u planskim dokumentima. Ja sam 
na snimanjima u Kninu paralelno snimao, režirao i radio planske dokumente i cijeli moj 
program i svi moji urednici su angažirani isključivo na tome. A, ovim putem molim 
dopredsjednika odnosno predsjedavajućega vijeća da se stavi i na dnevni red, j a znam da j a 
nemam pravo na to ali sugeriram i projekt IPIS pa da malo popričamo i o tome. To su ti 
planski dokumenti. Pa bih molio da se popriča o realnosti i tih rokova i realnosti tog projekta i 
stvarne koristi koju taj projekt donosi ovoj kući. Evo, formalno to predlažem ako to mogu. Ja 
ću to napisati i mol im lijepo kad ste Vi već to sve to spomenuli , j a to nisam ništa prvi 
spomenuo nego Vi pa ćemo o tome raspravljati. Dakle, ovo što Vi sada pokazujete sjednicu 
Ravnateljstva u 6. mjesecu. Ja ponavljam još jednom, vrlo j e nekorektno da Vi sada se vadite 
na program. Ja ponavljam još jednom, j a sam za to da se snimaju teme i serije kao što j e 
Gricka vještica i kod toga stoji. Smatram da mi našu književnost, našu povijest moramo 
ekranizirati. Međut im, zakonitost nabave nekog sadržaja ne spada na mene nego na Vas i Vi 
to vrlo dobro znate. A, ovdje ću sada pred svima reći i znam da ovdje ima svjedoka tome, na 
njihovu savjest hoće li to potvrditi ili ne, na Vas zahtjev smo to stavili na Ravnateljstvo. N a 
Vaš zahtjev.. . 
S U T L I C : (BEZ M I K R O F O N A - NERAZUMLJIVO) 
B U R I Ć : Upravo tak. Vi ste se . . . 
S U T L I Ć : .. .Vjerujem u anđele i . . . 
B U R I Ć : Samo malo . Ne . Vjerujem u anđele sam j a osobno pregledao i složio s tim 
sadržajem... 
S U T L I Ć : .. .i Čuvaj se senjske ruke. 
B U R I Ć : Samo malo. Dakle, j o š ste na prošloj sjednici rekli, izvadit ćemo iz fonograma, da 
Vi nemate ništa s t ime da ste Vi zadnji u lancu da sve počinje od programa. To j e istina, ali 
sadržajno počinje, to j e istina. Ali j a ću Vas sada podsjetiti da Vi niste rekli istinu budući da 
serija „Urota zrinsko-frankopanska", moj prvi kontakt s tom serijom j e bio u Vašem uredu na 
Vaš poziv. Dakle. Vanjski producent j e došao u Vaš ured i Vi ste pozvali mene da kažem 
svoje prvo mišljenje o tom projektu. Ja sam ga rekao i to isto mišljenje imam i danas. D a j e 
zanimljiv. On j e zanimljiv ali j o š nije za realizaciju. I mol im Vas lijepo da u buduće 
zakonitosti poslovanja Hrvatske televizije ne prebacujete na program. Mi predlažemo sadržaj. 
G R G I Ć : Gospodin Stipić se javlja već dugo. 
S T I P I Ć : U svom dosadašnjem radu kao glavni tajnik Hrvatske televizije uvijek sam davao 
stručno mišljenje kada ga j e netko tražio. Konkretno svaki put kad j e bila spomenuta ili na 
dnevnom redu tema nabavka vanjske produkcije, ja sam iznio svoj stav. Svjedoci su ovdje, 
ravnatelj Markota, gospodin Burić, gospodin Kobešćak koji j e v sa m n o m bio u nekim 
povjerenstvima^kolega Novinić koji sa mnom sjedi u sobi, kolegica Šaško i kolegica Šintić. 
S A S K O : Ja? (ZAMOR) Pardon. 
S T I P I Ć : ...s Vama i s kolegicom Šintić sam često razgovarao o pravnim pitanjima pa među 
ostalima i o problemu nabavke vanjske produkcije u sobi od kolegice Šintić gdje sam j a jasno 
1 glasno izrekao svoj stav kao i mnogo stvari kad me se pitalo i ne bježim pa makar i da se 
konfrontiram a l i v ću uvijek reći ono što smatram da j e stručno. Tako, o tome sam jasno i 
glasno govorio. Čim sa stekao saznanje da j a na snazi u kući dokument pod nazivom Pravila i 
kad sam pročitao članak 30. , j a ne zamjeram drugim osobama što mi nisu vjerovali jer nisu 
možda dovoljno stručni za to. Ja samo kažem netko ipak u ovoj kući pri čemu mislim na one 
koji za to odgovaraju su dužni to znati. Meni osobno j e notorna odredba Zakona, notorna j e 
odredba Statuta i notorna j e odredba Ustava. Znači i na čelo zakonitosti koje se uči na 1. 
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godini Pravnog fakulteta j e jasno. Svi podzakonski akti moraju biti u skladu sa zakonom, a 
zakon j e u skladu s Ustavom. To sam često govorio kad god me netko pitao. Iako nisam 
involviran u ovu polemiku oko ljeta i Gričke i ove diskusije želim reći nešto čemu sam 
svjedočio. Znači, stjecajem okolnosti u srpnju sam sreo gospodina Burica, moram priznati 
šokiranog i unezvjerenog nakon što j e taj dan, čini mi se taj dramski kolegij s producentima i 
s urednicima gdje mi j e šokirano rekao da mu j e glavni ravnatelj zaprijetio raskidanjem 
ugovora o Hrvatskim kraljevima zato što j e odgodio snimanje nekih projekata. Govorim kao 
posredni svjedok. Nisam svjedočio navedenom razgovoru, a misl im da mi j e to moralna 
dužnost reći. Ja sam otvoreno tada rekao pa to nema veze jedno s drugim, jer kakve veze 
imaju Hrvatski kraljevi s tvojim obnašanjem dužnosti direktora programa u kontekstu ovih 
odluka u Dramskom programu. To mi j e moralna dužnost i obaveza bila da kažem. 
Š A Š K O : Mogu Ii j a nešto reći, Siniša? 
G R G I Ć : Može. 
Š A Š K O : Znate kaj, mislim, j a ovako sad to malo gledam naprosto nemrem vjerovati ali nije 
bitno i ne bih komentirala. Vrlo cijenim stručno mišljenje gospodina Stipića i možda bih se 
čak i bila složila ali da sam bila prisutna u sobi kod kolegice Sintić kad se o tome razgovaralo. 
Međutim, tvrdim na tu temu nisam nikad niti sam slušala niti sam bila prisutna niti sam u toj 
temi sudjelovala. Evo, toliko. 
G R G I Ć : Zanimlj ivo j e zaš to . . . 
Š A Š K O : Pa mislim, kad ovako ide rasprava nemrem j a . . . 
G R G I Ć : Nema potreba. Svakome hoću dati mogućnost da odgovori drugome, a l i . . . 
Š A Š K O : Kakva su to prozivanja sada ovdje? 
S T I P I Ć : Nisam mislio to . Samo sam htio reći da sam javno uvijek iznosio svoje mišljenje... 
Š A Š K O : Pa, sve j e u redu. Apsolutno je u redu. . . . 
S T I P I Ć : (NERAZUMLJIVO BEZ MIKROFONA) 
Š A Š K O : Pa, nemojmo onda ljude stavljati tamo gdje nisu. 
G R G I Ć : Dobro. Lijepo mol im, gospodin Markota. 
M A R K O T A : N e radi se, gospodine Sutliću, o stranim dobavljačima nego se radi o domaćim 
dobavljačima Stranog programa koji iz ove kuće su iznijeli u zadnjih 10 godina koliko vrijede 
ove tri dramske serije puta dva. Iznijeli su najviše. Ja s njima ne želim razgovarati. Jer mislim 
da taj trend cijena koji su oni svake godine dizali nije prihvatljiv iz dva razloga. Prvi j e razlog 
jer nema programskog opravdanja. Znači, platimo više. Te dobavljače su odbijale čak i 
komercijalne televizije po mojim informacijama. Ja komuniciram s dva glavna direktora i 
komercijalnih televizija. I tako se informiram. I oni me ne lažu jer znam. Ja s tim 
dobavljačima ne želim razgovarati. I nije istina da nisu bili kod Vas. Bili su kod Vas meni iza 
leđa, nisam imao pojma o tome, ali sam ih sreo ispred Vašeg ureda i onda sam im rekao kao 
što sam rekao na zadnjem Ravnateljstvu ili j ednom od zadnjih. Možete se razgovarati pet puta 
još , j a odluku promijeniti neću. 
G R G I Ć : Gospođa Škrabalo se javila. 
Š K R A B A L O : Ja bih samo htjela konstatirati da j e gospodin glavni ravnatelj u svom 
pojašnjenju malo ranije na moj upit vezano uz to da kako j e onda moguće d a j e donesena ta 
odluka. Zapravo Vi ni u j ednom trenutku dali razloge ili opovrgnuli d a j e Ravnateljstvo u tom 
trenutku donijelo odluku i d a j e bio prijedlog da se ide na direktnu pogodbu. Sada smo čuli da 
postoji više ljudi, znači jedan član Ravnateljstva i direktor programa koji čak tvrde da ste Vi 
taj koji ste dali prijedlog za tu točku dnevnog reda i za odluku za to da se ide u otkup putem 
direktne pogodbe. Ja se želim vratiti nazad na ono što j e rekla gospođa Modrić. U duhu, i što 
ste Vi kimali glavom, dobra praksa je javni natječaj. Min imum minimuma koji ste Vi mogli 
napraviti na toj sjednici što mi iz ovog zapisnika ne vidimo j e da tu nema nikakvog 
obrazloženja zašto 110. milijuna kuna ide na direktnu pogodbu a ne na javni natječaj. Jer ako 
j e to rezervna varijanta iz Pravila u članku 30. kao što se tamo tvrdi onda ste bar trebali imati 
obrazloženje po čemu j e to izuzetak od javnog natječaja. Da ne kažem da se iz ovog 
materijala uopće ne vidi da ste vi uopće raspravljali o te dvije opcije nego ispada da se 
podrazumijevalo da se na jednoj jedinoj sjednici donosi odluka o zaduženju na 110 milijuna 
kuna. Ja, gospodine Sutliću, želim isto tako čuti odgovor na pitanje, koliko j e , odnosno bilo 
koga drugoga, koji j e ukupni iznos nabave preko javnog natječaja ove godine na HRT-u što se 
tiče vanjske produkcije koji j e išao preko javnog natječaja. Tako da mi tih 110 milijuna 
možemo staviti u omjer. Jer možda je s druge strane milijarda, možda j e 500 milijuna. Zanima 
me koji j e omjer? I druga stvar, želim ustvrditi samo, to j e sve nama materijal za zaključak da 
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ovdje ni u j ednom trenutku nije niti dano pojašnjenje ni obrazloženje zašto se ide u direktnu 
pogodbu niti j e razmotreno pitanje javnog natječaja. I molim Vas da nam svima odgovorite 
jeste li Vi predložili ili niste predložili tu odluku? 
S U T L I Ć : Jasno i glasno j a nisam predlagač uopće te odluke. To se vidi iz ovog materijala. 
Točno kako to, ukoliko j e gospodin Stipić ovo predložio, zašto onda to s t o j e predložio nije u 
ovom materijalu napisano. Ja da sam predložio da se ide po članku 30 Pravila o narudžbi u 
izravnu pogodbu. Pa dajte, mol im vas, ovdje j e glavna tajnica koja zna kako se materijali 
uvrštaju i tko j e predložio uvrštanje ovoga na dnevni red. O čemu mi govorimo? Ja ponavljam 
jednu vrlo jednostavnu stvar. Moj j e interes neupitan iza njega stojim da ova kuća mora 
proizvoditi kvalitetne velike proizvode trajne vrijednosti i ništa drugo ni više ni manje. I kada 
dođe netko glavnom ravnatelju bio on zato što želi koncert, bio on za to što on želi sportski 
prijenos, bio on za to što želi dramsku seriju ili bilo što tog trenutka u moju sobu su pozvani 
na preuzimanje tog posla urednici nadležni, direktori programa i ravnatelji. I od toga trenutka 
j a s t im poslom apsolutno ama baš ništa više nemam. Objasnio sam zašto sam s jednim od tih 
tema imao u nastavku, a misl im da bilo vrlo korektno kad bi i članovi Vijeća koji su također 
imali dosta naziva s iste strane rekli poneku rečenicu o tome. Prema tome, nisam baš bio samo 
ja izložen telefoniranju nego i drugi. A druga je stvar zašto se s l judima nije najnormalnije 
razgovaralo i reklo, hvala, vaša ponuda nije u redu. Ovo i ovo morate napraviti ili jednostavno 
je nećemo i skinuli stvar s dnevnog reda. (NERAZUMLJIVA UPADICA - BEZ 
MIKROFONA) Ne . Odluku mi nismo donijeli drugačije od ovoga što j e tu pisalo. A u toj 
odluci stoji cijela hijerarhija i vjerojatno da ne stoji cijela hijerarhija i da nije tako postavljena 
ne bi bila nikada ni donesena. (NERAZUMLJIVO - BEZ M I K R O F O N A ) O tome, drugi par 
rukava. Ja vas mol im što se tiče direktne pogodbe ovdje nema nikakve ograde. Predlagač 
predlaže nabavu po sukladno točci 30. Pravila o nabavi prema tome, pitajte onoga tko j e 
predložio zašto j e išao na izravnu nagodbu ili izravnu narudžbu, a j a kažem, samo jednu stvar, 
da ovu temu može li se ili ne može tako nabaviti možemo razriješiti upravo s obzirom na ove 
sporove od Pravne službe do ne znam gdje sve, samo autentičnim tumačenjem zakona. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Gospodin Burić se javio. 
B U R I Ć : Dakle, j o š j e d n o m ponavljam kao papagaj. Program se slaže i želi snimati takve 
serije. Još j ednom kao papagaj ponavljam da j e na glavnom ravnatelju i Ravnateljstvu da 
procijeni na koji način se nešto nabavlja i kako. Dakle, međut im, ono što ću sada opet 
ponoviti i gospodin Markota j e bio svjedok. Gospodine Sutliću, Vi ste zahtijevali da se ti 
projekti stave na Ravnateljstvo, da ih predložimo. Ja sam ga predložio je r i dalje mislim da mi 
trebamo snimati takve serije. .. (NERAZUMLJIVA UPADICA - BEZ MIKROFONA) 
. . . samo malo. Čak i u usmjerenju, da, ali Vi ste tražili, Vi ste izravno tražili i od mene i od 
Blage Markote da se to da na Ravnateljstvo. Sjetite se, sjećate se sigurno u Vašoj sobi prije 
Ravnateljstva sam Vas j a j o š j ednom pitao, pitao sam Vas još j ednom jeste li Vi sigurni da 
Vama ne treba za to javni natječaj. Vi ste rekli, da siguran sam. N e treba. Mi imamo 
Pravilnik. Blago Markota j e svjedok. Sjedio j e s nama tamo. 
S U T L I Ć : Vi ste mene pitali dvojica to? 
B U R I Ć : Ja sam Vas pitao. Ja sam Vas pitao. Blago Markota j e bio tamo i to čuo. 
S U T L I Ć : I onda j e napisao ovo? 
B U R I Ć : Pa, misl im, Vi ste rekli d a j e to sve u redu, mislim. ( N E R A Z U M L J I V A UPADICA 
- BEZ M I K R O F O N A ) Ja i dalje tvrdim, j a se slažem s tim da mi trebamo u takve stvari ići. 
Kada i s kime? To nisam baš siguran da se mogu donositi odluke ovako. I to je jedan od 
razloga zašto sam i zaustavio taj projekt. 
B A H T I J A R I : v Jeste li vi svjesni da vi imate problem? (UPADICA: Ima Vijeće problem, 
meni se čini.) (ŽAMOR) 
G R I G I Ć : Ja bih vas samo molio, što se tiče odgovornosti stvar j e potpuno jasna. Prema 
zakonu, j a ću vam pročitati j edan najvažniji dio Zakona, članak 27 . stavak 3. Glavni ravnatelj 
HRT-a odgovoran j e za zakonitost i poslovanje HRT-a. Nema tu neke druge osoba. To j e 
glavni ravnatelj. Znači , ako pitate odgovornost oko postupka da li da ili ne, onda je tu prvi 
među odgovornima i najodgovorniji apsolutno glavni ravnatelj. I tu uopće nema dileme. 
Znači, ako hoćemo adresirati odgovornost onda j e to - to . 
B A H T I J A R I : (BEZ M I K R O F O N A ) . . .svi su odgovorni na razini svoje pozicije. I to u 
Zakonu za svakoga tako piše. Prema tome, a nismo mi tu da utvrđujemo koliko j e tko 
odgovoran. Ja nisam za to da mi budemo ovdje. . . ni sudci. Ja samo ponavljam da 
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Ravnateljstvo ima problem. To je ono što j a govorim godinama. (UPADICE: Upali 
mikrofon.) Ma, neću paliti ništa. (SMIJEH) 
G R G I Ć : Ja vas molim još , u međuvremenu smo dobili ovo mišljenje od gospodina glavnog 
ravnatelja. Podsjećam vas da je autor toga mišljenja onaj isti gospodin koji j e predlagao 
izmjene i dopune, koji j e bio glavni autor onih izmjena i dopuna Statuta kojeg je , 
pretpostavljam, to mi može gospodin glavni ravnatelj reći, da li j e on bio, on j e kao vanjski 
suradnik, HRT ga angažirao da piše taj prijedlog Statuta, pretpostavljam. Drugim riječima 
bio j e na plaći HRT-a. Samo da znate od koga smo dobili ovo mišljenje. Hvala lijepa. 
Gospodin^glavni ravnatelj se javio. Pardon. Gospođa Modrić ima prednost. 
M O D R I Ć : M a htjela sam reći opet kratko. Ja sam dosta zaprepaštena s ovim što ovdje čujem 
i koliko, oprostite mi na izrazu dreka ovdje izlazi van, ali se nisam mogla sjetiti iako sam 
dosta rječita boljega izraza. Tako da me dobro razumijete. I moj je zaključak isto kao i 
Hašimov da tu nešto debelo ne valja. I bilo mi je , htjela sam vas zamoliti da prekinete taj 
bekend, forhend i td. pa onda sam mislila pa dobro pa neka iziđe sve van možda j e i bolje. Pa 
onda kada smo se već zavaljali u blato, a nadam se da će se nešto bolje iz toga izroditi. Onda 
bih molila gospodina Sutlića da kaže postoje i neke članove Vijeća, ako sam dobro razumjela 
insinuaciju pokušavao uvaljati u blato da onda javno sada kaže pa ćemo onda sve čistiti koji 
su to članovi Vijeća isto telefonirali za nekog producenta ili ne znam koga. Pa idemo do kraja 
sve staviti na stol pa da vidimo u čemu je stvar. Ja vas lijepo molim, želim znati odgovore, 
kad se već insinuira. 
G R G I Ć : Vrlo rado. Gospodine Sutliću, izvolite. 
Š O V A G O V I Ć : Mogu li j a molim. 
M O D R I Ć : Molim te prvo odgovor od ravnatelja. 
G R G I Ć : v Ne . Ne . Idemo dati riječ gospođi Sovagović. I Vama smo na isti način dali riječ. 
Gospođa Sovagović. 
Š O V A G O V I Ć : Pa kad već tako razgovaramo j a s odgovornošću ovdje tvrdim da sam j a 
podnijela najveći pritisak što se sve te tri serije tiče. Jer nakon što j e gospodin Burić potpisao 
da te sve tri serije ne idu j a sam u dvije od te tri dobila glavnu ulogu, a u trećoj jednu od 
glavnih. Strahoviti pritisak unutar svoje osobe sam osjetila, dakle, cijelo ovo ljeto. Jer teško se 
jednoj glumici othrvati u tri strana. S obzirom da sam se othrvala imam potpuno onako čistu 
savjest da kažem da ipak smatram da je odgovornost i na ovom Vijeću koje j e prihvatilo 
jesensku, mislim da je to bila jesenska ili zimska, više se ne sjećam koja j e shema i mi smo u 
toj shemi imali napisano i Gričku vješticu i Zrinski-Frankopan i Čuvaj se senjske ruke i 
Kolarove i misl im da j e bila i serija o Domovinskom ratu i svi smo to ovdje objeručke 
apostrofirali. Oni koji smo tada bili u Vijeću. Situacija j e takva da izlazi ovaj prljavi veš van i 
mislim da to ipak u krajnjoj instanci nije dobro po ugled ovog vijeća jer na kraju krajeva ipak 
smo razumni ljudi. Ja smatram da su gospodin Burić i gospodin Markota imali jednu 
zajedničku akciju svatko iz svog aspekta. Gospodin Burić što se tiče kvalitete scenarija, 
gospodin Markota što se tiče financija i financijskog stanja stvari i uspjeli su provesti svoju 
odluku jer koliko vodimo te serije nisu se ni počele raditi. Dalje ne znam što bih rekla. Ja 
mislim da sam j a najviše zakinuta. (SMIJEH) 
M E S A R I Ć : Samo mali dodatak. Kad je to bilo u programu da se namjerava raditi. Naša 
podrška j e bila isključivo ovo što Domagoj stalno apostrofira da smo apsolutno za ovakve 
teme iz hrvatske povijesti i relevantni kao dio programa našoj zahtjevnoj ili našim zahtjevima 
o kulturnoj civilizacijskoj razini televizije. I nikako se ne bih složio da smo mi odgovorni za 
ovo što je se pokazalo dalje. N a putu do foruma se događa svašta. Naša podrška je bila točna, 
kulturološka i civilizacijska. A da se malo potužim. Ja sam puno blaže prošao od kolegice 
Anje, a pošto j e isti ceh i isti nasrtaj . . . 
Š O V A G O V I Ć : Možda ti ponude nešto? 
M E S A R I Ć : . . .Ne . Ne . Mene su poštedjeli. (SMIJEH) Ali to je bilo tako kako je bilo. Samo 
molim da cijela priča bude jasna. Dakle, od prihvaćanja projekata ili dramskih serija ne volim 
projekt za dramu, projekt j e za mene most, neboder ali ne drama, ali OK. Dakle, to j e jedna 
stvar, a po putu do foruma što se sve događalo, nas dvoje smo se čak uključili i u razgovor s 
Dramskim programom bona fide i dalje braneći interes, nas dvoje smo po dvostrukoj tu 
dužnosti i kao teme i kao interes ceha našega u kojem smo ovdje jer su to silni posli za 
glumce. Dakle, do te mjere smo bili uključeni ali onda smo bili upućeni u početak ovog 
drekeca kojeg ste Vi spomenuli koji se ovdje sada dogodio. Ja kada sam već uzeo kratko riječ, 
j a isto nisam i ne osjećam se najbolje u ovakvim. . . to volim samo gledati na filmovima i čitati 
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u trileru, ali nažalost to j e neki kesten strašan koji nam je upao u ruke i sada što manje opeci 
ruke nekako da to i misl im da to moramo nekako istjerati pa pod cijenu, mislim da ste se svi 
kad ste se javljali da će svatko iskreno i točno i od samoga sebe ovdje reći . . . Ponavljam, 
nisam sretan tom metodom. Malo izgledamo kao proces Slanskv u onom krasnom filmu gdje 
kad padne kriva riječ od optuženoga svi se smiju i zato se mi smijemo, ali to nije smijeh iz 
zlobe i zloće nego od jedne polako apsurdne i tragikomične situacije. Ali, mislim da j e ovo 
Vijeće i predložio bih da nakon ovog mog govora ako j e moguće idemo ka nekom zaključku. 
Jer to govorim, j a sam zamolio predsjedavajućeg imam u 5 sati i 10 minuta predavanje da to 
bude neki zaključak, ali bih rekao još jednu rečenicu. Ovo j e neka situacija. Ili ćemo natjerati 
da se ljudi koji su to zakuhali dogovore ili što kaže kolega Bahtijari da oni riješe svoj 
problem, a mi im taj problem rješavati nećemo ili ćemo mi skupa kao Vijeće što kaže Bushido 
samurajski zakonik, izgubiti obraz. Mislim d a j e to na tragu nekog zaključka. Situacija j e vrlo 
ozbiljna. Naši smjehovi su bili takvi kakvi su bili pa plediram da današnju seansu koja j e 
samo jedan nastavak i slijedi treći dio, polako smo i mi u sapunici kao što vidite jedna 
sjednica će ići beskrajno, ali da to bude neki zaključak da se sada dalje ne nastavi ova 
situacija koja pomalo nam j e ipak svima više i nelagodna. Hvala lijepa. 
G R G I Ć : Hvala lijepa. Ima li j o š prijavljenih? Gospodin Markota se javio . 
M A R K O T A : Ja bih probao biti afirmativan. Nisam sretan zbog ovakvog načina razgovara 
ali jednostavno od nekih stvari, činjenica ne možemo pobjeći. Ali pokušao bih biti 
afirmativan. Znači, mi smo zaista u 2009. godini povukli dosta značajne poteze u smislu 
ušteda koje će se u najvećem dijelu vidjeti u 2010. Tu će biti dovoljno sredstava, znači po 
meni dobar j e potez što j e ovo blokirano, ali ne postoje razlozi da mi već sada ne idemo u 
razgovore o realizaciji toga u idućoj godini. U ovoj godini j e to nemoguće. Jedino meni što 
fali s moje pozicije j e pravno, zaista pravno tumačenje ovoga na koji način. Znači koji j e put. 
Imamo stručnu s lužbu. . . (NERAZUMLJIVA UPADICA) Mol im? . . .koja ima jedno 
tumačenje, j a imam svoje službe koje imaju drugo. Ja vjerujem više svojim službama. 
(ŽAMOR) 
G R G I Ć : Ne . N e može. Gospođa.. 
N O V A K - S R Z I Ć : N e . Samo sam htjela reć i . . . 
G R G I Ć : Javila se gospođa Škrabalo. OK. (ŽAMOR) 
N O V A K - S R Z I Ć : Ali samo da vam kažem. Znam, ali moram se ispričati. Mislim, na 
dnevnom sam redu. Ja moram se ustati i moram reći ljudima zašto se ustajem. J a j d e m . . . 
G R G I Ć : Je. Je. Ali gospođa Škrabalo je bila, lampica joj j e svijetlila.. . (ŽAMOR) Pa, 
čekajte, pa dok završimo. Ali dopustite mi ljudi da kažem. Znači , j a sam gospođu Škrabalo 
vidio da joj svijetli lampica. Izvolite. (ŽAMOR) Izvolite, s lobodno. Ja vam samo kažem zašto 
sam bio prekinuo. Izvolite. 
N O V A K - S R Z I Ć : Ja moram ići raditi emisiju, imam probu i moram se pripremiti za emisiju. 
Ja ću sve dati na sljedećoj sjednici kad bude. Ja se nadam da će ona biti što prije. Međutim, 
ovo istraživanje GFK koje sam dobila j a moram, na stol iznenada, bez točke dnevnog reda, 
na 700 ispitanika reći ne znam koja j e svrha toga osim da . . . (ŽAMOR) 
G R G I Ć : To ćemo nastaviti kasnije. Ako nije problem. To je jedno od istraživanja. OK. 
N O V A K - S R Z I Ć : To j e j edno istraživanje koje ne vrijedi ništa. Ako smijem reći. Hvala 
lijepa. 
G R G I Ć : Gospođa Škrabalo. 
Š K R A B A L O : Ja bih molila gospodina zaduženog za nabavu samo odgovor na pitanje 
koliko j e u 2009. godini prema članku 11. Zakona o HRT-u bio ukupni iznos koji j e išao 
preko javnih natječaja za vanjske produkcije. Mol im Vas odgovor na to pitanje. I druga stvar, 
samo želim konstatirati da gospodin Sutlić ponovno nakon svega ovoga što smo mi čuli, ova 
odluka 18. lipnja ni u j ednom trenutku nije bila problematizirana, činjenica da ste vi išli na 
direktnu pogodbu i da j e to za Vas bilo normalno. I samo želim da se to konstatira. Ni u 
jednom^trenutku to niste osporili. (ŽAMOR) 
G R G I Ć : Neka odgovori gospodin Kobešćak prvo. 
K O B E Š Ć A K : Cirka 40 milijuna kuna. (ŽAMOR) 
G R G I Ć : Hvala lijepa. 
S U T L I Ć : Ali tih 40 milijuna plus 12 kojih izdvajamo za film to j e negdje oko 3 0 % u odnosu 
na propisanih 10% nabave koja treba ići. Samo to da kažemo u relaciji. Ali j a ću samo 
ponovno reći j ednu stvar. Ravnateljstvu j e upućen na prijedlog, Ravnateljstvo donijelo 
jednoglasnu odluku. Ja mogu kao čovjek koji štiti zakon biti prozvan da li j e ta odluka 
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zakonita ili nije. Kad već ste postavljali gospodinu zamjeniku šefa općih i zajedničkih poslova 
i osobi koja je dugo radila u nabavi ovo pitanje onda mu postavite i pitanje u vezi s 
tumačenjem ovog članka je r j a kažem, nabava nije rađena po mojoj ideji niti se uopće nabave 
rade po mojoj ideji. Dapače, po mojoj ideji se uopće ušlo u javne nabave. . . 
(NERAZUMLJIVA UPADICA) . . .ne , nije istina. Ja sam vam lijepo rekao dok j a nisam 
preuzeo ovo Ravnateljstvo nije bilo takvih nabava uopće. A otkako sam j a preuzeo 
Ravnateljstvo te nabave postoje. I svake godine ih j e sve više i više. Prema tome, molim lijepo 
da se konstatira da četiri godine prije toga uopće toga nije bilo i d a j e interesantno da Državna 
revizija ni nitko drugi nije ni jednu jedinu primjedbu na to stavio. Ponovno govori, zašto 
pitate mene. Ravnateljstvo j e donijelo zajednički odluku, j a se osjećam suodgovornim za tu 
odluku - da, i isto tako vam citiram kad ste već citirali članak 37. koji se tiče ravnatelja koji j e 
također na identičan način odgovoran za zakonitost i poslovanje kao i glavni ravnatelj, samo u 
svom dijelu nadležnosti. Prema tome, nikakve dvojbe nema da smo mi zajednički temeljem 
službi, temeljem tumačenja postupili ovako kako vi kažete, ali to nije odluka glavnog 
ravnatelja. 
G R G I C : Lijepo molim, gospođa Škrabalo. 
Š K R A B A L O : Samo bih htjela da uđe u zapisnik jasno da smo konstatirali da j e u prvom 
polugodištu 2009. godine omjer između nabave putem javnog natječaja i putem direktne 
pogodbe vezano uz obaveze iz članka 11. Zakona o HRT-u, da s j e d n e strane imamo procjenu 
40 milijuna kuna javni natječaj, direktna pogodba obaveze koje dosežu do 110 milijuna kuna, 
j a vas samo mol im da to konstatiramo. 40 naprama 110. (NERAZUMLJIVE UPADICE) Ne 
ugovorene j a govorim o odluci. Ja govorim o tome da vi u j ednom trenutku i gledajte 
gospodine Sutliću, j a ovo moram reći prvo i osnovno to što ste Vi uveli pravila to nije samo 
pitanje Vas nego reforme Republike Hrvatske, jednog reformskog smjera pa fala bogu da 
2007. godine H R T nabavlja vanjsku produkciju preko javnih natječaja. To se niste Vi sjetili. 
To j e super da Vi provodite ono što su reformski ciljevi naše zemlje. Ali, moramo uzeti u 
obzir, pazite, odluka Ravnateljstva j e odluka u kojem ćete smjeru ići. Idete li na modalitet 
javnog natječaja ili idete na direktnu pogodbu. Vi ste donijeli odluku da idete na direktnu 
pogodbu, direktno, bez ikakve opcije A, opcije B, plus, minus, trošak, korist. Ne . Tu piše 
direktno firme s kojima će se stupiti izradi ugovora. To j e odluka da vi preferirate direktnu 
pogodbu spram javnog natječaja. Da j e omjer gdje više prevolite direktnu pogodbu 110 
milijuna težina, a gdje više volite javni natječaj 40 milijuna. Hvala lijepa. Ali oprostite, za to 
netko treba odgovarati i nadam se da ćemo o tome govoriti i dalje. Ja ne ulazim u zakonitost. 
Tu se slažem. N e s Vama da je to nezakonito nego da j e upitna zakonitost u najmanju ruku 
prema Vašem tumačenju prema m o m i prema nekom i stvarno tom nije zakonito, ali ovo je 
pitanje nečeg drugog. To j e nanošenje štete HRT-u jer j e pitanje ukupne troškovne 
učinkovitosti takvog načina nabave. I pitanje ugleda j e pitanje konkurencije na tržištu, pitanje 
kvalitete proizvoda. Mene te stvari zanimaju. 
G R G I Ć : Lijepo molim, može li gospođa Modrić dobiti odgovor? 
M O D R I Ć : Oko toga da su pojedini članovi Vijeća također telefonirali. 
G R G I Ć : Koji članovi? 
S U T L I Ć : Ne. Nisam j a rekao, niste me razumjeli. Nisam j a rekao da su pojedini članovi 
Vijeća meni telefonirali nego kao što sam j a imao pritiske imali su ih i članovi Vijeća i kao 
što su članovi Vijeća odbili, odbio sam ih i j a s napomenom da se nema što meni telefonirati 
jer to nije uopće u mojoj nadležnosti. 
M O D R I Ć : Dobro. Dobro. Samo ne bih htjela da na ovom Vijeću bude nešto jer bih j a u tom 
slučaju iz njega izišla. 
G R G I Ć : Ja bih lagano htio zaključiti ovu današnju sjednicu ako j e moguće. Jer mi očito 
danas nećemo sve stići napraviti i nastavit . . . 
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